
پنج شنبه 2 بهمن ماه 1399 | شماره 263 )پیاپی 353( | 16 صفحه |  5000 تومان
w w w . e t e b a r . n e t

هفته نامه اقتصاد                                          ی   سیاسی   اجتماعی   ورزشی

شماره 

263

تدوین سند مسئولیت اجتماعی صنعت نفت
8

برای تمامی ثبت نام ها در طرح اقدام 
ملی زمین مورد نیاز تامین شده است

13

مشهد در زمینه نوآوری پیشروتر از 
تهران است

10

پیگیری بحث بودجه کتابخانه ها و 
تأمین منابع پایدار به جز  نیم درصد 

کتابخانه های عمومی

14

سود مرکب بانک ها 
کمر تولید کننده را می شکند

11

تداوم تولید در گروه فولاد مبارکه 
در شرایط اقتصادی موجود بسیار حائز 

اهمیت است

 دعوت نامه های 
تسویه حساب خودرو شاهین صادر شد

15

16

تبعات حذف یکباره ارز دولتی دارو
12

ما راه غلبه بر دشمن را آموخته ایم و 
معتقدیم خدا خلف وعده نمی کند و 

صبح نزدیک است

2

سیاست وزارت صمت رقابتی کردن 
تولید در داخل کشور و حمایت از 
شرکت های توانمند ایرانی است

5

مجلس با مسئولان خاطی بازار سرمایه 
برخورد می کند

3

عوارض دریافتی از بیمه باید در 
کاهش تلفات و پیشگیری از حوادث 

هزینه شود

6

براساس منویات مقام معظم رهبری
توسعه تفصیلی و صنعتی سازی موتور 
سه استوانه ایران خودرو کلید خورد

4

حقوق همکاران عزیز بانکهای ادغامی
  توسط بانک سپه بطور کامل رعایت 

خواهد شد

7

تولید ارزان ترین خودروی اتوماتیک 
کشور در پارس خودرو

4

عناوینخبرها

تقدیر سرلشکر باقری از فرماندهان ارتش و سپاه

ضربت متقابل نیروهای 
مسلح به دشمنان 

سهمگین و فراتر از حد 
تصور آنها است

 آغاز رزمایش اقتدار ۹۹ نزاجا، در سواحل مکران

بودجه 1400  در ایستگاه مجلس)3(
تحقیق و تفحص از شرکت فولاد مبارکه

  مواردی را در ارتباط با بودجه 1400 طی دو شــماره 
قبلی بیان شــد. 42 سال از پیروزی انقلاب اسلامی ایران به 
رهبری امام خمینی )ره( می گذرد و همچنان پایدار است ،  
رؤسای جمهور آمریکا ، یکی پس از دیگری به زباله دان تاریخ 
می روند ) ترامپ قمارباز ، قاتل ، رفت و بایدن فریبکار آمد ( 
و بدانیم سیاستهای آمریکا در ارتباط با انقلاب اسلامی ایران 
، در روی همان پاشنه خواهد چرخید ، پس باید عاقلانه عمل 
کرده و برای راهکارهای کشــوری مستقل و موفّق ، فقط با 
اجرای اهداف برنامه ریزی شده رهبر معظم انقلاب اسلامی 
همچون  نســخهای شــفا بخش اقتصاد داخلی ) اقتصاد 
مقاومتــی ، رونق تولید ، جهش تولید ( را به مرحلة اجرایی 

برسانیم. 
امّا ، تحقیق و تفحص از شرکت فولاد مبارکه و موضوعات 
مطرح شده و مصاحبه های صورت گرفته در این مسیر نظر 
به شرایط اقتصادی کشــور ، اطلاعات اولیه از وضعیت راه 
اندازی مجتمع عظیم فولاد مبارکه در سالهای اول انقلاب 
اسلامی یادمان باشد همه ما به این انقلاب اسلامی بدهکاریم 
نه اینکه طلبکار باشیم چون پای این انقلاب اسلامی شهدای 
گرانقدری داده ایم ، آمار عملکرد مثبت شرکت ، سوددهی ، 
پــس نباید برای چنین مســائلی مهمی پــای کارمندان 
شرکتهایی را به میان کشید ، یاد آوری از گذشته، حمیدرضا 
عظیمیان مدیرعامل مجتمع فولاد مبارکه ، دیگر بار نقش 
تعیین کنندگان چنین مدیریتي را در تمشیت بهینه امور باز 
نمایي کرد و تأثیر شگرف آن را در عبور از بحرانها ، در شرایط 
سخت تحریم به اثبات رساند. بي شک برونداد چنین مدیریت 
خلاق و مقتدري که ژرف بیني ، باریک اندیشــي ، شایسته 
ســالاري وخود باوري ازمولفه هــاي اصلي و درون مایهاي 
آنست، نیک فرجامي و توفیق در شکوفا ئي و رونق تولید ملي 
در صنعت فولاد بوده اســت. واکاوي و تبیین علل و عوامل و 
نیز چگونگي برون رفت از بحرانهاي این صنعت ، فزون از حد 
تقریر و تحریر در این نوشتار کوتاه است و شایسته است که 
تحلیل گران بخش صنعت بیشــتر در این باب قلم پردازي 
کنند، اما برنامه هاي توســعه و پیشرفت ، در فولاد مبارکه  ، 

غبار فراموشي از خاطرات دیرین روزنامه نگاري ام زدود که 
این مدیر لایق و کار آزموده قریب به 29 سال پیش در مقام 
شهردار اصفهان با سر انگشت تدبیر ، گره ها از سیماي شهر 
اصفهان گشود  و در کمال خضوع ، فروتني و مردم داري و نیز 
به پشتوانه برنامه ریزي جامع و کلان ، جاي دیگر در کالبد 
خسته و نیمه جان اصفهان دمید تا بدین ترتیب خشت بناي 
توسعة پایدار و متوازن این بوم کهن به نیک پي افکنده شود 
، زمین هاي مشارکت مردم در فرایند توسعة شهري فراهم 
اید ، حس تعلق شــهروندي در فضاي شهري بر انگیخته و 
تقویت گردد ، بذري که آن دوران در این خاک خوب افشاند 
، امروز به ثمر بنشــیند و نهال توسعه اي که در این سامان 
بنشــاند اینک به درخت تناوري مبــدل گردد. آري ، حلق 
مفقودة توسعه در این کشور فقدان و به بیان دقیق تر اندک 
بودن مدیران خلاق و فروتني هم چون مدیرعامل کنوني بوده 
است که قریب به ســه دهه پیش لیاقت ذاتي خویش را در 
عرصه مدیریت شهري اصفهان به اثبات رسانده بود . بنابراین 
باید عزم و اراده ملي در صیانت حرمت اینگونه مدیران بیش 
از پیش مستحکم تر گردد ، تا در شرایط سختي که تحریم 
به عنوان یک تهدید جدي قلب نظام را نشــانه رفته است ، 
دسایس و ترفندهاي دشمن نقش بر آب شود بنا به فرموده 
مقام معظم رهبري،  مبرّم ترین نیاز ملي » نســخهای شفا 
بخش اقتصاد داخلی ) اقتصاد مقاومتی ،  رونق تولید ، جهش 
تولید( « است ، هدفهاي بزرگ و راهبردي که همانا عزت ملي 
اســت محقق گردد . باشد که حاسدان رقیب نمایي که  در 
صحنه رقابت هاي مدیریتي ، منافع و مصالح فردي خود را 
در مصالح و منافع جامعه  ارجح مي شمارند ، از کارشکني و 
رفتارهاي نا بخردانه اجتناب ورزند .   امید است همانگونه که 
مدیرعامل فولاد مبارکه در مصاحبه با رسانه ها از تحقیق و 
تفحص استقبال کرد، با توجه به هوشیاری ، دقت ، کاردانی 
ریاســت محترم مجلس شورای اسلامی ، دکتر محمد باقر 
قالیباف و ضمن اشاره به این موضوع که هر شرکت بورسی 
باید تمام اطلاعات مالی و اقدامات هزینه ها آن شفاف باشد 
با برون رفت از هر حاشیه ای ریاست معزز مجلس موضوعیت 
تحقیق و تفحص راه  شــروع و تا پایان سال 1399 تعیین 
تکلیف شده که بیش از این پروژهای در حال احداث متوقف 
نشــود و بدانیم این مجتمع با خون شهیدان به پا شده و هر 
لحظه توقف برنامه های تولیدی شرکت ، خیانت به بیت المال 
و باید جوابگوی اعمال خود باشیم ، حضرت آقا میفرمایند هر 
 ایرانــی »اقتصاد مقاومتــی ، رونق تولیــد و جهش تولید

) نسخه های شفا بخش اقتصاد داخلی ( « در جهت پیشبرد  
را مو به مو به مرحله اجرائی را بدور از هر حاشیه ای به پیش 
ببرد و مصوبات کمیســیون تلفیق لایحــه بودجه 1400 ، 
بیست درصد در آمد مالیات بر خانه های لوکس برای ساخت 
مسکن مددجویان ، تصمیم برای نرخ ارز برای سال 1400 ، 

پیش بینی اولیه در آمدی 4 هزار 600 میلیارد تومانی در آمد 
دولت از مالیات ، البته عدم افزایش مالیات برمستغلات ، اجاره 
بهاء و بحث مالیات ارزش افزوده ، مالیات بر خانه های خالی 
، خودروهای لوکس و........ در جهت پیشبرد اهداف نظام بیش 
از پیــش اقدامات اجرایی صورت پذیرد. در خاتمه پاســخ 
مدیرعامل فولاد مبارکه به رسانه ها ، در ارتباط با تحقیق و 

تفحص مجلس را داشته باشیم.
از حق پرسش و پاسخ  و ظرفیت های قانونی مجلس 

استقبال می کنیم
مدیرعامل فولاد مبارکه در پاسخ به سؤالات مطرح شده 
توسط یکی از نمایندگان مجلس در ماه های اخیر گفت: آقای 
موسوی لارگانی مثل همة نمایندگان مجلس حق پرسش و 
تحقیق راجع  به تمام مسائل کشــور را دارند و می توانند از 
ظرفیت قانونی شان استفاده کنند. ما به این سؤال ها پاسخ 
داده ایم. ایشان درخواست تحقیق و تفحص دادند که البته 
حق قانونی ایشــان اســت. ما هم اعلام کردیم اگر مجلس 
بخواهد تحقیق و تفحص کند، ما از آن استقبال می کنیم. ما 
آمادگی کامل داریم که با هزینة مجلس، یک بار دیگر از فولاد 
مبارکه حسابرسی  شود و اگر احتمالا اشکالاتی در آن وجود 
داشته باشد، برای بهتر شدن کار به ما گفته شود. وی در ادامه 
افــزود: این موارد در واقع ایراد و اشــکال اســت، نه تخلف 
مجرمانه. ما چند ماه پیــش از این هم در اطلاعیه ای اعلام 
کردیم هرکس از هرگونه تخلف مجرمانه ای در هر سطحی از 
فولاد مبارکه مطلع اســت در اسرع وقت آن ها را در اختیار 
نهادهای نظارتی قرار دهد. هیچ کس هم در قانون اســتثنا 
نیست. اگر کسی چنین تخلفی مشاهده کرد، باید اعلام کند 

و ما هم پاسخگو خواهیم بود.
انعکاس خارجی تحقیق و تفحص برای فولاد مبارکه 

مشکل ایجاد می کند
عظیمیان خاطرنشان کرد: چیزی که تا الآن ما دیده ایم 
و منتشر شده تخلفی نبوده که نیاز به دخالت دستگاه های 
امنیتی و قضایی و قانونی باشــد. درواقع مواردی بوده که به 
نظر دوستان تخلف رسیده است. البته انعکاس خارجی این 
موارد برای فولاد مبارکه مشکلاتی ایجاد می کند، ولی باید 
این موضوع را از دوســتانی که این موارد را مطرح کرده اند 

پرسید. 
به عنوان مثال، وقتی فولاد خوزستان در یک اقدام اشتباه 
یکی از خریدهای الکترودشــان را شفاف سازی کردند، به 
فاصلة دو هفته مایک پومپئو وزیر خارجه آمریکا تحریم های 
جدیــدی را برای فروشــندگان، تأمین کننــدگان مالی، 
حمل ونقل، بندرها، باربری و... ایجاد کرد. ما به همکارانمان 
گفتیم شما به جای شفافیت، ناخواسته به همه لطمه زدید. 
باید در نظر گرفت که مواردی که مطرح می شــود توســط 

دشمنان رصد می شود.

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

سرمقاله

وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی در آیین گشایش 
نخســتین نمایشــگاه مجازی کتاب تهران با بیان اینکه 
برگزاری نمایشگاه کتاب تهران به صورت مجازی منجر به 
عدالت فرهنگی می شــود، گفت: عدالت فرهنگی را یک 
عدالت بشری می دانیم و حق انسان دانستن است و کتاب 

منبع درست دانستن است.
به گزارش اعتبار به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع 
رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، سیدعباس صالحی 
با تاکید بر این مطلب افزود: امسال نمایشگاه مجازی کتاب 
تهران با دو ویژگی آغاز می شود. اولین ویژگی آن شرایط 
کرونایی است که جهان و ایران را  در برگرفته و این ویژگی 
به طور طبع در فضای مختلف زندگی اجتماعی بشری و 
حــوزه های مختلف از جمله اقتصــادی و فرهنگی تاثیر 

گذاشته است.
عرصه نشر جهان و ایران نیز از جمله عرصه های متاثر 
از شرایط کرونایی است و در یک سال گذشته صنعت نشر 
هم آســیب هایی دیده و این آسیب ها ادامه دارد، گرچه 
برآورد دقیقی از خسارت های این حوزه در دست نیست 
اما بر اساس نظر سنجی آماری پژوهشگاه فرهنگ، هنر و 
ارتبطات که آذر 99 آن را منتشــر کرده 60 درصد ناشران 
معتقدند حداقل 40 درصد به بالا صنعت نشر در یک سال 
اخیر به دلیل شرایط کرونایی خســارت دیده است. این 
شرایط منجر به تعطیلی و یا شرایط شبه تعطیل نمایشگاه 
کتاب و نمایشگاه های استانی در فضای خدمات شده است 
و تاثیر این شرایط بر صنعت نشر کشور کاملا محسوس و 

ملموس است.
با توجه به این شرایط می توان به برخی نکات هم در 
کنار خسارت های وارده به دلیل شرایط کرونایی اشاره کرد 
که در تکاپو بودن جامعه نشر به رغم شرایط سخت حاکم 

ناشی از کرونا از جمله این نکات است.
در نظر ســنجی آذر 99 پژوهشگاه فرهنگ، هنر و 
ارتباطات حدود 68 درصد از ناشران گفته اند که کتاب های 
چاپ اول در بازه زمانی شیوع کرونا داشته اند که 24 درصد 
آن هم بیش از 10 عنوان کتاب چاپ کرده اند. این آمار نشان 
می دهد که به رغم شرایط سختی که کرونا بر کشور و اقتصاد 
حاکم کرده ناشران به دلیل علاقه و شیفتگی خود نسبت به 
کتاب همچنان فعال و پویا هستند و به تولید اندیشه توجه 
دارند. توجه به اوقات فراغت در این دوران هم دومین نکته 
مهم اســت. در نظر سنجی پژوهشــگاه فرهنگ، هنر و 
ارتباطات با توجه به سه موج کرونایی این پرسش مطرح 
شده که در دوران کرونا و در اوقات فراغت چه کاری انجام 
می دهید. بر اســاس این نظر سنجی مطالعه سهم قابل 
توجهی از این آمار را در دوران کرونا بویژه در دوران ابتدایی 
و قرنطینه ایام کرونا به خود اختصاص داده است. 27 درصد 
مخاطبان این نظر سنجی به مطالعه در این ایام اشاره کرده 

اند و بر این اساس برای رفع اضطراب از کرونا سهم کتاب و 
کتابخوانی قابل توجه بوده است. به رغم صدمات کرونا کتاب 
سهم بیشتری در سبد فرهنگی در اوقات فراغت پیدا کرد. 
در کنار این اتفاقات پاره ای از اتفاقات در یکسال گذشته به 
کمک آمده و نشان می دهد جریان حوزه فرهنگ مکتوب 
از سوی ناشران و مخاطبان مورد توجه بوده از جمله اینکه 
در سه مقطع برگزاری طرح های فصلانه خانه کتاب و ادبیات 
ایران در ســال جاری یک میلیون و 200 نســخه کتاب 
خریداری کرده است و 50 میلیارد تومان خریداری کتاب 
صورت گرفته است. به رغم طوفان سهمگین کرونا، جریان 
فرهنگ مکتوب، تولید کتاب، کتابفروشی و مطالعه  همچنان 
پویا و زنده است، بنابراین می توان به آینده نگریست و فضای 
خوبی را پیش بینی کرد. وی در ادامه به ویژگی دوم برگزاری 
نمایشگاه کتاب تهران به صورت مجازی هم اشاره کرد و 
گفت: پیش تر فضای مجازی به کمک صنعت نشر و فرهنگ 
کتابخوانی آمده بود اما با شیوع کرونا سرعت بیشتری پیدا 
کرده اســت. براســاس آمار و نظرســنجی ها تبلیغات و 
اطلاع رسانی کتاب از سوی ناشران در فضای مجازی مورد 
توجه بیشتری قرار گرفته است. بر اساس نظرسنجی آذر 
پژوهشگاه فرهنگ، هنر و ارتباطات، 69/3 جامعه آماری 
ناشــران از فضای مجازی برای اطلاع رســانی و تبلیغات 
اســتفاده کرده است و این نشان می دهد که دیگر فضای 
اطلاع رسانی در حد متن نیست و می تواند در قالب پادکست 
و قصه و روایت و نقالی کتاب باشد و سنت نقالی هم می تواند 
به کمک حوزه کتاب بیاید. علاوه بر تبلیغ کتاب در فضای 
مجازی فروش کتاب در این فضا نیز توسعه پیدا کرده است. 
براساس نظرسنجی آذر پژوهشگاه فرهنگ، هنر و ارتباطات، 
50 درصد ناشرانی که مورد این پرسش قرار گرفته اند که 
برای فروش کتاب های خود از چه طریقی اقدام می کنند، 
در پاســخ گفته اند از فضای مجــازی برای فروش کتاب 
استفاده می کنند. بنابراین اطلاع رسانی کتاب در فضای 
مجازی جدی تر شده است. تاثیر فضای مجازی که به کمک 
حوزه کتاب و کتابخوانی آمده است در این بخش هم مورد 

توجه است.

برگزاری نمایشگاه مجازی کتاب منجر به 
عدالت فرهنگی می شود

درصفحه2
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فرمانده کل سپاه با بیان اینکه شما امروز نیازی 
به برجام نمی بینید چون حیات خود را بدون آن حفظ 
کرده اید، گفت: تکیه گاه ما آمریکا نیست و کلید رزق 

و روزی ما هم دست او نیست.
سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه در 
همایش مدیران بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع 
مقدس که در باغ موزه انقلاب اسلامی و دفاع مقدس 
برگزار شد با تسلیت ایام شهادت حضرت فاطمه زهرا 
ســلام الله علیها، طی ســخنانی اظهار داشــت: 
سرمایه های معنوی بزرگ ترین دارایی یک ملت است. 
سرمایه اصلی که می تواند نامحدود باشد و قلمرو عزت 
و افتخار یک ملت را گسترش دهد جلوه های معنوی 
جامعه هستند مانند یک مکتب بزرگ که انسان ها در 
دامن آن بزرگ شده و متناسب با این ارزش ها بزرگ 
می شوند. اگر یک جامعه تابع یک مکتب بزرگ باشد 
بسیار بزرگ تر از از ظاهر مادی هستند. فرمانده کل 
سپاه تصریح کرد: انسان های بزرگ و شخصیت های 
جامعه مانند حقیقت جاری در بطن جامعه حرکت 
کرده و متعلق به یک زمان خاص نیستند. این افراد 
منبع و منشا افتخار هستند و تمام شدنی نیستند که 
با زمان حرکت می کنند. سرلشکر سلامی با اشاره به 
واقعه عاشورا گفت: کربلا و افتخارات آن واقعه ای است 
که افتخار، عزت، مقاومت، شرف، گذشت و ایثار از آن 
تا ابــد می جوشــد و هرگــز متوقف نمی شــود. 
شخصیت های بزرگ نیز اینگونه هستند مانند امام 
خمینی )ره( و شهدای ما مانند شهید سلیمانی که 

اینها قدرت اصلی ما هستند.
دفاع مقدس یک حادثه در تاریخ نیست بلکه 
ســازنده بخش مهمی از فرهنــگ ما و الگوبخش و 
سرمایه ای تمام ناشدنی است که می جوشد و انتقال 
آن به نسل های بعدی بسیار مهم است. فرمانده کل 
سپاه تصریح کرد: دفاع مقدس ما را با کرامت، عزت و 
افتخار عجین می کند، البته اساساً جامعه ای که برای 
استقلال می جنگد در یک نبرد نا برابر حضور دارد زیرا 

می خواهد آزاد و مســتقل زندگی کند. فرمانده کل 
سپاه گفت: دفاع مقدس حیات طیبه ای برای جامعه 
ماست زیرا دشمنان می خواستند ملت ما را بشکنند 
و بر او لباس ذلت بپوشــانند. اگر ملتی تسلیم شود 
می میرد و فاقد اعتبار و درمانده است. دفاع مقدس 
برای همیشه به ما عزت داد و تصور جهان را از ملت 
ایران واقعی کرد تا ملت ما با این عناصر برآمده از دفاع 
مقدس شناخته شود،در دفاع مقدس ما مقاومت را 
مشق کردیم زیرا برای قوی بودن باید با دشمنان بزرگ 
کُشتی گرفت و بدون ایستادگی و مقاومت هیچ ملتی 
سربلند نمی شود. ملت ما آرزو داشت که ای کاش در 
کربلا و مسجد کوفه بود تا نشان دهد که چگونه از امام 
خود دفاع می کند و دفاع مقدس آزمونی بود که ملت 
ایران را بلند مرتبه و عزیز کرد و نشان داد اسلام منبع 
ســعادت و جهاد هم منبع حیات ماست. وی گفت: 
زمانی که ملت ما لباس جهاد پوشید خداوند لباس 
عــزت و افتخار برتن ما کرد، فرهنگ نترســیدن از 
دشمن و تحقیر قدرت های غیر الهی در دفاع مقدس 
برای ما شکل گرفت. فرمانده کل سپاه تصریح کرد: 
اگر دفاع مقــدس نبود ما در نبردهــای بعدی که 

مقیاس های بزرگ تر و جهانی داشتند دچار مشکل 
می شــدیم. دفاع مقدس مقاومت را با ذات ملت ما 
عجین کرد و ملت ما فهمید اگر پیوند خود را با ولی 
خود محکم کند هرگز شکست نمی خورد زیرا ملت ها 

در ذهن خود پیروز می شوند یا شکست می خورند.
وی با بیان اینکه شهدا منابع قدرت ما هستند که 
با وجود آنها هرگز شکست نمی خوریم، گفت: وقتی 
امام و امت یکی می شوند آن وقت دشمن مجبور است 
در همه آرزوهای خود منجمد شود، آنها می خواستند 
در جنگ تحمیلی انقلاب مــا را خاموش کنند اما 
نتوانســتند. بعد از دفاع مقدس دشمن جبهه های 
جنگ را در همه عرصه هــای فرهنگی، اقتصادی، 
نظامی، اجتماعی و . .. گسترش داد اما دفاع مقدس ما 
را قوی کرده بود و این ملت در کنار یک رهبر بزرگ 
دیگر شکســت نمی خورد. وی در بخش دیگری از 
سخنان خود به جنگ رسانه ای و فرهنگی دشمنان 
علیه ایران اسلامی اشاره کرد و گفت: دشمن به قلب 
هــای مردم حمله کرد تا آنها را از راهی که می روند 
پشیمان کند و اعتقاد به اسلام و رهبری را با تردید 
مواجه کند اما هرکجا امام و امت، رهبری و ملت با تکیه 

بر اسلام و تبعیت از ولی خود و درس گرفتن از حوادث 
فراموش ناشدنی تاریخ مقابل مستکبران ایستادند، 

دشمن مجبور شد در همه جبهه ها عقب بنشیند.
در بعُد سرزمینی، دشــمن تا مدیترانه عقب 
نشست و انقلاب اسلامی صادر و قدرت های زیادی 
ساخته شد، ایران اسلامی در مرکز جبهه مقاومت 
دربرابر استکبار جهانی ایستاد و رهبری در مرکز این 
جبهه بود که توانســت دشــمن را عقــب بزند و با 
تیزهوشی و اندیشه بلند خود قدرت تفکر را از دشمن 
گرفت. دشمن در همه صحنه ها مانند یمن، بحرین 
و سوریه شکســت خورد و ملت ما با بصیرت فریب 
جنگ روانی دشمن را نخورند. این ها حقیقت های 
بزرگی هستند و ما از این حوادث درس گرفتیم. وی 
در بخش دیگری از سخنان خود به تحریم های همه 
جانبه کشــورمان اشــاره کرد و گفت: آنها جنگ 
اقتصادی  و فشار حداکثر ی را به راه انداختند و از هیچ 
تلاشــی دریغ نکردند اما ملت ما توانســت قدرت 
بیافریند، در مقابل دشمن ما به حاشیه رفته است. 
فشار حداکثری یک شعار نبود بلکه یک استراتژی بود 
آنها با تمام قوا در میدان نبرد حاضر شده بودند اما ملت 
ایران تاثیر تحریم ها را کم کرده است و می داند دشمن 
هرگز تحریم را بر نمی دارد مگر اینکه ملت ما تاثیر آن 
را از بین ببرد. فرمانده کل سپاه خطاب به حضار گفت: 
شما امروز نیازی به برجام نمی بینید چون حیات خود 
را بدون آن حفظ کرده اید، تکیه گاه ما آمریکا نیست 
و کلید رزق و روزی ما دست او نیست. سرلشکر سلامی 
با اشاره به حوادث پس از انتخابات ریاست جمهوری 
آمریکا گفت: امروز دشمن کجاست، نقطه تمرکز آنها 
حفظ کنگره است و سنگر آمریکا به کنگره منتقل 
شده و نور خدا جلوه گر شده است. این امتداد و جلوه 
دفاع مقدس است و ما تا آخر ایستاده ایم، قوی تر از 
همیشه و با پیروی از ولی خود راه را ادامه می دهیم، 
ما راه غلبه بر دشــمن را آموخته ایم و معتقدیم خدا 

خلف وعده نمی کند و صبح نزدیک است.
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هفته نامه اقتصادی ایران

دریادار پاسدار علیرضا تنگسیری فرمانده نیروی دریایی سپاه با بیان اینکه پاسخ نیروی دریایی سپاه به هر تهدیدی علیه ایران کاملا قاطع و سخت خواهد بود ، گفت: در 
آمادگی کامل به سر می بریم ،آنچه آن روز اتفاق افتاد واقعا کار خدا بود و همان نکته قابل توجه ای که مقام معظم رهبری )مد ظله العالی( فرمودند. افزود: پنج سال پیش دو 
فروند شناور آمریکایی که از کویت با 10 تفنگدار به سمت بحرین در حال حرکت بودند و در مسیر حرکت به پنج مایلی جزیره فارسی نزدیک شدند به علت تجاوز به 
آب های سرزمینی جمهوری اسلامی با وجود دو ناو هواپیمابر آمریکایی و فرانسوی و پنج ناوشکن دیگر، توسط دریادلان نیروی دریایی سپاه دستگیر شدند.الحمدلله امروز 
اقتدار نیروهای مسلح جمهوری اسلامی به لطف عنایت خداوند و هدایت و رهبری حکیمانه امام خامنه ای )حفظه ا...( به هویت و قدرتی دست یافته که مایه عزت و افتخاری 
بس شگرف برای ملت غیور خودمان و مستضعفان عالم شده است.ما امروز در نیروی دریایی سپاه برای دفاع از کیان و مرز و بوم نظام مقدس جمهوری اسلامی در آمادگی 

کامل به سر می بریم و اگر کشوری قصد تجاوز یا تهدیدی علیه میهن اسلامی ما داشته باشد همانند 22 دی ماه 1394 پاسخ ما کاملا قاطع و سخت خواهد بود./ تسنیم

پاسخنیرویدریایی
سپاهبههرتهدیدی
قاطعوسخت
خواهدبود

از سوی رئیس قوه قضاییه؛

برداشتن تحریم ها شرط برگشت سند تحول قضایی ابلاغ شد
امریکا به برجام است
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در واقع ابتدا باید ادعای اعسار از پرداخت هزینه فرد مورد بررسی 
قرار گیرد، آن هم تحت عنوان یک پرونده جدید و با طی کردن تمامی 
مراحل مربوطه از دادگاه بدوی گرفته تا تجدید نظر و تمامی مراحل و 
فرایند دادرســی! قاعدتا فرایند رسیدگی به ادعای اعسار مانند تمام 
پرونده-های دیگر زمان برَ خواهد بود و در این بین فردی که قرار بوده 
در پرونده اصلی از او شکایت شود، دیگر هیچ نقش و حضوری ندارد و 
در واقع فرد شاکی با قوه قضائیه طرف است تا ثابت کند که آیا امکان 
پرداخت هزینه دادرسی را دارد یا خیر و بعضا نیز فرد متشاکی برای به 
تاخیر افتادن آغاز رسیدگی به پرونده اصلی، ادله ای از وجود توانایی در 
فرد شاکی برای پرداخت هزینه های دادرسی را به دادگاه و قاضی ارائه 
می دهد. در نهایت هم اگر فرد مدعی اعسار در این فرایند محکوم شود 
 به پرداخت هزینه دادرســی، تا زمانی که این هزینه را پرداخت نکند 

امکان طرح پرونده اصلی وجود ندارد!
   پیامدهای مســئله: سبب تضییع حق طرف دیگر پرونده و 

طولانی شدن رسیدگی و اجرای حکم پرونده اصلی می شود.
         بعضی از راهکارهای پیش بینی شده در سند تحول: یکی از 
راهکارها، حذف عنوان درخواست اعسار است. بدین شکل که تشکیل 
هرگونه پرونده جدید تحت عنوان اعسار از هزینه دادرسی متوقف شده 
و اگر کســی در فرآیند رسیدگی قضائی، درخواست اعسار از هزینه 
دادرسی داشت، این درخواستِ او در مرحله اول ظرف چند ساعت و از 
طریق دسترسی قوه قضائیه به پایگاه های اطلاعاتی کشور اعتبارسنجی 
شود. در صورت فقدان دارایی منقول )مانند خودرو( و غیرمنقول )مانند 
ملک و زمین( به نام این فرد، درخواست اعسارش قبول می شود و در 
عین حال برای او محدودیت هایی در برخی فعالیت های اقتصادی خاص 
که مخصوص افراد توانمند است اعمال می شود. فعالیت هایی مانند 
ثبت شرکت، خرید مستغلات و خودرو، دریافت تسهیلات از بانک ها و 
فعالیت در بورس و منع سفر خارجی نمونه هایی از این محدودیت هاست. 
در صورتی که فرد هم امکان پرداخت نقدی در شرایط حاضر را نداشته 
باشــد، امکان پرداخت با روش های جایگزین پرداخت نقدی هزینه 
دادرسی مثل پرداخت به صورت اقساطی یا ارائه ضمانت نامه فراهم 
 خواهد شد. بدین شکل ضمن تشــخیص ادعای اعسار فرد مدعی،  

کرامت انسانی افرادی که واقعا از پرداخت هزینه های دادرسی ناتوان 
هستند نیز حفظ می شود.

6( ادعــای دروغین اعســار )ناتوانــی( از پرداخت 
محکومیت های مالی

توضیح مســئله: بخشــی از پرونده های موجود در دادگاههای 
حقوقی، مربوط به پرونده های »اعسار از پرداخت محکومیت های مالی« 
)اصطلاحاً اعسار از پرداخت محکومُ به( است. در پرونده های اعسار از 
»پرداخت محکومیت های مالی«، کسی که در یک پرونده مالی محکوم 
به پرداخت مبلغی به طرف دیگر پرونده می شــود، چنانچه به علت 
مشــکلات مالی متعدد مانند هزینه درمان بیماری خود یا اعضای 
خانواده، بیکاری، کمبود درآمد، اجاره نشینی و... توان پرداخت یک 
جای مبلغ یا دِین را ندارد، در این موارد قانون، امتیازی با عنوان اعسار 
از پرداخت محکومٌ به برای ایشان در نظر گرفته است که بموجب آن 
تحت شرایطی، بدهی را برای وی تقسیط می کند. در این بین، جدای 
از افرادی که واقعا معسر هستند و توانایی پرداخت دین خود را ندارند، 
عده-ای وجود دارند که به خلاف ادعای معسر بودن می کنند، البته که 
عمدتا و در اثر قریب به اتفاق موارد، این ادعاهای خلاف توسط دادگاه 
مشخص می شود ولی همین دادخواست اعسار دست آویزی شده است 
برای برخی از افرادی که قصد دارند، به جهت انتفاع مالی و اقتصادی 
بیشتر، بدهی خود را در زمان دیرتری پرداخت کنند و یا طلبکار را اذیت 
نمایند، یعنی انگیزه اصلی این افراد سودجو، خرید زمان در پرداخت 
دیون خود هست. شگرد اصلی این افراد، استفاده ابزاری از دادخواست 
اعسار، ارائه ناقص فهرست اموال و دارایی ها خود یا صرفا معرفی اموالی 
که به اصطلاح صعب الوصول هستند، چون این افراد می دانند که فرایند 
استعلام دارایی و اموال مدیون توسط دادگاه، بسیار زمانبر و طولانی 
است یا پرداخت رشوه به عوامل برخی از دستگاه های مورد استعلام 
برای پاســخ دیرتر می باشد. البته تعداد افراد کمی هم هستند که با 
شگردهای مختلف، موفق به تقسیط بدهی خود می شوند، در حالیکه 
به واقع توانایی مالی لازم را دارند. شگرد این افراد، انتقال اموال خود به 
صورت صوری در حین جریان رسیدگی قضائی و بازپس گیری اصل و 
منافع آن در حین یا پس از اتمام اقســاط محکومٌ به، معرفی برخی از 
 افراد سودجو به عنوان شاهدی که به خلاف شهادت دهند و یا پرداخت
رشوه به عوامل برخی از دستگاه های مورد استعلام برای پاسخ خلاف 

واقع می باشد.
  پیامدهای مسئله: روند فعلی رسیدگی به ادعای اعسار سبب 
تضییع حق طرف دیگر پرونده و طولانی شدن رسیدگی و اجرای حکم 

پرونده اصلی می شود.
        بعضی از راهکارهای پیش بینی شده در سند تحول: یکی از 
راهکارها حل معضل اعسار دروغین، کمک حاکمیت به شاکی برای 
تشخیص اموال و دارایی های فرد مدعی اعسار است، این مهم از طریق 
دسترسی مستقیم قوه قضائیه به پایگاه های اطلاعاتی مراجع حاکمیتی 
انجام شــده و در واقع بار سنگین اثبات وجود دارایی برای فرد مدعی 
اعسار را از دوش شاکی برمی دارد. راهکار دیگر این که با تعریف مجموعه 
ای از قواعد محدودیت ساز در فعالیت های اقتصادی که نشان گر توان 

مالی فرد مدعی اعسار است، هزینه های ادعای کذب را به شدت بالا 
می برد. بر این اساس هر فردی که درخواست اعسار محکوم به بدهد از 
همان لحظه درخواست، قواعدی محدودیت ساز مثل عدم امکان ثبت 
شــرکت، خرید مستغلات و خودرو، دریافت تسهیلات یا فعالیت در 
بورس برای او اعمال خواهد شد و تا زمان پرداخت دیون از طرف فرد 
مدعی اعسار ادامه خواهد داشت. این محدودیت ها به گونه ای طراحی 
شــده که در صورتی که واقعا فردی توانایی مالی لازم را داشته باشد، 
ارزش ندادن پول رو از فرد گرفته و دریابد که ندادن دین باعث می شود 
ضرر بیشــتری را متقبل شود. راهکار سوم پیش بینی جریمه است، 
افرادی که اعلام می-کنند معسر هستند اگر در هر زمانی در آینده اثبات 
گردد که واقعا معســر نبــوده اند و توانایی مالی لازم را داشــتند و با 
شگردهایی از قبیل نقل و انتقال های صوری اموال و دارایی های خود، 
سعی در فرار از پرداخت دین را داشته اند، با جریمه های سنگین روبرو 
خواهند شد که ریسک و هزینه ادعای خلاف را به شدت بالا خواهد برد، 
یعنی هر فردی که به عنوان معسر شناخته شود برای همیشه تحت 

بررسی هوشمند دارایی ها و اموالش قرار خواهد داشت.
7( ناکارآمدی در جلب محکومان متواری

    توضیح مسئله: اجرای احکام به عنوان آخرین مرحله دادرسی 
است و در حقیقت اجرای سریع و موثر آن حق تثبیت شده است که 
توســط مرجع رسمی انجام می پذیرد. اما بعضا مشاهده می شود که 
تعدادی از محکومان متواری می شوند. به عنوان مثال در اجرای احکام 
مدنی، ذینفع )محکوم له(، )طلبکار( در یک پرونده مالی، مدت ها تلاش 
حقوقی و قضائی می کند تا بتواند موضوع حق خود را به اثبات برساند، 
و هدف قوه قضائیه هم اینست که محکوم له به محکوم به )حق شناخته 
شــده( در کمترین زمان ممکن دستیابی حداکثری پیدا کند. اما با 
متواری شدن محکوم علیه، این هدف محقق نمی شود. حالا عمدتا بار 
پیداکردن محکوم بر عهده محکوم له می افتد و فرد ذینفع هم به علت 
عدم دسترسی به اطلاعات به هیچ وجه به راحتی نمی تواند به محکوم 
متواری برسد، لذا دست به دامن روش های غیر قانونی مثل استفاده از 
شــرخر و امثالهم می شود که خود باعث ایجاد مفسده های مختلف 

می شود.
 پیامدهای مسئله: این مسئله سبب تضییع حق طرف دیگر 
پرونده، طولانی شــدن اجرای حکم پرونــده اصلی و تضعیف روابط 

حقوقی اشخاص می شود.
    بعضی از راهکارهای پیش بینی شــده در سند تحول: در این 
ســند، پیش بینی شده که تبعات متواری شدن محکومان به شدت 
افزایش یابد، به نحوی که اگر محکومی خواست از چشم حاکمیت و 
محکوم له متواری و پنهان شود، با چنان تبعات سنگینی روبرو شود که 
تبعات فرار را برای او بالاتر از تبعات ماندن و روبرو شدن با حکم کند. 
برای این منظور، قوه قضائیه تمامی ابزارهای دراختیار حاکمیت را به 
خدمت خواهد گرفت تا امکان متواری شدن را بسیار کاهش دهد.                                                                                
اولا از این پس، هر محکومی که متواری شــود، تمامی اطلاعات 

موجود او در سامانه اطلاعاتی محکومان متواری درج خواهد شد.
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مشاور رهبر معظم انقلاب در امور بین الملل با اشاره به پیشتازی امریکا برای توافق با 
ایران و این پیشنهاد که »اگر فعالیت های صلح آمیز هسته ای تان را محدود کنید، ما هم 
تحریم ها را برمی داریم« گفت: ما تعهدات را انجام دادیم، ولی آنها بدعهدی کردند و طبیعی 
است که اگر می خواهند برگردند باید تحریم هایی را که تعهد داشتند بردارند. علی اکبر 
ولایتی در گفت و گو با پایگاه اطلاع رسانی »دفتر حفظ و نشر آثار آیت الله العظمی خامنه ای« 
افزود: نکته مهم و تأســف آور این است که سه کشور دیگر غربی؛ یعنی فرانسه، آلمان و 
انگلیس که نمایندگان اتحادیه اروپا هستند هم در متابعت از امریکا محدودیت های زیادی 
را برای ما تحمیل کردند و به نوعی تحریم غیرمستقیم هم داشتند؛ ولی از بین 1 +5، روسیه 
و چین تا آنجایی که توانستند کمک کردند و به تعهدشان عمل نمودند. وقتی یک چنین 
سابقه سوء از طرف امریکایی در انجام تعهداتشان دارند، ما حق داریم که بدبین باشیم و 
اگر باز هم برگردند و مذاکرات را از سر بگیرند، در حالی که تعهدات قبلی را انجام ندادند، 
به هیچ وجه، قابل قبول نیست. بنابراین هرچه زودتر این تحریم باید برداشته شود، به علاوه 
اینکه ما از قبل هم خسارت دیدیم و باید خسارت های ما را تأمین کنند چرا که بی جهت 
و به صورت غیرقانونی تحریم کردند و ما خسارت های زیادی را متحمل شدیم. او درباره 
این سؤال که »آیا بازگشت امریکا به برجام فایده ای خواهد داشت«، پاسخ داده است: ما 
هیچ اصرار و عجله ای نداریم که امریکا برگردد؛  اما اگر می خواهد برگردد شرایطی دارد که 
مهم ترینش این است که تحریم ها را بردارد و معلوم بشود که دولت جدید به تعهدات برجام 
پایبند اســت. اگر می خواهند برگردند باید شرایط مورد نظر را که شرایط کاملًا معقولی 

است انجام بدهند و کوتاهی های گذشته را جبران کنند.
وی همچنیــن عملکرد دولت و مجلس در هفته های اخیر را مثبت ارزیابی کرد و با 
بیان اینکه »مجلس و دولت به تکلیف خودشان عمل کردند.« گفت: در مجلس بیش از 
چهار پنجم نمایندگان به این قانون رأی دادند و قانون بسیار معتبری است و دولت موظف 
است که به این قانون عمل کند. البته دولت ما هم نشان داد که از مجلس تبعیت می کند. 
کار دولت و مجلس ما کاملًا قانونی بود و درست نبود که بیش از این معطل کنند. ولایتی 
دربــاره تعهدات برجامی ایران نیز گفت: با تعهدی کــه در برجام کردیم، مدت کوتاهی 
فعالیت هایمان محدود خواهد بود، ولی از سال 2025 به بعد این محدودیت ها برداشته 
می شود و ما با تعهدی که داریم به  لحاظ شرعی و بین المللی که رهبر معظم انقلاب فرمودند 
سلاح هسته ای حرام است، منهای آن هر نوع کاربردی غیر از سلاح هسته ای برای ما مباح 
است و لازم است و ان شاءالله انجام خواهیم داد. ما هیچ وقت از صنعت هسته ای جدا نخواهیم 
شــد و خودمان را محروم نخواهیم کرد. وی در بخش دیگری از سخنانش با بیان اینکه 
»آنچه که رهبر معظم انقلاب مشــخص کردند، به برخی از آن عمل شد و به برخی از آن 
عمل نشــد«، افزود: رهبر معظم انقلاب از اول به قضیه مکانیســم ماشه راضی نبودند و 
خلاف نظر ایشان انجام شد. حتماً در صورت برگزاری مذاکرات بعدی باید این مکانیسم 

به عنوان یک اصل غیرمنطقی کنار گذاشته شود.

 ما راه غلبه بر دشمن را آموخته ایم و معتقدیم 
خدا خلف وعده نمی کند و صبح نزدیک است

 آغاز رزمایش اقتدار ۹۹ نزاجا، 
در سواحل مکران

  فرمانــده نیروی زمینی ارتش گفت: رزمایش اقتدار 99 این نیرو با حضور تیپ های 
هوابرد، نیروهای مخصوص و واکنش سریع در سواحل مکران آغاز  شد.

به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی ارتش، امیر سرتیپ کیومرث حیدری فرمانده 
نیروی زمینی ارتش با بیان اینکه این نیرو رزمایشی هدف محور و خاص را در سواحل مکران 
برگزار کرد،گفت: رزمایش اقتدار 99 نزاجا با حضور تیپ 55 هوابرد، تیپ 65 نیرو مخصوص 
و ویژه، تیپ 223 واکنش سریع با پشتیبانی  ترابری و رزمی نیروی هوایی و هوانیروز ارتش 
در سواحل مکران برگزار شد. وی با تأکید بر اینکه اهداف و ویژگی های این رزمایش منحصر 
به فرد است، افزود: پس از تغییرات عمده ای که در پی فرمان رهبر معظم انقلاب اسلامی در 
ساختار یگان های نیروی زمینی ایجاد شد؛ این رزمایش هدف محور برای نخستین بار در 
سطح نزاجا برگزار شد. تمامی تاکتیک های به کار گرفته شده در این رزمایش ترکیبی، بومی 
و خلاقانه است که متناسب با ساختارهای جدید نیروی زمینی ارتش هویت پیدا می کند. 
وی با اشاره به اینکه تجهیزات و تسلیحات به کار گرفته شده در این رزمایش عمدتاً ساخت 
صنایع داخلی، متخصصان نیروی زمینی و صنعت دفاعی کشور است، تصریح کرد: مهمترین 
هدف این رزمایش ارزیابی قدرت تیپ ها و لشکرهای واکنش سریع و متحرک هجومی نیروی 
زمینی ارتش است. ثبت رکورد در سرعت عمل و پاسخگویی سریع و قاطع به هر گونه تهدیداز 
اهداف پیش بینی شده در این رزمایش است؛ همچنین در این رزمایش تاکتیک های نوین 
و خلاقانه بومی به منظور افزایش توان یگانهای واکنش سریع و متحرک هجومی، اجرا شد. 
وی با اشاره به بهره گیری از نیروهای متخصص و چند منظوره که توانمندی اجرای عملیات 
های مختلف را در پوشش جغرافیایی مختلف اعم از دریا، خشکی، کوهستان و... دارند، تصریح 
کرد: در این رزمایش از نیروهای متخصص و چند منظوره جهت اجرای عملیات ترکیبی برای 
رسیدن به اهداف در نظر گرفته شده استفاده گردید. عملیات متحرک هوایی،  نفوذ در سطح 
و زیرسطح  از دیگر برنامه های این رزمایش است.  این رزمایش با حضور و نظارت امیر سرلشکر 
»سید عبدالرحیم موسوی« فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران و همچنین نظارت 

فرماندهان و مسئولان ستاد کل نیروهای مسلح و ستاد ارتش برگزار گردید.
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مجلس با مسئولان خاطی بازار سرمایه برخورد می کند
 حاج قاسم بر دل مردم نشست 

چون صداقتش الهی بود

محمد خدادی معاون مطبوعاتی و اطلاع رسانی وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت:در حقیقت شاغل رسانه داریم 
نه ماهر. دوماً فضا کمی شده است فکر می کنند اگر یک روزنامه 
یا خبرگزاری تعداد خبرش بیشتر باشد قدرتش بیشتر است 
مشکل سوم هم زندگی در گذشته رسانه در دنیای انحصار است 
ما هنوز نیوز منتشر می کنیم و حتی کار به گفت وگوی تلفنی نیز 
رسیده است. دقت کنید که نزدیک به 320 روزنامه داریم. وی  در 
واکنش به سوالی مبنی بر حذف عکس حاج قاسم از اینستاگرام 
گفت: به نظر شما حذف عکس حاج قاسم از اینستاگرام به نفع آن 
شهید شد یا به ضررش؟ به نفعش شد، چرا که خودش تبدیل به 
خبر شد و چرایی و چگونگی و پیام شهادت حاج قاسم را بازنشر 
داد و آن را تکمیل کرد. حذف عکس حاج قاســم تبدیل به یک 
فضای رسانه ای و خبر شد به نظر شما آیا مردم دنیا نفهمیدند که 
حاج قاسم شهید شده است؟ بنابراین حذف عکس به معنای عدم 
انتشار خبر نیست حتی اگر از سوی آمریکایی ها باشد. آمریکا این 
تصاویر را حذف کرد تا ماجرا رسمیت پیدا نکند و یا کسی نفهمد 
که این اتفاق افتاده اســت اما آیا واقعاً موفق بودند؟  او  در بخش 
دیگری از صحبت های خود با اشاره به ویژگی های رسانه ای شهید 
سلیمانی گفت: شهید سلیمانی تبیینی کار می کرد و تبلیغی نبود. 
این موضوع در درون او نهادینه شده بود. مهمترین ویژگی او این 
بود که چند بعدی فعالیت می کرد؛ از روی مدل تبلیغی سر به 
خانواده شهدا نمی زد بلکه اعتقاد داشت و برای مدل تبیینی این 
کار را می کرد. بیشتر از آن که اسمش مطرح شود اثرش مطرح 
می شد. پس گمانه ها در مورد ایشان تبدیل به یقین شد و شبهاتی 
که برای او مطرح می کردند تبدیل به باور اما در نقطه مقابل شد. 
حاج قاسم پیام خلق می کرد و این پیام در کلامش نبود بلکه در 
کارش بود.  در حقیقت ماهیت او خلوص بود او سال های سال 
زندگی در بیرون از خانه را انتخاب کرده بود و در سخت ترین و 
پیچیده ترین و پر ریسک ترین نقاط دنیا زندگی می کرد و حتی 
به عنوان یک سیبل متحرک، حرکت می کرد افرادی بودند که 
هم او را ترور شخصیتی می کردند هم ترور فیزیکی، اما حاج قاسم 
با رفتارش از خود دفاع کرد. به نظرم رسانه های ما از حاج قاسم 
دفاع نکردند بلکه او خودش از خودش دفاع کرد. دقت داشته باشید 
که ما یک گزارش تلویزیونی از حاج قاسم نداریم یا حتی گزارشی 
که روزنامه ها و خبرگزاری ها از او رفته باشند نداریم و تمام تصاویر، 
تصاویر موبایلی است که دیگران گرفته اند. البته بخشی از آن به 
دلیل ماهیت شغلی اش است اما ماهیت خود او هم چنین بود. 
یکی از ویژگی های او این بود که در چهره او لبخند را می دیدی؛ 
به خاطر داشته باشید در جایی که صداقت باشد و این صداقت 
الهی باشد، رفتار شما بر دلها می نشیند. حاج قاسم بر دل  این مردم 
نشست و باعث شد جریان انقلاب اسلامی در جمهوری اسلامی 

بار دیگر به روز شود.

گفتگو-2

هفته نامه اقتصادی ایران

مکتب سلیمانی قدرت نرم افزاری شکست 
امریکا است

دستیار و مشاور عالی فرمانده معظم کل قوا مکتب شهید 
ســلیمانی را قدرت نرم افزاری و راهبردی شکست امریکا و 
صهیونیســم بین الملل دانســت و گفت: در این مکتب از 
ظرفیت های عظیم ملت های اسلامی در سوریه و عراق و یمن 

و لبنان استفاده شد.
سرویس سیاسی جوان آنلاین: سرلشکر پاسدار سید 
یحیی صفوی روز گذشته در پیش نشست »دومین همایش 
بین المللی گام دوم انقلاب، مکتب شهید سلیمانی، الگوی 
تربیت مدیران جهادی تمدن ساز«، با بیان اینکه مکتب فکری 
چشم اندازی فلسفی، جنبشی، اجتماعی، فرهنگی و هنری 
است، گفت: مکتب، مجموعه ای از اعتقادات محکم واخلاق 
و رفتار های مرتبط برخاسته از باور های قلبی و عملکرد منبعث 
از اندیشــه و تفکر انسان است، به گونه ای که از او شخصیت 
جامــع و الگــو ارائه دهد. مکتب، مجموعــه جهان بینی و 
ایدئولوژی و رفتار های متفاوت، اما همسو است که نیاز های 
فکری و عملی را برای رسیدن به رشد و کمال انسان روشن 

می سازد.
سرلشکر صفوی با تعریف مکتب شهید سلیمانی اظهار 
کرد: مکتب سلیمانی یعنی مکتب اسلام ناب محمدی )ص( 
که در عصر حاضر مصداق این مکتب، رهبری و ایدئولوژی و 
پرچمداری این مکتب را حضرت امام خمینی )ره( و هم اکنون 
حضرت امام خامنه ای عهده دار هستند. مهم ترین کارکرد و 
عملکرد این مکتب تربیت و ســاختن ملت جوانی است که 
توانســتند تحت تأثیر این ایدئولوژی و مکتب چهار رخداد 

راهبردی را در 42 سال گذشته رقم بزنند.
سردار صفوی ادامه داد: او نشان داد در چارچوب مکتب 
اســلام و رهبری امامیــن انقلاب فکر و عمــل می کند و 
عملیات های جهادی و انقلابی اش را در سطح راهبردی و در 
منطقه غرب آسیا و تحت تأثیر این مکتب آسمانی اجرا کرد. 
فرمانده عالی دوران دفاع مقدس در ادامه به اصول حاکم بر 
فرماندهی و مدیریت راهبردی مکتب سلیمانی پرداخت و 
ادامه داد: شــناخت عمیق امریکایی ها و صهیونیست ها و 
راهبرد های آنان در منطقه و وابستگان ضعیف آن ها در برخی 
کشور های عربی، شناخت راهبرد آن ها برای منطقه و اسلام، 
شناخت ظرفیت های مردمی و خلق قدرت از این ظرفیت ها 

در فرماندهی و مدیریت شهید سلیمانی برجسته بود.
صفوی با تأکید بر اینکه جنگیدن با دشمن جسارت و 
شجاعت و نترسیدن از مرگ می خواهد افزود: آن هایی که در 
دفاع مقدس به میدان آمدند انسان های شجاع بودند، ترسو ها 
هیچ گاه به جنگ نیامدند، ترسو ها به مدافعان حرم نپیوستند. 
وی افزود: حاج قاسم اهل تحزب و نگرش حزبی نبود، خط 
امام و ولایت خط سیاسی و خط قرمز او بود، هر کسی با امام 
و رهبری بود قاسم به او نزدیک بود هر که از امام و رهبری دور 
می شد قاسم هم از او فاصله می گرفت، خط قرمزش انقلاب 
و رهبری بود. صفوی ادامه داد: او سوء ظن و بدبینی به کسی 
نداشت، بدقول و جاه طلب نبود، بشدت تحت تأثیر اخلاق و 
رفتار و تدابیر رهبری بود و در اینکه 22 سال که فرماندهی 
نیروی قدس را عهده دار بود، به صورت مســتمر خدمت آقا 
می رسید و عمق بینش راهبردی حضرت آقا نسبت به امریکا 
و صهیونیست ها در رشد حاج قاسم بسیار مؤثر بود. وی با بیان 
ویژگی های فرماندهی و مدیریت در مکتب سلیمانی اظهار 
داشت: مدیریت راهبردی در مکتب سلیمانی یعنی تبدیل 
تهدیــدات به فرصت ها، او تهدید داعش را تبدیل به فرصت 
کرد و در عراق بیش از 22 تیپ مردمی را در کنار ارتش عراق 
ساماندهی کرد و در ســوریه بیش از 60 یا 70 هزار نیروی 
مردمی و کشور های دیگر را سامان داد این تبدیل تهدید به 
فرصت و ایجاد زیرساختی ماندگار برای امنیت و استقلال ملت 
هاست. رئیس پژوهشگاه علوم و معارف دفاع مقدس شهید 
سلیمانی ادامه داد: مکتب سلیمانی عامل شکست سیاسی 
نظامی امریکایی ها در اشغال افغانستان و عراق برای تشکیل 
هژمونی قدرت امریکا بعد از 11 ســپتامبر و عامل شکست 
امریکا در شکل گیری خاورمیانه جدید بود. وی افزود: عامل 
شکست صهیونیست ها درجنگ 33 روزه و قبل و بعد از آن 
در صحنه های عملیاتی جنوب لبنان، مکتب سلیمانی بود و 
صهیونیست ها امروز در ایجاد امنیت در سرزمین های اشغالی 
هم ناتوان هستند. صهیونیست ها بار ها برای تصرف نوار غزه 

حمله کردند، اما شکست خوردند.

نوری المالکی، نخست وزیر اسبق عراق نیز در مستند »الرحله الاخیره« از نقش ایران و سردار سلیمانی در کمک به این کشور برای مبارزه با تروریسم ستایش کرده و گفت: »اگر عراق در 
آن دوره سقوط می کرد، همه منطقه با خطر سقوط مواجه بود. لبنان، سوریه ، اردن و همه مناطق به دست تروریسم و افراط گرایانی که از حمایت منطقه ای و بین المللی برخوردار بودند، 
سقوط می کرد.« به گزارش ایرنا، المالکی افزود: »ابتکار عمل از جانب جمهوری اسلامی ایران سریع صورت گرفت که به فرماندهی و اراده حاج قاسم سلیمانی و المهندس معاون و پشتیبان 
وی بود و شاید برای نخستین بار باشد که این موضوع را مطرح می کنم که من و این دو بزرگوار )ستاد( فرماندهی عالی عملیات و مقابله با چالش ها را تشکیل دادیم و نشست دائمی در 
خانه ام برگزار می شد و نقشه ها، گزارش های جبهه ها و نیازمندی ها بررسی و تصمیم گیری می شد.« وی با ستایش از پشتیبانی تسلیحاتی سریع ایران از عراق و تأثیر آن در تغییر معادلات 
نبرد با تروریسم و نجات این کشور گفت: »مستقیما از ایران سلاح خریداری می کردیم. اگر دریافت سلاح از کشوری که از آن سلاح خریده بودیم، 6 ماه یا یک سال طول می کشید، ایران 
به محض اینکه برای خرید سلاح توافق می کردیم، روز دوم سلاح ها را به دست ما می رساند و این همان فاکتوری بود که وضعیت را نجات داد و من این نکته را با صداقت کامل می گویم.«

اگرعراق
سقوطمیکرد...

جوایز نمایندگان بیمه تجارت  نو که توانستند به حدنصاب حق بیمه تولیدی مندرج در دستورالعمل جشنواره »میم تا میم« دست بیابند به صورت 
نقدی اهدا شد. در این جشنواره که از اول مرداد تا پایان مهر سال جاری ادامه داشت، رقابت میان نمایندگان بیمه تجارت نو برای فروش بیمه نامه در 
سه رشته آتش سوزی، حوادث انفرادی و بدنه اتومبیل شکل گرفت که نتایج خوبی به دست آمد. عملکرد شبکه فروش شرکت بیمه تجارت نو به گونه ای 
است که در 6ماه نخست سال 99 موفق به تحقق بودجه تکلیفی یک ساله خود شد و چندی پیش نیز به باشگاه شرکت های یک هزارمیلیاردی پیوست. 
در نگاه کلی، هدف از برگزاری این جشنواره و سایر جشنواره ها ایجاد فرصت برای تمامی نمایندگان برای توسعه فروش و گسترش پوشش های بیمه ای 
در سطح جامعه با استفاده از فرصت های مالی نهفته در جشنواره ها و همچنین ایجاد تمایز در ارائه محصولات بیمه ای به جوامع هدف است. در پی 
استمرار برگزاری این دست جشنواره ها در بیمه تجارت نو، شبکه فروش این شرکت قصد دارد ایام دهه فجر جشنواره ای در ابعاد بزرگ تر برگزار کند.

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد گفت: برنامه اشتغال کمیته امداد برای امسال ایجاد 200 هزار شغل بوده که تاکنون 75 درصد برنامه 
ما محقق شده است. حجت الله عبدالملکی در نشست خبری بیان کرد: تعداد اشتغال مستقیم ایجادشده و دارای طرح جاری توسط کمیته امداد 
تاکنون 149 هزار و 787 است. وی با بیان اینکه نهادها در چند سال گذشته موظف شدند اشتغال های غیرمستقیم را نیز اعلام کنند که فرمول 
آن را از وزارت کار دریافت کرده ایم، گفت: تاکنون همچنین 59 هزار و 915 شغل غیرمستقیم نیز ایجاد شده که می توان گفت در مجموع 210 
هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم تا این لحظه ایجاد شده است. عبدالملکی گفت: برنامه اشتغال کمیته امداد برای امسال ایجاد 200 هزار شغل 
 بوده اما تاکنون 75 درصد برنامه ما محقق شــده اســت، البته تا این لحظه نســبت به ســال گذشــته در همین بازه زمانی، 25درصد افزایش

 عملکرد داریم.

ایجادفرصتبراینمایندگانبیمهتجارتنوبرایتوسعهفروش ایجاد۲۱۰هزارشغلمستقیموغیرمستقیمتوسطکمیتهامداد

رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به 
اینکــه دولت باید درباره بازار بورس و ســرمایه 
پاسخگو باشد، گفت: مجلس با مسئولان خاطی 

بازار سرمایه برخورد می کند.
محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور 
جلسه علنی مجلس شورای اسلامی، گفت: سند 
بودجه مهم ترین سند مالی دولت و سند تعیین 
کننده زندگی مردم در طول یکســال اســت. 
سرچشمه مشکلات اقتصادی کشور،  از کسری 
بودجه است و برای حل مشکلات و بازگرداندن 
ثبات اقتصادی و رفع التهاب بازار باید از اصلاح 
ساختار بودجه آغاز کنیم، با این وجود، ذکر چند 
نکته درباره رویکرد مجلس یازدهم در خصوص 
اصلاح ساختار بودجه ضروری است. هر چند بنای 
مجلس از روز اول تلاش برای تعامل با دولت در 
مسیر رفع ایرادات لایحه بودجه بوده است،  ولی 
مســئولان اجرایی باید توجه کنند که با ارائه 
اطلاعات ناقص نمی توان گرهی از مشکلات مردم 
باز کرد، دولت در اظهارات رسانه ای تاکید می کند 
که معیشت مردم در اولویت است، ولی متاسفانه 
در عمل،  لایحه بودجه با محوریت تقویت معیشت 
مردم نوشته نشده است.   اینجانب پس از اظهارات 
برخی مسئولان اجرایی،  علیرغم میل باطنی برای 
روشن شــدن افکار عمومی در خصوص لایحه 
بودجه لازم می دانم چند نکته عرض کنم، لایحه 
بودجه 1400،  علاوه بر گسترش بی انضباطی 
مالی در کشور،  بخشی از عواید، امکانات و منابع 
کشــور را از سر سفره مردم برمی دارد و به جیب 
ســودجویان می ریزد، اعتبارات دستگاه های 
اجرایی دولت، رشد بی سابقه ای داشته چنانکه 
برخی دستگاه ها، بیش از صد درصد رشد داشته 
اند. پرسش مهم اینجاست چرا وقتی هزینه های 
زندگی مردم چند برابر شده و باید اتفاقا دستگاه 
های دولتی صرفه جویی کنند، اینقدر آســوده 

ریخت و پاش کردند؟
وظیفه ما در مجلس آن اســت که اولویت 
توزیع امکانات را از چاق کردن دلال ها به سمت 
قوی کردن مردم تغییر دهیم؛ ما در این مسیر ثابت 
قدم هستیم و از جوسازی های شبکه خطرناک 

رانت خواران هراسی نداریم.
برخی می گویند چــون در میانه جنگ 
اقتصادی هستیم،  این حجم از سختی ها و فشارها 

اجتناب ناپذیر است؛ درست است و ما هم قبول 
داریم، اما این فشار باید اول بر مسئولان وارد آید و 
نباید با ســوء مدیریت زندگی مردم را سخت تر 
کنند، نمی شود در یک جنگ اقتصادی انتظار 
داشت مردم درخط مقدم مقابله با دشمن بایستند 
و سختی بکشند ولی برخی افراد در ساحل امن و 
آسایش،  روز به روز مرفه تر شوند، ما مسئولان باید 
از پوسته اطرافیان خود خارج شویم.  فقط زعفرانیه 
را نبینیم؛ به غیزانیه هــم نگاه کنیم و ببینیم 
سیاست های تبعیض آمیز ما چگونه عده ای از 
مردم را از حق خودشــان محروم کرده اســت؛  
بفهمیــم که حقوق هایی که بــه نیمه ماه هم 
نمی رسد، یعنی چه و متوجه شویم با یارانه زندگی 
کــردن چه مفهومــی دارد.   ایــن روند توزیع 
تبعیض آلود امکانات باید ابتدا در بودجه تغییر کند 
و مردم در اولویت مسئولان قرار گیرند، یکی از 
موضوعات مهم در این توزیع تبعیض آمیز بحث 
نرخ ارز در بودجه 1400 است، نرخ ارز با دستور 
مسئولان تعیین نمی شود؛ نرخ ارز با عملکرد آنها 
و مجموعه سیاســت های پولی و مالی تعیین 
می شــود. بگذارید نرخ ارز در فضایی شــفاف، 
قانونمند و طبق سازوکارهای اقتصادی تعیین 
شود، مردم عزیز دقت داشته باشند که مجلس تا 
کنون هیچ نرخ ارزی را تکلیف و تحمیل نکرده 
است.   ما باید با تصمیمات اقتصادی خود، نرخ ارز 
را به ثبات برسانیم.  سیاست ارزی مطلوب،  واقعی 
بودن و تک  نرخی بودن ارز است ولی باید همزمان 
جلوی رانت ارز 4200 هم گرفته شــود. نرخ ارز 
همان است که دولت توانسته در بازار مدیریت کند. 
ما هیچ کفی برای آن نخواهیم گذاشت و هیچ 
سقفی هم برای فروش نفت تعیین نمی کنیم، 

دولت قیمت ارز را هر قدر می تواند پایین بیاورد 
وهمچنین هر مقدار که می تواند نفت بفروشد. ما 
در تنظیم بودجه مانع این کار نخواهیم شد. ما 
اجازه نمی دهیم منابع کشور،  صرف هزینه های 
بیهوده شود.   قبلا هم عرض کرده ام، نرخ ارز به 
مدیریت دولت بستگی دارد و این نرخ روی هیچ 
کاغذی و پشت هیچ تریبونی تعیین نمی شود. به 
هر میزان که دولــت تلاش کند، نرخ واقعی ارز 
پایین بیاید؛  همان نرخ،  معیار مجلس خواهد بود.  
مجلس در فرآیند اصلاح ساختار بودجه به 
نفع مــردم،  5 رویکرد اصلی را مد نظر قرار داده 
است، رویکرد اول تقویت معیشت مردم از طریق 
حفظ قدرت خرید آنها،  کاهش ریخت و پاش ها 
و جلوگیری از پرُشــدن جیب دلال ها و رانت 
خــواران اســت، رویکــرد دوم،  تاکیــد بــر 
محرومیت زدایی با محوریت سیاست های ضد 
تبعیض است.  مشکل ما کمبود امکانات نیست،  
مشکل ما توزیع ناعادلانه و تبعیض آمیز امکانات 
است.  از آغاز به کار مجلس یازدهم،  تلاش ما بر 
آن بود تا محرومانی را که از دایره  توجه مسئولان 
خــارج شــده بودند بــه کانــون توجهات و 
تصمیم گیری ها باز گردانیم، بســیاری از افراد 
مستضعف، معتقدند اصلا کسی آنها را نمی بیند 
چه برسد به اینکه تصمیمی به نفع آنها و در جهت 

محرومیت زدایی گرفته شود.
رویکرد سوم ما در اصلاح ساختار بودجه 
تاکید بر اشــتغال زایی، قــوی کردن همزمان 
کارگران و تولیدکنندگان واقعی و تلاش برای 
تحقــق عملی جهش تولیــد و تقویت صنایع 
دانش بنیان است،  وقتی ما به فعالیت های ضد 
تولیــد و دلالی پاداش دهیم و به تولیدکننده و 

کارگر و کارآفرین سخت بگیریم، نتیجه ای بهتر از 
تعطیلی کارخانه ها و بی کاری کارگران نصیبمان 
نخواهد شد.   توجه ما بر آن است که منابع عمومی 
در بودجــه اعم از یارانه های تولیــد و واگذاری 
طرح های نیمه  تمام عمرانی را پایه ای برای جذب 
ســرمایه های بخش خصوصی قرار دهیم تا بر 

اساس آن بتوان به اشتغال پایدار رسید.
رویکرد چهارم ما تلاش برای رفع دغدغه 
های اصلی زندگــی مردم به خصوص در حوزه 
بهداشت و سلامت خواهد بود، گفت: امروز ممکن 
اســت ابتلا به یک بیماری، خانواری را از طبقه 

متوسط به فقر مطلق برساند.
ما باید به گونه ای عمل کنیم که مردم جز 
درد بیماری، درد دیگری را تحمل نکنند.  مجلس 
خود را متعهد می داند تا بودجه را تا جای ممکن 
به نحوی تنظیم کند که آسیب پذیری خانوارها 
در برابر مشکلات با گسترش چتر حمایت بیمه ای 

کاهش یابد.
رویکرد پنجم ما توجه به مسائل فرهنگی با 
تاکید بر سبک زندگی و اوقات فراغت غنی شده 
است،  بازار سرمایه سقوط شدیدی را تجربه کرده 
است و حتی صندوق پالایشی که شدیدا توسط 
دولت تبلیغ می شــد تا 44 درصــد زیان را به 
خریدارانش تحمیل کرده است و صندوق دارا یکم 
نیز در حالی که 35 درصد کمتر از ارزش واقعی 
اش معامله می شــود، حتی هزینه  فرصت پول 

خریدارانش را هم پوشش نداده است.
این وضعیت بازار سرمایه را هرگز قابل قبول 
نمی دانیــم و دولت باید جــداً در این خصوص 
پاسخگو باشــد. نمی شود، پشت تریبون های 
رسمی از مردم دعوت کرد، تا همه چیز را به بورس 
بسپارند و بعد با سوء مدیریت در این بازار، به اعتماد 
مردم ضربه بزنند و سرمایه آنها را کم  ارزش کنند. 
رئیس مجلس شورای اســلامی تصریح کرد: 
مجلس نمی تواند نسبت به اینگونه ضرر و زیان 
گسترده مردم در بورس بی تفاوت باشد.  بر همین 
اســاس وزیر اقتصاد و رئیس سازمان بورس به 
کمیسیون اقتصادی احضار شده اند و در صورتی 
که سوء مدیریت آنها برای نمایندگان محترم مردم 
احراز شود مجلس با آنها قاطعانه برخورد خواهد 
کرد و دولت باید هرچه سریعتر سرمایه اجتماعی 

و اعتماد مردم به بازار سرمایه را احیا کند.

خبر

رئیس ســتادکل نیروهای مسلح گفت: قدرت های 
اســتکباری فرامنطقه ای به ویژه رژیم تروریستی ایالات 
متحده آمریکا و ارتجاع منطقه آگاه هســتند که ضربت 
متقابل، سهمگین و ویران کننده نیروهای مسلح جمهوری 
اسلامی ایران فراتر از حد تصور، مهیای پاسخ آنی و واکنش 

سریع به خطای راهبردی آنان است.
  ســردار سرلشــکر محمد باقری رئیس ستادکل 
نیروهای مسلح در پیامی با قدردانی از فرماندهان کل ارتش 
و سپاه به دلیل برگزاری موفق رزمایش های اخیر، تاکید 
کرد: قدرت های اســتکباری فرامنطقــه ای به ویژه رژیم 
تروریســتی ایالات متحده آمریکا و ارتجاع منطقه آگاه 
هســتند که ضربت متقابل، ســهمگین و ویران کننده 
نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران فراتر از حد تصور، 
مهیای پاسخ آنی و واکنش سریع به خطای راهبردی آنان 
در طمع ورزی به استقلال، امنیت و تمامیت ارضی میهن 

اسلامی است.
متن این پیام به شرح زیر است:

بسم ا... الرحمن الرحیم
برادران گرانقدر:

امیر سرلشــکر ســید عبدالرحیم موسوی فرمانده 

محترم کل ارتش جمهوری اسلامی ایران
ســردار سرلشکر پاسدار حسین ســلامی فرمانده 

محترم  کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی
 با سلام و تحیات؛

خدای بزرگ را شــاکریم که در سایه ی هدایت های 
حکیمانه مقام معظم رهبری و فرماندهی کل قوا حضرت 
امام خامنه ای )مد ظله العالی(  و در راستای دکترین دفاعی 
نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران ؛ رزمایش های اخیر 
“ارتش جمهوری اســلامی” و “سپاه پاســداران انقلاب 
اسلامی”  در آب های نیلگون خلیج همیشه فارس و دریای 
عمان و شمال اقیانوس هند و همچنین کویر مرکزی ایران 
، در یکی از حساس ترین و خطیر ترین مقاطع تاریخی کشور 
، صحنه نمایش اقتدار و آمادگی های همه جانبه نیروهای 
مسلح قرار گرفت. این رزمایش های غرورانگیز  که در عرصه 
های زمینی، دریایی  پدافندی، موشکی و پهپادی رقم خورد 
، جلوه های شکوهمندی از قدرت خیره کننده درون زای 
دفاعی و نظامی فرزندان ملت ایران در ارتش و سپاه برابر هر 
نوع تجاوز ، تعرض و تهاجم دشــمنان را پدیدار و تحسین  
دوســت و دشمن و شگفتی کارشناســان زبده  نظامی و 

رسانه های معتبر جهانی را برانگیزد.

بی تردید دستاوردهای راهبردی حوزه صنعت دفاعی 
کشور که بخش هایی از آن در این رزمایش ها ، دست برتر و 
شــعاع بازدارندگی و  قابلیت اقدام و عمل نیروهای مسلح 
جمهوری اسلامی ایران را فراتر از خلیج فارس و دریای عمان 
در حوزه اقیانوسی را آشکار و در معرض دیدگان جهانیان 
قرار داده است ؛ برای مدتها اردوگاه سلطه و صهیونیسم و 
اتاق های محاسبه گری قدرت های فرامنطقه ای را نسبت به 
آنچه محصول اراده ،  تدبیر و توان ایرانی است را  وادار به تفکر 
و تامــل خواهد کرد. اینجانب بر خود وظیفه می دانم از آن 
امیر سرافراز و آن سردار عالیقدر و آحاد فرماندهان و همرزمان 
مومن ، مخلص، مجاهد ، مقتدر،  مصمم و شجاع در ارتش 
عزیز و ســپاه محبوب  که با اجرای سلسله رزمایش های 
موسوم به “ اقتدار”،  “ پیامبر اعظم )ص( 15 و.... موجبات 
رضایت فرماندهی معظم کل قوا )مدظله العالی( و خرسندی 
ملت عظیم الشأن ایران و علاقه مندان به انقلاب اسلامی در 
پهنه گیتی را فراهم آوردید ،  قدردانی و سپاسگزاری نمایم. 
در پایان با ابراز خشنودی مجدد  از مجاهدت ها و برنامه ریزی 
های دقیق و موفق صورت گرفته برای اجرای این رزمایش 
های پر شــکوه و افتخار آمیز ؛ از آحاد همرزمان گرانقدر و 
مجاهد  در ارتش عزیز ملت و سپاه محبوب امت، انتظار است 

با استمرار  هوشــمندی و اشراف اطلاعاتی همه جانبه بر 
محیط عمل و تحرک دشمن در جغرافیای تهدید،  تحت 
منویات و فرامین ولی امر مسلمین ، نایب امام زمان ) عج(  و 
فرمانده معظم کل قوا حضرت آیت الله العظمی امام خامنه 
ای )مدظله العالی( و محور قرار دادن راهبرد “قوی شدن “، 
روند قدرت افزایی دفاعی و بازدارنده کشور را با اهتزاز پرچم 
اقتــدار و آمادگی های روز افزون نیروهای مســلح تداوم 
بخشــیده و دشــمنان این انقلاب و مرز و بوم را از هرگونه 
شــیطنت  و خطای محاسباتی علیه نظام اسلامی و ملت 
قهرمان و شریف ایران برحذر دارید. قدرت های استکباری 
فرامنطقه ای بویژه رژیم تروریستی ایالات متحده آمریکا و 
ارتجاع منطقه  نیز نسبت به این مقوله حساس و راهبردی 
آگاه هستند که “ضربت “ متقابل، سهمگین و ویران کننده 
نیروهای  مسلح جمهوری اسلامی ایران فراتر از حد تصور، 
مهیای پاسخ آنی و واکنش سریع به خطای راهبردی آنان 
در طمع ورزی به استقلال ، امنیت و تمامیت ارضی میهن 

اسلامی است./ فارس
والسلام و علیکم و رحمة ا... و برکاته 
سرلشکر پاسدار محمد باقری
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح

تقدیر سرلشکر باقری از فرماندهان ارتش و سپاه

ضربت متقابل نیروهای مسلح به دشمنان سهمگین و فراتر از حد تصور آنها است

 نخســت وزیر پیشــین عراق در مســتندی آنچه را 
میانجیگری اش میان ایران و عربستان در زمان شهید سلیمانی 
عنوان می کرد، روایت کرد.عادل عبدالمهدی، در مســتند 
»الرحله الاخیره«)آخرین سفر( که از شبکه ماهواره العهد عراق 
پخش شد با بیان اینکه پس از سفرش به پکن و بعد از هماهنگی 
با عربستان برای میانجیگری میان ایران و عربستان به ریاض 

رفته است، گفت: »با ملک سلمان پادشاه عربستان و محمد بن 
سلمان ولیعهد این کشور دیدار و موضوع را مطرح کردیم. آنها 
گفتند بسیار خب ما نامه ای برای شما ارسال خواهیم کرد و تو 
آن را به دست طرف ایرانی برسان.« عبدالمهدی پیام عربستان 
را پیامی خشک توصیف کرد که فاقد سلام و بسم الله بوده است 
و افزود: »من گفتم ارسال چنین پیامی به ایران سخت است، 
ســعودی ها گفتند نخســت وزیر عراق پیام ما را ببیند و اگر 
ملاحظاتی دارد به ما بگوید، من ملاحظاتی که داشتم را برای 

آنها ارسال کردم و سعودی ها نیز پیام جدیدی نوشتند، این پیام 
دیپلماتیک تر بود، مضامین آن تغییر نکرده بود اما شکل پیام و 
برخی کلمات آن تغییر کرده بودند.«  نخست وزیر پیشین عراق 
در ادامه گفت: »من پیام را به دست سردار سلیمانی رساندم و او 
نیز گفت ما به این پیام پاســخ خواهیم داد. بعد از آن شهید 
ســلیمانی را دیدم و به او گفتم پاسخی به من ندادید، سردار 
سلیمانی گفت در سفر بعدی پاسخ ایران را خواهم آورد که آن 

سفر آخرین سفر بود و سردار سلیمانی در آن شهید شد.«

روایت آخرین سفر
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براساس منویات مقام معظم رهبری
توسعه تفصیلی و صنعتی سازی موتور سه استوانه ایران خودرو کلید خورد

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو 
با بیان این که مصرف سوخت موتور یک 
لیتری ایران خودرو در شبیه سازی، به پنج 
لیتر می رسد گفت: در تامین تنها هشت 
قطعه از 250 قطعه مورد استفاده در این 
موتور از منابع خارجی استفاده شده است.

توســعه تفصیلی و صنعتی سازی 
موتور سه استوانه ایران خودرو کلید خورد، 

قابلیت ارایه موتور به سایر خودروسازان
ایکوپرس- فرشاد مقیمی در مراسم 
رونمایی موتور ســه استوانه یک لیتری 
اظهار کــرد: مهندســان توانمند ایرانی 
توانستند در مدت کوتاهی از تعریف پروژه، 
نتایج بسیار ارزنده ای را رقم بزنند. مالکیت 
معنوی این موتور متعلق به ایران خودرو 
است که با رونمایی از آن در مراسم امروز 
بــه مرحله طراحی تفصیلــی و صنعتی 

سازی گام گذاشتیم.
وی با تاکید بر این که کاهش تعداد 
استوانه موتور لزوما به معنای کاهش توان 
و قدرت موتور نیســت، خاطرنشان کرد: 
خانواده موتور ســه استوانه ایران خودرو 
دارای قابلیت انطباق با استاندارد آلایندگی 
یورو شش، شامل پنج نوع موتور است که 
توان آنها از 72 تا 150 اسب بخار و گشتاور 
آن نیز از 98 تا 240 نیوتن متر است. این 
خانواده موتور توان و گشــتاور بالایی را 
تضمین می کند. مقیمی، ســطح بالای 
فناوری، مصرف سوخت پایین و استاندارد 
آلایندگــی یورو شــش را از ویژگی های 
موتور سه سیلندر خواند و گفت: این موتور 
 CNG قابلیت استفاده از سوخت بنزین و
را دارد و بــرای خودروهای هیبریدی نیز 

مناسب است.
وی بر تســریع برنامه های بهبود و 
ارتقای سطح آلایندگی و کاهش مصرف 
سوخت محصولات ایران خودرو در یک 

ســال اخیر بر اساس منویات مقام معظم 
رهبری اشــاره کرد و گفت: قانون هوای 
پاک تکالیفی را برای خودروسازان ترسیم 
کرده که ایران خــودرو نیز آن ها را در دو 
بخش منابع آلایندگی ثابت و متحرک به 
اجرا می گذارد.  مقیمی ادامه داد: در سال 
های اخیر در منابع آلایندگی ثابت مانند 
کوره های ریخته گــری، خطوط رنگ و 
پســاب صنعتی اقدامات متعددی انجام 
شده و در حوزه منابع آلایندگی متحرک 
نیز براساس آخرین ویرایش استانداردهای 
زیست محیطی به ویژه در حوزه آلایندگی 
و کاهــش مصرف ســوخت محصولات، 
پروژه های بهبود متنوعی تعریف شده و در 

حال اجرا است.
وی به تشــریح برنامه ها و اقدامات 
ایــران خودرو در حــوزه کاهش مصرف 
ســوخت محصولات پرداخــت و گفت: 
اجرای مراحل استاندارد مصرف سوخت 
در تمامی محصولات، کاهش شمارگان 
تولید موتورهای پرمصرف، داخلی سازی 
موتورهای کم مصــرف TU5 و  TU3 و 
افزایش شــمارگان تولید این موتورها و 
طراحــی و ارتقای موتور کــم مصرف و 

دوگانه ســوز EF7 از جملــه پروژه های 
توسعه ای ایران خودرو در سال های اخیر 
بوده است. مقیمی از رونمایی موتورهای 
ارتقا یافته XU و EF7 در بهمن ماه امسال 
خبــر داد و گفت: این موتورها نیز با توان 
مهندســی و ظرفیت های ســازندگان 
داخلی طراحی شــده و به مرحله تولید 
 EF7 خواهد رسید. نوع ارتقا یافته موتور
کاهش مصــرف یک لیتری بنزین در هر 
100 کیلومتر پیمایش را به همراه خواهد 
داشت. وی تدوین نقشه راه در حوزه های 
مختلف فعالیــت ایران خودرو را از جمله 
اقدامات کلیدی و مهم اخیر این شرکت 
دانســت و گفت: مســیر مــا در حوزه 
اســتانداردها و الزامات خودرویی آینده، 
حوزه مصرف ســوخت، موتور و صنعتی 
سازی آن، گیربکس، پلتفرم و محصول، 
حوزه ســوخت های جایگزین و توسعه 
خودروهای برقی کاملا روشــن و شفاف 
است و بر اساس آن حرکت خواهیم کرد.

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو 
توسعه گیربکس محصولات و طراحی و 
تولید گیربکس شــش دنده دســتی و 
اتوماتیــک را از دیگر برنامــه های ایران 

خودرو برشــمرد و گفت: این اقدامات به 
منظور بهبود عملکــرد خودرو و کاهش 

مصرف سوخت انجام می شود.
مقیمی با بیان این که خودروی تارا را 
با نام و نشان ایران خودرو به زودی به تولید 
انبوه خواهیم رســاند، از راه اندازی خط 
تولید گیربکس شش سرعته در روزهای 
آینــده خبر داد و گفت: اســتفاده از این 
گیربکس کاهش دو تا دو و نیم درصدی 
در مصرف ســوخت خــودرو را به دنبال 
خواهــد داشــت؛ رانا پلاس نخســتین 
محصولی خواهد بود که به این گیربکس 

مجهز می شود.
وی تصریح کرد: افزایش سطح برقی 
سازی محصولات را در دستور کار قرار داده 
ایم که همین اقدام کاهش مصرف سوخت 
را به دنبال خواهد داشت، استفاده از فرمان 

برقی از جمله این اقدامات است.
مقیمی از برقی سازی خودروی تارا با 
هدف بومی ســازی دانــش یکپارچگی 
اجزای پلتفرم برقی و بالا بردن میزان عمق 
خودکفایــی قطعــات و مجموعه های 
الکتریکی خبر داد و گفت: تا پایان ســال 
1400 نمونه خودروی تارا برقی رونمایی 
خواهد شد.  مدیرعامل گروه صنعتی ایران 
خودرو بالا بودن مصرف خودروهای ایرانی 
را مانع صادراتی مهمی دانست و گفت: با 
بهره برداری از موتور ســه اســتوانه این 
مشکل رفع خواهد شد. از تمامی دانشی 
که در موتور EF7  کسب شده، در موتور 
سه استوانه استفاده شده است. این موتور 
قابلیت ارایه به سایر خودروسازان کشور را 
نیز دارا است.وی تصریح کرد: در صورت 
حمایت به ویژه در حوزه تامین مالی، پروژه 
موتور سه اســتوانه براساس زمانبندی، 
تولید و در محصولات ایران خودرو نصب 

خواهد شد.
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با توجه به پیگیری و هماهنگی های به عمل آمده و انعقاد تفاهم نامه با بانک قرض الحسنه مهر ایران، مقرر شد تا سقف 40 میلیون تومان تسهیلات با بهره 4 درصد و دوره بازپرداخت 12 ماهه برای 
هر مشترک برق در استان فارس در نظر گرفته شود. حمیدرضا جلایر، معاون بهره برداری و دیسپاچینگ شرکت توزیع برق استان فارس با اعلام مطلب فوق از اعطای تسهیلات بانکی به 
مشترکان برای نصب و راه اندازی نیروگاه خورشیدی در استان خبر داد و افزود: مشترکان برق ابتدا با مراجعه به سایت شرکت در بخش خدمات الکترونیک پرکاربرد، بخش سامانه خرید 
تضمینی برق از نیروگاه های خورشیدی نسبت به ثبت نام اقدام کرده و همکاران پس از بررسی های فنی و بازدید میدانی و در صورت تایید، نسبت به معرفی آنها به بانک اقدام خواهند کرد. 
جلایر در خصوص هزینه های سرمایه گذاری برای اجرای این طرح افزود: برای نصب ۵ کیلو وات نیروگاه خورشیدی روی پشت بام منازل در شرایط فعلی حدود 6۵0 میلیون ریال نیاز بوده که 
در این راستا برای حمایت از متقاضیان، قرارداد خرید تضمینی 20 ساله منعقد و در تمام طول دوره بهره برداری، نرخ خرید پایه بر مبنای دو عامل تغییرات ارزی و نرخ تورم سالانه به روزرسانی 

شده و بعد از خرید و نصب این نیروگاه ها حدود 6 سال بعد، سرمایه اولیه بازگشت و درآمد ماهانه ای از ۷00 هزار تا 900 هزار تومان برای هر مشترک سودآوری خواهد داشت.

اعطایتسهیلات
بانکیبراینصب
نیروگاهخورشیدی

احیای لاین مرغ آرین از کار های 
بزرگ سازمان اقتصادی کوثر است

یکی از کار های بزرگ و مؤثر سازمان اقتصادی کوثر، موضوع 
بنیادی احیای لاین مرغ آرین است که در عرصه کلان کشور و 
مسئولیت های بالادستی، موضوعی حیاتی برای صنعت مرغداری 
کشــور به حساب می آید . محمد جواد ایروانی معاون نظارت و 
حسابرسی دفتر مقام معظم رهبری )مدظله العالی( در جلسه 
مجمع عمومی عادی سالانه سازمان اقتصادی کوثر، گفت: اجرای 
برنامه راهبردی مطلوب در سازمان اقتصادی کوثر حاصل انجام 
کار کارشناسی مستمر و متعهدانه بوده و سیاست های ابلاغی 
دفتر مقام معظم رهبری بخصوص در زمینه تکمیل زنجیره ارزش 
تولید به خوبی لحاظ شده است.وی با اشاره به این که عملکرد 
سازمان در اجرای برنامه راهبری مطلوب، رضایت بخش بوده است، 
اظهار داشت: از جمله اقداماتی که سازمان کارنامه موفق وخوبی 
در اجرای آن داشته است، مردمی کردن اقتصاد و در واقع مشارکت 
بیشتر مردم در حضور و اداره مطلوب تولید است و آثار جاری سازی 
و اجرای برنامه راهبری مطلوب در افزایش درآمد پایدار و بازدهی 
مطلوب در صورت های مالی سازمان اقتصادی کوثر به خوبی گواه 
این موضوع است.بحمدا... سازمان اقتصادی کوثر با تکیه بر توان 
و ظرفیت های موجود خود و فعالیت بر مبنای سیاســت های 
راهبردی و ابلاغی بالادســتی در مســیر شــفافیت، جلب 
مشارکت های مردمی و توانمندسازی اقشار مختلف مردم توانسته 
است در جهت رفع نیاز های اساسی کشور گام های بلندی بردارد 
و نهادی اثربخش است، صنعت مرغداری ایران جزء شش کشور 
برتر جهان درصنعت مرغداری است،این صنعت به قدری مهم 
است که ریچارد نفیو )مسئول امور ایران در شورای امنیت ملی 
کاخ سفید و طراح تحریم های گسترده علیه ایران در وزارت 
خارجه آمریکا( در کتاب »هنــر تحریم ها، نگاهی از درون 
میدان« اشاره کرده که باید به صنعت مرغداری ایران ضربه 
وارد کنیم. وی اضافه کرد: خوشبختانه با عرضه موفق نخستین 
محموله جوجه یک روزه تجاری لاین داخلی مرغ آرین )در 
آذر ســال جاری( این سازمان نشان داد که همت و جدیتّ 
مضاعفی برای تحقق مأموریت های محوله ملی خود داشته و 
می تواند در تحقق امنیت غذایی و کمک به توسعه صنعت 
مرغداری کشور به عنوان بازیگری اصلی و با اثربخشی مطلوب 
ایفای نقش کند. وی با اشاره به اقدامات سازمان در راستای 
مردمی کردن اقتصاد و جلب مشارکت جمعی اظهار داشت: 
علاوه بر این، ســازمان در لایه های پائین دستیِ هم با جلب 
مشارکت مردم در فعالیت های تولیدی مخصوصاً در مناطق 
کم تر برخوردار، اهتمام جدی به عرضه سهام شرکت ها در بازار 
سرمایه داشته، بطوری که امروزه بیش از 700 هزار نفر از فعالان 
در بازار سرمایه جزء سهامداران شرکت های سازمان اقتصادی 
کوثر بوده و این موضوع نشان دهنده انضباط، شفافیت مالی و 
ایجاد زمینه مناسب مشارکت مردم در حوزه اقتصاد است؛ 
ضمن اینکه علی رغم ریزش اخیر سهام در بازار سرمایه، سهام 
متعلق به شرکت های سازمان اقتصادی کوثر دچار کمترین 

تکانه بوده اند.

آسان سازی وثایق برای شرکت های 
دانش بنیان در بانک پارسیان

پذیــرش  تفاهم نامــه 
ضمانت نامه های صندوق پژوهش و 
فناوری دانشــگاه تهــران با بانک 
پارسیان امضا شد. مهدی فراهانی 
مدیــر آینده پژوهــی و تحقیقات 
بانکداری اسلامی بانک پارسیان ضمن بیان خبر فوق گفت: 
این قرارداد برای یکپارچه ســازی خدمات دانش محور، 
تقویت جعبه ابزار نوآورانه و ایجاد حلقه اتصال بین صنعت 
بانکداری و دانشگاه منعقد شده است. وی افزود: با انعقاد 
قرارداد پذیــرش ضمانت نامه های صنــدوق پژوهش و 
فناوری دانشــگاه تهران با بانک پارسیان از یکسو دغدغه 
وثایق شرکت های دانش بنیان برطرف شده و از سوی دیگر 
تامین مالی این گروه از مشتریان با سرعت بیشتری انجام 
خواهد شــد. مدیر آینده پژوهــی و تحقیقات بانکداری 
اسلامی بانک پارسیان ابراز امیدواری کرد: طبق برنامه ریزی 
به عمل  آمده در ادامه سال جاری که مزین به نام »جهش 
تولید« اســت با تمرکز بر گســترش روزافزون این نوع 
تعاملات ســازنده در توسعه بخش اســتراتژیک کشور 

گام های ارزنده ای برداشته شود.

گفتگو-1خبر
مجلس و بحث آزادسازی واردات خودرو 

سعید مدنی، کارشناس ارشد صنعت خودروگفت:  
در ســال 97 با ابلاغ برنامه ای توسط وزارت صمت 
واردات خودرو ممنوع شد. این ممنوعیت واردات خودرو 
برای کشور تبعات بسیار زیادی داشت. واردات خودرو در 
شــرایطی که با آن مواجه هستیم، یک امر ضروری برای 
تنظیم بازار است.اما با توجه به محدودیت ارزی دولت این 
نگرانی وجــود دارد که در واقع با واردات، ارزهای موجود 
صرف خرید خودرو شــوند. اما طبق پیش بینی صورت 
گرفتــه، قرار اســت واردات از طریق ارزهــای حاصل از 
صادرات، خودروسازان و ارزهای سرمایه گذاران ایرانی در 
خارج از کشور صورت گیرد.سرمایه گذاران ایرانی در خارج 
از کشور می توانند بدون انتقال ارز خودرو را وارد کنند. این 
واردات عمــلا نه تنها ضربه ای به خودروســازان ما وارد 
نمی کند بلکه کمک می کند تا بازار متعادل تر شود و از این 
آشفتگی حال حاضر رهایی پیدا کنیم. اما خودروسازان با 
توجه به نداشتن نقدینگی خودرو در حجم زیاد وارد کنند.
به نظر بنده واردات خودروسازان تا میزانی که می توانند، 
مشکلی ندارد. مانند گذشته که خودروسازان، خودروها را 
بــرای مدتی به صــورت CVU )خودروی آمــاده( وارد 
می کردنــد و با انجام مذاکرات، ایــن خودرو ها به تدریج 
ساخت داخل می شــدند و درصد ساخت داخل آنها بالا 
می رفت. به هر حال آنهــا خودرو های کم تیرا  ژ و عمدتا 
خودروهایی بودند که گرانتر بودند. در ارتباط بخشی که از 
طریق صادرات قطعه، واردات خودرو صورت گیرد؛ به نوعی 
تعادل یا تراز ارزی ایجاد می شود.اما در حال حاضر به علت 
نداشتن روابط سیاسی، نمی توانیم صادرات زیادی داشته 
باشیم. از این رو، به نظر من بهترین راه برای واردات خودرو 
صدور مجوز برای سرمایه داران داخلی و خارجی با ارز منشأ 

خارجی و بدون انتقال ارز است.

بررسی آمارهای وزارت صمت از وضعیت تولید در کشور نشان می دهد که طی 9 ماه امسال یک میلیون و 484 هزار دستگاه یخچال و فریزر 
توسط تولیدکنندگان داخلی تولید شده است، این در حالی است که سال گذشته یک میلیون و 155هزار دستگاه از این محصول تولید شده بود. 
به این ترتیب تولید یخچال و فریزر در 9 ماه نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل، رشد 28/5 درصدی یافته است. همچنین در 9 ماه 
امسال 769 هزار و 400 دستگاه ماشین لباسشویی در کشور تولید شده است. این در حالی است که در مدت مشابه سال قبل، 483هزار و 600 
دستگاه تولید شده بود. بنابراین تولید ماشین لباسشویی در 9 ماه امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل، رشد 59/1 درصدی یافته است. در 9ماه 
امسال 901 هزار و 500 دستگاه انواع تلویزیون توسط تولیدکنندگان داخلی تولید شده است. به این ترتیب تولید انواع تلویزیون در 9 ماه امسال 

نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد 57/6 درصدی یافته است./ مهر

حمیدرضا مرادی رئیس مرکز خدمات درمانی و طب کار شرکت نفت ستاره خلیج فارس از اجرای طرح توسعه و تجهیز درمانگاه و افتتاح کلینیک 
طب کار این شرکت خبر داد. با اجرای طرح توسعه و تجهیز درمانگاه و افتتاح کلینیک طب کار شرکت نفت ستاره خلیج فارس زمینه برای خدمات دهی 
بهتر و باکیفیت تر به کارکنان این پالایشگاه فراهم شد.وی ادامه داد: در طرح توسعه و تجهیز درمانگاه و کلینیک طب کار پالایشگاه، آزمایشگاه های 
تشــخیص طبی و مولکولی، رادیولوژی، حمام سوختگی، ســونوگرافی، رادیولوژی، تریاژ، مطب پزشک، دندان پزشکی، مشاوره قلب، ادیومتری و 
اسپیرومتری در نظر گرفته  شده  است.آزمایشگاه های تشخیص طبی و مولکولی با انجام آزمایش های آنتی بادی، هورمونی و سینوسی نیازهای درمانی 
کارکنان را تامین خواهد کرد و پس از نصب تجهیزات موردنیاز تست آنتی بادی را نیز در آزمایشگاه این مرکز انجام خواهیم داد.رادیولوژی این درمانگاه 

نیز درحال طی کردن مراحل نهایی راه اندازی است و حمام سوختگی با وان های ویژه نیز راه اندازی خواهد شد.

افزایشچشمگیرتولیدلوازمخانگیدر۹ماهامسال کلینیکطبکاردرنفتستارهخلیجفارس

با توجه به استقبال خریداران از خودرو کوییک آر پارس خودرو، این 
خودروساز نسخه اتوماتیک این محصول را به بازار عرضه خواهد کرد.

به گزارش ســایپانیوز به نقل از روابط عمومی شرکت پارس خودرو، 
کوییک آر که از زمان عرضه در بازار به دلیل امکانات مناســب و جذابیت 
های ظاهری مورد استقبال خریداران قرار گرفته است، به زودی با گیربکس 
اتوماتیک نیز به بازار عرضه می شــود.این خودرو از گیربکس 4 ســرعته 
ساخت کمپانی Punch بهره می برد که از باکیفیت ترین و بزرگ ترین 

سازندگان قوای محرکه در جهان است.
تســت های میدانی و کیفی این خودرو در ماه های گذشته توسط 
متخصصین این شرکت انجام شده است و نسخه نهایی آن در سال جهش 
تولید بــه زودی روی خط تولید می رود. موتور این مدل نیز از نوع موتور 
1.5 لیتری خانواده کوییک اســت که از کم مصرف ترین موتورهای حال 
حاضر در بازار خودرو ایران است. همچنین دو کیسه هوای ایمنی، ترمزهای  
ABS+EBD+BAS، سیســتم تهویه مطبوع نیمه اتوماتیک، مولتی 
مدیا، دوربین دید عقب، رینگ های آلومینیومی، آینه های برقی و فرمان 
D Type مجهز به دکمه های کنترل سیستم صوتی بخشی از تجهیزات 
و امکانات این خودرو هستند.  به این ترتیب کوییک آر اتوماتیک می تواند 
لقب ارزان ترین خودروی مجهز به گیربکس اتوماتیک بازار خودرو ایران 

را به خود اختصاص دهد.
کوییک آر اتوماتیک وارد فاز تولید می شود

پارس خودرو در راســتای توسعه محصول و تنوع تولید، کوییک آر 
اتوماتیک را به زودی وارد سبد محصولات گروه خودروسازی سایپا خواهد 
کرد.به گزارش سایپانیوز به نقل از روابط عمومی پارس خودرو، با توجه به 
استقبال از محصول جدید این گروه خودروسازی، نسل جدید کوییک آر 
اتوماتیک در دستور کار قرار گرفته و به زودی وارد مدار تولید خواهد شد.در 

دوره هــای قبلی فروش گروه خودروســازی ســایپا، کوییک به یکی از 
محصولات پرطرفدار این گروه تبدیل شد و از آن جا که تولید این خودرو 
به صورت انحصاری به پارس خودرو محول شده، این شرکت در نظر دارد 

نسل جدیدی از این محصول را وارد بازار کند.
این در حالیســت که همزمان با شــروع تحریم های دوباره، تولید 
محصولات اتوماتیک در شــرکت های خودروسازی متوقف شده بود اما 
پارس خودرو در تلاش است تا با تکیه بر توان مهندسان داخلی نسبت به 
تولید این محصول پرطرفدار با گیربکس اتوماتیک اقدام کند. نسل جدید 
کوییک که همزمان با رونمایی به یکی از خودروهای پرطرفدار بازار تبدیل 
شده بود، پس از مدتی با نام کوییک آر وارد فاز تولید شد و با افزایش آپشن 
های ایــن خودرو، کوییک آر پلاس نیز وارد بازار شــد و حال کوییک آر 
اتوماتیک که بدون شــک در این بازه قیمتی، بدون رقیب خواهد بود، به 

زودی وارد فاز تولید می شود.
با توجه به اینکه در شرایط فعلی قیمت خودروهای داخلی تحت تاثیر 
مواردی چون تورم، نوســان قیمت ارز و بالارفتن هزینه های تولید است 
بنابراین خودروهای هم رده قیمتی کوییک، با افزایش قیمت همراه شدند 
که در این شــرایط با توجه به آپشن های مناسب این خودرو، کوییک هم 

اکنون به یکی از محصولات پرطرفدار بازار تبدیل شده است.

 هاچ بک جذاب سایپا مجهزتر شد

تولید ارزان ترین خودروی اتوماتیک کشور در پارس خودرو

امکان تولید ارزان قیمت موتورسیکلت برقی فراهم شد 
 معاون رئیس جمهوری با اشــاره به ورود 
استارت آپ های متعدد در تولید موتورسیکلت 
های برقی و تنوع محصول در این حوزه گفت: 
براســاس تفاهمنامه انجام شده با شهرداری 

قیمت تولید و سواپ باتری کاهش می یابد. 
 ســورنا ســتاری معاون علمی و فناوری 
رئیس جمهوری در حاشیه امضای تفاهمنامه 
همکاری با شــهرداری تهران به منظور تولید 
موتورسیکلت های برقی در جمع خبرنگاران، با 

اشــاره به این که این معاونت مدتی اســت در 
موضوع حمل و نقل پیشرفته فعالیت می کند، 
گفت: مراکز نوآوری و شتاب دهنده های زیادی 
در این زمینه وارد شده اند و یکی از بخش های 
مهم این بحث برقی سازی است که در کاهش 
آلاینده هوای کلانشــهرها به خصوص تهران 
موثر خواهد بــود.  وی افزود: در موضوع تولید 
موتورســیکلت بــه خوبی پیش رفتــه ایم و 
شــرکت های دانش بنیان زیادی پلتفرم های 

متنوعی در این زمینه ارائه دادند و تنوع محصول 
قابل توجهی در این حوزه بوجود آمده است و به 
همین دلیل به خوبی می توان در داخل کشور 
موتورسیکلت برقی تولید کرد.  ستاری گفت: 
این تفاهمنامه با توســعه و تجاری سازی این 
محصول و بحث سواپ قیمت تولید موتور برقی 
را کاهش می دهد و بر اساس تقاضای بازار، انواع 
موتورسیکلت های از یک تا 8کیلووات قابلیت 

تولید داریم.  

 تلاش شهرداری تهران برای
 برقی کردن خودروها 

شــهردار تهران هم با اشاره به اقتصادی 
شدن تولید موتورسیکت های برقی، گفت: قدم  
بعدی در این زمینه را در برقی کردن خودروهای 
سواری برمی داریم.  پیروز حناچی با بیان این که 
اصلی ترین راهبرد در شهر تهران کنترل آلاینده 
هاســت گفت: یکی از آلاینده های شدید هوا 
موتورســیکلت های کاربراتوری هستند که با 

توافــق امضا شــده هــدف گــذاری تولید 
موتورسیکلت های برقی به گونه ای اقتصادی 
دنبال می شود.  وی با اشاره به این که سواپ باتری 
و قیمت تمام موتورسیکلت کاهش خواهد یافت 
ادامه داد: قیمت باتری را از قیمت تمام شده بر 
می داریم و با همــکاری بخش خصوصی این 
معادله را حل می کنیم. شهردار تهران قدم های 
بعدی در این زمینه را برقی کردن خودروهای 

سواری برشمرد./ مهر



خبر

خبر

با قرار گرفتن حمیدرضا عظیمیان در فهرست 
تحریم های آمریکا صورت گرفت:

انتقام آمریکا از فرمانده جبهۀ صنعت فولاد

نشریه بین المللی بنَکر: عملکرد چشمگیر 
بانک ملت در سال 2020 با وجود تحریم ها

به گــزارش گروه بین الملل خبرگــزاری فارس، وزارت 
خزانه داری آمریکا، شامگاه روز جمعه، اضافه شدن چند فرد و 
نهاد ایرانی به فهرست تحریم های آمریکا را اعلام کرد. فهرست 
افراد و شــرکت های ایرانی که به فهرست تحریم های آمریکا 
افزوده شده اند عبارت اند از: حمیدرضا عظیمیان در ارتباط با 
شرکت فولاد مبارکه ایران، محمدرضا مدرس خیابانی در ارتباط 
با خطوط کشــتیرانی جمهوری اسلامی ایران،  شرکت ایران 
ترانسفو، شرکت توزیع ترانسفورمر زنجان، سازمان صنایع هوا 
فضای ایران، شرکت فولاد مبارکه اصفهان، صنایع هوایی ایران، 
خطوط کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران، سازمان صنایع 
دریایی ایران، شرکت خطوط دریایی پیام سفیران دریا. مایک 
پومپئو وزیر خارجة آمریکا اعلام کرد که واشــنگتن سازمان 
صنایع دریایی، سازمان صنایع هوا و فضا و سازمان صنایع هوایی 
ایران را به فهرست  تحریم های خود اضافه کرده است. وی در 
بیانیة خود مدعی شــد که اشاعة تســلیحات متعارف ایران 
تهدیدی برای امنیت منطقه ای و بین المللی است و بر اساس 
شواهد، ایران همچنان به حمایت نظامی و انتقال تسلیحات به 
ســوریه، لبنان، عراق، یمن و دیگر مناطــق ادامه می دهد. 
رئیس جمهور آمریکا اردیبهشت ماه سال 1397 با ادعای واهی 
نقض برجام، از این توافق خارج شد و ضمن اعمال تحریم های 
متوقف شدة ذیل این توافق، تحریم های دیگری را تحت عنوان 
»فشــار حداکثری« علیه ایران وضع کــرد. دولت ترامپ در 
هفته های پایانی کار خود، روند اعمال تحریم علیه ایران را به طور 
جنون آمیزی تســریع کرده و در یکــی از جدیدترین موارد، 
مؤسسة دانش بنیان برکت را که تولیدکننده اولین واکسن ایرانی 
کروناست تحریم نموده است.وبگاه »واشنگتن فری بیکن«، 
نزدیک به نومحافظه کاران آمریکایی نوشته است: دولت ترامپ 
در تلاش اســت در واپســین روزهای حضــورش در قدرت 
تحریم های گسترده ای علیه ایران وضع کند. یک مقام آمریکایی 
در گفت وگو با این رسانه اعمال این تحریم ها را به نفع دولت جو 
بایدن، رئیس جمهور منتخب آمریکا دانسته که در حال تدوین 

سیاست های خود در قبال جمهوری اسلامی ایران است.

 صنعت، معدن
 وتجارت
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همایش سالانه روسای شعب با حضور رئیس هیات مدیره، مدیرعامل، مدیران بیمه ای ستاد و روسای شعب شرکت بیمه حافظ در محل دفتر ارتباطی تهران برگزار شد. در این همایش محمود 
دودانگه رئیس هیات مدیره با اشاره به اهمیت راهبردی شبکه فروش برای رسیدن به چشم انداز و اهداف شرکت بیمه حافظ از مجموعه عوامل فعال در شبکه فروش، به عنوان پیشران و موتور 
اصلی توسعه شرکت نام برد و ارتقا و تقویت آن را از اهم برنامه های در دست پیگیری شرکت بیمه حافظ دانست.  وی با اشاره به اینکه در بسیاری از کشورهای توسعه یافته و در حال توسعه، نمایندگان 
حقوقی و کارگزاران از شرکت های بیمه بزرگ تر هستند، اظهار امیدواری کرد: روز به روز شاهد گسترده تر، قوی تر و فعال تر شدن نمایندگان و کارگزاران همکار در شرکت بیمه حافظ باشیم. 
دودانگه با اشاره به وضعیت موجود و تغییر نگاه شرکت های بیمه گر از روش های سنتی فروش به رویه های مبتنی بر فناوری های نوین، تغییرات زیرساختی انجام پذیرفته در یک سال گذشته را اقدامی 
اولیه در جهت فراهم کردن بسترهای لازم برای اجرای برنامه های مدنظر شرکت بیمه حافظ برای طراحی و استفاده از مکانیزم ها و روش های فروش دیجیتالی دانست و بر استمرار آن تاکید کرد.
در این همایش، جلال سلطانی، مدیرعامل شرکت بیمه حافظ نیز خروجی های حاصل از عملکرد 9 ماهه سال جاری را منطبق با برنامه ریزی های انجام پذیرفته دانست و اظهار امیدواری کرد: تا پایان 

سال عملکرد شرکت فراتر از بودجه مصوب باشد و این روند با استفاده هر چه بیشتر از ظرفیت های موجود در مناطق آزاد و ویژه اقتصادی و برنامه ریزی بهینه، در سال 1400 نیز پیگیری شود.

برنامه
بیمهحافظ
برایفروش
دیجیتالی

خبر
پیشنهاد قرارگاه خاتم الانبیا  به دولت

ســردار ســعید محمد فرمانده قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیا در پاســخ به این ســوال که آیا اموال دولت با 
طلب های قرارگاه تهاتر می شود، گفت: استفاده از اموال 
دولتی در بودجه ســال 99 ذکر شد؛ اما نه اینکه به عنوان 
تهاتر با مطالبات قرارگاه باشد. قرار بر این است که دولت 
اموال خود را بفروشــد و با درآمد حاصل از آن بدهی خود 

را تسویه کند.  
برای سال 1400 پیشنهاد داده ایم که دولت به جای 
مطالبات قرارگاه، دارایی هایش را به قرارگاه واگذار کند. 
در دو دولت قبل سابقه این نوع همکاری ها وجود داشت و 
دولت در آن زمان به جای بدهی، نیروگاه سبلان، بخشی 
از فولاد خوزستان و مخابرات را به قرارگاه واگذار کرد که 
برای همان مجموعه ارزش افزوده ایجاد کردیم.وی گفت: 
قرار بر این شــد که با توجه به اینکه چه واگذاری هایی در 
سال آینده انجام می شود، قرارگاه لیستی را تهیه کند که 
بر اساس نیازهای خود فهرستی را تهیه کردیم که به کدام 

اموال دولت نیاز داریم.

رونق بیمه های آتش سوزی در بیمه »ما«
پرتفوی بیمه های آتش سوزی شرکت بیمه »ما« در 9 
ماه ابتدایی سال 99 از 1483 میلیارد ریال به 3315 میلیارد 
ریال افزایش داشــت که نسبت به مدت مشابه سال قبل به 
میزان 123 درصد رشد داشته است. یکی از رشته های بیمه ای 
که طی چند سال اخیر با استقبال شدیدی از سوی بیمه گذاران 
مواجه شــده است، بیمه های آتش سوزی بیمه »ما«است، 
به طوری که نرخ رشــدی معادل 123 درصد نسبت به دوره 
مشابه ســال گذشته داشته است.  بر اســاس آخرین آمار 
منتشرشده از عملکرد 9 ماهه شرکت، مدیریت بیمه های 
آتش سوزی بیمه »ما« 492هزار و 821 عدد بیمه نامه صادر 
کرده و 377 میلیارد ریال خسارت از جمله خسارت ناشی از 

سیل تاسف بار استان خوزستان را پرداخت کرده است.

طراحی هواپیمایی که بتواند در مریخ 
پرواز کند

تا این اواخر هیچ تلاشی برای پرواز هواپیما در جو مریخ 
نشده بود. در حقیقت هوای مریخ بسیار رقیق تر از سطح زمین 
است و این بدان معناست که فشار هوای مریخ کمتر از یک 
درصد فشار هوای زمین است. اصلی ترین تردید مهندسان این 
بود که آیا نیروی مناسب بالابرنده ای در این شرایط وجود دارد 
یا خیر. اکنون پاسخ این سوال را می دانیم. در مقاله ای که در 
Oliviu Şugar-( ژوئن سال2020 توسط اولیو شوگرگابور

  )Andreea Koreanschi(و اندریا کوریانچی  )Gabor
از دانشگاه سلفورد)Salford(  بریتانیا منتشر شده، ساختاری 
ممکن برای ســطح مقطع بــال هواپیما کــه از نظر فنی 
ماهی واره)Airfoil(  نامیده می شود مورد بررسی قرار گرفته 
است که برای پرواز با سرعت نزدیک به سرعت صوت در جو 
مریخ مناسب است. در 30 جولای 2020 ناسا)NASA( در 
ماموریتی به نام استقامت)Perseverance( کاوشگری را 
به همراه یک هلی کوپتر کوچک به نام نبوغ)Ingenuity(  به 
مریخ فرستاد. این بالگرد اولین هواگردی است که می تواند در 
جو مریخ به طور کنترل شده پرواز کند. این بالگرد این کار را 
به وسیله یک جفت پره پروازی خود انجام می دهد که یکی از 
آنها در بالای دیگری قرار دارد و در محوری یکسان می چرخند. 
این پره ها بزرگ تر از آنچه در زمین برای پرواز مورد نیاز است 
هستند و همچنین بسیار سریع تر می چرخند تا با جو مریخ 

که چگالی کم و دمای پایینی دارد مقابله کنند.

وام ازدواج حداقل 140 و حداکثر 200 
میلیون تومان می شود

 عضو هیئت رئیسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 
تاکید کرد: وام ازدواج برای سال آینده حداقل 140 میلیون 

و حداکثر 200 میلیون تومان برای زوجین خواهد بود.
مجتبی رضاخواه در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به 
مصوبه امشب کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1400 
اظهار داشت: بر اساس مصوبه کمیسیون تلفیق بودجه، وام 

ازدواج از 50 میلیون به 70 میلیون تومان افزایش یافت.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد: بر اساس مصوبه این کمیسیون مقرر شد که به تعدادی 
از جوانان 70 میلیون تومان و به تعداد دیگری از آنان 100 

میلیون تومان تحت عنوان وام ازدواج داده شود.
وی بیان کرد: اعضای کمیسیون تلفیق تصمیم گرفتند 
که وام ازدواج برای مردان کمتر از 25 ســال و زنان کمتر از 
23 سال هر یک 100 میلیون تومان و مجموعاً 200 میلیون 
تومان باشد. عضو هیئت رئیسه کمیسیون تلفیق لایحه 
بودجه تصریح کرد: بر این اساس وام ازدواج برای سال آینده 
حداقل 140 میلیون و حداکثر 200 میلیون تومان برای 

زوجین خواهد بود.

وزیر صمت در آیین رونمایی از پیشرانه) موتور( سه استوانه ملی اعلام کرد:

سیاست وزارت صمت رقابتی کردن تولید در داخل 
کشور و حمایت از شرکت های توانمند ایرانی است

وزیر صنعت، معدن و تجارت سیاست این 
وزارتخانه را رقابتی کردن تولید در داخل کشور 
و حمایت از شــرکت هــای توانمند داخلی 

دانست.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
وزارت صمت، علیرضا رزم حسینی در مراسم 
رونمایی از نخستین پیشرانه)موتور( ملی سه 
استوانه ای ساخت داخل، با بیان این مطلب، 
افزود: دیگر خودروسازان نیز می توانند از این 
 موتور در راستای کاهش ارزبری استفاده نمایند
تا تمامی داخلی خودروسازان ) تولیدکنندگان 
و مونتاژکاران( به سمت موتور ایرانی بیایند. 
افزایش 50 درصدی تولیــد خودرو تا پایان 
خردادماه هدف گذاری شده است. وی با اعلام 
اینکه بر اســاس طرح کمیته خودرو وزارت 
صمت برای افزایش 50 درصدی تولید خودرو 
در 6 ماه جاری )تا پایان خرداد ماه( برنامه ریزی 
شده اســت، اضافه کرد: با رشد تولید خودرو 
مواجه هستیم و این هدف گذاری به خوبی در 
حال جلو رفتن است. بازار خوب منطقه، فرصت 

مناســبی بــرای افزایش تولیــد و کیفیت 
خودروسازان است وزیر صنعت، معدن و تجارت 
در ادامــه تقاضای خوب منطقــه را فرصت 
مناسبی برای خودروسازان دانست و تصریح 
کرد: انتظار دولت و حاکمیت این اســت که 
خودروسازان با وجود بازار خوب در منطقه و 
همچنین تقاضای داخل کشــور، در جهت 
افزایش راندمان ، ارتقاء کیفیت، بهبود کارایی 
و رضایتمندی مردم بکوشند. رزم حسینی با 
اشاره به اینکه صنایع خودروسازی بیش از 80 
هزار میلیارد تومان گردش مالی در اختیار دارد، 
گفت: 12 درصد از سهم اشتغال حوزه صنعت 
و 2.5 درصد از gdp در اختیار این حوزه است.  
وی همچنین با اشاره به فرمایشات رهبری در 
خصوص تولید موتور کم مصرف ایشان را مطلع 
و شروع کننده تولید این موتور سه استوانه ملی 
دانست. گفتنی است که رونمایی از نخستین 
پیشرانه ملی سه استوانه ای با حضور علیرضا رزم 
حسینی»وزیر صنعت، معدن و تجارت «، علی 
آقامحمدی »عضو مجمع تشخیص مصلحت 

نظام و رئیس گروه اقتصادی معاونت بررسی 
دفتر مقام معظم رهبری«، نمایندگان مجلس 
و همچنین حضور ویدیو کنفرانسی وزیر نفت 
برگزار شد.همچنین تمبر یادبود این موتور نیز 
به امضای وزیر صنعت، معدن و تجارت رسید.

خواستن، توانستن است
رزم حسینی در صفحه یادبود این موتور 
ملی عبارت خواستن، توانستن است را نوشت، 
علــی آقامحمدی عضو مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام و رئیس گروه اقتصادی معاونت 
بررســی دفتر مقام معظم رهبری، راهی که 
خودروسازان در پیش گرفته اند را راهی درست 
و در راستای اصلاح رویه های قبلی دانست.  وی 
در مراسم رونمایی از نخستین پیشرانه) موتور( 
ملی سه استوانه، با بیان این مطلب، افزود: این 
راه باید با جدیت دنبال شود و همگان باید در 
این مسیر موید و کمک کار خودروسازان باشند، 
شرکت های خودرویی دارای مجموعه ای از 
نیروهای متعهد و متخصص هستند، گفت: 
تولید قطعــات و خودروهــای داخلی برای 

جایگزینی با واردات و کاهش ارزبری به درستی 
در دستور کار قرار گرفته است.

اولین تحریم ها در خودرو نشان از جایگاه 
این بخش است، خدمت به مردم همان تولید 
است و تولید بیش تر، با کیفیت تر و رقابتی، 
امکان اســتفاده همه مردم از خودرو را فراهم 
می کند. امیدوارم رونمایی از این پیشــرانه ) 
موتور( ملی سه اســتوانه ای مقدمه ای برای 
سرعت گیری هر چه بیشتر کار در حوزه تولید 
داخل برای خودکفایی ، قطع وابستگی و کاهش 
ارزبری باشد.وی همچنین با تاکید بر اینکه 
تولید خودرو کم مصرف مورد تاکید مقام معظم 
رهبری بوده است، اضافه کرد: این پیشرانه 3 
استوانه ملی در همین راستا است و باید هرچه 
سریعتر سرمایه گذاری لازم و صنعتی سازی 
برای تولید انبوه آن انجام شود. واردات خودروی 
دست دوم از مناطق آزاد شایعه ای بیش نیست 
واردات خودروی دســت دوم از مناطق آزاد 
شــایعه ای بیش نیست و نباید به سمت این 

موضوع نیز حرکت کنیم.

در بیست   وچهارمین مراسم روز ملی 
صــادرات که در ســاختمان اتاق ایران 
برگزار شــد، 56 صادرکننده برتر سال 
1398 با اهدای تندیس و لوح مورد تقدیر 

قرار گرفتند. 
 این مراسم با حضور مسئولان ارشد 
اجرایی کشور ازجمله وزیر صنعت، معدن 
و تجارت و معاونــان او و صادرکنندگان 

نمونه و ممتاز، با رعایت کامل پروتکل های 
بهداشــتی برگزار شــد. از میــان 56 
صادرکننده برتر، به یک شــرکت مدال 
افتخار صادرات، به 8 شــرکت تندیس 
صادرکننده ممتاز ملی و به 47 شرکت 
تندیس صادرکننده نمونه ملی اهدا شد. 
از بین منتخبان، 10 شــرکت در حوزه 
صــادرات صنایع غذایی، 7 شــرکت در 

حوزه صادرات خدمات فنی و مهندسی و 
39 شرکت در حوزه صادرات محصولات 

صنعتی و معدنی هستند.
برنده مدال افتخار صادرات:

1.  شرکت ذوب آهن اصفهان
شرکت های صادرکننده  ممتاز:

1. شرکت پاکسان
2. شرکت بازرگانی صنایع شیر ایران 

)پگاه(
3. شرکت برفاب

4. شرکت شکوه بناب
5. شرکت تراکتورسازی ایران

6. شرکت تولید مواد اولیه داروپخش
7. شرکت صنایع کاشی سرامیک 

سینا
8. شرکت نفت سپاهان

صادرکنندگان نمونه سال 1398 کشور معرفی شدند

مدیرعاملشرکت ردیف

ارسلان امتعلیایران یاسا تایر ورابر)لاستیک وتایر(1

کشت وصنعت رژین تاک )صنایع 2
تبدیلی(

سید مظفر عبدالله

مهندسی مشاور مهاب قدس )خدمات 3
فنی

ناصر ترکش دوز

توزیع ایران ترانسفوزنگان )تجهیزات 4
برق(

مجتبی شمسی

مهدی حاجی باباتولیدی رزیتان )رنگ ورزین وچسب(5

مهدی پونکیتولیدی کوشش رادیاتور)قطعات یدکی(6

کارخانجات چینی بهداشتی 7
مروارید)چینی بهداشتی(

سید علی اکبر میر 
دهقانی تفتی

علیمردان علائیصنعتی شوفاژکار)سیستم گرمایشی(8

مصطفی الوان کاریانفرش قیطران طلایی کاشان9

سید امیر سیاوش تولیدی مهر اصل )آلیاژمس(10
مقیمی اصل

سرد خانه ومواد غذایی آریا سام)میوه 11
وتره بار(

عبدالرحمن ارجمندی

محمد رضا رجالیتولیدی ظریف مصور )موکت(12

احمد مجیدیآلومینیوم ایران )ایرالکو(13

علی پور جعفریایلیا گستر سیرجان )پسته ومغز پسته(14

غیاث الدین طاهریپارس تابلو )فنی مهندسی(15

میثم هاونگیپردیسان سیر خاوران16

علی موسوی رحیمیتونل سد آریانا17

غعلیرضا کلاهیسیم وکابل ابهر18

محمود عزیزیانکارخانجات شیشه اردکان19

محمد رضا خادمی ولی لوله گستر خادمی)مصنوعات پلیمری(20
پور

آبزی گوهرناب مطاف)محصولات 21
شیلات(

اسماعیل مومنی

پروین چهره ایتوسان )تولید سیستم احیاء نوزاد(22

بهروز سیفیپترو آذر آسیا )پایه پتروشیمی(23

سیاوش درفشیپتروشیمی تبریز24

مدیرعاملشرکتردیف

علی اکبر احمدی پتروشیمی رازی25
دشتی

توسعه سامانه های نرم افزاری نگین 26
it توسن( خدمات(

سید روح اله فازمی 
اردکانی

خاک وسنگ کیش) محصولات معدنی 27
غیر فلزی(

فرزاد نجارزاده

سپیدان عصاره جنوب)گیاهان دارویی 28
وصنعتی(

میثم شکری پور

مهدی پاکدامن ستاره نادی )آرد ونان وماکارونی(29
لاهیجی

رامین سارنگسرمایه گذاری وتوسعه گل گهر)معدنی(30

محمود حاج نایبسیمان خوزستان31

غلامرضا نخعیپارت گوال گیتی)فرو آلیاژها(32

احمد یارمحمدیصبا ظرف آسیا)لوازم خانگی (33

سید معین جلالیصدف گستر دلیجان )ایزوگام (34

مهدی علیزاده برمیصنایع چاپ وبسته بندی کرمانشاه35

فردین عالی زادعالیفرد36

عطاء اله صفویعمران مارون )خدمات فنی ومهندسی(37

فراگستر بیستون)خدمات فنی 38
مهندسی(

علی فتوره چی

احمد خوروشمجتمع تولیدی فولاد سپید فراب کویر39

عبدالحسین محجل فولاد مهر سهند40
امامی

ابراهیم عسگریان کاوه سودا )محصولات شیمیایی(41
دماوندی

محمد رضا مقدمکیمیا پلی استر قم)محصولات نساجی(42

ابراهیم جمیلیصنایع روی ایرانیان )سرب وروی(43

توفیق افشار نژادگلتاش )آرایشی بهداشتی(44

محمد رضا واعظ نگین عسل هرند45
شوشتری

اصغر اسماعیلیورق خودرو چهارمحال بختیاری46

محمد رضا میسمیشرکت زعفران ویرامان47

 The( نشریه بانکی بین المللی بنکر
Banker( در جدیدترین گزارش درباره 
بانک داری اســلامی و منطبق با شریعت، 
بانک ملت را دومین بانک بزرگ جهان در 
وام دهی معرفی کرد و عملکرد این بانک در 
سال 2020 با وجود تحریم های اقتصادی را چشمگیر دانست.به 
گزارش روابط عمومی بانک ملت، نشریه تخصصی و بین المللی 
بنَکر در گزارش ماه نوامبر 2020، فهرستی از برترین بانک های 
جهان که فعالیت های منطبق با شریعت اسلام دارند ارایه کرد که 
نام بانک ملت نیز در این فهرست با رتبه هایی تحسین برانگیز به 
چشــم می خورد.بنکر در این گزارش، فهرستی از 10 بانک برتر 
اسلامی )با دارایی های بیش از 500 میلیون دلار( با بیشترین رشد 
دارایی در ســال 2020 ارایه کرده است که بانک ملت با 55.38 

درصد رشد، در رتبه ششم قرار دارد. 
براین اساس بانک ملت رتبه نخست در میان بانک های ایرانی 
از لحاظ رشــد دارایی هاست.رشد 55.38 درصدی دارایی های 
بانک ملت در حالی رقم خورده است که میانگین رشد دارایی بانک 
های اسلامی جهان در دوره مورد ارزیابی 8.2 درصد و میانگین 
رشد دارایی بانک های اسلامی خاورمیانه و شمال آفریقا )منطقه 

MENA( 9.2 درصد است.
بانک ملت ایران دومین بانک بزرگ جهان از لحاظ وام 

دهی منطبق با شریعت
گزارش بنکر می افزاید، بانک ملت ایران با تحقق رشد 55.38 
درصدی در دارایی های منطبق با شریعت، علیرغم تحریم های 
اقتصادی، عملکردی چشمگیر را رقم زده و به دومین بانک بزرگ 
جهان از لحاظ وام دهی منطبق با شریعت تبدیل شده است. بنکر 
میزان دارایی های منطبق با شــریعت بانک ملت ایران را 82.3 

میلیارد دلار اعلام کرده است.
بر اساس اعلام بنکر، مجموع دارایی های منبطق بر شریعت 
در دو کشور ایران و عربستان سعودی به عنوان کشورهای پیشگام 
در بانک داری اسلامی 400 میلیارد دلار است که از این عدد، 82.3 
میلیارد دلار متعلق به بانک ملت است.همچنین نرخ بازده دارایی 
های بانک ملت ایران، 4.6 درصد اعلام شــده است.براساس این 
گزارش، نشریه بین المللی بنکر )The Banker( یک موسسه 
مطبوعاتی تخصصی و در حوزه مالی و  بانکی  اســت که با تهیه 
گزارش های مختلف مالی و بانکی به عنوان مرجعی معتبر در این 
زمینه شناخته می شود. بنکر در سال 1926 میلادی در لندن و 

تحت مالکیت فایننشیال تایمز تاسیس شده است.
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محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامیگفت: مهم ترین اقدام تأکید بر اصلاح ساختار بودجه به عنوان سند مالی کشور است که در آن می توان با کاهش و شفافیت کسری بودجه، 
تورم بیش ازحد را کنترل کرد و با رویکرد ضدتبعیض و اشتغال زا، مسیر اقتصاد سال آینده کشور را به نفع مردم و کارآفرینان جهت داد.  لایحه بودجه ارائه شده توسط دولت به نحوی 
تنظیم شده که بیشترین عواید و منافع نصیب دلال ها و سودجویان خواهد شد و ثمره کسری بودجه آن برای مردم چیزی جز تورم سنگین و گرانی افسارگسیخته نیست. توزیع میلیاردها 
دلار ارز ترجیحی، نه تنها مانع گران شدن کالاها نشده که مستقیما جیب و سفره مردم را هدف گرفته بود،زیرا منابع ارزی کشور که می توانست به بهبود معیشت مردم و پر شدن سفره 
آنان کمک کند به نحوی توزیع شد که دلال ها و رانت خوارها را چاق تر کرد. در سال های گذشته به نام کالاهای اساسی، میلیاردها دلار ارز دولتی به برخی واردکنندگان داده شده که متاسفانه 
آثار آن در سفره و معیشت مردم بسیار ناچیز بوده و منافع آن به جیب عده ای محدود و خاص رسیده است و میلیاردها دلار ارز 4200 برای کالاهای اساسی توزیع شد اما مردم همچنان 
شاهد گرانی این کالاها بودند.  مجلس می خواهد این رویه نادرست را اصلاح کند و این یارانه کالاهای اساسی را مستقیم در انتهای زنجیره به خود مصرف کننده بدهد و زیان رفاهی خانوارها 

به ویژه قشر ضعیف جامعه را جبران و از هدر رفت منابع بیت المال جلوگیری کند. این تصمیم به نفع کلیت جامعه و مردم است و قطعا دلالان و رانت خواران صدایشان بلند خواهد شد.

بیشترینعوایداز
لایحهبودجهنصیب
دلالهامیشود

هفته نامه اقتصادی ایران

 آرامش در بازارها، ثبات قیمت ها
 و کاهش تورم

 رئیس کل بانک مرکزی در یادداشتی نوشت: با فروکش 
کردن انتظارات و هیجانات سیاسی و رشد صادرات نفت و 
فرآورده در ماه های اخیر از یک  طرف و گشایش های آغاز شده 
در خصوص برخی منابع بانک مرکزی، امیدوارم به تدریج 
شاهد آرامش بیشتر در بازارها، ثبات قیمتها و کاهش تورم 
باشیم. به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، دکتر عبدالناصر 

همتی در صفحه شخصی اینستاگرام خود نوشت:
امروز، وعده الهی تحقق یافت و دشمن شماره یک مردم 
ایران با آبروریزی مطلق به انتهای پرونده رذالت بار خود رسید. 
از 15مرداد 97 که تحریم ها وفشار حداکثری آغاز شد، تا 15 
آبان که تحریم بانک مرکزی و بانک های کشور را شامل شد، 
بی ســابقه ترین تحریم غیرقانونی وضع شده علیه اقتصاد 
کشــورمان بود. تاحدی که هیچ یک از بخشهای اقتصاد و 
تجارت خارجی ایران نبود که مشمول تحریمها  واقع نشده 
باشد. در سال 98 و سال 99 ) تاکنون( درآمد ناشی از صادرات 
نفت ایران جمعاً کمتر از 20 میلیارد دلار و دسترسی بانک 
مرکزی به آن نیز بســیار کمتر بود. این در حالی اســت که 
درآمدهای ارزی سالانه ناشی از صدور نفت، در سالهای قبل، 
همراه با دسترسی به آن، سالانه بیش از 40 میلیارد دلار بوده 
است. بی شک ملت بزرگ ایران، با مقاومت تحسین برانگیز و 
علیرغم سختی ها و مشکلات ناشی از گرانی ها، عمدتاً برخاسته 
از آثار تحریم ها، پیروز این میدان اســت. با فروکش کردن 
انتظارات و هیجانات سیاسی و رشد صادرات نفت و فرآورده 
در ماههای اخیر  ازیکطرف و گشــایش های آغاز شده در 
خصوص برخی منابع بانک مرکزی، همانگونه که قبلاً اعلام 
کردم، امیدوارم به تدریج شاهد آرامش بیشتر دربازارها، ثبات 

قیمت ها و کاهش تورم باشیم.

گفتگو-2خبر
نخستین شعبه »ملی پلاس« افتتاح شد

محمد رضا حسین زاده مدیرعامل بانک ملی 
ایران گفت:فضای در نظر گرفته شــده در شعبه برای 
تعامل چهره به چهره با مشــتریان و ارائه مشاوره های 
بانکی، مالی و پولی می تواند تصویر تازه ای از بانکداری 
را در کشور به نمایش بگذارد و بدون شک مشتریان پس 
از خروج از »ملی پلاس« خاطره بسیار متفاوتی از حضور 

در بانک ملی ایران خواهند داشت. 
وی با تاکیــد بر این که چند شــعبه جدید »ملی 
پلاس« در تهران افتتاح خواهد شد، گفت: برنامه ریزی 
شده تا در هر استان، دست کم یک شعبه »ملی پلاس« 
راه اندازی شود.عباس شفیعی رئیس هیات مدیره بانک 
ملی ایران نیز در این مراســم با تقدیر از خدمات دست 
اندرکاران راه اندازی نخستین شعبه »ملی پلاس«تاکید 
کرد که نظام بانکی باید به ســمت ایجاد طرح های نو و 
متناسب با نیازهای جامعه حرکت کند. ویبا تاکید بر این 
کــه روش های ارتبــاط میان مشــتری و بانک باید به 
روزرســانی شود، خاطرنشــان کرد: »ملی پلاس« ایده 
بسیار جدیدی بود که با همت طیف وسیعی از مدیران و 
کارکنان بانک، عملیاتی شــد و این تجربه باز هم ادامه 

خواهد داشت. 
وی با اظهار امیدواری نسبت به این که فعالیت های 
بانک ملی ایران در این حوزه بتواند چشم انداز تازه ای از 
بانکداری در کشور را به نمایش بگذارد، افزود: بانک ملی 
ایران همواره در پیاده سازی فعالیت های حوزه بانکداری 
دیجیتال پیشــتاز بوده و امروز نیز بــرگ تازه ای از این 
فعالیت ها ورق خورد. عضو هیات مدیره بانک ملی ایران 
نیز پاسخگویی به علایق و سلایق جوانان را از برنامه های 
اساســی بانک خواند و گفت: »ملی پــلاس« با همین 

رویکرد طراحی و اجرا شده است.

رئیس کل بیمه مرکزی:

عوارض دریافتی از بیمه باید در کاهش تلفات و پیشگیری از حوادث هزینه شود

امیرعباس رضازاده معاون نظارت مالی و رئیس خزانه معین اداره  کل امور اقتصادی و دارایی استان 
تهران گفت: با وجود آنکه استان تهران رتبه نخست وصول درآمدها را در بین کل استان های کشور دارد، 
از نظر اعتباری و سهم از بودجه عمومی در جایگاه سوم و از نظر بودجه عمرانی در جایگاه دهم قرار گرفته 
اســت، تهران بیشترین درآمدهای وصولی را در میان استان های کشــور دارد، در سال 98، 52 درصد 
درآمدهای استانی کشور را تهران وصول کرد و در سال 99 عدد مصوب معادل 49 درصد درآمدهای وصولی 
استان ها است و از سهمیه مصوب 9 ماهه سال جاری، 110 درصد تحقق یافته است. تهران در بحث وصول 
درآمدهای استانی رتبه نخست کشور را دارد و سایر استان ها با اختلاف قابل توجهی در رتبه های بعدی 
قرار دارند.به همان مقدار که در استان درآمد کسب می کنیم، بهتر است متناسب با آن از بودجه عمومی 
به اســتان اختصاص یابد، به عبارت دیگر در راستای افزایش انگیزه استان ها جهت تحقق هرچه بیشتر 
درآمدهای استانی، نظام درآمد- هزینه بار دیگر احیا شود. بیشترین سهم اعتبارات هزینه ای صرف تامین 

حقوق و دستمزد کارکنان دولت می شود.

اعتباراتعمرانیتهران
متناسببا
درآمدهایآننیست

نظارت مالی و رئیس خزانه معین
 اقتصادی و دارایی استان تهران

محمد علی دهقان دهنوی معاون امور اقتصادی وزیر اقتصاد گفت:بخش تولید، همواره مورد حمایت دولت و 
مجموعه حاکمیت قرار داشته و همه تلاش ها در جهت تقویت تولید به کار گرفته می شود، نظام بانکی و بازار سرمایه، 
باید دارایی های مردم را به سمت بخش تولید هدایت کنند. بخش تولید، همواره مورد حمایت دولت و مجموعه حاکمیت 
قرار داشته و همه تلاش ها در جهت تقویت تولید به کار گرفته می شود.در مجموع، آنچه که در اقتصاد مهم است، این 
است که ما بتوانیم در طول سال، شرایط باثبات تری را در بازار های مختلف، داشته باشیم.مردم بیشتر به دنبال ثبات و 
امنیت اقتصادی هستند و برایشان مهم است که در هر بازاری که ورود می کنند، آن بازار ثبات داشته و قابل پیش بینی 
باشد.معمولا نوساناتی در دوره های کوتاه مدت در بازار سرمایه وجود دارد و اگر مردم به دنبال یک نرخ سود ثابت و بدون 
نوسان و ریسک هستند، سپرده گذاری نزد بانک ها جوابگو است. بهر حال وقتی مردم در بازار سرمایه وارد می شوند، باید 
آمادگی پذیرش ریسک های این بازار را داشته باشند.فعالان اقتصادی نسبت به آینده اقتصاد انتظاراتی دارند و این انتظارات 
معمولا آثار خود را در حال حاضر در قیمت ها نشان می دهد. به دلیل تحولات اقتصادی رخ داده و برخی پیش بینی ها 

بابت تغییرات در افق سیاسی؛ انتظارات در بازار به سمتی رفته که موجب کاهش قیمت بعضی دارایی ها شده است.

بخشتولید،هموارهمورد
حمایتدولتومجموعه
حاکمیتقرارداشته

محمد علی دهقان دهنوی

رئیس قوه  قضائیه با ابلاغ دستورالعملی، دادستانی کل کشور را موظف کرد با همکاری دستگاه های نظارتی و امنیتی 
و سازمان های مردم نهاد هر گونه مستنداتی را که حاکی از سوءاستفاده احتمالی مسؤولان از موقعیت شغلی یا جایگاه مدیریتی 
و کسب اموال نامشروع است، پیگیری کرده و اموال را به بیت المال بازگردانند. بهمن ماه سال 98 بود که مجلس شورای 
اسلامی به منظور اجرایی شدن اصل 49 قانون اساسی طرح »اعاده اموال نامشروع« را تصویب و آن را تبدیل به قانون کرد. 
این قانون که با هدف مقابله و مبارزه با فساد تصویب شده، به دنبال آن است اموال نامشروع مسؤولان را که به واسطه سوءاستفاده 
از جایگاه شغلی و مدیریتی آنها کسب شده، شناسایی کرده و به بیت المال یا صاحبان حق بازگرداند. در همین راستا آیت ا... 
ابراهیم رئیسی نیز در جهت اجرای همه جانبه و سریع تر این قانون و تقویت و تسریع مبارزه با فساد بویژه فساد در بین مدیران 
و مسؤولان، دستورالعملی را ابلاغ کرده که مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه قضائیه و دادستانی کل کشور را موظف می کند 
ظرف مدت یک ماه با کمک سامانه رسیدگی به دارایی و اموال مسؤولان، مقدمات اجرای این قانون را فراهم و شناسایی 
اینگونه اموال را آغاز کنند. بر اساس این دستورالعمل، سازمان بازرسی کل کشور، دیوان محاسبات، دستگاه های امنیتی، 

پلیس و سازمان های مردم نهاد به دادستانی کل کشور در شناسایی اموال نامشروع کمک خواهند کرد.

دستورالعملرئیسقوه
قضائیهبرایپسگرفتن
اموالنامشروع

رئیس قوه  قضائیه

 اگر شــما هم در ارائه تضامین مورد 
نیاز برای دریافت وام مشکل دارید، باید 
بدانید بانک مهر ایران به تازگی پرداخت 
تسهیلات بدون ضامن را اجرایی کرده و 
می توانید تنها بــا یک فقره چک ضامن 
خودتان شوید! به گزارش روابط عم.می 
بانک قرض الحســنه مهر، این بانک در 

راستای گسترش ابزارهای بانکداری نوین، 
خدمتی جدید را بر بستر همراه بانک خود 
ارائه کرده است. بانک مهر ایران که پیش 
از این افتتاح حساب آنلاین و همچنین 
درخواست تســهیلات آنلاین را بر بستر 
وب ســایت و همراه بانک خود ارائه کرده 
بود، به تازگی امکان درخواست تسهیلات 
بدون ضامن را نیز روی نرم افزار همراه بانک 
خود ایجاد کرده است. در این روش که بر 
مبنای امتیاز اعتباری مشــتری است، 
متقاضی دریافت تسهیلات، نیازی به ارائه 
ضامــن نــدارد و در صورتی کــه امتیاز 
اعتباری وی اجازه دهد، خودش ضمانت 
تسهیلات دریافتی را بر عهده گرفته و تنها 

با ارائه یک برگه چک می تواند تسهیلات 
مورد نظر را دریافت کند. مشتریان بانک 
مهر ایران می توانند در صفحه نخســت 
نرم افزار همراه بانک وارد بخش تسهیلات 
شوند. در این بخش مشتریان می توانند 
تســهیلات دریافتی خــود و اطلاعات 
مربوط به اقساط باقی مانده اعم از تعداد، 
مبلغ و موعد سررسید را مشاهده کنند. 
گزینه ای با عنوان درخواست تسهیلات 
آنلاین نیز در این صفحه وجود دارد که با 
انتخاب آن، کاربر وارد بخشی می شود که 
می تــوان تقاضای تســهیلات آنلاین را 
انتخاب کند. پس از این نوبت به انتخاب 
شعبه و حسابی می شود که فرد می خواهد 

بر مبنای آن وام قرض الحســنه دریافت 
کند. در مرحله بعد وضعیت مشتری از نظر 
اقســاط معوق یا چک برگشتی سنجید 
می شــود. بارگذاری مــدارک مرتبط با 
هویت مشتری، شغل و محل سکونت وی 
در مرحله بعد انجام می شــود. به همین 
ترتیب مشتری مراحل بعدی را نیز روی 
همراه بانک خود طی می کند. در صورتی 
که گردش حساب و امتیاز اعتباری وی 
اجازه دهد، تســهیلات به وی پرداخت 
می شــود و مشتری پیش از آن تنها لازم 
است یک فقره چک صیادی را به صورت 
حضوری یا از طریق پست به شعبه مورد 

نظر برساند.

بدون ضامن، از بانک مهر ایران تسهیلات بگیرید!

بانک رفاه کارگران مرحله اول » اصلاح قانون صدور چک« را که شامل ارائه دسته چک صرفا از طریق سامانه صیاد است 
در شعب سراسر کشور خود اجرایی کرد. این بانک مرحله اول »اصلاح قانون صدور چک« را در شعب سراسر کشور اجرایی کرد 
و از این پس خدمات حساب جاری )دسته چک( بر اساس قانون جدید ارائه می شود. در گام اول از اجرای »اصلاح قانون صدور 
چک« و بر اساس ماده 6 این قانون، ارائه دسته چک به متقاضیان واجد شرایط صرفا از طریق سامانه صیاد امکان پذیر و صدور و 
اعطای دسته چک به مشتریان خارج از این سامانه ممنوع است.  ماده 6 قانون مذکور، »کد یکتا« دریافتی از سامانه صیاد روی 
هر برگه چک، درج می شود.ماده4 »اصلاح قانون صدور چک«  بانک رفاه کارگران پس از دریافت کد رهگیری، آن را روی 
گواهینامه عدم پرداخت چک برگشتی، درج می کند و به مشتری تحویل می دهد  و در اجرای ماده )6( قانون، در مورد دسته 
 چک هایی که از زمان الزامی  شدن اجرای قانون، به مشتریان تحویل داده می شود، درج »تاریخ اعتبار چک« با عبارت »صدور 
این برگه  چک حداکثر تا مورخ  مجاز است« روی هر برگه چک انجام می شود. براساس ماده فوق، »تاریخ اعتبار چک«، حداکثر 
سه سال از تاریخ دریافت دسته چک است. برگه چک های مربوط به دسته چک های ارائه شده به مشتریان، پس از زمان الزامی 
 شدن اجرای اصلاح قانون صدور چک، همچنان تا اطلاع ثانوی امکان انتقال به اشخاص را از طریق پشت نویسی خواهند داشت.

مرحلهاولاجرایقانون
اصلاحیچکدربانکرفاه
کارگرانآغازشد

بانک رفاه کارگران

رئیس کل بیمه مرکزی با بیان اینکه عوارض دریافتی از 
بیمه باید در کاهش تلفات و پیشگیری از حوادث هزینه شود، 
گفت: بیمه علاوه بر پذیرش ریسک بر گسترش اشتغال، تولید 
ثروت و تزریق آرامش نیز توجه کند. غلامرضا سلیمانی در 
نشست هم اندیشی مدیران و کارشناسان صنعت بیمه و نایب 
رئیس مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: صنعت بیمه نقش 
تاریخی خود را در بحران همه گیری ویروس کرونا به بهترین 
شــکل ممکن ایفا کرده که نوعی اعتمادسازی را بین آحاد 

جامعه به دنبال داشته است.
وی از تاکید نهاد ناظر برای تســهیل امر بیمه گری در 
کشور سخن گفت و افزود: شرکت های بیمه در کنار ایفای 
مسئولیت های اجتماعی در ایام کرونایی، موضوع طراحی و 
عرضه بیمه نامه های متناسب با عوارض بیماری و پوشش 
خسارات ناشی از توقف کسب و کار را نیز به طور جدی دنبال 
کرده است. سلیمانی با اشاره به آسیب پذیری صنعت بیمه در 
برابر مقررات نامتناسب با مبانی این صنعت، خاطرنشان کرد: 
تقویت صنعت بیمه به مفهوم قدرتمندی نظام در تمامی 
عرصه هاست و ما از نهاد قانونگذار توقع داریم برای گسترش 
آرامش عمومی به حفظ آرامش این صنعت کمک کنند. وی 
اظهار داشت: صنعتی که ماموریت آرامش بخشی را بر عهده 

دارد باید در فضایی ایمن و آرام به فعالیت بپردازد و مشکلات 
تحمیل شده تمرکز فعالان آن را بر هم نزند. رئیس شورای 
عالی بیمه موضوع افزایش بهره وری سرمایه های صنعت بیمه 
را با اهمیت توصیف کرد و افزود: حمایت جدی خانه ملت از 
صنعت بیمه در مساله تصویب صندوق بیمه حوادث طبیعی 
می تواند دغدغه های دولت و مجلس را در هنگام وقوع حوادث 
طبیعی به حداقل برساند. براساس این گزارش در ادامه این 
نشســت نایب رئیس مجلس شورای اســلامی از مقوله 
“اعتمادسازی” به عنوان یک ماموریت اساسی برای صنعت 
بیمه یاد کرد و گفت: ایجاد اعتماد و رفع دغدغه های منطقی 

و روانی جامعه در گرو برنامه ریزی صنعت بیمه است و مجلس 
از تحقق این اهداف به صورت ویژه ای حمایت می کند.

سید حسن قاضی زاده هاشمی با تاکید بر ضرورت حفظ 
و حراست از سرمایه های کشور را از قابلیت های صنعت بیمه 
دانســت و اظهار داشــت: رفع بخش مهمی از دغدغه های 
معیشتی جامعه با پوشش های متنوع بیمه ای امکان پذیر 
است و دولت باید در طرح های ویژه مسئولیت های اجتماعی 
به این صنعت کمک کند. وی در بخش دیگری از سخنان خود 
به موضوع عوارض بیمه ای اشاره کرد و گفت: عوارض دریافتی 
دستگاه ها باید در مسیر کاهش تلفات و پیشگیری از حوادث 
و سوانح هزینه شود چرا که کسری منابع مالی سایر دستگاه ها 
نباید از محل حق بیمه های مردم تامین شود. نایب رئیس 
مجلس شورای اسلامی از راه اندازی کانون فکری صنعت بیمه 
به عنوان یک اتاق فکر راهبردی یاد کرد و افزود: ثبات اقتصادی 
موضوع مهمی به شمار می رود اما مهمتر از آن چاره اندیشی 
برای بی ثباتی های اجتماعی و کاهش ضریب نفوذ اعتماد در 
کشور است. وی اظهار داشت: شرکت های بیمه با راه اندازی 
صندوق مشترک سرمایه گذاری می توانند بخش مهمی از 
عملیات سرمایه در کشور را مدیریت کنند که تحقق این مهم 

مستلزم اتخاذ راهبردهای جدید و فرماندهی واحد است.

با حضور مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری در شرکت پگاه، 25محصول جدید، پرتال جامع پگاه و شعار تازه این 
شرکت رونمایی شد. به گزارش روابط عمومی وامور بین الملل شرکت صنایع شیرایران )پگاه( دراین مراسم بیش از 25 محصول 
جدید این شرکت رونمایی شد که قرار است بزودی وارد بازار شود و در ادامه سایت جامع پگاه با 4زیرسایت و درگاه شفافیت و 
شعار جدید این شرکت نیز رونمایی شد. اکبرافتخاری مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری در این مراسم و درجمع مدیران 
شرکت صنایع شیر ایران )پگاه(، با اشاره به قدمت وجایگاه برند پگاه در افکار عمومی گفت: چابکی درسازمان با نوآوری درابعاد 
مختلف فراهم می شود اما نوآوری اختصاصی برای پگاه نیاز است تا در کنار ارتقای کیفیت، شاهد جایگاه یابی و بهبود تصویر 
ذهنی مخاطبان از برند باشیم بگونه ای که با عنوان نام شیر برند»پگاه« نزد مصرف کننده تداعی شود که این امر مستلزم کاری 
خاص است. انتظارما به عنوان سهامدار شرکت صنایع شیر ایران این است که برند پگاه با بازده مناسب برای ذینفعان باشد.وی 
از تحقق 98 درصدی سود پیش بینی شده در 9 ماهه سال جاری خبر داد و گفت: تا پایان سال و در 3 ماهه پایانی سال علاوه بر 
تحقق اعداد پیش بینی شده برنامه ریزی شده تا فراتر از برنامه ریزی اقدامات نهایی شود. قدوسی تأکید کرد: درسال جاری تمرکز 
برافزایش ارزش سبد محصولات بوده است که در حوزه صادرات، ارزش سبد صادراتی به بیش از 2 برابر یکی از توفیقات است.

برندملی»پگاه«،بایدمنافع
ذینفعانراتأمینکند

؟؟؟؟

حمید کنگرانی فراهانی که اخیرا تندیس شــهید ســلیمانی را طی 40 روز ساخته است، بابت 
بی مهری هایی که طی ســال ها فعالیت هنری اش با آنها مواجه شــده، گله مند است.  سازنده تندیس 
بسیاری از چهره های بزرگ کشور در پاسخ به این پرسش که چرا عضو انجمن هنرمندان مجسمه ساز 
ایران نیست، به فارس گفت: با اینکه 2 بار درخواست رسمی برای عضویت دادم، چون برای ارسال رزومه 
به کشــورهای خارجی و همچنین بیمه هنرمندان به آن نیاز داشتم اما انجمن مجسمه سازان ایران 
درخواست مرا رد کرد و به همین دلیل از آنها گله مندم. این در حالی است که نه تنها در ایران، بلکه در 

کشورهای آلمان، کانادا، بلاروس، ترکیه و عراق آثار من موجود است.
این سرخوردگی ها باعث شده بود کنگرانی از ایران مهاجرت کند. مدتی در آلمان بود؛ یک سالی 
را هم بلاروس گذراند و سپس در ترکیه مستقر شد و آنجا کارگاه برپا کرد. خودش در این باره می گوید: 
حقیقتش رفته بودم که به ایران برنگردم، چون گله مند بودم. حتی از انجمن های یهودی پیشنهاد تغییر 

دین و حمایت را داشتم اما نپذیرفتم. 

             

بابتبیمهریها
گلهمندم

شهید سلیمانی

به گزارش روابط عمومی بانک کارآفرین، محمدرضا فرزین مدیر عامل بانک کارآفرین با اعلام خبر رشد 573 
درصدی هر سهم بانک کارآفرین توضیح داد: اطلاعات و آمار تائید شده نشان می دهد که سود خالص شرکت 
کارگزاری بانک در شش ماهه ابتدای سال جاری منتهی به 31 شهریور ماه به523 میلیارد ریال رسیده است، که 
این میزان برای مدت مشابه سال 98؛78 میلیارد ریال بوده که نشان دهنده رشد573 درصدی نسبت به دوره 
مشابه سال قبل است.وی همچنین با تکیه بر آمار و ارقام تائید شده سود خالص صرافی بانک کارآفرین منتهی به 
شش ماهه ابتدای سال 98، را 61 میلیارد ریال خواند که این رقم در مدت مشابه سال 99به 327 میلیارد ریال 
رسیده که رشد435 درصدی نسبت به دوره مشابه قبل را ثبت کرده است.به گفته مدیرعامل بانک کارآفرین، سود 
شرکت لیزینگ کارآفرین در شهریور 98 به 64 میلیارد ریال رسید که این رقم با رشد 336 درصدی در شهریور 
99 به 279 میلیارد ریال رسید.فرزین با تاکید بر این که هیچ گزارش حسابرسی غیر مقبولی را نپذیرفتیم و در 6 
ماه ابتدای سال تمام گزارشات حسابرسی شرکتهای تابعه مقبول بوده است؛ افزود: رشدهای ثبت شده در بانک 

نتیجه زحمات هیات مدیره، مدیران و کارکنان بانک است و همه در این موفقیت سهم داشته اند.

رشد573درصدی
سودهرسهمشرکت
کارگزاریبانککارآفرین

 محمدرضا فرزین

محمد رضا مروجی قاءم مقام موسسه اعتباری ملل گفت:این شرکت با توجه به دارایی های در اختیار و مجموعه 
اقداماتی که در حوزه کسب وکار محوری )عملیات بانکداری( اجرایی کرده است ازجمله بانک هایی است که از ساختار 
مالی مطلوب برخوردار بوده و سودده است. بسیاری از سرمایه گذاری های موسسه در حال به ثمر رسیدن است و با توجه 
به الزامات قانونی در مسیر واگذاری آنها هستیم. ازجمله پروژه مسکونی درنیکای مشهد، مجتمع مروارید شمیران و بهار 
رضوی کرمان که مراحل پیش فروش و فروش آنها آغاز شده است. همچنین پروژه کوه نور مشهد که اقدامات لازم برای 
فروش آن اواخر ســال جاری انجام خواهد شد. با واگذاری این سرمایه گذاری ها منابع خوبی با توجه به بهای تمام شده 
پروژه ها و قیمت های فعلی بازار مسکن برای موسسه به همراه خواهد داشت. در سال جاری علاوه بر شرایط خوبی که 
در حوزه عملیاتی برای سهامداران داریم این نوید را به سپرده گذاران می دهیم که انشاالله در پرداخت سود قطعی رشد 
خوبی خواهیم داشت. در حوزه واگذاری شرکت ها نیز اقدامات خوبی در حال عملیاتی شدن است که برای مثال شرکت 
ارزیاب هفته آینده برای مزایده آماده می شود و شرکت مسکن سازان نیز در حال طی مراحل پذیرش برای عرضه اولیه 
در بورس است، چند شرکت را تاکنون واگذار کرده ایم و تلاش داریم تا سایر شرکت ها را نیز واگذار کنیم. وی افزود: در 
 حوزه فروش دارایی های تملیکی نیز امسال فعالانه عمل کردیم و بخش عمده ای از این املاک از طریق مزایده به مردم 

واگذار شده که برگشت سرمایه و نقدینگی را برای موسسه به دنبال داشته است.

تهاترمطالباتموسسهملل
باسهام
پدیدهشاندیز

محمد رضا مروجی



 محمد کاظم چقازردی مدیر عامل بانک سپه  گفت:      از همه همکاران عزیزم که به جمع کارکنان بانک سپه افزوده شده اند درخواست می نمایم منبعد عمده توجهات را بر حفظ مشتریان ، رشد 
منابع و ارایه خدمات مطلوب به هم وطنان عزیز و در راس آن ارایه خدمات بانکی مناسب و مطلوب به نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران و کارکنان عزیز این نیروها معطوف نمایند و اطمینان 
داشته باشند اینجانب و هیئت مدیره موضوعات مربوط به نیروی انسانی که مهمترین سرمایه بانک است و یکسان سازی و حفظ حقوق و مزایا و شئونات مدیران و کارکنان این بانکها را کاملا رعایت 
و تحت توجه و نظر قرار داده ایم. لذا با توجه به اتمام پروژه ادغام انشا ا... بزودی با برگزاری سمینار های مدیران ارشد بانک و ابلاغ اهداف و شاخصهای عملکردی جدید متناسب با ظرفیت های 
بزرگ بانک سپه و نیروی مدیریتی جوان ، متعهد و با انگیزه بانک ها ی ادغامی و انسجام و یکپارچگی نیروها و اهداف متعالی  برای ارتقاء و کارآمدی سپه و تبدیل بزرگترین بانک به کارآمد ترین بانک 
، شاهد رقابت سازنده و پیش برنده واحدهای صف و ستاد و کارکنان عزیز تابعه باشید. در خاتمه لازم می دانم از طرف خود و اعضای هیات مدیره بانک و مدیران  و همکاران عزیزم در بانک سپه 

www.etebar.netو بانکهای ادغامی از همراهی  و معاضدت و پشتیبانی اصحاب رسانه که در اجرای موفق این ماموریت ملی بدون هیچ گونه حاشیه ای ما را همراهی کردند صمیمانه قدردانی و سپاسگزاری نمایم .
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گفتگو-1 خبر

 مرتضی اکبری، مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران 
در نشست خبری انعقاد تفاهم نامه با موضوع اعطای تسهیلات 
قرض الحسنه اشتغالزایی به روســتاییان و ساکنان مناطق 
محروم، در چارچوب تفاهم نامه با معاونت توسعه روستایی و 
مناطق محروم ریاست جمهوری با هدف ایجاد و تثبیت اشتغال 
در مناطق یاد شده، گفت: طی سال های اخیر در زمینه اعطای 
تســهیلات به مناطق روستایی، با شناســایی این مناطق و 
همکاری سازمان ها و نهادهای مرتبط تسهیلاتی در جهت 
افرایش اشتغالزایی و معیشت مردم پرداخت شده است. وی با 
اشاره به اینکه از ابتدای امسال تاکنون 23 هزار میلیارد تومان 
تسهیلات به یک میلیون و 800 هزار نفر پرداخت شده است، 
افزود: براساس تفاهم نامه منعقد شده، تسهیلات به طرح های 
 اشــتغال زایی مورد تایید معاونت توسعه روستایی پرداخت 
می شود. در این تفاهمنامه فرد متقاضی تسهیلات با دریافت 
معرفی نامه کتبی از معاونت توسعه روستایی، آن را به یکی از 
شــعب بانک مهر ایران ارائه می کند و بانک مطابق با ضوابط 
مربوطه، به وی تسهیلات پرداخت می کند. به گفته مدیرعامل 
بانک قرض الحســنه مهر ایران، تسهیلات پرداخت شده بر 
مبنای عقد قرض الحسنه و به منظور ایجاد اشتغال است. این 
تسهیلات با کارمزد 4 درصد در سال پرداخت می شود و دوره 
بازپرداخت آن نیز حداکثر 48 ماه است. پرداخت تسهیلات 
قرض الحسنه منوط به دارا بودن شرایط معرفی شدگان برای 
دریافت وام قرض الحسنه بر اساس اعلام بانک مرکزی است. 
اکبری در ادامه تاکید کرد: معرفی شــدگان توسط معاونت 
توسعه روستایی می توانند حداکثر تا سقف تعیین شده از سوی 
بانک مرکزیبرای تسهیلات قرض الحسنه بابت اشتغال، از این 
تسهیلات اســتفاده و ارائه هر نوع تسهیلات جدید منوط به 

رعایت سقف مجاز و سایرضوابط و مقررات مربوطه است.

تزریق 2 هزارو ۵00 میلیارد تومان از 
صندوق توسعه ملی به بورس

 مرتضی شهیدزاده مدیرعامل صندوق توسعه ملی از تزریق 
2 هزارو 500 میلیارد تومان در مرحله دوم حمایت این صندوق 
از بورس تا پایان سال خبر داد. پیش بینی می کنیم در مرحله 
دوم 2هزار و 500 میلیارد تومان )تا پایان سال( از محل برگشت 
تسهیلات داده شده به سایر طرح ها )در سال های گذشته( در 
اختیار صندوق تثبیت بازار سرمایه قرار گیرد. در مرحله اول، 
هزار میلیارد تومان برای پشتیبانی از بازار سرمایه به صندوق 
تثبیت بازار سرمایه پرداخت شد. در اساسنامه صندوق توسعه 
ملی، برای جلوگیری از انحراف در مفاد اساسنامه، هیئت نظارتی 
متشکل از سازمان بازرسی، دیوان محاسبات کل کشور و سازمان 
حسابرسی تعریف شده است که برای تصمیمات گرفته شده 
باید این هیئت را متقاعد کنیم تا این مبلغ در زمان نیاز صندوق 
تثبیت بازار سرمایه به آن تزریق شود. کمک و حمایت از بازار 
سرمایه باید در طول زمان و به تدریج انجام شود. امسال بر اساس 
مصوبه شورای عالی امنیت ملی، اجازه سپرده گذاری صندوق 
توسعه ملی در صندوق تثبیت بازار سرمایه داده شد که در واقع 
تبصره ای در قانون بود که بتوانیم این پول را مستقیماً در اختیار 
بورس قرار دهیم. منظور از تزریق یک درصد کل منابع صندوق 
توسعه ملی به بازار سرمایه، یک درصد کل منابع هر سال است. 
این منابع در سال های گذشته طبق نظر دستگاه های نظارتی، 
صرف طرح های مختلف و درخواست های حاکمیتی شده است، 
بنابراین منابعی از سال های گذشته وجود ندارد تا به بازار سرمایه 
داده شــود. این پول، ابتدا باید به طرح های اقتصادی و ارزآور 
اختصاص یابد ولی از آنجا که این طرح ها هنوز به پایان نرسیده 
است، نمی توانستیم به بانک ها بگوییم پول ها را برگردانند، از این 
رو با بررسی انجام شده و مذاکره و تعامل با بانک مرکزی و وزارت 
اقتصاد قرار شد، از محل برگشت منابع ریالی، منابعی در اختیار 

صندوق تثبیت بازار سرمایه گذاشته شود./ صدا و سیما

حقوق همکاران عزیز بانکهای ادغامی
  توسط بانک سپه بطور کامل رعایت خواهد شد

توجهاترابرحفظ
مشتریان،رشدمنابع

وارایهخدمات
مطلوببههم
وطنانعزیز

آیت ا... سیستانی  از زبان حاج  قاسم  سلیمانی، این پیروزی برخاسته از حکمت و تقوای یک مرد برجسته 
در یک خانه محقّر است در عراق. و این شخص و شخصیت بزرگ و عظیم عالم اسلامی و حکیم، آیت ا... العظمی 
سیستانی است، حفظه الله تعالی. این مرد فقیه موقعیت شناس، این فقیه در مواقع متعددی مردم عراق را و کشور 
عراق را نجات داد. در زمان اشغال، وجود این شخصیت و اصرار او بر قانون اساسی و نوشتن قانون اساسی بدست 
ملت عراق و انتخابات بر مبنای قانون اساسی و در شکل گیری دولت اولیه و دولت های پس از آن، در برخورد با 
فتنه ها، در نزدیکی شیعه به سنی، در محبت به کُرد، و... عبای خود را پدرانه گشود و همه ملت عراق را در زیر این 
عبا جا داد. امروز کســی نیست در عراق که احساس کند، طایفه ای وجود ندارد، ایزدی ها تا اقلیت های دیگر، 
ترکمن ها، شبک ها، مسیحی ها و... که احساس نکرده باشند که این مرجع عالیقدر تشیّع نه تنها مرجع و حامی 
شیعه است، بلکه حامی آحاد مردم عراق است و بالعکس. بعضی جاها محبّت او به بعضی از طوایف بدلیل ایجاد 
صمیمیت و محبّت بیشتر بوده است. فتوای این مرد موقعیت شناس، این حکیم به موقع به پا خاسته، باعث شد 

جوانان عراق را به خروش وادار کند. و این شجره طیبه مقدس حشدالشعبی مقدس را بنا گذاشت.

آیتا...سیستانی
اززبانحاجقاسم
سلیمانی

آیت ا... العظمی سیستانی

منصور یزدی در آیین تجلیل از صادرکنندگان کشوری، ذوب آهن اصفهان به عنوان تنها مدال آور ملی صادرکنندگان 
سال 1399 )بالاترین نشان صادرات کشور( انتخاب و منصور یزدی زاده مدیرعامل این شرکت، لوح و تندیس ویژه این 
مراسم را از اسحاق جهانگیری، معاون اول رئیس جمهور و علیرضا رزم حسینی، وزیر صنعت، معدن و تجارت 22دی ماه 
در اتاق بازرگانی صنایع و معادن کشاورزی ایران دریافت کرد.  منصور یزدی زاده ضمن تبریک کسب این توفیق به تمامی 
تلاشگران ذوب آهن و مجموعه فولاد کشور در خصوص عوامل انتخاب این شرکت اظهار کرد: با برنامه ریزی هایی که صورت 
گرفته است، ذوب آهن برای چند سال متوالی تداوم رشد صادرات داشت و همچنین طی سال ها تعداد بازارهای هدف 
صادراتی را افزایش داد و حتی محصولات فولادی ذوب آهن به کشور های منطقه، آفریقایی و آسیای جنوب شرقی نیز 
صادر شده است. حفظ کیفیت برتر محصولات و برگشت بالغ بر 100درصد ارز حاصل از صادرات به چرخه اقتصادی کشور 
از دیگر مواردی بود که عامل موفقیت ذوب آهن در صادرات شــد. مدیرعامل ذوب آهن اصفهان با اشاره به رشد تولید 
محصولات ساختمانی در کشور گفت: ذوب آهن اصفهان دو هدف عمده را مدنظر دارد که شامل تولید محصولات صنعتی 

جدید از جمله تولید ریل ملی و توسعه شبکه ریلی کشور و همچنین توسعه بازارهای صادراتی است.

مدالافتخارملیصادرات
نصیبذوبآهناصفهان
شد

منصور یزدی

مجمع عمومی فوق العاده شرکت بیمه ایران معین برای تصمیم گیری در خصوص افزایش سرمایه شرکت، 
با حضور سهامداران، اعضای هیات مدیره و مدیرعامل، نماینده بیمه مرکزی و بازرس قانونی شرکت برگزار و 
بر اساس تصمیمات مجمع، سرمایه شــرکت از 4 هزار میلیارد ریال به 5600 میلیارد ریال افزایش یافت.  
داریوش محمدی مدیرعامل شرکت بیمه ایران معین در این خصوص اظهار کرد: در حالی که افزایش ارزش 
اموال و دارایی های بیمه گذاران در اقتصاد متاثر از تورم افزایش ســرمایه شــرکت های بیمه را در پوشش 
ریسک های بیمه ای اجتناب ناپذیر کرده است، هیات مدیره بیمه ایران معین با توجه به این موضوع مهم و 
افزایش ســرمایه شرکت های رقیب در بازار رقابتی کشور، با تصمیم و تشخیص به موقع و درست، افزایش 
سرمایه شرکت را در دستور کار خود قرار داد تا این شرکت کماکان به ایفای نقش راهبری خود در مناطق آزاد 
ادامه داده و  در سرزمین اصلی نیز سهم بیشتری از بازار اتکایی قبولی به دست آورد. افزایش ظرفیت نگهداری 
شرکت، افزایش ظرفیت قبولی اتکایی، آمادگی برای پذیرش ریسک های بزرگ تر، افزایش سهم مشارکت در 

کنسرسیوم های بیمه ای و بهبود حاشیه توانگری از مهم ترین اهداف و نتایج این افزایش سرمایه است.

بیمهایرانمعین
5۶۰۰میلیاردی
شد

 بیمه ایران معین 

پرداخت 23 هزار میلیارد تومان 
به گزارش اعتبار به نقل از  پایگاه اطلاع رسانی بانک تسهیلات طی 10 ماه

سپه محمد کاظم چقازردی مدیر عامل بانک سپه با بیان 
اینکه اولین و مهمترین اقدام مدنظر بانک سپه در خصوص 
نیروی انســانی بانک های ادغامی ، موضوع ساماندهی و 
صدور احکام آنان از جمله بحث حقوق دستمزد و مزایای 
دریافتی بود افزود : به دلیل آنکه پنج بانک مذکور قبل از 
ادغام در بانک سپه دارای نظام پرداخت حقوق و دستمزد 
متفاوتی بوده ا ند ، یکسان سازی انها و تطبیق با ضوابط و 
مقررات ناظر بر بانک دولتی سپه زمان بر و پیچیده خواهد 
بود.وی با تاکید بــر اینکه به دلیل ماهیت خصوصی این 
بانکها  هر یک از این بانکها دارای نظام های خاصی بوده اند 
و ساماندهی و یکسان سازی نظام های پرداخت حقوق و 
دســتمزد و مزایا و رده بندی شغلی و مدیریتی  کارکنان 
بانکهای مذکور در راس اولویتهای بانک سپه قرار داشته و 
دارد.همزمــان با برگزاری مجامع  ادغام هر یک از بانکها ،  
اقدامات لازم از ســوی بانک سپه  صورت گرفت ، در این 
راستا با توجه به اینکه مجمع ادغام بانکهای  قوامین ، انصار 
و موسســه کوثر طی ماه گذشته  صورت گرفت لذا بانک 
برای تطبیق نظام پرداختی حقوق و دستمزد این بانک ها 

با بانک سپه ، به زمان بیشتری نیاز داشت.
در خصوص بانکهای مهر اقتصاد و حکمت ایرانیان که 
مجامع ادغام آنها در خرداد ماه برگزار شــد به حمد ا... با 
اقدامــات و مصوبات هیت مدیره امور مربوط  به حقوق و 
مزایای پرداختی آنان ســامان یافتــه و در مواردی نیز با 
 اقدامــات مثبت بانک حتی دریافتــی  های کارکنان آن 
بانک ها نسبت به وضعیت گذشته افزایش قابل توجهی 
یافته است.در این راستا با توجه به برگزاری مجمع بانک 
انصار ، قوامین و کوثر در ماه گذشته و پیوستن مدیران و 
کارکنان عزیز این بانکها به بانک ســپه ، موضوع  تطبیق 
حقوق و مزایــای کارکنان آن به قید فوریت و اهمیت در 
دستور کار واحدهای ذیربط بانک قرار گرفت و به حمد ا...

نتیجه این اقدامات به طرح موضوع در جلسه هیئت مدیره 
منتج شــد که بر اساس  آن  تصمیمات مناسبی همچون 
استمرار پرداخت پاداشهای مناسبتی  ، پاداشهای مبتنی 
بر عملکرد، پرداخت فوق العاده اضافه کار این بانک ها طبق 
روال گذشــته  و ارایه کلیه خدمات رفاهــی ، بیمه ای ، 

بهداشــتی و درمانی به روال سابق بانک های ادغام شده ، 
اتخاذ و برای اجرا به واحدهای عملیاتی ابلاغ شد. همچنین 
برای بهبود دریافتی کارکنان  این بانکها و موسســه کوثر 
مقــرر گردید همانند بانک مهر اقتصاد و حکمت ایرانیان 
سابق در نحوه محاسبه اقساط تسهیلات دریافتی ، وامهای 
کارکنان مذکور بازنگری لازم صورت پذیرد. بدیهی است 
مجموعه این اقدامات بر اســاس اختیارات اخذ شــده از 
مراجع ذیصلاح تا پایان اســفند ماه سال جاری بوده و از 
ابتدای سال 1400 برای کلیه کارکنان بانک بزرگ سپه 

یکسان سازی و یک پارچگی صورت می پذیرد.
حسب الزامات ناظر بر بانک سپه به عنوان یک بانک 
دولتی نظام حقوق و دستمزد کلیه کارکنان اعم از سپه و 
بانکهای ادغامی تابع ضوابط و مقررات یکسان خواهد بود 
و هیچ گونه تفاوت وتمایزی وجود نخواهد داشت. بدیهی 
است پرداخت پاداشهای مبتی بر عملکرد از قبیل کارانه ، 
پاداشهای موردی و نظایر آن ارتباط مستقیم با عملکرد 
واحد ها و کارکنان ذیربط خواهد داشت و به تناسب کارایی 
و عملکرد واحد ها و کارکنان تابعه صف و ستاد در چارچوب 
ضوابــط و مقررات و  بودجه  مصوب مجمع عمومی بانک 
برخوردار خواهند شد.همکاری کارکنان شرکتی وابسته 
به موسسه و بانکهای ادغامی طبق قرارداد منعقد شده با 
شــرکت خود بدون هیچ تغییری با بانک سپه نیز تداوم 
خواهد داشت.حسب تصمیمات متخذه واحدی در مرکز 
با محوریت مدیریت امور منابع انسانی و مدیریت امور برنامه 
ریزی و سازمان و اداره کل روابط عمومی تعیین شده اند 

تا چنانچه همکاران عزیز سوالات و ابهاماتی در خصوص 
وضعیــت حقوق و مزایای خود دارند در قالب و چارچوب 
مسیر های سازمانی مشخص شده به مدیران بانک منعکس 
نمایند تا در اسرع وقت رسیدگی و اقدام شود .به حمد ا... 
اصلی ترین بخش پروژه ملی ادغام با نصب تابلوها و صدور 
احکام خاتمه پذیرفت و امروز دیگر نباید موضوعات جزئی 
درون سازمانی در کانالهای غیر رسمی که می تواند مورد 
سواستفاده دشمنان قسم خورده نظام قرار گیرد مطرح 

شود.
 لازم اســت تا از زحمات همکارانم به دلیل انجام کار 
سنگین و طاقت فرسای ساماندهی نیروی انسانی کارکنان 
عزیز بانکهای ادغامی در کوتاه ترین زمان ممکن تشــکر 
کنم.بیــش از 35 هزار حکم پرســنلی  کارکنان محترم 
بانکهای ادغامی تنها ظرف سه روز پس از برگزاری مجامع 
ادغام بانکهای مذکور صادر و ابلاغ و تعیین تکلیف شد که 
در نوع خود این اقدام بی ســابقه بوده و این در حالی است 
کــه هم زمان با صدور این احکام ظرف مدت کمتر از 48 
ســاعت بالغ بر 2 هزار تابلو شــعب بانکهای ادغامی و نیز 
تابلوهای ادارات مرکزی این بانکها  با عنوان بانک ســپه 
تعویض و اجرایی شد همچنین نشانها و فرم ها و تابلوهای 

بصری این بانکها به نام بانک سپه تغییر یافت . 
وی با اشــاره به تشــکیل کمیتــه ارزیابی و تعیین 
صلاحیت مدیران با حضور قائم مقام بانک سپه ، اعضای 
هیات مدیره و مدیر عامل محترم هر یک از بانکهای ادغامی 
ومدیران ارشد ذیربط بانک سپه گفت: تشکیل این کمیته 
برای تعیین صلاحیت مدیریتی از جمله اقدامات ارزنده 
بانک و گامی مهم به سمت رعایت عدالت و تحقق شایسته 
سالاری و اعطای مشاغل مدیریتی و حساس در سطح ستاد 
و صف به مدیران پر انگیزه و صاحب صلاحیت این بانکها 
بوده به گونه ای که در حال حاضر در عالی ترین سطح بانک 
غالب مدیران عامل این بانکهــا عضو هیات عامل بوده و 
همچنین بخش اعظم مدیران ستادی و صف در سطوح 
مختلف مدیریتی بانک در جایگاه مناســب و شایســته 
متناسب با دانش ، تجربه و سوابق خدمتی و عملکردی آنها 
مورد استفاده قرار گرفته و منشا ارایه خدمات به مشتریان 

عزیز و توسعه اقتصادی کشور شده اند .

سخنگوی ناجا از درخواست صدور اعلام قرمز برای 4نفر از مرتکبان ترور شهید دکتر فخری زاده به 
اینترپل خبر داد. سردار مهدی حاجیان در یک نشست خبری گفت: درخواست صدور اعلان قرمز برای 
4 نفر از مرتکبان ترور شهید فخری زاده به اینترپل داده شده است. همچنین لایحه دفاعی صدور اعلان 
 قرمــز اینترپــل بــرای عامــلان و آمــران ترور ســردار شــهید قاســم ســلیمانی نیــز تنظیم
 شده است. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی ناجا،وی با اشاره به راه اندازی سامانه »پلیس من« 
نیز گفت: با استفاده از این سامانه ها به دنبال افزایش هوشمندسازی و ارتقای ارائه خدمات غیرحضوری 
به شــهروندان هستیم. سخنگوی ناجا به آمار ســرقت ها نیز اشاره کرد و گفت: جمع کل سرقت های 
مکشوفه از سوی پلیس در مقایسه با 9 ماهه سال قبل افزایشی 16 درصدی را نشان می دهد. در عین 
حال برابر آمارهای ما سرقت خرد در برخی استان ها نیز افزایش یافته که برای حل آن لازم است تمام 
دستگاه ها و نهادهای مسؤول پای کار بیایند، چراکه رسیدگی به مسائلی نظیر فقر، مشکلات اقتصادی 

و... جزو وظایف پلیس نیست. 

درخواستصدوراعلامقرمز
اینترپلبرای۴نفرازعاملان
ترورشهیدفخریزاده

شهید دکتر فخری زاده

مهدی جمالی نژاد معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر کشور گفت: خوشبختانه با همکاری دولت 
و مجلس هشت هزار میلیارد تومانی که در بحث اوراق مشارکت تخصیص یافته بود برای خرید اتوبوس بازسازی و 
واگن های قطار شهری اختصاص یافت.شهرداری ها در ایام کرونا با مشکلات بسیار زیاد اقتصادی مواجه شده و درآمدهای 
آنها کاهش قابل توجهی داشــته است. بنابراین به ماده 58 ورود کرده و در حال انجام اقداماتی هستیم که حداقل 
پروژه های شهرداری در شهرهای زیر 50 هزار نفر جمعیت تا پیش از پایان دوره شورای اسلامی شهر به پایان رسیده و 
اعتبار قابل توجهی به پروژه های نیمه تمام اختصاص یابد.با توجه به اینکه در سال 1400 وارد سده جدیدی می شویم، 
این پروژه ها باید به پایان رسیده و در همین راستا، پروژه های مربوطه در چهار دسته شامل پروژه های زیست محیطی 
و فضای سبز، ایمنی شهر و شهرداری، اقتصادی و خدماتی تقسیم بندی شده است. به گزارش اعتبار به نقل از  روابط 
عمومی وزارت کشور وی اظهار داشت:در عین حال در بحث بازسازی و نوسازی خرید اتوبوس، تفاهم نامه و اقدامات 
خوبی انجام شده اما در شهرهای کوچک و میانی و کمتر از 50 هزار نفر جمعیت ها، اعتباراتی برای پروژه هایی که هم 

محله محور و هم کم هزینه و زودبازده هستند تخصیص می یابد که بتوانند زودتر به ثمر برسند.

۸۰۰۰میلیاردتومانبرای
خریدوبازسازیاتوبوس
اختصاصیافت

مهدی جمالی نژاد

جبهه همبستگی ملی نیروهای انقلاب اسلامی )همنا( برای انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا در سراسر کشور 
کار خود را آغاز کرد. مرتضی طلایی گفت: عنوان جبهه همبستگی ملی نیروهای انقلاب اسلامی )همنا( بیانگر آن است که 
کشور، جامعه و مردم با هویت های ملی و دینی درهم تنیده و بهم پیوسته است، از راهبردهای ما ایجاد همبستگی ملی و تلاش 
برای افزایش حضور مردم در عرصه های اجتماعی است.دبیر کل جبهه همبستگی ملی نیروهای انقلاب اسلامی افزود: تلاش 
خواهیم کرد تا با بهره مندی از طریق تشکیلات به موضوع کادرسازی و تربیت نیرو در عرصه سیاسی و اجتماعی بپردازیم. 
مدیریت شهری یکی از اهداف کوتاه مدت ما است، در حوزه مدیریت شهری این جبهه تلاش خواهد کرد تا علاوه بر حضور 
مردم در اداره شهرهایشان شورایی را با عنوان شورای کار و خدمت  ایجاد کند که به دور از هرگونه اقدام سیاسی باشد، وقتی 
سیاست وارد مدیریت شهری شود از تکالیف ذاتی این حوزه فاصله گرفته می شود، در فعالیت هایمان به لایه های پایینی 
جامعه توجه خواهیم داشت و آنها را به  عنوان سرمایه های جامعه در نظر گرفته ایم. ما با هیچ یک از جریان های سیاسی تعارض 
و تقابلی نداریم بلکه اگر هم اختلافی هست، این اختلافات درحوزه سلیقه ها و رویه ها است، ما در همنا بر این باوریم که مکانیسم 
انتخابات مجلس و ریاست جمهوری با شوراهای شهر متفاوت است و نمی توان با عینک سیاسی به مدیریت شهری نگاه کرد.

»همنا«جبههجدید
اصولگرایانبرای
انتخاباتشوراها

جبهه همبستگی ملی
 نیروهای انقلاب اسلامی )همنا(

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اطلاعیه ای نسبت به انتشار آگهی های جعلی اخذ 
تسهیلات اشتغال زایی با نرخ سود پایین به نام این وزارتخانه هشدار داد. به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال در اطلاعیه ای اعلام کرد: برخی از افراد سودجو با استفاده 
از نیاز مردم و جلب اعتماد آنها با انتشار آگهی های جعلی و با عناوینی همچون اخذ تسهیلات اشتغال زایی با نرخ سود کم 
به نام وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با وعده های دروغین به دنبال جذب مشتری، اخاذی، کلاهبرداری و سوءاستفاده از 
هموطنان هســتند. براساس اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال، حمایت از متقاضیان طرح های سرمایه گذاری 
به منظور توسعه کسب وکار فقط از طریق »سامانه کارا« که تنها سامانه رسمی و قانونی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
اســت امکان پذیر بوده و درخواســت متقاضیان پس از ثبت نام در ســامانه از طریق »دستگاه های اجرایی ذی ربط« در 
شهرستان ها و استان ها و »کمیته فنی« و »موسسات عامل« مورد بررسی قرار می گیرد. معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از هموطنان خواست در صورت مشاهده هرگونه موردمشکوک، موضوع را از ساعت 9 

صبح تا 14 به دفتر سیاست گذاری و توسعه اشتغال به شماره 02164492810 اطلاع دهند.

هشداردربارهانتشار
آگهیهایجعلیاخذ
تسهیلاتاشتغالزایی

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

بانک توسعه صادرات ایران قصد دارد از سال آینده بانکداری باز را با جدیت بیشتری دنبال کند. علی صالح آبادی مدیرعامل 
بانک توسعه صادرات ایران گفته که »بانکداری باز« جزو اولویت های این بانک بوده است؛ هرچند راه اندازی این سازوکار نیازمند 
بررسی و آمادگی بیشتر سامانه های بانک است. وی اعلام کرد: »بانکداری باز« از سال آینده با توسعه بسترهای فنی با جدیت 
بیشتری در سطح شعب دنبال خواهد شد. جلسات هفتگی در حوزه »بانکداری باز« در بانک برگزار و طی آن فرآیند عملیاتی 
»بانکداری باز« در سه فاز »عملیات شرکت های تابعه بانک«، »تسویه معاملات بازار سرمایه« و »ارائه خدمات به مشتریان بانک« 
بررسی می شود. پیش بینی می شود به زودی این سازوکار پس از خروج موفق از مرحله پایلوت در دسترس تمام مشتریان بانک 
قرار بگیرد. وی با بیان اینکه تحولات حوزه بلاک چین در دنیا، وضعیت بانکداری را تحت تاثیر قرار داده است گفت: در آینده ملاک 
رقابت بانک ها به جای نرخ سود، سطح خدمات غیرحضوری خواهد بود.  از میان خدمات ارزی، ریالی و اعتباری که از سوی بانک ها 
ارائه می شود، خدمات ریالی بیشترین توجه را به خود معطوف کرده و لازم است در این زمینه بالاترین کیفیت خدمات غیرحضوری 
به مشتریان ارائه شود. وی از مدیریت فاوا بانک توسعه صادرات ایران خواست با همکاری امور شعب بانک توسعه صادرات ایران، 
راهکارهای انتقال خدمات ارزی بانک بر بستر الکترونیکی را بررسی و ارائه خدمات غیرحضوری در این زمینه را ارتقا دهند. در حوزه 
خدمات اعتباری غیرحضوری بنا داریم سامانه CBRM مبدل به LOS شود تا مراحل فرآیند درخواست مشتری تا تصویب و 

ابلاغ و اجرا به طور کلی الکترونیکی انجام شود؛ در این زمینه واحد IT بانک با یکی از شرکت های تابعه بانک همکاری دارد.

بانکداریباز
اولویتبانک
توسعهصادرات

علی صالح آبادی
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خبر
اجازه رهبر معظم انقلاب برای 

حسابرسی از بانک مرکزی و صدا و سیما

رئیس کمیسیون اصل 90 مجلس گفت: مقام معظم 
رهبری فرمودند که سازمان حسابرسی به صورت ویژه و 
با تشکیل پرونده می تواند از بانک مرکزی و صدا و سیما 
حسابرسی کند .  به گزارش فارس، حجت الاسلام نصراله 
پژمانفر بعد از حضور عبدالناصر همتی رئیس کل بانک 
مرکزی در این کمیسیون اظهار داشت: کمیسیون اصل 
90 کمیســیونی نظارتی اســت که در مــورد طرز کار 
دستگاه های مختلف و عملکرد سه قوه می تواند ورود کند 

و بر همین اساس پرونده تشکیل دهد.   
سالانه بین 300 تا 400 میلیون فقره چک بین مردم 
رد و بدل می شــود که این کار مشکلات زیادی را برای 
مردم ایجاد کرده اســت و بر همین اساس قانون چک را 
اصــلاح کردیم و بایــد از 21 آذر 1399 این قانون اجرا 
می شد که البته بخشی از این قوانین اجرا شده و بخشی 
از آن هنوز اجرا نشده است و بر همین اساس رئیس کل 
بانک مرکزی در کمیسیون اصل 90 توضیحاتی درباره 
این روند ارائه کرد.   قانون چک باید در اســرع وقت اجرا 
شود و نباید منتظر پایان دستور ستاد کرونا در این باره 
باشــیم.   برخی ارزها در کشورمان منشأ خارجی دارند و 
رئیس کل بانک مرکزی در این باره اعلام کردند هر کسی 
که ایــن ارزها را در اختیــار دارد می تواند با هماهنگی 
سیستم بانکی اقدام به واردات کند.   وی در مورد موضوع 
سوم مطروحه در این کمیسیون گفت: سازمان حسابرسی 
می تواند دربــاره بانک مرکزی ورود کند و فقط تاکنون 
درباره بانک مرکزی و صدا و سیما ورودی نداشته است 
که برای این موضوع هم پرونده تشــکیل دادیم و مقام 
معظم رهبری در این باره فرمودند که سازمان حسابرسی 
به صورت ویژه و با تشــکیل پرونده می تواند در این باره 

ورود داشته باشد.

سازمان انرژی اتمی در حال طراحی 
رآکتوری مشابه با آب سنگین اراک است

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس از بررسی نحوه اجرای قانون اقدام راهبردی برای 
لغو تحریم ها و صیانت از حقوق ملت ،گفت: سازمان انرژی 
اتمی بر اســاس زمانبندی در حال طراحی یک رآکتور 
مشابه با رآکتور آب سنگین اراک پیش از نوسازی است 

و نصب رآکتورهای IR2M نیز آغاز شده است.
ابوالفضل عمویی اظهار داشت:در این جلسه آقای 
کمالوندی، ســخنگوی سازمان انرژی اتمی  گزارشی از 
نحوه اجرای مواد مختلف این طرح ارائه کرد. در راستای 
ماده 5 قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و صیانت 
از حقوق ملت سازمان انرژی اتمی اعلام کرد که در حال 
تدوین جدول زمانبندی طراحی یک رآکتور مشــابه با 
رآکتور آب ســنگین اراک پیش از نوســازی است که 
به زودی گزارش آن به کمیسیون ارائه می شود، همچنین 
نصب رآکتورهای IR2M نیز آغاز شده است، بر اساس 
ماده 1 این قانون نیز غنی سازی 20 درصد اجرا شده و به 
اطلاع آژانس بین المللی انرژی اتمی رسیده است. بهاروند 
معاون حقوقی و بین المللی وزارت خارجه هم تأکید کرد 
که این وزارتخانه در کلیه مراودات بین المللی روشــن 
کرده که مسیر کامل قانونی شدن اقدام راهبردی برای 
لغو تحریم ها طی شــده و بــه طرف های خارجی اجازه 
خدشه به این قانون را نمی دهیم. عمویی افزود: اعضای 
کمیسیون امنیت ملی نیز ضمن تقدیر از زحمات اجزای 
مختلف دولت از جمله ســازمان انرژی اتمی برای آغاز 
اجرای این قانون بر ادامه همکاری دولت و مجلس در این 

باره تأکید کردند.
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پنجمین همایش مسئولیت اجتماعی صنعت نفت برگزار شد

سند مسئولیت اجتماعی صنعت نفت تدوین می شود
وزیر نفت ضمن تأکید بر تقویت ارتباط 
صنعت نفت با دانشکده های علوم اجتماعی 
اعلام کرد که ســند مسئولیت اجتماعی 
صنعــت نفــت به عنــوان جمع بنــدی 
دستاوردهای هشت سال اخیر صنعت نفت 
در زمینــه مســئولیت اجتماعی تدوین 
می شود. به گزارش اعتبار به نقل از  پایگاه 
اطلاع رسانی وزارت نفت، بیژن زنگنه پیش 
از ظهر در پنجمین همایش مســئولیت 
اجتماعی صنعــت نفت گفت: »ســند 
مســئولیت اجتماعــی صنعــت نفت« 
جمع بندی فعالیت های صنعت نفت در بازه 
زمانی هفت تا هشت سال اخیر )دولت های 
یازدهم و دوازهم( در زمینه مســئولیت 
اجتماعی خواهد بود و برای آینده و دولت 
بعدی ریل گذاری می شود. وی تأکید کرد: 
مسئولیت اجتماعی از بخش های جدیدی 
به شمار می آید که صنعت نفت به آن ورود 
کرده است و دستاوردهای صنعت نفت در 
این زمینه، با پشتکار دکتر طالبیان )مشاور 
اجتماعی وزیر نفت( خوشبختانه امروز با 
هشت سال گذشته بسیار تفاوت دارد. وزیر 
نفت افزود: در حوزه علوم انســانی مشکل 
کشور ما در این است که دست اندرکاران آن 
کمتر می توانند وارد حوزه عملیاتی شوند و 
پیشنهادهایی بدهند که به بهبود شرایط 
کمک کنــد، اما در صنعت نفت این اتفاق 
محقق شــد و امروز اگــر بخواهیم در این 
صنعت طرحی را اجرا کنیم، تلاش می کنیم 
در محیط پیرامونی، مــردم و طبیعت را 

مدنظر قرار دهیم و با آنها دوست باشیم.

موضوع مسئولیت اجتماعی در صنعت 
نفت، یک نهاد مسئول مشاورت اجتماعی 
در سطح وزارتخانه دارد و در شرکت ها نیز 
باید به همین رویه برقرار باشد، اما در بعضی 
از موارد دیده می شود که در شرکت ها، این 
بخش فقط تبدیل به یک ستاد و سمت با 
گریدهای بالا می شود، در حالی که شرایط 
نباید این گونه باشد، سنجش صلاحیت و 
توانمندی افراد برای فعالیت در این زمینه 
الزامی اســت و باید اطمینان یابیم که این 
افــراد می تواننــد مــا را رشــد دهند و 
تکمیل کننده زنجیره باشند. وی گفت: البته 
نهادهایی هم ماننــد مدیریت نظارت بر 
طرح های عمرانی مناطق نفت خیز و امور 
بانوان و خانواده صنعت نفت به طور مستقیم 

با این حوزه پیوند دارند.
لحاظ کردن منافع درازمدت مردم 

در اجرای طرح های عمرانی
هر چقدر ما بتوانیم کارها و طرح های 

عمرانی را به دور از فشارها و خواسته های 
سیاسی و منطبق بر منافع درازمدت مردم 
منطقــه، تعریف کنیــم، به طور طبیعی 
اثربخشی این پروژه ها و رضایتمندی مردم 
افزایش می یابد و افزون بر آن ارتباط بین 
مردم منطقه و صنعت نفت تقویت می شود.
زنگنه پیشنهاد اختصاص 4 درصد از 
اعتبــارات پروژه های بــزرگ نفتی برای 
طرح های عمرانی و ایفای مسئولیت های 
اجتماعی را ابتکاری نو و موفق در صنعت 
نفت برشمرد و گفت: این طرح با استقبال 
بسیار خوبی روبه رو شد و امیدواریم به عنوان 
الگو در دیگر سازمان ها مدنظر قرار گیرد 
که البته در اجــرای آن باید تلاش کنیم 
مطالعات کارشناسی دقیقی انجام شود که 

بدون مطالعه هزینه کنیم.
بــرای نمونه در نظــر داریم طرحی 
عظیــم با بیش از 2 میلیــارد دلار هزینه 
سرمایه گذاری شامل زنجیره ای کامل از 

تولید گاز تــا پالایش و تفکیک گاز، طرح 
پتروشیمی و بخش های پایین دست آن در 
غرب کرمانشاه اجرا کنیم، از این رو به منظور 
اجــرای آن و هم زمان انجــام مطالعات 
توسعه ای منطقه، یک مشاور گرفته ایم تا 
اثرگذاری این طرح در منطقه و تأثیر آن بر 
بهبود وضع زندگی مردم و رضایتمندی و  
اوضــاع آینده آنان را بررســی کند. لزوم 
تقویت ارتباط صنعت نفت با دانشکده های 

علوم اجتماعی
اثرگذاری اجتماعی همه طرح های 
صنعت نفت باید بررسی شود و لازم است 
به این منظور ارتباط ما با دانشکده های علوم 
اجتماعی تقویت شــود. زنگنه، نظام نامه 
ایفای مسئولیت  اجتماعی صنعت نفت را 
اقدام مهمی در این بخش برشمرد و افزود: 
شــاید این طرح در ظاهر شامل بدیهیات 
باشد، اما وقتی بدیهیات حوزه اجتماعی 
کنار یکدیگر جمع شود، تحولات زیادی 

رخ می دهد.
وی یکی از بخش های مهم در زمینه 
مســئولیت اجتماعی را توجه به بانوان و 
کودکان جامعه دانســت و گفت: بانوان و 
کودکان محور تحول در جامعه هستند، از 
این رو باید به بحث آموزش و اشتغال بانوان 
توجه زیادی داشــت. بــرای موفقیت در 
عرصه هــای اجتماعــی بایــد به عنوان 
خدمتگزار مردم را دوست داشته باشیم و 
هر چقدر می توانیم با علاقه به آنان خدمت 
و فکــر شــده کار کنیــم که اثــر آن از 

سرمایه گذاری های عظیم بیشتر است.

معاون وزیر نفت و مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران 
در پنجمین همایش مسئولیت های اجتماعی صنعت نفت 
گفت: مســئولیت اجتماعی شــرکت ملی گاز ایران به 

گستردگی کل کشور است.
 به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع رسانی وزارت 
نفت، حسن منتظر تربتی در پنجمین همایش مسئولیت 
های اجتماعی صنعت نفت که به صورت وبینار برگزار شد، 
اظهار داشت: تفاوت اصلی و اساسی ما با سایر بخش های 
صنعــت نفت نیز در این اســت که گاز به واســطه نوع 
کارکردش، در همه جا حضور دارد و این مهم، مسئولیت 

ما را سنگین تر می کند.
همانطور که می دانید، ما در آســتانه جشــن 95 
درصدی توســعه گازرسانی هستیم و شاید بتوان گفت، 
اولین کشوری هســتیم که در این سطح از گستردگی 

شبکه گاز قرار داریم.
تربتی با بیان این که این عظمت شبکه گازرسانی و 
اتصال هر سال 3 هزار روستا به این شبکه عظیم، مسئولیت 
اجتماعــی مــا را در قبال جامعه، ســنگین تر می کند، 
گفت:اکنون ما که به عنوان میهمان بر جوامع محلی وارد 
می شویم، علاوه بر رعایت حسن همجواری، باید بخشی 

از هزینه پروژه ها را به مسئولیت اجتماعی در آن منطقه 
اختصاص دهیم؛ چراکه اکنون مسئولیت بیشتری در قبال 
پایداری تولید گاز برای جامعه داریم. وی مسئولیت شرکت 
ملی گاز ایران در مقابل حفظ محیط زیســت را بســیار 
سنگین خواند و تصریح کرد: باید تلاش کنیم تا انرژی پاک 
گاز که بطور گســترده در بخش های خانگی، تجاری و ... 
استفاده می شود، بهترین شکل ممکن و بهینه ترین نوع 
مصرف باشد، تا محیطی پاک تر داشته و هوای بهتری را 

تنفس کنیم.
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران در بخش دیگری از 
ســخنان خود، اختصاص حــدود 900 میلیارد ریال در 
سال99 و راه اندازی45 سایت در ستاد ملی گاز، شرکت 
های تابعه و مناطق عملیاتی را از اقدامات صورت گرفته 
در حوزه مسئولیت اجتماعی برشمرد و گفت: همچنین 
تشکیل کمیته مسئولیت اجتماعی در تمامی شرکت های 
تابعه، تهیه و تدوین گزارش پایداری ســتاد ملی گاز بر 
اساس اســتاندارد GRI  برای نخســتین بار، برگزاری 
جلسات اولویت بندی برنامه و بودجه های سال 1399 در 
حوزه مســئولیت اجتماعی و ....  نیز از دیگر فعالیت های 
صورت گرفته شــرکت ملی گاز ایران در این زمینه بوده 

است. وی در ادامه سخنان خود، با بیان این که اساس کار 
ما، ماندگاری اســت و پایــداری اقتصادی، گفت: در این 
مسیر، اقدام مهم شرکت، ارایه بیانیه مسئولیت اجتماعی 
بود که پس از تصویب در هیات مدیره، بصورت یک رویه 
در شرکت های تابعه اجرایی شد و به نتایج بسیار خوبی 
هم رســید. مهندس تربتی در پایان، با بیان این که بستر 
آماده شده در این زمینه، بستر بسیار خوبی برای اقدامات 
آینده اســت، گفت: رویکرد شرکت ملی گاز ایران در این 
زمینه، ایجاد رفاه برای جامعه پیرامونی و شکوفایی اقتصاد 

منطقه است.

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران گفت: رکورد فرآورش گاز در کشور شکسته شد و به مرز ۸40 میلیون مترمکعب در روز رسید. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  شرکت 
ملی گاز ایران، حسن منتظر تربتی، معاون وزیر نفت و مدیر عامل شرکت ملی گاز ایران با اعلام این خبر افزود: این مهم که تاکنون در تاریخ فرآورش گاز کشور بی سابقه بوده و تا 
10 روز آینده، بیشتر هم می شود، با تغییرات انجام شده در سیستم پالایشگاهی و برگشت از منابع گازی صورت گرفت تا به  این وسیله بتوانیم بخشی از این میزان مصرف را از محل 
افزایش فرآورش به دست آوریم.  اقدام های انجام شده با توجه به میزان بالای مصارف خانگی و تجاری، رخ داده تا بتوان تا حدی موازنه تولید و مصرف را مثبت کرد.وی با بیان 
اینکه در حال حاضر، از تمام توان در خطوط استفاده می شود تا انتقال بهتر و ایمن تری داشته باشیم، گفت: اکنون این گاز را به طور کامل از جنوب کشور به مناطق شمال، شمال شرق 
و شمال غرب کشور و مناطقی که مصارف بالاتری دارند، منتقل می کنیم و امیدواریم این میزان افزایش فرآورش، جایگزین مصرف بالا شود.نکته مهم اینکه بدانیم از محل افزایش 
تولید، نمی توانیم به موازنه در شبکه دست یابیم و در بخش مصارف، هموطنان باید با کاهش و بهینه مصرف کردن گاز همراهی کنند تا بتوانیم این انرژی پاک را به صنایع و نیروگاه ها 

نیز اختصاص دهیم. در روزهای اخیر افزایش مصرف بخش خانگی باعث شد تا تحویل گاز به نیروگاه ها با کاهش روبه رو شود و سوخت مایع جایگزین آن باشد.

رکورد
فرآورش
گازکشور
شکستهشد

لزوم صرفه جویی در مصرف گاز

»رضا اردکانیان« وزیر نیرو در مراسم افتتاح آب رسانی به 
100 روستا در چهار استان کشور درخصوص بروز خاموشی در 
روزهای اخیر، افزود: مردم در مصرف بهینه انرژی همکار وزارت 
نیــرو باشــند. وی، بر ضــرورت مصرف بهینــه گاز تاکید و 
خاطرنشان کرد: هرچه مصرف گاز مناسب تر باشد، امکان تامین 
برق بیشتر خواهد شــد. اردکانیان گفت: براساس گزارش ها 
مصرف گاز خانگی نسبت به پارسال افزایش یافته است. وزیر 
نیرو ادامه داد: این افزایش  قابل مدیریت است و همان گونه که 
در تابستان مردم در مصرف برق همکاری کردند، انتظار می رود 
در مصرف گاز نیز همکاری داشته باشند. وی اظهار داشت: مردم 
با کم کردن یک تا دو درجه ای دمای محیط مســکونی، سایر 
هم وطنان به ویژه در مناطق حساس از جمله مناطق شمالی 
کشور را یاری کنند. برپایه این گزارش، اقدام ها برای کاهش 
مصرف ادامه داشت تا در روز پنجشنبه )25 دی ماه( سخنگوی 
صنعت برق در حاشیه طرح سراسری تعدیل روشنایی معابر در 
جمع خبرنگاران، به بروز خاموشی های اخیر اشاره و میزان آن 
را نسبت به کل انرژی روزانه ناچیز برآورد کرد. رجبی مشهدی 
ادامه داد: گرچه میزان خاموشی ناچیز بود، اما به دلیل وابستگی 
شدید زندگی به برق اثرگذاری بالایی داشت. سخنگوی صنعت 
برق اظهار داشــت: اولویت تامین برق با بخش های خانگی، 
تجاری، بیمارستان ها و مراکز حساس بوده و با اقدام های انجام 
شده اکنون شــرایط پایدار اســت. وی با تاکید بر اینکه روز 
چهارشنبه گذشته هیچ خاموشی اعمال نشد، از برخورد جدی 
با دستگاه های پرمصرف خبر داد که به دلیل عدم رعایت میزان 
مصرف، برق آنها قطع شد. رجبی مشهدی یادآور شد: وزارت 
ورزش، سازمان برنامه و بودجه، سازمان حفاظت محیط زیست 
و بانک مسکن از جمله این دستگاه ها بودند و برخورد جدی با 
دستگاه های پر مصرف در روزهای آینده هم ادامه خواهد یافت. 
وی به طرح تعدیل روشنایی معابر اشاره و خاطرنشان کرد: این 
طرح با هدف تامین برق بخش خانگی و مراکز حساس ادامه 
خواهد یافت، گرچه ممکن است موجب ایجاد ناراحتی برای 

مردم شود.
نقدینگی موردنیاز ساخت داخل قطعات نیروگاهی 

را کاملا تامین خواهیم کرد
مدیرعامل شرکت تولید نیروی برق حرارتی بر لزوم 
حرکت بیشتر در جهت ساخت داخل قطعات و تجهیزات 
مورد نیاز نیروگاه ها تاکید کرد و افزود: هر برنامه ای که در این 
جهت تعریف و تصویب شود مطمئنا از آن حمایت کرده و 
تامین نقدینگی آن را انجام خواهیم داد. محسن طرزطلب 
در جریان بازدید از نیروگاه شهید سلیمانی کرمان با تاکید 
بر اینکه اقدامات خوبی در این مجموعه به منظور کاهش 
مصرف ســوخت و آب صورت گرفته است، گفت: در کنار 
اقدامات انجام شده بایستی همچنان فعالیت های صورت 
گرفته به ویژه در بخش آب با جدیت پیگیری شود تا از طریق 
تامین پساب بتوانیم آب مطمئنی برای بلندمدت به منظور 
تولید برق پایدار نیروگاه در اختیار داشته باشیم. وی با اشاره 
به اینکه نیروگاه سیکل ترکیبی زرند دولتی باقی خواهد ماند، 
ادامه داد: براساس برنامه ریزی صورت گرفته واحدهای اول 
و دوم گازی نیروگاه جدید زرند به ظرفیت 324 مگاوات برای 
پیک تابستان سال آینده وارد خواهند شد و در صورتی که 
مشکل تامین گاز نیروگاه ها برطرف شده و دیگر نیازی به 
تولید برق با سوخت مایع نباشد، نیروگاه قدیمی زرند نیز 
بازنشسته خواهد شد. مدیرعامل شرکت تولید نیروی برق 
حرارتی اضافه کرد: در حال حاضر پنج نیروگاه در اســتان 
کرمان و تعداد زیادی نیروگاه در استان های همجوار مشغول 
به فعالیت هســتند و با توجه به روند رو به رشــد توسعه 
فعالیت های صنعتی در این منطقه درخواست مجوز برای 
راه اندازی نیروگاه های جدیــد خود مصرف از جمله یک 
مجموعه هزار مگاواتی نیز در این اســتان ارائه شده است. 
طرزطلب با اشــاره به پیشنهاد مطرح شده در جریان این 
بازدید مبنی بر ایجاد شــرکت تعمیراتی در جنوب شرق 
کشور، گفت: با توجه به تعداد زیاد نیروگاه های موجود در 
منطقه طبیعتا تشکیل چنین شرکتی فرصت و بازار خوبی 
برای درآمدزایی شرکت تولید برق کرمان ایجاد خواهد کرد؛ 
بدین منظور این آمادگی از طرف شرکت مادرتخصصی برق 
حرارتی برای تشکیل چنین شرکتی وجود دارد و اقدامات 
 مربوطه باید در اســتان توســط شــرکت های مربوطه 

پیگیری شود. 

خبر

نمایشگاه بیست وپنجم نفت با شعار »نفت ملی، کالا و خدمات ایرانی« و با هدف معرفی دستاوردهای صنعت نفت و برنامه های آینده از سوم تا ششم بهمن ماه 
1399 برگزار می شود.  به گزارش شانا به نقل از شرکت ملی نفت ایران، بیست وپنجمین نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی با توجه به مجوز وزارت 
صمت و وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی برای برگزاری نمایشگاه های تخصصی، و بهبود نسبی وضع کرونا و موافقت وزارت نفت و هماهنگی های انجام شده با 
مسؤلان شرکت سهامی نمایشگاه ها، از سوم تا ششم بهمن ماه 1399 برگزار می شود.  تأکید بر اجرای پروتکل های سختگیرانه بهداشتی، این نمایشگاه با رعایت کامل 
پروتکل های بهداشتی و رعایت فاصله گذاری اجتماعی برگزار می شود و افزون بر پروتکل های مصوب نمایشگاه و ستاد کرونا شامل استفاده مشارکت کنندگان و 
بازدیدکنندگان از بسته بهداشتی حاوی ماسک، دستکش و مواد ضدعفونی کننده در ورودی و داخل سالن ها، عریض تر شدن راهروها و موارد مربوط به غرفه سازی و... 
که در نمایشگاه های کنونی رعایت می شود، وزارت نفت نیز پروتکل های سختگیرانه ای برای حفظ سلامتی مشارکت کنندگان و بازدیدکنندگان در نظر گرفته است.

نمایشگاهنفتباشعار»نفتملی،کالاوخدماتایرانی«برگزارمیشود
 احمد امیرآبادی فراهانی عضو هیأت رئیسه مجلس گفت: اگر تا سوم اسفندماه تحریم ها علیه جمهوری اسلامی ایران به ویژه در زمینه های 
مالی، بانکی و نفت برداشته نشود، قطعا بازرسان آژانس بین المللی انرژی اتمی را از کشور اخراج خواهیم کرد. دولت موظف به اجرای قانون راهبردی 
مجلس در زمینه لغو تحریم ها و صیانت از حقوق ملت ایران است و بر اساس بخشی از این قانون، جمهوری اسلامی ایران اجرای داوطلبانه پروتکل 
الحاقی را متوقف خواهد کرد.  ما فرصت یک ماهه به آمریکایی ها داده ایم و دوم بهمن ماه دولت جدید آمریکا مستقر می شود. آنها تا سوم اسفند 
فرصت دارند اقدامات خود را برای رفع تحریم ها انجام دهند در غیر این صورت جمهوری اسلامی ایران پای منافع ملت خود خواهد ایستاد.وی با 
اشاره به این که هدف اصلی برجام رفع تحریم ها بود که این امر اتفاق نیفتاد، تاکید کرد: تا زمانی که تحریم ها رفع نشود هیچ دلیلی برای اجرای 

تعهدات خود نمی بینیم./ فارس

تحریمهارفعنشود،بازرسانآژانساخراجمیشوند

محسن هاشمی رئیس شورای شهر تهران در نامه ای به 
اظهارات خواهرش در باره حمایت از سیاست های ترامپ علیه 

ایران واکنش نشان داد. 
به گزارش مهر،متن نامه محسن هاشمی این شرح است: 

»بسم ا... الرحمن الرحیم 
خواهر عزیزم فائزه 

هنوز چهارمین سالگرد رحلت پدر، سپری نشده بود که 
انتشار مصاحبه ای از تو موجب ناراحتی علاقمندان آیت الله 
هاشمی رفسنجانی و البته اعضای خانواده را فراهم کرد و 
بهانه ای مناسب به افراطیون و تخریب گران پدر داد و برگ 
دیگری بر مظلومیتش اضافه شد.  نوشتن این سطور به معنای 
آن نیست که خود را بزرگتر یا فهمیده تر از تو می دانم، چرا 
که تقریباً هم سن و سوابق سیاسی تو کمتر از من نیست، 
ولی احســاس وظیفه کردم که تذکراتی که بارها به شکل 
گفتگوهای خانوادگی طرح شده بود را در قالب نامه سرگشاده 
بیــاورم.  بــه خوبی می دانی کــه متفاوت با بســیاری از 
شــخصیت های کشــور، پدر، چهره ای نبود که مواضع و 
تفکراتش پوشیده باشد، از او هزاران صفحه اثر در قالب کتاب، 
خاطرات، خطبه های نمازجمعه، سخنرانی، مصاحبه و ... 
باقیمانده است که حدود یکصد جلد آن تاکنون منتشر شده 
اســت. اتفاقاً در موضوع ترامپ، برخطــر او و تهدیدی که 
خودکامگی او هشدار علنی داده بود و گفتند: ترامپ چهره ای 
خطرنــاک و قلدری که به اصول پایبند نیســت و قواعد و 
مقررات را به راحتی به زیر پا می گذارد، می باشد.” می دانی 

که ترامپ به واکنش احساسی و به دور از عقلانیت ایران در 
این ماه های آخر دل بسته بود تا بتواند آتش جنگ را روشن 
کند که با هشیاری و تدبیر مسئولان، به ویژه رهبر انقلاب 
این توطئه ناکام ماند و ایران با سرافرازی و ترامپ با شکست، 
سخت ترین دوره تحریم ها را به پایان رساند. قطعاً خود خوب 
می دانی و معتقدی کــه ترامپ کاری جز تهدید، تحریم، 
بدعهدی، ترور و توهین علیه ایران انجام نداد و سیاستمداری 
لمپن و قمارباز است و من سقوط ترامپ را به ملت های ایران 

و آمریکا تبریک گفتم.  
می دانم که در سال های اخیر برخوردهای نادرستی با 
تو، خانواده و فرزندت شده است که شاید باعث کشاندن تو 
به تندروی و خارج شدن از مشی میانه روی پدر گردیده، ولی 
این دلیل نمی شود که به رئیس جمهور کشور بیگانه امید 

ببندی و دم از استقلال بزنی! 
لذا از تو صمیمانه تقاضا دارم صحبت های خود را اصلاح 
و از این موضع عذرخواهی کنی و مانع تخریب پدر از طرف 

تجدیدنظرطلبان خارجی و افراطیون داخلی شوی. 
برادرت محسن

واکنش محسن هاشمی  به اظهارات خواهرش

مسئولیت اجتماعی شرکت ملی گاز ایران به گستردگی کل کشور است
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خبر
ساختمان جدید پلاسکو تا پایان امسال 

تکمیل می شود

رئیس بنیاد مســتضعفان در بازدیــد از مراحل احداث 
ساختمان جدید پلاسکو تاکید کرد که ساخت پلاسکو جدید 
تا پایان سال به اتمام می رسد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط 
عمومی بنیاد مستضعفان، سید پرویز فتاح در بازدید از پروژه 
پلاسکو در جمع خبرنگاران اظهار داشت: با توجه به نزدیک 
شــدن به چهارمین سالگرد سانحه پلاســکو، امروز فرصت 
مناسبی بود که به همراه تعدادی از مدیران شهرداری و برخی 
از کســبه این ســاختمان بازدیدی از روند ساخت و احداث 
ســاختمان جدید پلاســکو داشته باشــیم. در حال حاضر 
ساختمان جدید پلاسکو پیشرفت فیزیکی معادل 85 درصد 
دارد و انشــاءا... ساختمان پلاســکو جدید تا پایان امسال به 
پیشرفت فیزیکی 94درصد خواهد رسید و مراحل احداث آن 
تکمیل می شود.در این مدت ما به واسطه شیوع کرونا و تورم 
قابل توجهی که تجربه کردیم و همچنین بدلیل محدودیت هایی 
که در احداث ساختمان جدید پلاسکو داشتیم با مشکلاتی 
مواجه بودیم، ولی همه این محدودیت ها مانع ادامه ساخت و 
ساز ها نشد و کار به صورت شبانه روزی و 24ساعته انجام ادامه 
یافت.وی با بیان اینکه ما به دنبال رعایت تمام استاندارد ها در 
احداث پلاســکوی جدید بوده و هستیم، گفت: تمام ضوابط 
شــهرداری، نظام مهندسی، آتش نشــانی و سازمان میراث 
فرهنگی در ساخت پلاسکو جدید رعایت شده است.فتاح با 
اشاره به اخذ پروانه پلاسکو و صدور آن توسط شهرداری تهران 
گفت: شهرداری همواره در طول ساخت و ساز این پروژه با بنیاد 
همکاری کرده و هیچ گاه آن ها مانع از احداث ساختمان پلاسکو 
نشده اند. وی با بیان اینکه شهرداری حقوقی داشته که ما موظف 
به پرداخت آن بوده ایم، ادامه داد: ساختمان قبلی پلاسکو دارای 
پارکینگ نبوده، ولی ما برای رعایت ضوابط و مقررات شهری 
قول دادیم تا با مقاوم سازی پارکینگ پروانه، از این پارکینگ 
برای ساختمان جدید پلاسکو استفاده کنیم. او  با تاکید بر ایمنی 
کامل ساختمان جدید پلاسکو گفت: ما برای نمای ساختمان 
پلاسکو هم تعامل خوبی را با شهرداری و دستگاه های مختلف 
داشتیم و انشاءا... نمای این ساختمان هم تا پایان بهمن تکمیل 
می شود و ســاختمان جدید پلاسکو ایمن تر و زیباتر از قبل 
احداث می شــود. وی درخصوص زمان اســتقرار کسبه در 
ســاختمان جدید گفت: با توجه به اینکه استقرار کسبه در 
ساختمان جدید منوط به انجام مراحل و فرایند های قانونی 
برای تحویل مغازه ها است، کسبه این ساختمان از اردیبهشت 
می توانند در ســاختمان جدید مستقر شوند.وی در پایان با 
گرامیداشت یاد و خاطره شهدای آتش نشان گفت: ما ایثار و 
جانفشانی این عزیزان را هیچگاه فراموش نخواهیم کرد و انشالله 
یادمانی برای این شهدای گرانقدر در ساختمان جدید پلاسکو 

احداث می شود.

 رشد بیش از 40 درصدی صدور 
جواز تاسیس صنعتی 

بررسی آمارهای رسمی وزارت صنعت، معدن و تجارت 
حاکی از صدور 27 هزار و 953 فقره جواز تاسیس صنعتی از 
ابتدای امســال تا پایان آذرماه و رشد 3/40 درصدی آن در 
مقایسه با مدت مشابه پارسال است. میزان سرمایه گذاری این 
جوازهای تاسیس 364 هزار و 878 میلیارد تومان پیش بینی 
شده که رشد 50 درصدی نشان می دهد.اشتغال 627 هزار 
و 548 نفری از صدور مجوزهای یاد شده پیش بینی می شود 
که رشد 8/37 درصدی در هم سنجی با پارسال نشان می دهد.
در این مدت 5083فقره پروانه بهره برداری صنعتی صادر 
شد که در هم سنجی با پارسال رشد 3/8درصدی داشته است. 
این پروانه ها با سرمایه گذاری 148 هزار و 124 میلیارد تومانی 
صادر شده که حاکی از افزایش 2/282درصدی در مقایسه با 
9 ماهه پارسال است. رشد سرمایه گذاری در 9 ماهه امسال 
به دلیل صدور پروانه های بهره برداری شرکت پالایش گاز 
بیدبلند خلیج فارس با ســرمایه گذاری بیش از 8/55 هزار 
میلیارد تومان، شــرکت کــود شــیمیایی اوره لردگان با 
سرمایه گذاری بیش از 8/14 هزار میلیارد تومان و مجتمع 
صنایع آلومینیوم جنوب با سرمایه گذاری بیش از 6/13هزار 
میلیارد تومان است. اشتغال پروانه های بهره برداری صادره در 
این مدت 97 هزار و 12 نفر پیش بینی شده که حاکی از رشد 

6/28 درصدی در هم سنجی با پارسال است./ ایرنا

 حضور 1732 ناشر داخلی و عرضه 100 هزار عنوان 
در نخستین نمایشگاه مجازی کتاب

نایب رئیس انجمن ملی خرما از سود سرشار برخی فروشگاه ها در فروش خرمای بسته بندی و صاحب برند خبر داد. محمدحسین اکبری یزدی با اشاره به آمار سالانه تولید بیش از یک میلیون تنی 
خرما براساس آمار وزارت جهاد گفت: »متاسفانه بخشی از تولیدات به عنوان ضایعات از گردونه خارج می شود؛ چراکه برداشت از نخلستان ها سنتی صورت می گیرد.«  اکبری یزدی در تفاوت خرما 
و رطب گفت: »خرما یک مرحله بعد از رطب برداشت می شود و رطوبت آن روی نخل گرفته شده و شرایط نگهداری آن سهل تر می شود. رطب قیمتی بالاتر دارد که رطب مضافتی، حداقل 
کیلویی 1۵ هزار تومان هزینه تمام شده در نظر گرفته می شود.« نایب رئیس انجمن ملی خرما همچنین از دو نوع عرضه در بازار سخن گفت و ادامه داد: »یک نوع عرضه خرمایی است که توسط 
خود کشاورز صورت می گیرد و دیگری توسط شرکت های بسته بندی اتفاق می افتد که خرما را از کشاورز می خرد و مجدد بسته بندی می کنند و این کار هزینه بر است.« وی هزینه این کار را دارای 
افزایش 10درصدی نسبت به خرمای بسته بندی شده توسط کشاورز عنوان کرد و گفت: »برای تولید خرما از مبدأ بم تا تهران بین 2 تا 3درصد سود دریافت می شود که به دست بنکدار و سپس 
عمده فروش می رسد و در نهایت سوپرمارکت و فروشگاه های عرضه مستقیم آن را می فروشد. این افزایش هزینه ها طبیعی است و البته خرماهای صاحب برند فقط در این فروشگاه ها قرار 

می گیرد. این خرما مجدد بسته بندی می شود و بر اساس گزارش های ما، قیمت این فروشگاه ها نیز قابل قبول نیست و بالاست و سود این خرما صرفا متعلق به این فروشگاه ها است.«

سودبری
ازخرمای
بستهبندی

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، دومین نشست خبری نخستین نمایشگاه 
مجازی کتاب تهران در خانه کتاب و ادبیات ایران برگزار شد. 
بر اساس این گزارش، در دومین نشست خبری نخستین 
نمایشگاه مجازی کتاب تهران، محسن جوادی، معاون امور 
فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، رمضانعلی سبحانی فر، 
مدیرعامل شرکت ملی پست ایران، ایوب دهقانکار، رئیس 
نخستین نمایشگاه مجازی کتاب تهران و مدیرعامل خانه 
کتاب و ادبیات ایران، حجــت ا... صیدی، مدیرعامل بانک 
صادرات ایران و هومان حسن پور، رئیس اتحادیه ناشران و 

کتابفروشان تهران حضور داشتند. 
  بر اساس این گزارش، ایوب دهقانکار مدیرعامل خانه 
کتاب و ادبیات ایران در این نشســت ضمن اشــاره به روند 
نمایشگاهی کشور که به برگزاری نمایشگاه مجازی منجر 
شد، توضیح داد: بنا بود در فوردبرنی ماه سال جاری و مشخصا 
از 26 فروردین تا 5 اردیبهشت نمایشگاه بین المللی کتاب 
تهران در مصلای امام خمینی)ره( برگزار شود، اما با توجه به 
شیوع کرونا و اثراتی که این ویروس بر تمامی ف عالیت های 
اجرایی در کشــور و دنیا داشت، شــورای سیاست گذاری 
نمایشگاه کتاب در مورخ 28 تیرماه 99 با رأی اکثریت تصمیم 
بر آن گرفت که نمایشگاه کتاب سی و سوم فیزیکی برگزار 
نشود و در نهایت به این نتیجه رسیدیم که نمایشگاه فیزیکی 
اجرا نشده و در سال جاری نیز شاهد برپایی آن نخواهیم بود.
 وی به طرح های حمایتی جایگزین که از سوی معاونت 
فرهنگی وزارت ارشاد تدارک و به اجرا درآمد اشاره کرد و گفت: 
معاونت فرهنگی وزارت ارشاد بسته حمایتی ای را تعریف کرد 
که یکی از آیتم های آن که نه به عنوان جایگزین نمایشگاه 
کتــاب بلکه به عنوان اقدامی حمایتی از آن یاد می شــود، 
نمایشــگاه مجازی را در دستورکار قرار داد و مشخصا از 25 
شهریور سال جاری آقای جوادی معاون فرهنگی وزارت ارشاد 
تکلیف برگزاری نمایشگاه مجازی را بر دوش خانه کتاب قرار 
دادند. وی به مراحل اجرای نمایشگاه مجازی کتاب که برای 
نخستین بار از روز اول بهمن آغاز می شود، تصریح کرد: در 
طول این 4 ماه 21 اطلاعیه برای نمایشگاه منتشر شد. 7 فیلم 
آموزشی تهیه و در اختیار ناشران قرار گر فت. 97 خبر از سوی 
ستاد خبری با هدف اطلاع رسانی نمایشگاه نشر یافت و در 
طول این مدت به 55 هزار تماس تلفنی در مرکز پاسخگویی 

پاســخ دادیم.  وی به آماری از حضور ناشران در نخستین 
نمایشگاه مجازی اشاره کرد و گفت:  در نخستین نمایشگاه 
مجازی کتاب تهران، 1732 ناشر داخلی ثبت نام کردند که 
از این میان، 1153 ناشــر، عضو سامانه ملی پست شدند و 
1152 ناشر فرآیند ویرایش اطلاعات را تکمیل کردند و بالغ 
بر 100 هزار عنوان کتاب آماده عرضه در سایت نمایشگاه 

مجازی کتاب تهران قرار دارد.
 در ادامه این نشست هومان حسن پور رئیس اتحادیه 
ناشــران و کتابفروشان تهران ضمن اشاره به مطلوب بودن 
برگزاری نمایشگاه در سالی  که نمایشگاه فیزیکی برگزار نشد، 
گفت: در راستای برگزار نمایشگاه مجازی نخستین قدم مطلع 
کردن مردم اســت زیرا مردم ایران باید بدانند و از برگزاری 
نخستین نمایشگاه مجازی کتاب مطلع شوند. نکته دوم این 
است که نباید سطح توقع خود را بر اساس نمایشگاه فیزیکی 
کتاب بنا کنیم، چون در این حالت اتفاق بدی رخ می دهد. ما 
بایــد ابعاد کار را نیز ببینیم و بر اســاس آن صحبت کنیم. 
پیش داوری نکنیم و در عمل مسیر را تجزیه و تحلیل کنیم.  
صیدی مدیرعامل بانک صادرات که در این دوره از نمایشگاه 
بانک عامل آن شناخته می شود در این مراسم اظهار داشت: 
خوشحالیم بانک صادرات ایران در کنار دیگر برگزارکنندگان 
نمایشگاه کتاب قرار گرفته چراکه یکی از مهم ترین رویدادهای 
کشور اســت، البته این نمایشگاه کتاب مجازی جایگزین 
نمایشگاه بین المللی سالانه نخواهد بود، اما همین که به شکل 
مجازی برگزار می شود، تجربه عالی است.   در بخش دیگری 
از این نشست سبحانی فر معاون وزیر ارتباطات و مدیرعامل 
شرکت پست جمهوری اسلامی ایران به شعار وزارت ارتباطات 
در باره عدالت ارتباطی اشاره کرد و گفت: مجموعه شرکت 
پست با تمام توان در کنار نمایشگاه مجازی که امروز در آستانه 
برگزاری آن هستیم، قرار گرفته تا بخش لجستیک کار را 
عهده دار شود، اما بنده نیز تأکید می کنم نمایشگاه مجازی 
کتاب هرگز جایگزین نمایشگاه فیزیکی نیست، اما بدانید در 
نمایشگاه فیزیکی 1300 ناشر شرکت می کردند، اما امروز در 
نمایشگاه مجازی بالغ بر مشــارکت 2000 ناشر را شاهد 
هســتیم که امیدواریم این نمایشــگاه الگویی برای سایر 

نمایشگاه های کشور هم باشد.
 ســبحانی فر تصریح کرد: در مسیر اجرای نمایشگاه 
1200 دفتر ما فعال شده اند و پوسترهای نمایشگاه و فعالیت 

پست به دورترین نقاط و روستاها نیز ارسال شده تا اطلاع رسانی 
شود. ما برای این که جمع آوری مناسب کتاب ها را داشته 
باشیم، هماهنگی های لازم را در استان  تهران و دیگر استان ها 
در نظر گرفته ایم؛ چراکه بیشــتر ناشران در تهران مستقر 

هستند.
 به گفته مدیرعامل شــرکت پست با توجه به تجمع 
گسترده ناشران در تهران، علاوه بر باجه های اعلامی استان 
تهران، باجه های سیار و ماشین های سیار نیز در نظر گرفته 
شده تا در مناطقی در استان تهران که تجمع گسترده ای را 
داریم ماشین های سیار وارد عمل شوند و کتاب های بسته 
بندی شده جمع شود و به مرکز مبادلات بیاید.معاون وزیر 
ارتباطات خاطرنشان کرد: این رویداد فرهنگی که برای اولین 
بار در ایران انجام می شود، در اتحادیه جهانی پست هم ایران 
نخستین کشوری است که چنین نمایشگاهی را در چنین 
ابعاد وسیعی برگزار می کند. امیدوارم ناشران با استفاده از 
جعبه ها و لفاف مخصوص کتاب، کتاب ها را بسته بندی کنند 

تا کتاب ها از آنها اخذ و به شرکت پست بیاید.
 محســن جوادی معاون فرهنگی وزارت ارشادئ هم 
ضمن اشاره به اینکه نمایشــگاه مجازی کتاب جایگزین 
نمایشگاه فیزیکی نخواهد بود توضیح داد: نمایشگاه مجازی 
کتاب صرفا فروشگاه نیست و مخاطبان بدون محدودیت 
زمانی و مکانی می  توانند به سامانه مراجعه کنند و از کتاب ها 
مطلع شوند ضمن این که از اعتباراتشان نیز استفاده کنند.  
وی به سفارش خرید آنلاین کتاب اشاره کرد و افزود: در کنار 
بخش فروشگاهی برنامه های فراوانی نیز در نظر گرفته شده 
اســت مثل تبادل و مبادله رایت، معرفی و رونمایی کتاب، 
گفتگو و ســخنرانی ها و... اما تمام تلاشمان را می کنیم در 
دوره های آتی کاستی ها را برطرف کنیم.   در پایان این مراسم 
محسن جوادی معاون فرهنگی وزارت ارشاد در باره این که 
قیمت کتاب بالاست چرا یارانه کتاب به دانشجویان و اساتید 
بیشتر از این نیست گفت: ایده ما هم افزایش یارانه است، اما به 
واسطه محدودیت بودجه ای که داریم نمی توانیم آنچه را که 
مطلوب است ارائه کنیم و نمی توانیم به راحتی به آن ایده و 
آرمان مطلوب برسیم، ولی امسال در بخش های مختلف سعی 
کردیم افزایش یارانه را داشته باشیم و شاید سال های آتی نیز 
بتوانیم افزایش بیشتری را ببینیم. در این مراسم همچنین 

تفاهم نامه وزارت ارشاد با بانک صادرات منعقد شد.

خبر

خبر

 صنعتی شدن کشور
 از ذوب آهن اصفهان نشأت گرفت

بهرام سبحانی، مدیرعامل پیشین ذوب آهن اصفهان 
گفت: در دنیا صنایع فولاد را موتور محرکه توسعه اقتصادی، 
اجتماعی و صنعتی می دانند، زیرا ایجاد و توســعه صنایع 
فولادی در هر منطقه ای نیازمند یک سری فعالیت های زیر 
بنایی اســت که چه در مرحله ساخت و چه در مرحله بهره 
برداری باعث توسعه آن منطقه می شود همچنان که ذوب آهن 
در طیف محدود منجر به توسعه استان اصفهان و در طیف 
گسترده تر منجر به توسعه کشور شد. این کارخانه به دلیل 
این که اولین صنعت فولاد کشور است نقش مهمتری نسبت 
به دیگر صنایع ایران دارد به دلیل این که ایران با ذوب آهن پا 
به عرصه صنعتی شدن گذاشــت و با این صنعت ، ضرورت 
پرورش نیروهای متخصص بیش از پیش مشخص شد.  حضور 
کارشناســان روســی در دوران ســاخت این کارخانه و به 
کارگیری کارشناسان ایرانی در کنار آن ها موجب ارتقای توان 
صنعتی ایران شد. احداث ذوب آهن موجب انجام فعالیت های 
زیر بنایی بسیاری در استان اصفهان و حتی سراسر کشور شد. 
از جمله ســاده ترین این کارها ، ایجاد امکانات اسکان جهت 
کارشناسان خارجی و داخلی در این منطقه از جمله احداث 
فولادشهر و امکاناتی از جمله هتل ، بیمارستان ، جاده ، امکانات 
رفاهی ، ورزشی و... اســت که چهره منطقه را متحول کرد. 
ذوب آهن اصفهان به دلیل این که اولین واحد فولادسازی در 
ایران بود تاثیرات آن از استان اصفهان فراتر رفت، چرا که از 
همان ابتدا قرار شــد مواد اولیه این کارخانه از داخل کشور 
تأمین شــود، به همین منظور معادن بســیاری شناسایی ، 
تجهیز و استخراج شدند که از جمله آن ها می توان به معادن 
زغال ســنگ در کرمان ، شاهرود، طبس و همچنین معادن 
ســنگ آهن در یزد اشاره کرد. ذوب آهن از ابتدای احداث تا 
کنون نیروهای فنی و متخصص زیــادی را پرورش داد، به 
طوری که بعد از انقلاب وقتی کارشناسان روس کشور را ترک 
کردند این کارخانــه به دلیل برخورداری از نیروهای فنی و 
متخصص با مشکلی مواجه نشد. این نیروهای متخصص در 
صنایــع دیگر هم نقش ویژه ای ایفا کردند. از جمله در فولاد 
مبارکه ، متخصصان ذوب آهن واحد نورد گرم را مونتاژ کردند 
و در کارخانه های دیگر هم چــه در مرحله احداث و چه در 
مرحله بهره برداری حضور داشتند. در واقع این کارخانه به 
عنوان دانشگاه بزرگ صنعتی، نیروهای متخصصی را پرورش 
و تحویل جامعه داد، در واقع صنعتی شــدن کشور از اینجا 

نشات گرفت.

مصطفی رستمی، رئیس نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه ها با بیان اینکه نقش الگوها در علوم تربیتی و محور تعلیم و تربیت 
عالمانه باید تبیین شود، گفت: »دانشگاه ها و اساتید دغدغه مند فرصت بزرگ و مسئولیت سنگینی برای معرفی ابعاد شخصیتی شهید حاج قاسم 
سلیمانی دارند. مکتب شهید سلیمانی به عنوان یک فرصت و ظرفیت دراختیار دانشگاه های ما قرار دارد و باید از این فرصت به بهترین شکل استفاده 
شود.«او ادامه داد: »اگر اساتید بتوانند در کلاس های درسی تخصصی، ذهن دانشجویان را به مولفه های تربیتی این شخصیت بزرگ توجه بدهند 
و جریانی اجتماعی از توجه به الگوهای عالی به خصوص شهید سلیمانی ایجاد کنند، قطعا شاهد اتفاقات خوبی در زمینه های تولید محتوا و اثرگذاری 
تربیتی خواهیم بود.«رســتمی افزود: »یکی از کارهای اساسی دیگر سوق دادن پژوهش ها، رساله ها و پایان نامه ها به سمت شناخت و آشنایی با 

شخصیت شهید سلیمانی و شخصیت های نزدیک به ایشان است.«

مصطفی رجبی مشــهدی، ســخنگوی صنعت برق گفت: صنعت برق در دوران شیوع کرونا با اقدام  های متعددی مانند تعویق سه ماهه 
پرداخت قبض ها برای مشترکان خانگی که توان پرداخت نداشتند و مشترکان تجاری که کسب وکار کوچک داشتند، سعی کرد از آنها حمایت 
کند. همچنین با هدف حفظ سلامت مردم و پیشگیری از شیوع ویروس کرونا پس از تجربه موفق طرح حذف قبض کاغذی، شروع به افزایش 
خدمات غیرحضوری برق برای کاهش مراجعه حضوری مردم به اداره های برق کرد و هم اکنون مشترکان برق بدون مراجعه حضوری به ادارات 

برق می توانند بسیاری از خدمات مورد نیاز خود را دریافت کنند.
وی تصریح کرد: درحال حاضر میزان مصرف برق کشــور نیز در مقایســه با مدت مشابه سال گذشته 4/5درصد افزایش یافته که ناشی از 

شیوع بیماری کرونا و بخش عمده آن مربوط به مصرف برق در بخش صنایع کشور پس از بازگشایی هاست./مهر

پایاننامههابهسمتمعرفیمکتبحاجقاسمهدایتشوند کرونامصرفبرقراتا۴/۵درصدبیشترکردهاست

آمار مشــترکان کم مصرف که هزینه برق آنها صفر 
می شود اعلام شد. معاون امورتوزیع برق شرکت توانیر 
با یادآوری شناسایی 2/ 7 میلیون مشترک خوش مصرف 
از بین 30 میلیون مشــترک برق کشور از تخفیف 100 
درصدی برای 8/ 5 میلیون مشترک کم مصرف خبر داد.  
غلامعلی رخشانی مهر از کاهش 8/ 9 درصدی جمعیت 
پرمصرف های برق کشور نســبت به مدت مشابه سال 
گذشته، خبر داد و اظهار کرد: مدیریت انرژی به خصوص 
در زمستان از مهم ترین مسائل جهانی است، کشور ما نیز 
از این مساله مستثنی نیست و باید در همه بخش ها برای 
آن فکری کرد. معاون امور توزیع برق توانیر با بیان اینکه 
طرح برق امید از آبان ماه امسال شروع و در یک دوره دو 
ماهه پایش انجام شده است، گفت: این طرح برای کسانی 
اجرا شده است که سهم کمتری از انرژی کشور را مصرف 
می کنند. در دور نخســت توزیــع قبض برق امید، 2/ 7 
میلیون مشــترک خوش مصرف از بیــن 30 میلیون 
مشترک برق کشور شناســایی شدند که 8/ 5 میلیون 
مشــترک کم مصرف مشــمول تخفیف صددرصدی 

شده اند. 
صرفه جویی در مصرف به خصوص گاز تا  یک درجه 
یا خاموش کردن یک یا دو لامپ کم مصرف می تواند گاز 
 مــورد نیــاز نیروگاه هــا را بــرای تولید بــرق تا مین 

و امکان اعمال خاموشی را برطرف کند.

تخفیف 100درصدی برای ۸/ ۵ میلیون 
مشترک برق

مراسم امضای قرارداد همکاری شرکت فروشگاه های 
زنجیره ای رفاه و شرکت تخفیفان با حضور رسول محمدی 
عضو هیات مدیره و مدیرعامل شرکت فروشگاه های زنجیره ای 
رفاه ، نازنین دانشــور مدیرعامل شرکت تخفیفان و مدیران 
بلندپایه دو طرف قرارداد برگزار شــد. به موجب این قرارداد 
همزمان با راه اندازی ســرویس جدیــد تخفیفان، کاربران 
تخفیفان می توانند با خرید از فروشگاه های زنجیره ای رفاه 
بخشی از مبلغ پرداختی خود را به کارت بانکی خود بازگردانند. 
این همکاری در حقیقت شروع سرویس بازگشت وجه نقد 
تخفیفان است که راه کاربران تخفیفان را برای خرید با تخفیف 
از فروشگاه های فیزیکی هموار می کند. رسول محمدی، با ابراز 
خرســندی از انعقاد این قرارداد همکاری گفت: امیدواریم 
امضای این تفاهم با شرکت فعال، پویا و خوشنام تخفیفان، 
آغازگر اتفاقات خوب در عرصه اقتصاد کشور باشد و بتوان نتایج 
مثبت آن را به زودی مشاهده کرد. انعقاد این قرارداد در راستای 
تحقق هدف توسعه شتابان فروشگاه های رفاه و گسترش شعب 
با رویکرد نوین حضور فعال در عرصه فروش الکترونیکی است؛ 
رویکردی که امروزه بسیاری از فعالان صنعت خرده فروشی به 
آن روی آورده اند و به دنبال تحقق اهداف بلندمدت اقتصادی 

خود هستند، در سال های اخیر شرکت رفاه به عنوان یک بنگاه 
اقتصادی خصوصی و خدمت رســان به مــردم، با ارگان ها، 
سازمان ها و شــرکت های بزرگ دولتی و خصوصی قرارداد 
همکاری امضا کرده است که از میان آنها می توان به قوه قضاییه، 
کمیته امداد امام خمینی )ره(، صندوق بازنشستگی کشوری، 
سازمان بهزیستی، سازمان غذا و دارو، بانک های معتبر کشور، 
همراه اول و شرکت ارتباطات مبین نت، مجتمع تجارت جهانی 
فردوسی،شرکت ملی پست ایران، بانک پارسیان و... اشاره کرد. 
امروزه این ظرفیت در فروشــگاه های رفاه ایجاد شده که در 
مقیاس کشوری بتواند همکاری کاربردی و موثری را در جهت 
اعتلای اقتصادی و رفاهی مردم با شــرکت ها، مجتمع ها و 
سازمان های کلیدی و مهم کشور داشته باشد. نازنین دانشور 
بنیان گذار و مدیرعامل شرکت تخفیفان در ادامه این مراسم با 
ابراز خوشحالی از همکاری با شرکت فروشگاه های زنجیره ای 
رفــاه اظهار کرد: ما به دنبال گســترش خدمــات خود در 
دســته بندی های جدید هســتیم و می خواهیم خدمات 
جدیدمان در زندگی روزانه مشتریان نقش پررنگ تری داشته 
باشد. همچنین همزمان با این سرویس جدید برای مشتریان، 
سرویس های جدیدی برای شرکای تجاری مان هم به پلتفرم 

تخفیفان اضافه می شود که نقش پررنگی در آینده محصولات 
ما خواهد داشت. رویکرد ما در تخفیفان این است که بتوانیم 
در هر خرید برای مشتریان و شرکای تجاری مان ارزش پایدار 
ایجاد کنیم.گفتنی است؛ تخفیفان که سال گذشته سرویس 
»پولتو« را برای خریدهای اینترنتی ارائه کرده بود، با معرفی 
سرویس بازگشت وجه در خریدهای روزانه، به دنبال توسعه 
شبکه تخفیفی خود در فروشگاه های فیزیکی است. در این 
روش مشتریان با ثبت کارت های بانکی که خریدهای روزانه 
خود را با آنها انجام می دهند، می توانند در هر خرید روزانه خود 
از شبکه تخفیفی تخفیفان، تخفیف بگیرند. این تخفیف در 
قالب اعتبار به کیف پول مشتریان در تخفیفان واریز می شود 
و یا ممکن اســت تخفیف در لحظه خرید اعمال شود. این 
سرویس جدید با همکاری شبکه بانکی کشور و در قالب شبکه 

پرداخت کشور صورت می گیرد

امضای تفاهم نامه همکاری شرکت 
فروشگاه های زنجیره ای رفاه و شرکت تخفیفان
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گفتگو-3
 مدال افتخار ملی صادرات
 به ذوب آهن اصفهان رسید

 در آیین تجلیل از صادرکنندگان کشوری، ذوب آهن اصفهان 
به عنوان تنها مدال آور ملی صادرکنندگان سال 1399 ) بالاترین 
نشان صادرات کشور( انتخاب، منصور یزدی زاده مدیرعامل ذوب 
آهن ، لوح و تندیس ویژه این مراسم را از اسحاق جهانگیری معاون 
اول رئیس جمهور و علیرضا  رزم حســینی وزیر صنعت معدن و 
تجارت   در اتاق بازرگانی صنایع و معادن کشاورزی ایران دریافت 
نمود. وی ضمن تبریک کســب این توفیق ارزشمند به تمامی 
تلاشگران ذوب آهن و مجموعه فولاد کشور، عوامل انتخاب شرکت 
را  تداوم رشــد صادرات،  افزایش تعداد بازارهای هدف صادراتی ، 
افزایش صادرات محصولات فولادی به کشورهای منطقه، آفریقایی 
، آسیای جنوب شرقی ، حفظ کیفیت برتر محصولات ،برگشت 
بالغ بر 100% ارز حاصل از صادرات به چرخه اقتصادی کشور ، ثبت 
 ESCO ، ZOBESCO جهانی برند و لوگوی ذوب آهن اصفهان
وی با اشاره به رشد تولید محصولات ساختمانی در کشور گفت : 
ذوب آهن اصفهان دو هدف عمده را مد نظر دارد که شامل تولید 
محصولات صنعتی جدید  از جمله تولید ریل ملی و توسعه شبکه 
ریلی کشــور و همچنین توسعه بازارهای صادراتی  می باشد که  
تمامی تلاشــگران ذوب آهن در دستیابی به این دو هدف ، نقش 
آفرین اصلی هستند و در حال حاضر نیز صادرات ریل که تا سال 
گذشته واردکننده آن بودیم آغاز شده است . او در خصوص موانع 
توسعه صادرات گفت : در این خصوص با چالش هایی مواجه هستیم 
که مربوط به تحریم های ظالمانه استکبار و بعضا نیز برخی مشکلات 
داخلی هستیم که به لطف خدا امید است با همت و همدلی همه 
مسئولین این موانع برطرف گردد و رشد و شکوفایی اقتصادی و 
اقتدار بیش از پیش ایران اسلامی را در عرصه های جهانی شاهد 
باشیم .این شرکت تاکنون هفت بار در سالهای 1380- 1385- 
1388- 1391- 1392- 1395-1397صادرکننده نمونه ملی 

کشور و در سال 1393 نیز صادرکننده ممتاز کشور شده بود.

خبر
خط شکنی نسل جدید فناوری های 

نوظهور در بازار پول و سرمایه

کورش پرویزیان مدیر عامل بانک پارسیان 
رییــس کانون بانک ها و موسســات اعتباری 
خصوصی  گفت:وی کاهش بروکراسی های اداری و 
شکستن محدودیت های زمانی و جغرافیایی، کاهش 
هزینه ها در عین حفظ کیفیت و افزایش سرویس های 
 مالــی و توانایی هوشــمندانه در ارزیابــی خطرها و 
ریســک های احتمالــی را از جملــه مهمترین آثار 
بکارگیری فین تک در حوزه پرداخت برشمرد و ادامه 
داد در فضای تحریمی و فضای سخت موجود استفاده 
از رمز ارزها و توســعه آن خیلــی می تواند به وضعیت 
اقتصــادی و مراودات تجاری کمــک کند ، حرکت به 
ســمت استفاده از فین تک ها یک حرکت گریز ناپذیر 
است، بله این گفته درست بوده و ما خود نیز آن را قبول 
داریم اما باید ســطحی از حق انتخاب را با توجه به زیر 
ســاختهای موجود و حضور تحریم هــای ظالمانه و 
متعاقباً جنــگ اقتصادی در نظر داشــت چرا که اگر 
انتخاب درستی داشته باشیم می تواند جایگاه خود را 
بهبود ببخشیم، برخی از مشکلات موجود نظام بانکی 
مربوط به بانک ها نیســت ، به عنــوان مثال برخی از 
محدودیت های سیاســتی در حوزه پهنای باند وجود 
دارد کــه اجازه ارائه برخی از خدمات را به ما نمی دهد 
. حتی در برخی مــوارد تکنولوژی لازم را داریم اما به 
واسطه محدودیت های موجود کشور نمی توانیم از آن 
اســتفاده کنیم، در اوایل دولت یازدهــم و دوازدهم 
ریسک کشور به 5 رسیده بود در حال حرکت به سمت 
4 بودیم . اما حالا رتبه ریســک پذیری ایران به عدد 7 

رسیده که بسیار بالاست .

سورناستاری معاون علمی و فناوری رییس جمهوری:

مشهد در زمینه نوآوری پیشروتر از تهران است
 معــاون علمــی و فنــاوری رییس 
جمهوری در چهلمین از افتتاح طرح های 
کلان ملی کشور که با عنوان پوشش تدبیر 
و امید برای جهش تولید که طی آن 5 طرح  
ملی دانش بنیان و کارخانه نوآوری افتتاح 
شــد، گفت: در حال حاضر شهر مشهد در 
زمینه فناوری پیشــروتر از تهران اســت 
سورناستاری در این مراسم ضمن تشکر از 
شهردار مشهد از اینکه شهر مشهد در زمینه 
فناوری بسیار نواور است، ادامه داد:  امکانات 
این شهر در زمینه نوآوری پیشروتر از تهران 
بوده و  شــهرداری مشــهد توانسته است 
کارخانه قدیمی را بــه کارخانه نوآوری و 
محلــی برای فعالیت شــتاب دهنده ها و 

استارت آپ ها تبدیل کند.
او با اشاره به رتبه چهل و سوم تهران در 
میان شهرهای نوآور دنیا، افزود: رتبه تهران 
در این زمینه از برخی شهرهای بزرگ دنیا 
چون برلین بالاتر بوده اما با این حال مشهد 
در این زمینه پیشروتر از تهران است. ستاری 

با اشــاره به افتتاح دو کارخانه نوآوری در 
مشهد و شیراز بیان کرد: با بهره برداری از این 
دو کارخانه نوآوری  برگ تازه ای در زیست بوم 
نوآوری این شهرها رقم  خورد و ظرفیتی تازه 
بــرای تبدیــل ایده هــای نوآورانــه به 
کسب وکارهای دانش بنیان و خلاق فراهم 
شد. گفتنی است کارخانه نوآوری مشهد با 

10 هزار متر مربع زیر بنای فیزیکی اولین 
کارخانه نوآوری شرق کشور است که ایده 
آن برای نخســتین بار در ســال 1397 با 
حمایت هــای معاونت علمــی و فناوری 
ریاست جمهوری   توسط شهرداری مشهد 
شکل گرفته و پس از یک سال و نیم آماده 
بهره برداری شد. در کارخانه نوآوری مشهد، 

400مترمربع به ســالن اجتماعات، 120 
مترمربع سالن ارائه، 620 مترمربع فضای 
کار اشــتراکی و بالــغ بــر 127 مترمربع 
آزمایشگاه  اختصاص یافته و تمام امکانات 
بــرای رفع نیازهای کســب و کار خلاق و 
نوآورانه فراهم شده است. در این کارخانه، 
چگونگی شــروع کســب و کار، انتخاب 
مســیرهای توسعه اشتغال، اســتفاده از 
فضاهای اشتراکی، بازاریابی خدمات، معرفی 
بهترین راه های تبلیغات و سایر نیازهایی که 
یک شهروند خلاق در جهت ایجاد اشتغال 
نوآورانه نیاز دارد، در نظر گرفته شده است. 
همچنین این کارخانه در محل قبلی کارخانه 
کوکاکولا)نوشابه سازی( مشهد و در زمینی 
تحت عنوان اراضی قهوه ای احداث شــده 
است، چنین اراضی به محل هایی گفته می 
شود که زمینی بعد از تغییر کاربری گذشته 
خود به صورت غیر فعال باقی مانده و مستعد 
شکل گیری تهدیدهای مختلف از جمله 

آسیب های اجتماعی است

 سیاست وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات برای ساماندهی هویت صاحبان سیم کارت های تلفن همراه، موجب شناسایی حدود 30 میلیون سیم کارت بدون هویت یا با 
هویت ناقص شد،  مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارتخانه یاد شده در سی و ششمین قسمت از سری ویدئوهای »ایران هوشمند« ساماندهی سیم کارت های تلفن 
همراه به همت سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی را مورد بررسی قرار داده است. سواستفاده از خطوط یا خدمات ارتباطی، یکی از مشکلات رایج ارتباطات و تلفن 
همراه است. سازمان تنظیم مقررات تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی برای پیشگیری از این سوءاستفاده سیم کارت های بی هویت را در سه مرحله ساماندهی کرده است. 
مرحله نخست با مشارکت اپراتورها کد ملی تمام مشترکان دریافت شد. در مرحله دوم از تمامی مشترکان دارای سیم کارت های متعدد خواسته شد با مراجعه به امور 
www. مشترکان اپراتورهای خود، سیم کارت های فعال خودشان را اعلام کنند. در مرحله سوم هم مشترکان با مراجعه به سامانه استعلام تعداد خطوط مشترکان تلفن همراه

mobilecount.cra.ir می توانند از تعداد سیم کارت هایی که به نام شان در اپراتورهای مختلف تلفن همراه ثبت شده، مطلع شوند. با اجرای این طرح و ایجاد سامانه استعلام 
حدود 30 میلیون سیم کارت بدون هویت یا با هویت ناقص شناسایی و ساماندهی شدند.

شناسایی
3۰میلیون
سیمکارت
بدونهویت

برات قبادیان معاون آموزش، پژوهش و 
فناوری وزارت صمت از آماده سازی شهرک 
»کاوش« به عنــوان شــهرک فناوری های 
پیشرفته خبر داد و گفت: در این شهرک همه 
شرکت های دانش بنیان فعال در این حوزه 
خودرو و ساخت قطعات مستقر خواهند شد. 
در کشــور، نواحی چون »سیلیکون ولی« و 
»سایبرجایا«ی مالزی نداریم و این در حالی 
است که هر کشور چنین نواحی و طرح هایی 
را دارد و معمولا این نواحی هستند که کشورها 
را در توسعه فناوری خاصی معروف کرده اند.

وی با تاکید بر ضرورت چنین نواحی در کشور 
اظهار کرد: از این رو، این طرح در دستور کار 
قرار دارد حال آنکه هنوز مصوب نشده است. 

وی با اشاره به اینکه وزارت »صمت« فعلی از 
ترکیب وزارتخانه های صنایع سنگین، معادن 
و فلزات و بازرگانی اســت گفت: از این رو در 
برنامه های ما است که کل حوزه پژوهشی و 
تحقیقاتی و آموزشی این سه حوزه به صورت 
یک زنجیره دیده شود و اقدام به توانمندسازی 
نیروی انســانی کنیم.بر این اساس درصدد 
هستیم که در شهرکی این برنامه را اجرایی 
کنیم.ما شهرکی در نزدیکی کرج به نام شهرک 
»کاوش« داریم و بنا داریم این شهرک را به 
شهرک فناوری های پیشرفته خودرو تبدیل 
کنیم.وی با بیان اینکه این شــهرک آماده 
فعالیت اســت، یادآور شد: با این اقدام کلیه 
شرکت های دانش بنیان که در حوزه خودرو 

و قطعات مربوط به آن فعال هستند، در این 
شهرک مستقر شوند، حوزه قطعات خودرو 
نزدیک به 3 میلیارد دلار ارزبری دارد و با توجه 
به نیازی که کشور دارد، می توان این طرح را 
اجرایی کرد، نسبتی میان تعداد جمعیت و 
خودروها وجود دارد و گفته می شود در ژاپن 
هر دو نفر یک خودرو دارند، ولی در ایران هر 
8 نفر دارای یک خودرو است؛ از این رو است 
که مشاهده می شود وقتی برای خرید خودرو 
ثبت نام می شود، حدود 6 میلیون نفر ثبت نام 
می کنند و این امر نشان می دهد این تقاضا در 
کشور وجود دارد و ما باید به این نیاز به صورت 
مناسب پاســخ دهیم و ما معتقد هستیم 
شهرک تخصصی و اســتاندارد را راه اندازی 

کنیم و کار آن را با تولید قطعات خودرو آغاز 
کنیم.با این اقدام از یکسو اشتغال دانش بنیان 
در کشــور ایجاد خواهد شد و از سوی دیگر 
شهرک کاملا تخصصی در این زمینه داریم و 
اعتباری برای صنعت کشــور خواهد بود و 
اعتقاد دارم که اکثر نیازهــای فناورانه را با 

استفاده از توان داخل برآورده کنیم./  ایسنا 

استقرار شرکت های دانش بنیان حوزه خودرو در شهرک تخصصی

علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، گردشگری، صنایع دستی گفت: کارشناسان میراث فرهنگی در حال 
پیگیری صحت فرو ریختن بخشی از طاق کسرا هستند، پس از اعلام نتایج بررسی ها و در صورت تخصیص اعتبارات 
از سوی سازمان برنامه و بودجه و موافقت دولت، کارشناسان مرمت ایران برای مرمت این طاق باستانی به عراق اعزام 
می شوند. وی  با اشاره به قرار گرفتن طاق کسرا در کشور عراق گفت: این بنای تاریخی همواره برای ما از اهمیت زیادی 
برخوردار بوده است و حتما پیگیری می کنیم که کاری برای احیا و مرمت طاق کسرا انجام دهیم و پیش از این نیز 
همواره از همتایانم خواستم حفاظت این ابنیه تاریخی را جدی بگیرند و توجه بیشتر کنند چون این اثر تاریخی محدود 
به یک کشور نیست و به تاریخ دنیا و بشریت تعلق دارد.  البته کشور عراق به دلیل مشکلات ناشی از جنگ کمتر توانسته 
در حوزه میراث فرهنگی فعالیت داشته باشد.  کارشناسان میراث فرهنگی در حال پیگیری صحت فرو ریختن بخشی 
از این طاق باستانی هستند، نتایج بررسی ها به دولت اعلام می شود و در صورت تخصیص اعتبارات از سوی سازمان 
برنامه و بودجه و موافقت دولت، کارشناسان مرمت ایران به عراق اعزام می شوند.  امیدواریم با اختصاص بودجه ای، 

مرمت خوب و اصولی در این بنای تاریخی انجام شود تا چند سالی نگرانی ریزش در این بنا وجود نداشته باشد. 

علی اصغر مونسان
آمادگیایران
برایمرمت
طاقکسرا

کاظم خاوازی وزیر جهاد کشاورزی بر ضرورت اجرای طرح ملی احیای مرغ نژاد آرین در کشور 
تاکید کرد. کاظم خاوازی در دیدار چهره به چهره با کشاورزان و بهره برداران استان آذربایجان غربی 
که به منظور بررسی مسایل و مشکلات بخش کشاورزی انجام گرفت، گفت: وزارت جهاد کشاورزی 
در راستای اجرای طرح ملی احیای مرغ نژاد آرین همه تلاش خود را برای تامین بسته های حمایتی، 

تشویقی و ترویجی این صنعت به کار بسته است.
وی  با اشاره به اهمیت احیای مرغ لاین در کشور تاکید کرد: با توجه به وجود مجتمع مرغ لاین 
آرین در کشــور و توانمندی های ژنتیکی بالقوه و مناســب ، در بودجه 1400تسهیلات حمایتی و 

تشویقی خوبی برای واحدهای تولیدی در نظر گرفته شده است.
وزیر جهاد کشاورزی با بیان این که اکنون مشکلی در تامین نهاده های واحدهای پرورش مرغ 
تخم گذار و گوشــتی وجود ندارد، تاکید کرد: ذخیره کافی در انبارها برای تامین نهاده های بخش 

کشاورزی وجود دارد و مشکلی در تامین نهاده ها در بخش طیور نداریم .

وزیرجهادکشاورزی:طرح
احیایمرغنژادآرینباجدیت
پیگیریمیشود

کاظم خاوازی

محمدرضا معتمد معاون سازمان بورس درباره اینکه آیا صحت دارد اولین سود سهام شرکت های استانی سهام عدالت 
تا 22 بهمن به حساب سهامدارانش واریز می شود گفت:  چنین چیزی صحت ندارد. چراکه اولاً باید شرکت های سرمایه گذاری 
استانی سهام عدالت مجامع عمومی خود را برگزار کنند و در صورتی که سود قابل تقسیم یعنی سود ناشی از عملیات به 
دست آمده باشد، آن گاه مجمع تصمیم می گیرد که این سود تقسیم شود یا نه. اما در حال حاضر هنوز صورت های مالی 
شرکت های سرمایه گذاری استانی سهام عدالت نیامده است و به علاوه، صورت های مالی آنها هنوز حسابرسی هم نشده 
است؛ بنابر این سودی در آن وجود ندارد که بخواهد تقسیم شود. سود ناشی از تغییر ارزش خود سهام قابل تقسیم نیست و 
فقط در اندوخته شرکت ثبت می شود، اما اگر سود به دست آمده حاصل از فعالیت اقتصادی و عملیات واقعی باشد آن موقع 
مجمع شرکت ها در مورد تقسیم آن سود تصمیم می گیرند. سود توزیعی شرکت های بورسی باید فقط ناشی از عملیات 
اقتصادی باشد؛ بنابر این اگر امسال شرکت های سرمایه گذاری استانی سود داشته باشند و آن سود هم عملیاتی باشد و 
همچنین صورت های مالی آنها حسابرسی شده باشد می توانند با مصوبه مجمع عمومی خود سود تقسیم کنند، در حالی 

که طبق صورت های مالی هیچ کدام از این شرکت های سرمایه گذاری استانی هنوز سود کسب نکرده اند./ فارس

شرکتهایاستانی
سهامعدالتامسالسود
تقسیمنمیکنند

سازمان بورس اوراق بهادار

 بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران، با درخواست  بانک ایران زمین در خصوص تقاضای دسترسی 
 به پورتال ارزی و ســامانه تامین ارز و ســامانه نیما و همچنین عضویت در بازار بین بانکی ارز تهران 

موافقت کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک ایران زمین، با ابلاغ بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران به شبکه 
بانکی، بانک ایران زمین با دریافت مجوز انجام عملیات ارزی در سطح مرحله سوم به عضویت رسمی 
بازار بین بانکی ارز تهران در آمد. بر اساس این مجوز از این پس بانک ایران زمین ضمن عضویت در بازار 
بین بانکی ارزی تهران و دسترسی به سامانه نظام یکپارچه معاملات ارزی )نیما( و همچنین عضویت 
در بازار متشکل معاملات ارزی، قادر به انجام معاملات ارزی با بانک مرکزی و سایر بانک ها خواهد بود. 
براســاس این گزارش بانک ایران زمین با ایجاد اتاق معاملات ارز و پیاده سازی استانداردها، مقررات و 
ضوابط اجرایی تعیین شــده از سوی بانک مرکزی، حایز شرایط دریافت مجوز انجام عملیات ارزی در 

سطح مرحله سوم از سوی بانک مرکزی شده است.

عضویتبانک
دربازاربینبانکی
ارزی

بانک ایران زمین

بیش از 960 پرونده مربوط به مطالبات غیر جاری تاکنون بر اساس قانون تسهیل بدهی بدهکاران شبکه بانکی در بانک توسعه 
تعاون بررسی شده و مشمول بخشودگی تشخیص داده شده اند. به گزارش روابط عمومی بانک توسعه تعاون، رئیس هیأت 
مدیره بانک در تشریح جزئیات اجرای قانون تسهیل بدهی بدهکاران شبکه بانکی در بانک توسعه تعاون گفت: این قانون 17 
دی ماه سال گذشته از سوی بانک مرکزی به شبکه بانکی کشور ابلاغ و بر اساس آن مهلت تسویه بدهی اعلام شده برای مشمولان 
تا پایان آذرماه سال 1399 تعیین شد. پیرو این ابلاغ تمامی واحدهای ستادی و اجرایی در بانک توسعه تعاون ملزم شدند تا 
پرونده ها را بررسی و مشمولان قانون را شناسایی کنند. سیدباقر فتاحی با بیان اینکه برای اجرای این قانون، فهرست مشمولان 
از سوی بانک ها باید در سامانه بانک مرکزی ثبت شود، گفت: پس از تأیید بانک مرکزی است که می توان مشمولان معرفی شده 
را از استمهال برخوردار کرد، بنابراین به منظور افزایش سرعت و دقت در اجرای قانون، فهرست همه متقاضیان برای انجام 
محاسبات به واحد بازرسی بانک ارسال شد. از مجموع پرونده های ثبت شده توسط بانک توسعه تعاون در سامانه بانک مرکزی، 
962 پرونده تأیید شد که برای اجرای قانون پرونده های مورد تأیید به شعب استان ها عودت داده شد. به گفته وی، بانک توسعه 
تعاون اسامی آن دسته از مشمولانی را که تاکنون نتوانسته اند از مزایای قانون مزبور بهره مند شوند یا جدیداً برای برخورداری از 

این قانون اقدام کرده اند به بانک مرکزی اعلام کرده است تا در صورت تأیید این نهاد مراحل بعدی کار انجام شود.

بهرهمندیبیشاز۹۶۰
پروندهازقانونتسهیل
بدهیبدهکارانبانکی

 بانک توسعه تعاون

کامران ندری کارشناس پولی و بانکی گفت:  رشد اقتصادی کشور قابل  قبول نبوده و مسلم است که در دو سه سال اخیر بیشتر 
فعالان بازارهای سفته بازانه کسب درآمد کرده اند و تولید، شرایط مساعدی نداشته است. اما از منظر سهامداری شاید بتوان گفت 
اوضاع متلاطم اقتصادی و تورم و... برای بانک ها چندان هم بد نبوده و بانک ها برندگان اوضاع آشفته اقتصادی کشور هستند؛ 
مادامی  که تورم ادامه داشته باشد، روند مثبت ترازنامه بانک ها هم تداوم خواهد داشت. اگر گشایشی در عرصه سیاسی حاصل 
نشود و تحریم ها تداوم یابد و مقررات FATF هم به تصویب نرسد، چشم انداز منفی برای بانک ها متصور نیستم. البته این شرایط 
فقط در مورد بانک ها مصداق ندارد و بازار سرمایه ما هم معمولا به تورم و آشفتگی اقتصادی و... واکنش مثبت تری نشان داده 
است. این واکنش تا حد زیادی هم منطقی است چراکه بازار سرمایه ما بیشتر بازار سهام است و با افزایش تورم، ارزش دارایی های 
فیزیکی و نرخ محصول و... شرکت ها افزایش می یابد و طبیعی است که قیمت سهم ها هم رشد کند. ندری تصریح کرد: شاخص 
کل بورس نسبت به سال قبل، رشد تقریبا 200 درصدی داشته و معتقدم رشد بازار سرمایه تا این محدوده با در نظر گرفتن 
تورم، کاملا منطقی بوده اما نکته اینجاست که در اوایل سال جاری این بازار رشد بیش  از اندازه داشت و بعد هم یک ریزش سنگین 
را تجربه کرد. قطعا اگر رشد بازار سرمایه ملایم تر و منطقی تر بود و آن سقف های عجیب لمس نمی شد و بعد هم بازار سقوط 
نمی کرد، امروز شاخص در محدوده یک  میلیون و 200 هزار تا یک  میلیون و 300 هزار واحدی کاملا منطقی بود./ بورس نیوز

بالارفتن
سهامگروهبانکی
ازپلهتورم

کامران ندری

 محمد جعفری دبیر انجمن صنفی صنایع روغن کشی گفت : به رغم کاهش 21 درصدی تأمین ارز برای واردات دانه های 
روغنی به عنوان ماده اولیه کارخانجات روغن کشی طی 9 ماهه سال 99 همچنان شاهدیم که برخی مدیران دولتی 

بدون توجه به نظرات کارشناسی مانع از تخصیص ارز برای واردات دانه های روغنی می شوند.
وی با  اشاره به اینکه واردات دانه های روغنی نقش مهمی در تأمین روغن خام و کنجاله در کشور دارد گفت: اگر برخی 
مدیران دولتی درخصوص واردات دانه های روغنی به سرعت اقدام نکنند بیم آن می رود که داستان کمبود روغن خام 
و کنجاله باز هم تکرار شود. بخشی از واردات دانه طی سال جاری به صورت اعتباری انجام شده و در صورت تأمین نشدن 
ارز، توزیع کنجاله و روغن خام با مشکل مواجه می شود. جعفری افزود: عدم واردات دانه های روغنی به کشور تهدیدی 
برای صنعت روغن کشــی و توسعه کشــت دانه های روغنی در کشور به شمار می رود زیرا بخشی از ضرر و زیان خرید 
دانه های روغنی داخلی از طریق واردات دانه های روغنی و کاهش هزینه های تولید جبران می شود. وی با بیان اینکه 
بخشی از آرامش کنونی در بازار کنجاله ناشی از عرضه کنجاله کارخانجات روغن کشی در بازار است، تصریح کرد: عده ای 
با ارائه اطلاعات نادرست به دنبال عدم واردات دانه های روغنی کشور و در نتیجه کاهش کنجاله و افزایش قیمت و برهم 

زدن بازار داخل هستند. واردات »دانه روغنی« باید نسبت به واردات »روغن خام« در اولویت باشد./ مهر

هشداردرباره
تبعاتکاهش
عرضهدانههایروغنی

 انجمن صنفی صنایع روغن کشی

محمدرضا نجفی منش رییس انجمن صنایع همگن قطعه سازی با اشاره به طرح تحقیق و تفحص مجلس از صنعت 
خودرویی با رویکرد دلایل افزایش هزینه تولید گفت: نظارت و تحقیق درباره فرآیندهای تولیدی از سوی مسوولان امری قابل 
قبول است اما درباره صنعت خودروی ایران موضوع متفاوت است چون تعدد نهادهای دخیل در این صنعت مشکلات را 
دوچندان کرده و بهتر است اجازه دهیم این صنعت در ماهیت اصلی خود به فعالیت ادامه دهد.امروز صنعت خودرویی ایران 
درگیر مشکلات و گرفتاری هایی شده که فرصت آزمون و خطا را از آن گرفته است و اگر به نوعی باز هم سیگنال اشتباه در این 
زمینه منتشر کنیم احتمال اینکه زمین گیر شود دور از انتظار نیست.بسیاری از مشکلات به دلیل سیاست های بانک مرکزی 
ایجاد شد که مشکلات گذشته را هم بیشتر به نمایش گذاشت، از این رو بهترین راهکار این است که بیشتر از این برای این 
صنعت دردسر درست نکنیم و تنها با استفاده از سیاست های کارآمد و قابل دفاع اجازه دهیم این صنعت به مسیر اصلی و اصولی 
خود بازگردد، در صنعت خودرویی ایران نزدیک به 29 نهاد و موسسه دخالت های مستقیم و غیرمستقیم دارند،  هیچ جای 
دنیا نیست که این همه نهاد و موسسه در صنعت خودرویی دخالت یا اثرگذاری داشته باشند، سوال اینجاست که نمایندگان 

محترم در میان این همه اثرگذاری و دخالت که در صنعت خودرویی وجود دارد به دنبال چه موضوعی خواهند بود؟

تعددنهادهایتصمیمگیرنده
درصنعتخودروکارراپیچیده
کردهاست

محمدرضا نجفی منش



سود مرکب بانک ها کمر تولید کننده را می شکند
معاون قضایی دادســتان کل کشور 
تاکید کرد سودهای مرکب و جرایمی که 
بانک هــا از تولید کننــده می گیرند کمر 

تولید کننده را می شکند.
ســعید عمرانی در گفت وگوی ویژه 
خبری درباره قراردادهای بانک ها گفت: 
قراردادهای بانک ها برای اجرای طرح است 
اما بانک محل اجرای طــرح را به عنوان 
وثیقه قــرار می دهــد. وی با  اشــاره به 
بخشنامه هایی مبنی بر اینکه محل اجرای 
طرح نباید به عنوان وثیقه گرفته شــود، 
افزود: علت وجود این بخشنامه ها این است 
که آن طرح و یا کارخانه، تعطیل نشود و 

کارگران بیکار نشوند.
 وی افزود: بیش از 700 پرونده ثبت 
شده مفتوح داریم که اکثراً مشکلات بانکی 
دارنــد و بیش از دو هزار تعطیلی و تملک 
بانکی واحدهای تولیدی را هم داریم. عمل 
به مقررات بانک مرکزی و شــورای پول و 
اعتبــار از توصیه هــای قــوه قضائیه به 
بانک هاست. سودهای مرکب و جرایمی 

که بانک ها از تولید کننده می گیرند کمر 
تولید کننده را می شکند.

با وجود این اظهارات معاون قضایی 
دادستان کل کشــور ، کوروش پرویزیان 
رئیس کانون بانک ها و موسسات اعتباری 
خصوصی مدعی شــد چیزی به اسم ربح 

)سود( مرکب در نظام بانکی نداریم!
 شورای فقهی بانک مرکزی در سال 

1395 بر اساس قانون برنامه ششم توسعه 
تشکیل شد و 5 فقیه برای جلوگیری از ربا 
در بانک مرکزی حضور دارند. به گزارش 
خبرگزاری تســنیم، وی افــزود: تعداد 
قراردادهای شبکه بانکی بسیار بالاست و 
نمونه های بسیاری وجود دارد که قراردادها 
بر اســاس قانون مصــوب مجلس، هیچ 
وثیقه ای ندارد.  او با  اشاره به اینکه بانک ها 

هم معتقدند که واحدهای تولیدی نباید 
تعطیل شوند، گفت: بر اساس آمار وزارت 
صنایع در سال 1397، هشتاد و پنج هزار 
واحد تولیدی و بر اساس آمار دیگری. 110 
هزار واحد، تســهیلات بانکــی دریافت 
کردند.  بر اســاس آمار کانون بانک های 
خصوصی، 19 واحد به علت باز نپرداختن 
تسهیلات، به تملک بانک ها درآمده اند که 
آماده ایــم آنها را بــه صاحبان صلاحیت 
برگردانیــم. وی در توجیه ســود مرکب 
بانک ها اضافه کرد: در عرصه ســرمایه در 
گردش اگر واحد تولیدی، پولی را از بانک 
بگیرد و بر آن قرارداد، امهال انجام شــود، 
اصل و فرع تســهیلات، جمع و به قرارداد 
جدید تبدیل می شــود، قانون تســهیل 
تسویه بدهی بدهکاران شبکه بانکی کشور 
از سوی بانک مرکزی ابلاغ شده است که 
باید بر اجرای آن نظــارت کرد. مقررات 
مصوبه مجلس شورای اسلامی برای امهال 
تســهیلات به گونه ای بوده که خواست 

شبکه بانکی نبوده است.
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خبر
 دولت در قضیه بورس تخلف 

و سوءاستفاده کرده است

نایب رئیس اول مجلس شورای اسلامی گفت: دولت در 
قضیه بورس کم کاری، تخلف و سوءاستفاده کرده است.

امیرحسین قاضی زاده هاشمی در جمع خبرنگاران اظهار 
کرد: با توجه به رشد نقدینگی که در کشور وجود دارد بدون هیچ 
فعالیت اقتصادی وضعیت دارایی شرکت های بورسی به شدت 
رشد کرده است. وی با بیان اینکه ارزش سهام های ما کمتر از 
ارزش واقعی بوده و به اصطلاح سهام ارزنده است، تصریح کرد: 
در حال حاضر ســهام قدرت رشد دارد و دارای ارزشی فراتر از 
قیمت های موجود است، اگر می بینید که سهام افت پیدا کرده 
است به خاطر ترس بازار، سیاست های غلط و سوءاستفاده از 
بازار توســط شرکت های بزرگ است تا بتوانند سهام را با نرخ 
کمتری خریداری کنند. وی با بیان اینکه شرایط فعلی وضعیت 
طبیعی بازار نیست، گفت: اگر دولت و سازمان بورس به وظایف 
خود عمل کرده و در این زمینه همت داشته باشند بورس حتماً 
رشد خواهد داشت،با کاهش نرخ ارزش و افت سایر بازارها مانند 
طلا، مسکن و ... وضعیت بازار بورس بهتر نیز خواهد شد، دولت 
در قضیه بورس هم کم کاری، هم تخلف و هم سوءاستفاده کرده 
است که باید در این زمینه بررسی های لازم صورت بگیرد. وی 
با بیان اینکه مجلس به دنبال این است که رانت خواری ارزی را 
از بین ببرد و قیمت ها را واقعی کند، تصریح کرد: تفاوت نرخ بین 
ارز 4 هزار و 200 تومانی و ارز آزاد عاملی برای فساد اقتصادی 
و سوءاســتفاده برخی شد. در قضیه ارز 4 هزار و 200 تومانی 
توسط رانت ایجادشده در واقع پولی که از جیب مردم خارج شد 
به جیب رانت خواران رفت و در نهایت کالا و اجناس با نرخ آزاد 
به دســت مردم رســید، متعادل کردن نرخ ارز و کنترل تورم 
نیازمند ایجاد نظام یک پارچه است، باید بدانیم که اگر ساز و کار 
مناسبی برای این امر وجود نداشته باشد، نمی توانیم برای تعدیل 

قیمت ها اقدام کنیم.

گفتگو-1
۷ میلیون نفر فاقد پوشش بیمه بازنشستگی

علی حیــدری نایب رئیــس هیات مدیره ســازمان 
تامین اجتماعــی دربــاره تامیــن مالی نظــام متمرکز 
تامین اجتماعی گفت: یک پرسش این است که آیا در شرایط 
اقتصادی دولت به ویژه به علت کرونا و تحریم، آیا به لحاظ مادی 
تامین مالی این طرح امکان پذیر است؟ وی در سومین وبینار 
»نظام متمرکز تامین اجتماعی« برای آحاد مردم افزود: طی 
چندسال گذشته هرگاه بحث نظام چندلایه تامین اجتماعی 
مطرح شده و حتی آیین نامه های آن به کمیسیون اجتماعی 
دولت رفته، این دیدگاه مطرح بوده که اکنون شرایط مناسب 
نیست و بار مالی آن قرار است چگونه تامین شود؟ وی با اشاره 
به اینکه اولین فرض ما برای ورود به بحث این است که فرض 
کنیم قرار نیست پول و اعتبار جدیدی به این حوزه اختصاص 
یابد، گفت: اکنون 140 هزار میلیارد تومان منابع در حوزه رفاه 
اجتماعی از محل بودجه عمومی هزینه می شود. حدود 120 
هزار میلیارد تومان یارانه های آشــکاری است که پرداخت 
می شود که البته این دو همپوشانی هایی دارند. دولت حدود 
100 هزار میلیارد تومان نیز به یکی دو صندوق بازنشستگی 
کمک می کند. حیدری ادامه داد: حتی اگر فرض کنیم قرار 
نیست اعتبار جدیدی برای نظام متمرکز اختصاص یابد، در 
این صورت باز هم نیاز داریم چنین نظام متمرکزی داشــته 
باشیم، زیرا عدم شفافیت و محاسبه پذیری در پرداختی ها 
داریم. با همپوشانی های مساعد و نامساعد، برخورداری های 
مضاعــف، من غیرحق و مکرر، نبــود در صرفه در مقیاس و 
عدم امتناع فعلی رفاه و تامین اجتماعی بر اطلاعات ثبتی و 
عملیاتی مواجیهم،  حال اگر فرض کنیم قرار است پولی اضافه 
بر پول های قبلی بابت نظام متمرکز به حوزه تزریق شود لازم 
اســت در شرایط جدید آزمون وسع داشته باشیم و آن را در 
جهت توانمندسازی و جلوگیری از نسلی شدن چرخه فقر 

صرف کنیم و با سرچشمه های فقر برخورد کنیم. 

برنامه همکاری با متخصصان و کارآفرینان ایرانی خارج از کشور )Connect.isti.ir( ا هدف استفاده از ظرفیت علمی و تخصصی محققان و متخصصان ایرانی و برقراری 
ارتباط با مراکز علمی، فناوری و صنعتی منتخب کشــور درحال اجراست. با توجه به نتایج قابل قبول و مستند از اجرای این طرح در کشور، درحال حاضر 10 هزار نفر برای 

حضور در این برنامه ملی اعلام آمادگی کرده اند.
براساس آخرین آمار ارائه شــده تاکنون 1۵0 پایگاه تخصصی همکار به این برنامه پیوسته اند. پایگاه های تخصصی همکار شامل دانشگاه ها، پژوهشگاه ها، شرکت های 

دانش بنیان، مراکز نوآوری و پارک های فناور داخل کشور است که نخبگان خارج از کشور در آنها جذب می شوند و با این پایگاه ها همکاری می کنند.
مرکز تعاملات بین المللی علم و فناوری معاونت علمی وفناوری ریاســت جمهوری با اجرای این برنامه در تلاش است تا در قالب حمایت از انجام پروژه های تحقیقاتی و 
فناورانه همچون پسادکتری، فرصت مطالعاتی، استاد مدعو و معین، راه اندازی کسب وکارهای فناورانه، اشتغال در شرکت های فناور و برگزاری سخنرانی و کارگاه های 

تخصصی به ارتباط موثر متخصصان ایرانی خارج از کشور با مراکز علمی و فناوری برگزیده کشور کمک کند.

آمادگی1۰هزار
متخصصایرانی

خارجکشور
برایهمکاری

بامعاونتعلمی

یک نشــریه آمریکایی تأکید کرد: ایران حتی بدون 
سلاح اتمی، بازیگر مهم قدرت در خاورمیانه است.

نشنال اینترست: با بیان اینکه برنامه موشکی  ایران 
مهم ترین ابزاری است که برای ایران در عرصه قدرت نمایی 
منطقه ای، جایگاه خاصی تعریف می کند، نوشــت: ایران 
برای دنبال کردن منافع خود در خاورمیانه، پنج ابزار مرگبار 
دارد. تهران با استفاده از این ابزارها می تواند موقعیت خود 
را حفظ و اهدافش را دنبال کند: جنگ های نامنظم، کارت 
اسرائیل، موشک های بالستیک، توافقات نفتی و براندازی 

سیاسی.
 ایران تلاش کرده است نیروهای متعارف نظامی خود 
را از جنگ های مختلفی دور نگه دارد که منطقه را از یک 
دهه گذشــته تاکنون در آشوب فرو برده است.  البته این 

لزوما به معنای آن نیســت که ایران درگیر این مناقشات 
نبوده است. بلکه در عراق، سوریه، افغانستان و دیگر مناطق 

در جنگ های نامنظم درگیر بوده است.
 ایران با حمایت از دولت سوریه مانع از گسترش داعش 
شــد. از زمان تهاجم نظامی آمریکا در عراق، ایرانی ها هم 
عموما با حمایت از شــبه نظامیان شیعه عراق، در عرصه 

نظامی و سیاسی عراق حضور داشته اند.
در این گزارش به نفــوذ ایران در میان جنبش های 
ضدصهیونیستی  اشاره شده و آمده است: حمایت از این 
نهادها به ایران اعتبار دیپلماتیک و ایدئولوژیک می دهد و 
در عین حال نقطه مقابلی است علیه برتری جویی نظامی 
متعــارف اســرائیل در منطقه.نویســنده همچنین از 
موشک های بالستیک به عنوان دیگر ابزار در اختیار ایران 

یاد کرده و می نویسد موشک های ایران قادر هستند تمام 
مراکز سیاسی، نظامی و تاسیسات اقتصادی را با دقت در 
منطقه هدف قرار دهند. از یک منظر، این موشــک های 
بالستیک همان هدف بازدارندگی برنامه هسته ای را ایفا 
می کنند، البته به شــیوه ای بســیار مطمئن تر.حملات 
موشک های بالســتیک احتمالا نمی تواند تولید نفت را 
متوقف و زیرساخت های انتقال نفت را در خلیج  فارس نابود 
کند، با این وجود بهبود در دقت موشــک ها در سال های 
اخیر، قابلیت ویرانگریِ آنها را بدون شــک افزایش داده 
است.نویسنده در پایان می نویسد: ایران همچنان از این 
ابزارها که در 35 سال گذشته ایجاد کرده، بهره خواهد برد 
و قطعا بدون سلاح هسته ای هم، یک بازیگر مهم قدرت 

در خاورمیانه است.

نشنال اینترست: ایران تسلیحاتی بازدارنده تر از بمب اتمی  دارد

اطمینان و اعتماد مهم ترین سرمایه یک شرکت بیمه است که باید با ارائه هرچه بهتر خدمات پس از فروش 
این سرمایه را افزایش داد. رضا جعفری، مدیرعامل و نایب رئیس هیات مدیره بیمه سینا طی سفری به استان 
گلســتان در جمع همکاران و نمایندگان شعبه گنبدکاووس و گرگان، گزارشی از فعالیت های شرکت در 
سال جاری ارائه و تصریح کرد: حرکت در مسیر برنامه استراتژیک و بودجه بندی موجب تحرک بیشتر همه 
ارکان از جمله شعب مختلف شده و نتایج خوبی را به همراه داشته است.  وی با اشاره به فرصت های موجود 
در استان گلستان برای جذب بیمه گذار گفت: خوشبختانه بیمه گذاران بزرگ بسیار خوبی در این منطقه 
داریم که در دیداری که با برخی از آنها داشتیم از خدمات بیمه سینا ابراز رضایت کردند و همین امر می تواند 
به عنوان یک مزیت رقابتی برای جذب مشتری مورد توجه شعب و شبکه فروش قرار بگیرد. امسال با توجه به 
شیوع بیماری کرونا و مشکلات ناشی از آن، برخورداری از بیمه عمر بیش از پیش در جامعه ضرورت یافته و 
بر همین اساس، همکاران شعب و نمایندگان باید از این فرصت برای توسعه بیمه های عمر و سرمایه گذاری 

استفاده کرده و مزایای آن را به طور کامل برای مردم تشریح کنند.

لزومارائههرچهبهتر
خدماتپسازفروش
دربیمهسینا

رضا جعفری

آپدیت جدید واتس اپ کاربران را مجبور می کند برای ادامه استفاده از این اپلیکیشن، یا اطلاعات خود را با فیس بوک به 
اشتراک بگذارند یا دسترسی به واتس اپ را از دست می دهند. به گزارش مهر، واتس اپ با آپدیت جدید کاربرانش را مجبور 
می کند تا با قانون جدید حفاظت از اطلاعات شخصی موافقت کنند و در غیر این صورت دسترسی شان به اپ را از دست 
می دهند.موافقت کردن با قوانین جدید واتس اپ به معنای آن است که اطلاعات خصوصی کاربر از جمله شماره موبایل وی 
با فیس بوک )مالک پیام رسان( به اشتراک گذاشته می شود. تمام کاربران این اپ باید تا 8 فوریه 2021 میلادی با قوانین 
جدید موافقت کنند و در غیر این صورت دسترسی به چت ها و شماره تماس های ثبت شده در آن را از دست می دهند. 
آپدیت جدید به شکل یک نوتیفیکیشن داخل اپ ظاهر می شود که کاربران می توانند تا مهلت تعیین شده آن را نادیده 
بگیرند.در نوتیفیکیشن مذکور آمده است: »با تأیید این پیام شما قوانین جدیدی را قبول می کنید که از 8 فوریه 2021 
میلادی اجرا خواهد شد. پس از این تاریخ  برای ادامه استفاده از پیام رسان، باید قوانین جدید را قبول کنید. در صورت تمایل 
به حذف اپلیکیشن می توانید به Help Center مراجعه کنید.« هرچند واتس اپ از اظهارنظر درباره آپدیت جدید خودداری 

کرده اما به گفته سخنگوی شرکت، قانون جدید معمول است و کاربران فرصت زیادی دارند تا آن را بررسی کنند.

استفادهازواتساپتنهابا
اشتراکگذاریاطلاعاتدر
فیسبوک

سعید رسولی مدیرعامل شرکت راه آهن جمهوری اسلامی از امضای 3 سند مشترک بین ایران و ترکیه خبر داد و اظهار 
داشت: که این توافق در راستای به حداکثر رساندن ظرفیت حمل بار و مسافر بین دو کشور به امضاء رسیده است. به 
گزارش خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، وی   به منظور افزایش همکاری های ریلی بین دو کشور ایران و 
ترکیه، سه سند مشترک را در راستای به حداکثر رساندن ظرفیت حمل بار و مسافر بین دو کشور به امضاء رساند. وی  
بر ضرورت گسترش همکاری های ریلی بین دو کشور دوست و همسایه ایران و ترکیه تأکید کرد و افزود: طی تفاهم و 
همکاری های فی مابین، در حوزه راه آهن، ما رکورد حمل بار را در شرایط کرونا شکسته ایم. طی 9 ماه سال جاری بیش 
 از 500 هزار تن جابه جایی بار داشته ایم که این میزان تا پایان سال به 600 هزار تن خواهد رسید و این یک رکورد بسیار

خوبی است. او از توافق با طرف ترکیه ای به منظور تقویت کریدور شرق به غرب؛ از چین، افغانستان، پاکستان به ترکیه 
از طریق کشورمان خبر داد و تصریح کرد: به امید خدا هم مسیر چین به اروپا از شاخه جنوبی و هم ترکیه - افغانستان و 
ترکیه - پاکستان و همین طور اتصال بنادر جنوبی ایران به ترکیه موضوعاتی است که با امضای این سند، سرعت خواهند 
گرفت و عملیاتی خواهند شد. رسولی تأکید کرد: انتظار می رود که کریدور فرا ملی موسوم به خط آهن استانبول - تهران 

- اسلام آباد با اتصال راه آهن بین چین و ترکیه به پروژه راه جدید چین متصل شود.

امضای3سندمشترکبین
ایرانوترکیهجهتافزایش
همکاریهایریلی

سعید رسولی

سید علی آقازاده استاندار مرکزی گفت: بدهی  یک هزار و 200 میلیارد تومانی هپکو از محل اعتبارات در اختیار 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ظرف یک ماه آینده پرداخت می شود. در نشست با وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
مسائل و مشکلات هپکو مورد بررسی قرار گرفت و ان شاالله به زودی تنها بن بست رونق تولید در هپکو با پرداخت 
بدهی های این شرکت رفع خواهد شد. استاندار مرکزی افزود: با نظر مساعد وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مبنی 
بر پرداخت بدهی های هپکو، بزرگ ترین مشــکل اساســی پیش روی جهش تولید در بزرگ ترین واحد صنعتی 
ماشین آلات راهسازی خاورمیانه حل و فصل می شود. نماینده عالی دولت در استان مرکزی ادامه داد: مشکل صدور 
ضمانت نامه های بانکی برای مشتریان هپکو با پرداخت بدهی های این شرکت نیز رفع خواهد شد تا انعقاد قراردادهای 
تولید ماشین آلات راهداری و جاده ای در هپکو با سرعت بیشتری دنبال شود.استاندار مرکزی درخصوص پرداخت 
حقوق معوق کارگران هپکو نیز گفت: در روزهای آینده در نشست با مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی بررسی نحوه 
پرداخت حقوق معوق کارگران هپکو بررسی می شود. آقازاده بیان کرد: سعی ما بر این است حقوق معوق کارگران 

تا پایان سال جاری از محل اعتبارات سازمان تامین اجتماعی پرداخت شود.

بدهی12۰۰میلیاردتومانی
هپکوپرداخت
میشود

سید علی آقازاده

واتس اپ

فرح ناز رافع رئیس مرکز ملی فرش ایران گفت: این مرکز با انجام سلیقه یابی، به دنبال تولید فرش هایی منطبق با 
فرهنگ و ســلیقه کشورهای همسایه و منطقه اوراسیا است تا تقاضا برای فرش ایرانی افزایش یابد. گشایش های 
احتمالی سیاسی و اقتصادی ناشی از تحولات بین المللی، می تواند به جهش صادراتی فرش دستباف منجر شود. از 
دو سال پیش و با اعمال دور تازه تحریم ها علیه کشورمان، فرش دستباف نیز یکی از اقلامی بود که با محدودیت هایی 
در بازارهای جهانی مواجه شد. وی همچنین از برنامه ریزی برای ثبت نشان تجاری و علامت تایید برای فرش دستباف 
خبر داد که به این منظور، اقدامات مشترکی با سازمان مالکیت معنوی و سازمان مدیریت صنعتی در دستور کار است. 
این مرکز با تبدیل تهدید تحریم به فرصت، در دو سال گذشته گام هایی به منظور ارتقای داخلی سازی زنجیره تامین 
مواد اولیه موردنیاز این هنر- صنعت برداشت، بیش از 40 سال بر تولید مواد اولیه موردنیاز این هنر- صنعت تلاشی 
نشده و نظارتی بر فروش مواد اولیه آن وجود نداشته است، فرش یک کالای ایرانی است، اما ابریشم، مواد رنگ زا و در 
برخی موارد پشم مورد نیاز آن از خارج تامین می شود. رافع به برنامه ریزی برای ایجاد زنجیره کامل تولید مواد اولیه 
فرش اشاره کرد که برای نخستین بار پس از چهار دهه به صورت نمونه و پایلوت در استان گلستان کلید خورده است.

فرشدستبافمنطبقبا
سلایقکشورهایمنطقه
تولیدمیشود

فرحناز رافع

بانک تجارت در اطلاعیه ای چگونگی واگذاری بخشی از سهام دولت در تعدادی از شرکت های بورسی به این بانک را 
تشریح کرد.  در اطلاعیه منتشر شده در سایت کدال آمده است: با توجه به مفاد تصویب نامه شماره 115274/ ت 58317 
مورخ دهم دی ماه 99 هیات وزیران در خصوص مصوبه جلسه مورخ هفتم دی ماه 99 مبنی بر موافقت با واگذاری بخشی 
از باقی مانده سهام دولت در تعدادی از شرکت های بورسی به این بانک اعلام می شود: بر مبنای مصوبه فوق، وزارت امور 
اقتصادی و دارایی )سازمان خصوصی سازی( مکلف است معادل 435 هزار میلیارد ریال از باقی مانده سهام متعلق به دولت 
در این شرکت ها را به بانک های ملت، صادرات و تجارت واگذار کند. بر این اساس از مبلغ 165 هزار میلیارد ریال که به این 
بانک تخصیص یافته است، مقرر شده، معادل 55 هزار میلیارد ریال در ازای پرداخت وجه در 4 قسط مساوی )ماهانه تا پایان 
سال جاری( بدون سود فروش اقساطی و همچنین مبلغ 110 هزار میلیارد ریال بابت تادیه بدهی دولت به این بانک واگذار 
شود. بنا بر این گزارش بانک تجارت خاطرنشان کرده است: به موجب مفاد تصویب نامه مذکور، قیمت واگذاری سهام شرکت ها 
مطابق با آخرین قیمت پایانی هر سهم در تابلوی بورس در تاریخ اول دی تعیین شده و از تاریخ دهم دی ماه 99 همه حقوق 

مالکانه سهام مورد واگذاری، به بانک تعلق می گیرد که آثار مالی ناشی از این نقل و انتقال متعاقبا اطلاع رسانی می شود.

پرداخت11هزارمیلیارد
تومانبدهیدولت
بهبانکتجارت

بانک تجارت

 سیدشمس الدین حسینی رئیس کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید مجلس در گفت وگوی ویژه خبری درباره نرخ 
ارز 4200 تومانی گفت: در لایحه بودجه صراحتا اثری از ارز 4200 تومانی نیست و نرخ محاسباتی بدون اینکه تصریح شده 
باشد، گویی 11 هزار و 500 تومان است. در مذاکرات، نمایندگان دولت مطرح می کنند 8 میلیارد دلار برای کالاهای اساسی 
ارز 4200 تومانی در سال آینده پیش بینی شده اما آنچه در لایحه بودجه مطرح می شود، این است که دولت به صورت 
  )ETS( ضمنی اجازه افزایش نرخ ترجیحی - که گویی ارز 4200 تومان نیز جزو آن است- به نرخ سامانه معاملات الکترونیکی
را که در حال حاضر حدود 26 هزار تومان است، داده است، 8 میلیارد دلار ارز دولتی را اگر در 20 هزار تومان ضرب کنیم 
عددی برابر 160 هزار میلیارد تومان به دست می آید، چگونه از این منابع درآمدی به راحتی بگذریم در حالی که بودجه 
عمرانی برخی شهرستان ها حدود 20 میلیارد تومان است. وی با اشاره به تجربه هدفمندی یارانه ها ادامه داد: ما تأکید داریم 
که منابع حاصل از اصلاح نرخ ارز متعلق به مردم است و برای نظام توزیع آن نیز می توان مانند هدفمندی یارانه ها عمل کرد. 
خط قرمز ما معیشت، مردم است اما نباید به بهانه معیشت رانت بزرگی را توزیع کنیم؛ بهتر است این منبع میان 80 میلیون 

ایرانی توزیع شود تا اینکه به دست عده ای خاص برسد. 

منابعحاصلازاصلاحنرخ
ارزمتعلقبهمردماست

 سیدشمس الدین حسینی

ابراهیم جمیلی در بیست و چهارمین مراسم سالروز ملی صادرات که در اتاق بازرگانی ایران برگزار شد، گفت: در این 
دولت بررسی شود که چرا به پیشنهادهای بخش خصوصی توجه نشده و به چه دلیل به این نقطه رسیده ایم که با گذشت 
30سال همچنان در حال گلایه هستیم. دلیل آن است که ما اهمیت صادرات را برای مردم تشریح نکرده ایم. زمانی که 
شوک ارزی حاصل شد، همه از اثرات سوء آن گفتند و هیچ کس از فرصتی که برای صادرات می توانست ایجاد کند، صحبتی 
نکرد.آن قدر در کشور، درگیر ماجرای بازگشت ارز شدیم که همه مشکلات را فراموش کردیم و اگرچه قیمت ارز از 3500 
تومان به 25 هزار تومان رسید، اما هنوز دنبال مشکلات رفع تعهدات ارزی هستیم. با اتفاقات پیش آمده شرایط تغییر کرد 
و اتمسفر اقتصادی تغییر کرد و بنابراین باید شرایط جدید جایگزین شرایط قدیم می شد. پیشنهاد من ایجاد اورژانس 
صادراتی است، و راهکار ما تصمیم گیری سریع و قاطع است و برای درست شدن اوضاع باید تصمیم گیری ها به موقع انجام 
شود و تصمیمات اتخاذ شده نیز باید به موقع عملیاتی شود.  رئیس اتاق مشترک بازرگانی ایران و هند با انتقاد از نبود 
حمایت های قانونی و توجه مطلق به شیوه های تنبیهی، اظهار کرد: بسیاری از صادرکنندگان تعهدات ارزی را ایفا کرده اند 
و مالیات را نیز در اسرع وقت پرداخت می کنند اما در هیچ شرایطی از آنها حمایت نمی شود و مشوقی برای آنها وجود ندارد.

فرماندهیواحدصادرات
بهوزارتصمت
واگذارشود

ابراهیم جمیلی
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خبر
شهرها را از سیاستمداران پس بگیریم

محسن پیرهادی، رئیس فراکسیون مدیریت شهری با 
بیان اینکه در اداره شهرها از نقش مردم غفلت شده است، گفت: 
باید تلاش کنیم شهرها را از سیاستمداران پس بگیریم و برای 

تقویت اعتماد عمومی به تشکل های مردمی میدان دهیم. 
ســایه سیاست آنچنان بر امور شــهری پررنگ است و 
دوقطبی سازی های سیاسی چنان به همه سطوح زندگی مردم 
رخنه کــرده  که یا فرصتــی به مــردم و متخصصان برای 
نقش آفرینی در حوزه امور شهری نمی رسد یا اینکه مردم دیگر 
به مسؤولان برای کارهای مردمی اعتماد نمی کنند و از قرار 
گرفتن در دسته بندی های بی حاصل سیاسی، فراری و دلسرد 
شده اند. محسن پیرهادی، نماینده تهران در مجلس شورای 
اسلامی که سال ها تجربه حضور در شورای شهر پایتخت و 
مدیریت شهری را داشته، حالا در خانه ملت متولی فراکسیون 
مدیریت شهری شده است. وی با اشاره به علل تشکیل چنین 
فراکسیونی به فارس گفت: مردم هم سیاست زده شده اند اما 
سلطه رقابت های سیاســی و کارهای سیاسی بر مدیریت 
شــهری بیشــتر از سیاســت زدگی مردم اثرگذار اســت. 
سیاســت زدگی که همین حالا هم به دلیل در پیش بودن 
انتخابات 1400 احساس می شود، رفته رفته هر چه بیشتر به 
سمت زمان برگزاری انتخابات برویم پررنگ تر و محسوس تر 
هم می شود. متاسفانه برخی چهره های سیاسی می آیند و در 
آستانه برگزاری انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا که 
همزمان با انتخابات ریاست جمهوری برگزار می شود، خودشان 
را کاندیدای ریاست جمهوری می کنند اما نگاه شان به کرسی 
شــهرداری تهران و دیگر کلانشهرهاست. آنها خودشان را 
کاندیدای ریاست جمهوری معرفی می کنند ولی در لابی ها و 
رایزنی های سیاسی شان هدف دیگری را که همان نشستن بر 
کرسی شهرداری هاست دنبال می کنند. وی افزود: دور کردن 
طمع سیاستمداران از عرصه مدیریت شهری و پس گرفتن 
شــهرها از سیاســتمداران و بازگرداندن آن به مردم یکی از 
اولویت های کاری ما در فراکسیون شهری است که به جد در 
پی آن هستیم. اساسی ترین کاری که در این زمینه می توان 
انجام داد تفکیک زمان برگزاری انتخابات ریاست جمهوری و 
انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستاست، چرا که هدف از 
برگزاری انتخاباتی مانند انتخابات شوراها، تنها تعیین منتخبان 
نیست، بلکه ایجاد فضا و بستری برای تنظیم اولویت ها، هدایت 
سیاست گذاری ها به سمت موضوع و افزایش سطح نشاط و 
مشارکت محلی در تمام شهرها و روستاهای کشور است که 
در سال های اخیر، چندان محقق نشده است، چرا که همزمانی 
این انتخابات با انتخابات ریاســت جمهوری ناخواسته سایه 
رقابت های سیاسی را بر سر این انتخابات هم کشانده است و از 
آنجا که میزان کارآمدی یا ناکارآمدی یک نهاد، متوجه نحوه 
انتخــاب و تعییــن ارکان آن اســت، از انتخابــی که طبق 
چارچوب های سیاسی انجام شــود، نمی توان چندان توقع 
داشــت خروجی اش تخصصی و به دور از نگاه سیاسی باشد. 
ممکن است به دلیل تنگنای زمان و سیاست زدگی عمومی و 
قدرت سیاستمداران و سیاست بازان در این دوره نتوانیم این 
مساله را اصلاح کنیم اما معتقدم حتما باید بین زمان انتخابات 
 ریاست جمهوری که سیاسی و ملی است با انتخابات شوراها

که غیرسیاسی و محلی است فاصله باشد.

گروه صنعتی زر جوان و دانش 
محوراست

محسن امینی مدیرعامل گروه صنعتی و پژوهشی زر 
نیز با بیان اینکه گروه صنعتی زر جوان و دانش محوراست 
گفت: مجموعه زر توانسته در این شرایط سخت که کشور با 
دنیا در حال جنگ اقتصادی است مسائل و مشکلات توسعه 
ای را حل کند، توجه به بحث تعیین تکلیف دریافت کنندگان 
تسهیلات صندوق توسعه ملی و منابع داخلی بانکها را از جمله 
مواردی برشمرد که نیازمند همکاری و کمک مجلس است. 
ساماندهی وضعیت ارزی کشور موجب بهبود تولید و رونق 
در کشور خواهد شد و باید از اکنون به فکر راه چاره بود. امروز 
مجموعه های بزرگ خوش حســاب تولید کننده بعنوان 
بدهکاران بانک قرار گرفته و چرخه تولید متوقف خواهد شد. 
ر همین اساس صنعتگرانی که سرمایه گذاری در آنها از منابع 
صندوق توسعه ملی و منابع ارزی بانک ها صورت گرفته، به 
دلیل شرایط اقتصادی و تغییرات نرخ ارز، نیازمند تنفس و 
استمهال یکســاله برای تعیین تکلیف نرخ ارز برای برای 

بازپرداخت تسهیلات هستند.
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 وزیر بهداشت، با اشاره به چالش های 
حوزه دارو و تجهیزات پزشکی، نسبت به 

حذف یکباره ارز دولتی ابراز نگرانی کرد.
 ســعید نمکی، در جلســه شورای 
مشورتی دارو و تجهیزات پزشکی، گفت: 
امسال در حوزه ارز و ریال، شاید سخت ترین 
سال بعد از انقلاب را تجربه کردیم، اما به 
رغم مشکلات موجود و حضور همه گیری 
ویروس کووید 19، به هر طریقی که بود به 
همت همکاران در سراسر کشور، توانستیم 
کشــور را مدیریــت کنیم. در سیســتم 
بهداشــت و درمان نیز بــا کمک تمامی 
همکارانمان، نهایت سعی و تلاش را کردیم 
تا کمترین عارضه و خسارات ممکن واقع 
شود. اگر همراهی و تلاش این کمیته ها و 
شوراهای مشورتی نبود، بسیاری از اتفاقات 
مثبت نمی افتاد. در حال حاضر نیز درصدد 
هســتیم با مســاعدت رئیس جمهور و 
همراهی بانک مرکزی، کمک هایی برای 
پیشــبرد اقدامات دریافــت کنیم. وزیر 

بهداشــت در خصــوص پیگیــری ارز 
تخصیصــی، ارز نیمایــی و ارز آزاد برای 
واردات کالا، توضیحاتی ارائه داد و ضمن 
اشاره به پیامدهای منفی حذف ارز دولتی 
با نرخ ثابت بر قیمت گذاری دارو و تجهیزات 
و ایجاد نابسامانی و قیمت های متفاوت بر 
کالاهای مهم و اســتراتژیک مانند دارو، 
تاکید کرد: نظام قیمت گذاری باید بر پایه 

منطقی روشــن، ساماندهی شود و حذف 
یکباره ارز بانکــی و دولتی و قیمت های 
شــناور منابع ارزی نه تنها کمکی به این 
حوزه نمی کند، بلکه بر مشــکلات تولید 
کننده و واردکننده و مصرف کننده، توأمان 
خواهد افزود. در این مورد باید چند نکته را 
مطــرح کنیم؛ اولاً اینکــه در حال حاضر 
جهان روزهای اقتصادی سخت و بحرانی را 

ســپری می کند و هر تکانه ای بر اقتصاد 
کشــور به ویژه در حوزه کالاهای اساسی 
می تواند بحــران اجتماعی در مردمی که 
تاب آوری شأن کاهش یافته، ایجاد کند. 
در موضوع کرونا اجازه ندادیم که حتی یک 
بیمار مبتلا به کرونا بیرون از بیمارستان 
نیازمند تخــت بماند، هیچ بیماری بدون 
خدمات درمانی معطل نماند و هیچ قومیت 
و اقلیتی در این زمینه با تبعیض مواجه نشد 
و با این اوصاف و وجود مشکلات فراوان، در 
زمینه سایر بیماری ها، بحرانی برای تأمین 
ارز و تأمین تجهیزات پزشــکی و دارو در 
کشــور ایجاد نشد.ســال 99 و 1400، 
سال های درآمدهای نامعلوم و مصارف و 
نگرانی های معلوم است. در چنین شرایطی 
هرگونه شــوک جدید برای بیماران قابل 
قبول نیست. وزیر بهداشت در ادامه قول 
مساعد داد که موضوع تأمین و تخصیص 
ارز و رونــد منظــم آن از مســیر مجاری 

مربوطه در دولت پیگیری و محقق شود.

تبعات حذف یکباره ارز دولتی دارو

به گزارش روابط عمومی ایران مال، طی مراسمی با حضور اسماعیل نجار، رئیس سازمان مدیریت بحران کشور تفاهم نامه ای باهدف افزایش آمادگی و ایمنی در مقابله با رخدادهای طبیعی میان ایران 
مال و سازمان مدیریت بحران کشور به امضا رسید. وی با تاکید بر ظرفیت های ایران مال در آموزش و انجام مانورهای عملیات امداد و نجات و همچنین چگونگی مقابله با بحران های طبیعی در تهران 
و کرج، اظهار کرد: ایران یک کشور پرحادثه است که در سطح جهانی مقام دهم پرحادثه ترین کشورهای جهانی را از آن خودکرده، ازاین رو باید برنامه مدونی با نگاه پیشگیرانه با همراهی همه بخش های 
دولتی و خصوصی اجرایی شود.باید قبل از وقوع حادثه برنامه های پیشگیرانه طراحی و به اجرا دربیاید، بعد از وقوع حادثه پلاسکو، باید صاحبان املاک، در زمینه ایمن سازی اقدامات قابل توجهی انجام 
دهند و این در حالی است که در تهران ساختمان هایی وجود دارد که بخشی از آنها در حریم رودخانه ساخته  شده اند و احتمال دارد در آینده این ساختمان ها با مشکلاتی مواجه شوند.در حال حاضر از 
ظرفیت بخش های مختلف کشور همچون نیروهای مسلح و بخش خصوصی برای پیشبرد اهداف سازمان مدیریت بحران کشور استفاده می شود.با توجه به گسل های شهر تهران باید برنامه ریزی 
به روزی برای این شهر داشت که در جدیدترین اقدام، مرکز مدیریت بحران تهران با به قسمت شمالی حرم حضرت امام منتقل کردیم تا از زیرساخت های منطقه و دسترسی های آن به بهترین 

شکل استفاده شود.تهران شرایط بسیار خاصی دارد و اگر در تهران اتفاق خاصی رخ دهد به طور مستقیم 2 میلیون نفر و به طور غیرمستقیم ۸ میلیون نفر تحت تاثیر قرار خواهند گرفت.

امضایتفاهمنامه
همکاریمیان
سازمانمدیریت
بحرانکشورو
ایرانمال

 بنزین، گازوئیل و مازوت 
عوامل آلودگی هوا هستند

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست گفت: از نظر 
من بهتر است که روزی دو ساعت خاموشی داشته باشیم 

اما از سوخت مازوت استفاده نکنیم. 
 عیسی کلانتری در یک برنامه تلویزیونی با اشاره به 
آلودگی هوا در کلانشــهرهای کشور اظهار داشت : علت 
اصلی آلودگی هوا، افزایــش غلظت ذرات معلق کمتر از 
2.5میکرون اســت کــه عامــل اصلی آن اســتفاده از 
سوخت های فسیلی به ویژه گازوییل در خودروهای دیزلی 

و مازوت در صنایع سنگین و نیروگاه ها است. 
وی با بیان اینکــه اکنون محدودیت هایی در زمینه 
عرضه گاز در کشور داریم، تصریح کرد: طی امسال مصرف 
گاز در بخش خانگی 15درصد نســبت به ســال گذشته 
افزایش یافته اســت. علت این موضوع می تواند شــیوع 
ویروس کرونا باشد چراکه بر اساس توصیه های بهداشتی 
در ادارات، مراکز تجاری و منازل در و پنجره ها برای تهویه 
هوا تا حدودی باز است و این سبب می شود گرمای هوا با 
سرمای بیرون تبادل شود.  به گفته رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیست، با افزایش مصرف گاز در کشور، نیروگاه ها 
و کارخانه هایی مثل سیمان باکمبود انرژی روبه رو شده اند 
و از این رو ناچار هســتند که مــازوت یا گازوییل مصرف 

کنند. 
کلانتری با اشاره به اینکه قرار شده است نیروگاه هایی 
که در حاشیه کلانشهرهای کشور هستند تا حد امکان از 
سوخت مازوت استفاده نکنند، گفت: نیروگاه های حاشیه 
تهران نباید از سوخت مازوت استفاده کنند و استفاده هم 
نمی کنند اما منابع آلاینده دیگری ازجمله کامیون های 
فرســوده و قدیمی وجود دارند که بــه  دلایل مختلفی 
نتوانستیم آنها را نوسازی کنیم.  معاون رئیس جمهوری 
بــا بیان اینکه کامیون ها و اتوبوس های فرســوده یکی از 
عوامل آلودگی هوا هســتند که پلیــس باید از تردد آنها 
جلوگیری کند، اظهار داشت: ما تمامی ضوابط هوای پاک 
را به دستگاه های مختلف کشــور اعلام کرده ایم. اکنون 
بیــش از 50 درصــد اتوبوس های درون شــهری تهران 
مستهلک و به شدت آلاینده هستند. نتیجه تمامی این ها 
آلودگی هوا در زمان پایداری جو اســت. وی ادامه داد: از 
ســویی وزیر نفت اعلام کرده است که باتوجه به افزایش 
مصرف گاز در کشــور   مجبور است که برای تولید 5000 
مگاوات برق در کشور از مازوت استفاده کند. این مقدار 9 
درصد برق مصرفی کشور است. از نظر من بهتر است که 
روزی دو ســاعت خاموشی داشته باشــیم اما از مازوت 
استفاده نکنیم. ما در زمان جنگ هم روزی 7 تا 8 ساعت 
با خاموشی مواجه بودیم.  کلانتری با اشاره به تاثیر آلودگی 
هوا روی ویروس کرونا اظهار داشت: هر یک واحد افزایش 
ذرات معلق، 5ر1درصد تلفات بیماران کرونایی را افزایش 

می دهد. 
ناچار  به مالچ پاشی هستیم  

رئیس ســازمان حفاظت محیط زیســت در بخش 
دیگری از صحبت های خود با اشاره به موضوع مالچ پاشی 
در مناطقی از کشور گفت: متاسفانه در کشور توانمندی 
تولید مالچ جایگزین مالچ نفتی وجود ندارد و تولید مالچ 
جایگزین بسیار گران تمام می شود. سازمان جنگل ها در 
مواردی اســتثنایی ناچار است که از مالچ نفتی استفاده 
کند.  کلانتــری تصریح کرد: برخی مناطق مســکونی و 
روستاهای کشور با شن های روان تهدید می شوند. از این رو 
مانند مصرف سوخت مازوت در نیروگاه ها ناچار هستیم 

که در برخی موارد از مالچ پاشی استفاده کنیم./ ایسنا

مسیر خدمات رسانی به تولید و مردم باید 
تسهیل شود

دکتر امیر حســین  قاضی زاده هاشمی نایب رییس 
مجلس شورای اسلامی در بازدید از مجموعه گروه صنعتی 
و پژوهشی زر شهرستان ساوجبلاغ استان البرز افزود:  این 
مجموعه  نمونه بارزی  از تلاش بخش خصوصی در شرایط 
تحریمی کشور است. موانع اداری سبب می شود تا برخی 
سرمایه گذاری ها در زمان مقرر به سرانجام نرسد، نظام اداری 
مانعی در ایجاد اشتغال است.  کوتاه کردن فرایند رسیدگی 
به مشــکلات تولید و تفویض اختیارات ازمواردی است که 
موجب تسهیل در امور تولید کشور می شود. مطالبات مردم 
باید با ســرعت پاسخ داده  شود و در این راستا نیاز به اصلاح 
همه جانبه در نظام اداری کشور داریم چرا که در زمان حاضر 
نظام اداری ما بیشتر از اینکه کمک کننده باشد متاسفانه مانع 
و دســت و پا گیر است.لازم اســت در چله دوم انقلاب یک 
بازســازی عمیق و همه جانبه در بخش نظام اداری داشته 
باشــیم  تا نظام اداری در خدمت مردم و تسهیل کننده کار 
مردم باشد.اکنون نوسان قیمت ارز مشکلات فراوانی برای 

تولید و مردم به وجود آورده است.

خبر

با حضور علی اصغر مونســان وزیر میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی ، غلامعلی حداد عادل رئیس 
فرهنگستان زبان و ادب فارسی و محسنی بندپی استاندار 
تهران و استانداران و شهرداران استان ها در کاخ نیاوران 
برگزار شد. در این مراسم، شهر ورامین به عنوان شهر ملی 
شیشه و آبگیه کشــور ثبت و لوح آن از سوی علی اصغر 
مونسان وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
به اســتاندار تهران اعطا شد.حســین کاغذلو  فرماندار 
شهرستان ورامین گفت: شهرستان ورامین با داشتن بیش 
از صد کارگاه تولید شیشه و آبگینه و فعالیت حدود 6 هزار 
نفر به صورت مســتقیم و غیر مستقیم در این حوزه، 70 
درصد از مصنوعات شیشه ای کشــور را تولید و به دلیل 
کیفیت بالای آن، بســیاری از این محصولات به ســایر 
کشورها صادر می شود، هنرمندان شیشه گر شهرستان 
ورامین، با برخورداری از علم روز، بهترین و با کیفیت ترین 
محصولات شیشه ای را تولید می کنند از این رو، بسیاری 
از این محصولات به صورت مســتقیم و غیرمســتقیم از 
شهرســتان به کشورهای حاشیه خلیج فارس و برخی از 

کشورهای اروپایی صادر می شود.
واحدهای شیشه گری ورامین از تکنیک هایی نظیر 
شیشــه فوتی دست ساز، اســتین گلاس، قالبی، شیشه 
موزائیکی و هزارگل، تراش شیشه، نقاشی روی شیشه، مات 
کاری، خانه بندی، هم جوشی شیشه و میناکاری در تولید 

محصولات خود اســتفاده می کنند.وی میزان صادرات 
شیشه از شهرستان ورامین را در سال گذشته 5 میلیون 
دلار اعلام کرد. صنعت شیشه شهرستان ورامین، به دلیل 
اســتفاده از پسماندهای شیشه، از صنایع سبز محسوب 
شــده و این امر نقش مهمی در حفاظت از محیط زیست 

ایفا می کند.
وی با اشاره به تحقق ثبت ملی ورامین به عنوان شهر 
آبگینه کشــور گفت: به منظور تحقــق این امر مهم که 
دستاوردهای بسیاری برای شهرســتان به همراه دارد، 
تمامی مسوولان از جمله استاندار تهران، اداره کل میراث 
فرهنگی استان تهران، مسوولان شهرستان ورامین و به 
ویژه صنعتگران و هنرمندان عرصه شیشه تلاش بسیاری 
انجام داده و با تأمین زیرساخت های لازم، نام ورامین را به 
عنوان شهر ملی شیشه کشــور جاودانه کردند. فرماندار 

ورامین گفت: قطعا ثبت ورامین به عنوان شهر ملی شیشه، 
موجب رونق هر چه بیشتر این صنعت در شهرستان شده 
و در آینده نه چندان دور، شاهد رشد کمی و کیفی تولید 

این محصول در کارگاه های شهرستان خواهیم بود. 
وی افزود: ورامین علاوه بر تولید شیشــه، در دیگر 
حوزه های صنایع دستی نیز از تولیدات فاخری برخوردار 
است و روستای احمدآباد وسط، مهد تولید سفال استان 
تهران محسوب می شود و زمینه استقرار دهکده سفال در 

این روستا فراهم شده است.
کاغذلو گفت: طرح فرش میناخانی ورامین، به عنوان 
یکی از صنایع دستی فاخر، در فهرست آثار جهانی ثبت 
شــده و نام ورامین را در تولید فرش، جهانی کرده است. 
نفــر جمعیــت در 35  بــا 300 هــزار   ورامیــن 

کیلومتری جنوب شرقی تهران واقع شده  است.

مراسم اعطای گواهینامه شهرها و روستاهای ملی صنایع دستی

علی کریمی با حضور در فدراسیون فوتبال ثبت نام خود 
را در انتخابات ریاست فدراسیون فوتبال نهایی کرد. رونمایی 
او از مهدی مهدوی کیا به عنوان نایب رئیس اولش، شگفتی 
و برگ برنده ای بود که کریمی برای روز آخر گذاشته بود تا با 
این برگ برنده شانس او برای کسب آرای بیشتر در انتخابات، 
قابل توجه شــود. او نواب رئیس مدنظر خود را به طور کامل 

فوتبالی چیده است.
انتخاب مهدی مهدوی کیا به عنوان نایب رئیس اول، 
همان تصمیم درستی بود که خیلی از هواداران کریمی از او 
انتظار داشــتند. چهره ای که خود می توانست حتی برای 
ریاست فدراسیون فوتبال هم شانس زیادی داشته باشد و 
حالا در کنار کریمی، ترکیب معقولی را می سازد که می تواند 
اهالی فوتبال را به آینده مدیریتی آنها امیدوار کند. گذشته 
از تمــام ویژگی های مثبتــی که می تواند نایب رئیســی 
مهدوی کیا را بهترین تصمیم علــی کریمی معرفی کند، 
فعالیت چشمگیر مهدوی کیا در عرصه بین المللی و در زمینه 
فوتبال پایه، به راســتی همان نیازی اســت که نسل آینده 
فوتبال ایران به آن حس می کند. همان تحولی که در کنار 
مبلغ بالای مالی وعده داده شده از سوی علی کریمی برای 
تزریق به فدراســیون، می تواند فوتبال را در مسیر درستی 

هدایت کنــد. از مهدی مهدوی کیا که 
بگذریم، گزینه علی کریمی برای 

نایب رئیســی دوم ســعید 
دقیقی است که از مدت ها 
پیــش بــرای تحصیل در 
مقطع دکتــرا، بازیگری را 
رها کرد و حالا با دست پر و 
برای فعالیت در عرصه تازه  

مدیریتی به فوتبال بازگشته 
اســت. دقیقی همان کسی 

اســت که می تواند ترکیب علم و فوتبال را به هیأت رئیسه 
مدنظر کریمی بیاورد.

فاطمه علیپور که نایب رئیس سوم علی کریمی معرفی 
شده است هم یکی از فعالان در بخش زنان بوده که در دوران 
ریاست مهدی تاج هم فعالیت های زیادی در این زمینه داشته 
است. علیپور البته در انتخابات قبلی که به تعویق افتاد هم 
برای نایب رئیســی فدراسیون فوتبال نامزد شده بود و حالا 
کسی است که علی کریمی او را به عنوان نایب رئیس سوم 

خود معرفی کرده است.
در این بین مکالمات اینستاگرامی علی کریمی و مهدی 
مهدوی کیا هم توجه بسیاری از کاربران را به خود جلب کرده 
است. علی کریمی بعد از ثبت نام رسمی و اعلام نواب رئیس 
خود در پســتی در صفحه اینستاگرامش خطاب به مهدی 
مهدوی کیا نوشــت: »در اصل رئیس شمایید مهدی جان. 
مرسی که کنارمون هستی.« و مهدوی کیا در پاسخ نوشت: 
»همه می دانیم که با هدف خدمت به فوتبال مملکت قدم در 
این راه گذاشته ای و ما نیز مثل گذشته که در زمین فوتبال 
یار و حامیت بودیم، در اینجا نیز از هیچ کمکی دریغ نخواهیم 
کرد و با مشــورت و دلسوزی افراد سالم و متعهد در فوتبال 
کشــور، کنــارت خواهیم بــود. به امید روزهــای خوب و 

موفقیت های فوتبال ایران.«
آنچه در حال حاضر اهمیت دارد اما این اســت که 
مقبولیت عمومی در میان مردم که زوج علی کریمی 
و مهدی مهدوی کیا برای حضور در رده ریاســت 
فدراســیون فوتبال در اختیار دارند، می تواند به 
کسب رأی از سوی اعضای مجمع و انتخاب نهایی 
آنها منجر شود؟ در این رابطه هم سعید آذری، قدم 
اول را برداشــته و بــه عنوان عضــوی از مجمع 
فدراسیون فوتبال حمایت خود را از ریاست علی 
کریمی اعلام کرده است و تأکید داشته که فوتبال 

باید به دست فوتبالی ها سپرده شود. حمایت 

سعید آذری، بدون شک حمایت بخشی از مجمع را به همراه 
دارد و تنور رقابت بین علی کریمی و رقبایی چون بهاروند، 

عزیزی خادم، آجرلو و کیومرث هاشمی را داغ تر می کند.
کریمی در قدم اول نشان داد به نقدهایی که در روزهای 
اخیر به او شده توجه داشته و حداقل تا اینجا از افرادی قوی 
برای اداره فوتبال ایران کمک گرفته اســت. امید است علی 
کریمی در روزهای آینده برای سؤالاتی که درباره برنامه هایش 
مطرح شده است هم پاسخ هایی داشته باشد و آنها هم مثل 
انتخاب مهدوی کیا، با شگفتی شیرینی همراه باشند. در این 
بیــن حتی احتمال ثبت نام مهدی محمدنبی هم به عنوان 
نایب  رئیس اول کیومرث هاشمی مطرح شده است. هرچند 
که او با توجه به تأثیرگذاری سمت دبیرکل در روند انتخابات، 
در صورت ثبت نام باید از سمت دبیرکلی استعفا دهد. محمد 
آخوندی، مدیر سابق روابط عمومی وزارت ورزش هم کسی 
است که از او به عنوان نایب رئیس اول کیومرث هاشمی نام 

برده می  شود.
اما اصلی ترین رقابت در رســیدن به ســمت ریاست 
فدراسیون فوتبال بین دو قطبی فوتبالی و غیرقوتبالی است. 
علی کریمی با حضور در فدراسیون فوتبال و ثبت نام رسمی 
خود و البته اعلام نام مهدی مهدوی کیا به عنوان نایب رئیس 
اول خود، تنور انتخابات را حسابی 
گرم کرد. نواب رئیس انتخابی 
او کاملًا فوتبالی هستند و از 
این نظر او به نوعی نشــان 
داد که مسیر فوتبالی ها را 
به بخش مدیریتی فوتبال 
باز کرده اســت. ســعید 
دقیقــی و فاطمه علیپور 
نــواب رئیس دوم و ســوم 

کریمی هستند.

زوج کریمی - مهدوی کیا، این بار در فدراسیون فوتبال
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خبر خبر
 باور »ما می توانیم« در کروز به فعلیت 

رسیده است 

حجت الاسلام جواد نیک بین » عضو کمیسیون فرهنگی 
مجلس شورای اسلامی در حاشیه بازدید از گروه قطعه سازی کروز 
گفت: کروز باور »ما می توانیم« را به فعلیت رسانده است. در این 
بازدید که با توضیحات مدیران بخش های مختلف همراه بود، وی 
با نحوه فعالیت ها و مدیریت بهره وری و نظارت بر کیفیت در این 
شرکت آشنا شد.حجت الاسلام جواد نیک بین در مجلس یازدهم 
که خود از کارآفرینان و مهندس برق و الکترونیک است، در حاشیه 
بازدید گفت: قطعه ســازی کروز یک مجموعــه با افتخار برای 
جمهوری اسلامی ایران است و باید همه توان مان را برای حمایت 
از مجموعه های تولیدی نظیر کروز بگذاریم. تمامی تولیدات کروز 
داخلی سازی شده است. به صورت زنجیره ای و نه تک محصولی، 
قطعــات خودرو را به بهترین شــکل تولید می کنند. حمایت از 
تولید کنندگان داخلی موجب می شود کشور رو به صنعتی شدن 
و پیشرفته تر شدن حرکت کند،مرکز تحقیقات کروز از نقاط قوت 
این شــرکت قطعه سازی اســت، کروز به دنبال توسعه صنعت 
قطعه سازی، داخلی سازی و صادرات قطعات متفاوت به دنیاست 

و قطعا از حمایت مجلس برخوردار خواهد بود.

تلاش برای افزایش سقف تسهیلات بازسازی 
در بافت فرسوده از 100 به 1۵0 میلیون

معاون مسکن و ساختمان از تلاش برای افزایش سقف 
تسهیلات در بافت فرسوده برای اجرای طرح اقدام ملی مسکن 
در آن بافــت ، خبر داد. محمود محمودزاده معاون مســکن و 
ســاختمان در گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و 
شهرسازی، در خصوص احتمال افزایش سقف تسهیلات در 
بافت فرسوده برای اجرای طرح بازآفرینی شهری در قالب طرح 
اقدام ملی مسکن، گفت: یکی از تقاضاهای شرکت بازآفرینی 
شهری این بود که سقف تسهیلات در بافت فرسوده با توجه به 
افزایش قیمت ها، افزایش یابد تا به این ترتیب امکان اجرای طرح 
اقدام ملی مسکن مهیا شود. معاون مسکن و ساختمان ادامه داد: 
در نظر اســت تا سقف تسهیلات در بافت فرسوده با کم کردن 
تعداد افرادی که تسهیلات دریافت می کنند، افزایش یابد تا به 
بــه این ترتیب در عدد نهایی اعتبار تخصیصی، تغییری برای 
مشکل تامین اعتبار، ایجاد نشود. معاون وزیر راه و شهرسازی از 
انجام مکاتباتی در این خصوص با سازمان برنامه و بودجه خبر 
داد و تصریح کرد: چنانچه سازمان برنامه و بودجه موافقت کند، 
افزایش سقف تسهیلات در بافت فرسوده، عملیاتی و اجرایی 
خواهد شــد. محمودزاده یادآور شد: هم اکنون تسهیلاتی که 
پرداخت می شود به ازای هر واحد حدود 25 میلیون تومان از 
محل صندوق توسعه ملی با کارمزد صفر است که این مبلغ با 
منابع بانک مسکن ترکیب و به وام 100 میلیون تومانی تبدیل 
می شود. 50 میلیون تومان از این منابع با بازپرداخت 9 درصدی 
و 50 میلیون دیگر نیز با بازپرداخت 18 درصدی از متقاضیان 
مسکن در بافت فرسوده اخذ می شود. وی گفت: تلاش ما این 
است که مبلغ اولیه که از محل صندوق توسعه ملی است برای 
هر واحد افزایش یابد تا عدد نهایی به حداقل 150 میلیون تومان 
افزایش یابد. با این کار درصدد هستیم، ترغیب بیشتری برای 
مالکان بافت های فرســوده ایجاد شــود تا ساخت و سازهای 

بیشتری برای احیا و اصلاح بافت ، مهیا شود.

تحصیل ۵4 هزار دانشجوی خارجی در ایران
حســین ســالار آملی، قائم مقام وزیر علوم در امور 
بین الملل گفــت: »جایگاه علم و فناوری را در چند محور 
می توان بررســی کرد که یکی از آنها تعداد مقالات علمی 
است. ایران سالیانه در میان کشور هایی قرار می گیرد که 
بیشترین رشد را در این حوزه داشته و درحال حاضر مقام 
15 دنیــا را در حوزه تولید مقالات علمی براســاس ISI و 
اسکوپوس داریم.«وی با بیان اینکه حدود 40 دانشگاه بزرگ 
ایــران در رتبه بندی جهانی تایمز قــرار گرفته اند، افزود: 
»ازلحاظ اعتبار در میان کشور های جامعه اسلامی نمونه 
هستیم و کشور ترکیه با فاصله زیادی پایین تر از ما قرار گرفته 
است. همچنین جایگاه بالایی را در میان کشور های درحال 
توســعه کســب کرده ایم.«قائم مقام وزیر علــوم در امور 
بین الملل با بیان اینکه حدود 54 هزار دانشجوی خارجی در 
دانشگاه های سراسر ایران تحصیل می کنند که در این میان 
وزارت علوم بیشترین دانشجویان خارجی را دارد، گفت: 
»افزایش تعداد دانشــجویان خارجی در ایران به شرایط 
خاصی نیاز دارد. البته روند کنونی آن تا به امروز مثبت بوده 
و درطول سال های اخیر شاهد افزایش تعداد دانشجویان 

خارجی در ایران بوده ایم.«

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران گفت: تاکنون 
148 هزار هکتار بافت فرســوده، تاریخی و سکونتگاه های 
غیررسمی در کشور شناسایی و بهسازی و مقاوم سازی آنها 

در اولویت قرار گرفته است.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی )استان 
اردبیــل( ، مهدی عبــوری معاون وزیر راه و شهرســازی و 
مدیرعامل شــرکت بازآفرینی شهری ایران در بازدید از بازار 
تاریخی اردبیل و محلات حاشــیه نشین و 13 گانه اردبیل 
اظهار داشت: در این سکونتگاه های غیررسمی و بافت فرسوده 
و تاریخی بیش از پنج میلیون و 700 هزار واحد بنا وجود دارد 
که ما باید به مقاوم سازی و بازسازی این واحدها کمر همت 
ببندیم،برای بهسازی و ترمیم این فضاهای شهری شرکت 
بازآفرینی علاوه بر پرداخت تســهیلات با کمک بانک های 
کشــور، سعی می کند تا سایر حمایت ها را نیز انجام دهد تا 

این مناطق شکل و سیمای بهتری به خود بگیرد.
در این مناطق بیش از 20 میلیون ایرانی زندگی می کنند 
که ضرورت دارد در کنار بازسازی و بهسازی این مناطق زمینه 
خوبــی برای تقویت مجموعه ها و مراکز خدماتی و تفریحی 
نیز برای ساکنین مناطق به وجود آید. عبوری افزود: اعتبار و 
تسهیلات کم بهره از محل تبصره 18 و صندوق توسعه ملی 
برای بازســازی بافت های فرسوده و تاریخی که همپوشانی 
دارند، در نظر گرفته شــده و در کنار آن شهرداری در صدور 
پروانه در این مناطق تسهیلات در نظر گرفته و نظام مهندسی 
نیز تخفیف ویــژه ای را در طراحی و احداث واحدها در این 
مناطق پیش بینی کرده است. وی به بازدید یک روزه خود از 
بازار تاریخی اردبیل و همچنین طرح های بازآفرینی شهری 
در مناطق 13گانه اشاره کرد و ادامه داد: در گام اول ما با حضور 
در بازار تاریخی اردبیل سعی کردیم تا از کاروانسرا و همچنین 
رسته های زنجیرلو، برنج فروشان، پنبه فروشان و دمیرچی 
بازدیدی داشــته باشیم تا در جریان بازسازی و نوسازی این 
بافت های فرســوده تاریخی قــرار گیریم. عبوری در بخش 
دیگری از سخنان خود خاطر نشان کرد: بازار تاریخی اردبیل 
در سال های گذشته به ثبت ملی رسیده و متولی این بخش 
میراث فرهنگی است که قرار شد طرح جامعی برای بازسازی 
بازار تاریخی اردبیل تهیه و سال به سال با تأمین اعتبار مورد 
نیاز عملیات اجرایی به انجام برسد. وی بیان کرد: قرار است 
در گام اول شرکت بازآفرینی شهری ایران 16 میلیارد تومان 
اعتبار را تا پایان امسال برای کمک به این مجموعه تاریخی 
پرداخت کند تا در بخش های مختلف با مشارکت ساکنان و 
همچنین صاحبان واحدهای تجاری امکان بازسازی و مرمت 

این بناها فراهم آید.
عبــوری اضافه کرد: در کنار این موضــوع در بازدید از 
محلات گلمغان، میراشرف و همچنین ملایوسف قرار شد تا 
شــهرداری به ازای ساخت ســرای محله و توسعه پارک و 
بازگشایی معابر، 7.5 میلیارد تومان از سوی شرکت بازآفرینی 
تخصیص پیدا کند تا این پروژه ها نیز در سالجاری به سرانجام 
برســند. وی به چهار سفر قبلی خود به اســتان اردبیل در 
ســالجاری اشاره کرد و گفت: مصوبات سفرهای قبلی مورد 
بررسی قرار گرفت و مقرر شد تا زمینه تأمین اعتبار مورد نیاز 
به شکل مطلوب در اجرایی شدن مصوبات فراهم آمده و در 
سایر شهرها نیز برای طرح های بازآفرینی تأمین اعتبار تا پایان 

امسال انجام شود.

پرورش سلول های انسانی  در قالبی  از جنس نان!
با اوج گیری همه گیری ویروس کرونا، پخت نان خانگی 
در همه جای جهان محبوب شد. اکنون گروهی از مهندسان 
با الهام از این روند از نان به عنوان قالب پرورش ســلول های 
انســانی اســتفاده کردند. اندرو پلینگ از دانشگاه اوتاوا و 
همکارانش چند نــان مختلف را برای پرورش ســلول ها 
آزمایش کردند. بســیاری از تلاش هــای اولیه با نان های 
مختلف چندان موفقیت آمیز نبود. اما درنهایت آنها موفق 
شدند سلول ها را در نان سودای ایرلندی پرورش دهند. آنها 
پس از پخت نان ســودا، آن را با الکل استریلیزه و در مرحله 
بعد آن را با مواد شیمیایی تقویت کردند. محققان متوجه 
شدند سلول های ماهیچه، پوست و استخوان در چنین قالبی 
رشــد می کنند. یکی از موارد استفاده قالب نان برای رشد 
سلول، توسعه گوشت در کارخانه هاست. پلینگ در این باره 
می گوید: »چنین پروژه ای بــرای این دوره ایده آل به نظر 
می رسد. این پروژه اکنون در سرور BioRxiv موجود است. 
اگر سلول هایی که با این روش تولید می شوند، کارآمد باشند، 
اســتفاده از نان به جای قالب کلاژنی، هزینه های درمانی و 
همچنین توسعه گوشت را در آزمایشگاه کاهش می دهد.« 
هم اکنون گروه های متعددی از محققان در سراسر جهان 
مشــغول بررســی روش هایی برای توســعه بافت زنده و 
ارگان هــای خارج از اعضای بدن هســتند تا انواع مختلف 

اختلالات را با این شیوه درمان کنند.

وزیر راه و شهرسازی:

برای تمامی ثبت نام ها در طرح اقدام ملی زمین مورد نیاز 
تامین شده است 

سیداکبر بنی طبا سخنگوی  و مدیر روابط عمومی شرکت آبفا استان اصفهان گفت: یکی از محورهایی که در کلانشهر اصفهان در ارتباط با شبکه جمع آوری فاضلاب هنوز باقی مانده، محور شرق اصفهان 
است که شامل مناطق ارغوانیه، سه راه پینارت، شهرک زاینده رود، ردان و دنارت است. انتقال فاضلاب به تصفیه خانه شرق اصفهان مستلزم اجرای کلکتور اصلی این خط بود و اکنون کلکتور اصلی از 
محور خیابان شریعتی به کلکتور محور شرق اصفهان تقریباً به اتمام رسیده است. ایستگاه پمپاژ که در مجاورت رودخانه زاینده رود احداث شده تا بتوانیم با توجه به شرایط توپوگرافی زمین، فاضلاب را 
به آن نقطه انتقال دهیم و از آنجا به این خط انتقال ایستگاه پمپاژ شود با حضور وزیر نیرو به صورت ویدئو کنفرانس در چند ماه گذشته افتتاح و اجرای شبکه های جمع آوری محلاتی که به آن اشاره شد، 
آغاز شد،  منطقه یک و 6 اصفهان در قالب اجرای پیمان با پیمانکاران مشخص شده و به مرور زمان شبکه جمع آوری این مناطق را اجرا می کنیم و پساب را به تصفیه خانه شرق اصفهان انتقال می دهیم.شبکه 
فاضلاب اصفهان منابع دولتی و بودجه های عمرانی ندارد و اجرای شبکه های فاضلاب مستلزم تأمین منابع مالی زیاد است و با توجه به محدودیت منابع مالی، باید از محل درآمد خود کلان شهر اصفهان 
هزینه های آن تأمین شود.وی اظهار کرد: در حال حاضر با محدودیت منابع مالی مواجه هستیم، اما این عامل منجر به توقف شبکه های اجرای فاضلاب نشده و تنها زمان کار طولانی تر می شود، همکاران 

در معاونت توسعه و بهره برداری شبکه فاضلاب در این راستا تلاش می کنند و مردم مطمئن باشند این محله نیز به شبکه جمع آوری محور شرق اصفهان متصل و مشکل شان حل می شود.

شبکهآبفااصفهان
منابعدولتیو

بودجههایعمرانی
ندارد

وزیر راه و شهرسازی گفت: بدون شک 
پیشرفت طرح اقدام ملی مسکن به خود مردم 
مرتبط اســت که با پرداخت هرچه سریع تر 
حق السهم خودشان و تامین آن به پیشرفت 

کار کمک کنند.
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری وزارت 
راه و شهرســازی ، محمد اسلامی وزیر راه و 
شهرسازی در جریان ســفر خود به استان 
سمنان بازدیدی از پروژه های طرح اقدام ملی 
این استان داشت و در جریان این بازید در گفت 
و گو با خبرنگاران درخصوص اقدامات ویژه 
دولت تدبیر و امید در این زمینه اظهار داشت: 
بدون شک پیشرفت طرح اقدام ملی مسکن 
به خود مردم مرتبط است که با پرداخت هرچه 
سریع تر حق السهم خودشان و تامین آن به 

پیشرفت کار کمک کنند.
وی افزود: پیشرفت مالی، نقشه، زمین و 
مدیریت پروژه در همه شــهرهای کشــور 
ساماندهی شــده است و  مردم هرچه زودتر 
واریزی داشــته باشند، کار سریع تر به پایان 
خواهد رسید. وی تصریح کرد: در این زمینه 
موضوع حائز اهمیت این است که با ثبت نام 
مرحله ســوم در سراسر کشور که تا به حال 
حــدود 140 هزار نفر ثبت نام کرده اند، کل 
کشور پوشش داده شده و در شهری نیست که 
فراخوان نداده باشیم. محمد اسلامی ادامه 
داد: با اوصاف نگاهی به روند انجام گرفته نشان 
می دهد که کل متقاضیان واجد شرایط کشور 
از 500 هزار تجاوز نکرده و این یک پیام واضح 

و روشن است. اینکه در این فراخوان متقاضیان 
واقعی شناسایی شــدند و در برنامه در نظر 
گرفته شــده، پروژه ها شروع و مردم یا خود 
زمین تحویل گرفتند و یا واریز وجه داشتند تا 

طبق برنامه واحد خود را تحویل بگیرند.
این عضو کابینه دولت دوازدهم با بیان 
این که بــرآورد انجام گرفته در بحث نیاز به 
مسکن درســت بوده است، اظهار داشت: در 
منطق موجود مردم خودشــان در این چند 
سال گذشته 300 هزار واحد تولید می کنند 
و این کمبود 400 هزار واحدی که اعلام شد 
برایش یک هدف گذاری داشتیم. وی افزود: 
در همین زمینه آمار و امکان سنجی ها نشان 
دهده این است که برآورد درستی داشته ایم. 
این ریل گذاری به سمت یک جریان تولید 
پایدار در تولید مســکن است که ما را به آن 
ســمت هدایت می کند. این اتفاق می تواند 

کارســاز بوده و مردم و به خصوص جوانان از 
صاحبخانه شدن خودشان مطمئن باشند.

وزیر راه و شهرسازی در پاسخ به اینکه 
برای دهک مدنظر طرح اقدام ملی با آورده 40 
میلیون تومانی و وام 100 میلیونی با سود 18 
درصد متناسب با شرایط این قشر برای تکمیل 
و دریافت این واحدها نیست، گفت: در مورد 
دهک یک و دو که اصلا برنامه برای آنها جدا 
بوده و با کمک سازمان های حمایتی برای این 
افراد پروژه های متعددی تعریف شده که در 
دست اجرا است. وی افزود: برای دهک های 
سه تا پنج وجهی برای زمین محاسبه نشده 
است و حدود 40 درصد قیمت برآورد شده از 
وام مســکن در نظر گرفته شده و 60 درصد 

مبلغ را باید خودشان تامین کنند.
اســلامی تاکید کرد: در مورد افزایش 
مبلغ وام این موضوع در شورای پول و اعتبار 

مطرح شده است تا مصوب شود. در این مورد 
ملاحظه موجود این است که افرادی که وام 
را دریافت می کنند توانایی پرداخت قسط را 
داشته باشند. برای سازنده 80 درصد مبلغی 
که مورد نیاز اســت را از طریــق بانک به او 
تســهیلات می دهیم تا کار ساخت و ساز را 
انجام دهد و وام را برای خریداران تقسیط کند 

که وام مسکن است.
وزیر راه و شهرسازی در ادامه گفت: با این 
مدل ما به سازنده کمک می کنیم و در این الگو 
باید متقاضی بخشی از مبلغ را داشته باشد تا 
وارد پروژه شود. قطعا تلاقی این الگوها اگر در 
همین دو سال زمان اجرای پروژه اتفاق بیفتد 
آن وقت می توانیم به تنظیم آنها امیدوار بود. 
به همین خاطر برای تحقق این مساله کاری 
که می توانستیم این بودکه تقاضای افزایش 
وام را به شورای پول و اعتبار از 100 میلیون 
به 150 میلیون تومان دادیم تا در این زمینه 
برای بازپرداخت 12 ساله آن تصمیم گیری 
انجام شود. وزیر راه و شهرسازی در خصوص 
اینکه آیا بازهم نیاز به ثبت نام در طرح اقدام 
ملی مسکن وجود دارد با اشاره به اینکه برای 
تمام طرح زمین مورد نیاز تامین شده است، 
گفت: به نظر می رسد که دیگر نیازی نباشد 
مگر در چند شهر که باید تغییراتی انجام می 
شد و یا اینکه واحد اضافه دارند و دوباره باید 
ثبت نام کنند. به همین خاطر در این موارد تا 
آخر سال سایت باز می شود تا ثبت نام مجدد 

انجام گیرد.
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مجید مرادیان:  به کارگیــری فولاد)آهن( در تمامی 
مصنوعات دســت بشر و استفاده از آن در کاربردهای صنعتی و 
 ســاختمانی از نیازهــای اولیه در صنایع زیر بنائی محســوب 
می گردد و در کتاب الهی ما “قرآن مجید” نیزبه آیات و مصادیقی 
از آهن )حدید(و فلزات دیگر اشاره شده است “و انزلناالحدید فیه 
باس شــدید و منافع للناس)آهن را که در آن نیروی شــدید و 
ســودهایی برای مردم است، فرو فرستادیم...( و “منافع للناس” 
هرگونه بهره برداری از آهن را شامل می شود. واژه “حدید “پنج با 
درقرآن آمده است و سوره ای مستقل هم با این نام وجود دارد. این 
فلزمهم در ادوار مختلف حیات بشــری به شکلهای مختلف در 
زندگی انسانها تاثیر شگرفی را به همراه داشته است. در سرزمین 
کهن ایران نیز مردمان این دیاراز زمانهای پیشین به درستی این 
مسئله را لمس کرده بودند که صنایع متالورژی و در راس آن ذوب 
آهن می تواند پایه گذار و ستون ترقی و پیشرفت کشور باشد و به 
این دلیل آرزوی دیرینه ملت ایران در دستیابی به فنون آهن ریزی 
با آثار مکشــوفه در تپه های حسن لو و سیالک حکایت از وجود 
صنعت متالورژی تولید فولاد در ایران به 1000 سال قبل از میلاد 
)حدود یک قرن پیش تر از اروپاییان ( دارد ،  و در حقیقت می توان 
 گفت پایه های زندگی بشر بر صنعت “آهن “ استوار است واگر آهن  

نبود، زندگی بشر مختل می شد.
  اولین تلاش برای تولد فولاد

در حالیکه در دیگر کشورها با ظهور انقلاب صنعتی تولید 
فولاد با شتاب بیشتری توسعه یافت ، در ایران شاهد افول این 
صنعت مادر بوده ایم ، تا اینکه حدود سال 1264 هجری شمسی 
یا همان 1887 میلادی اولین تلاش برای تولد اساســی این 
صنعت مهم ، توسط شخصی به نام حاج محمد حسن امین 
الضرب. شکل گرفت ، او مجوز تاسیس کارخانه ذوب آهن را برای 
مدت سی سال به صورت انحصاری از ناصرالدین شاه گرفت.آنهم 
در ســرزمین سر سبز شمال )در شهر آمل (  وی برای احداث 
چنین کارخانه ای به خرید توربینهای بخار،کوره های دمشی و 
سایر تجهیزات از یک واحد فولادی فرانسوی اقدام نمود.ارتفاع 
 کوره خریداری شــده 8 متر و تولید آن 15 تن آهن خام در هر 
روز بود. امید ها منتظر بارور شدن بود. اما دستان مرموز استعمار 
که منافع خود را در خطر میدید در این راه سنگ اندازی می کرد 
، دیری نپایید که حاج محمد حسن امین الضرب به اخاذی و 
کلاهبرداری و ضرب سکه های اضافه متهم شد. استعمار کار را 
تا آنجا بالا برد که اموالش را به جرم همکاری با بیگانگان توقیف 
و وی به پرداخت هفتصد و شــصت و پنج هزار تومان محکوم 
گردید و در نهایت اولین تلاش برای شکل گیری موجودیت من 
در سرزمین کهن، به شکست انجامید. اما دوباره پس از گذشت 
سالیانی سخت از غربت و تنهایی ، دوباره روزنه های امید در ایران 
)اطراف شهر کرج (جوانه زد و زمزمه های احداث کارخانه ذوب 
آهن بگوش رسید اما در حالیکه اقدامات اولیه ساخت آغاز شده 
بود ،عملیات اجرایی متوقف گردید و تا اینکه بیش از نیم قرن 
پیش، درچارچوب پروتکل همکاری های فنی و اقتصادی بین 
دولت ایران و شــوروی سابق احداث کارخانه ذوب آهن در 23 
دی ماه 1344 به تصویب مجلس وقت رسید. عملیات اجرایی 
احداث این مجتمع عظیم صنعتی در منطقه دشت مقاوم طبس 
) 45 کیلوتری جنوب غربی اصفهان با ظرفیت اولیه 550 هزار 

تن ( در تاریخ 23 اسفند ماه سال 1346 آغاز و اولین ذوب نیزدر 
اسفند ماه 1350 از کوره بلند دریافت گردید . احداث این کارخانه 
در مسیر سرزمین های قوم کهن بختیاری نقطه عطفی در تاریخ 
صنعتی شــدن و رشد و توسعه و صنعت ، و صنایع معدنی در 

نهایت خودکفایی کشور عزیزمان ایران شده است.
  ذوب آهن اصفهان موتور محرکه اشتغال، رشد و 

توسعه صنعت کشور
 ذوب آهن اصفهان به عنوان غول بزرگ صنعت و موتور 
محرکه اشتغال ‘ رشد و توسعه صنعت فولاد ، بر اساس رسالت 
و مسئولیت های اجتماعی دربیش از پنج دهه عمر ثمر بخش 
خود اولین شــعله های صنعتی شــدن را در سرزمین ایران 
عزیزروشن کرد و در حقیقت یک انقلاب و رنسانس مهم صنعتی 
و تحول را در کشور ایجاد نمود.   باشکل گیری و تحقق انقلاب 
شکوهمند اسلامی در بهمن 1357، نیل به استقلال اقتصادی 
و صنعتی با حفظ وحدت و همبستگی و ریشه کن کردن نفوذ 
استعمار در کلیه ابعاد اقتصادی جامعه میسر گردید . یکی از 
مهمترین دستاوردهای آن که در امتداد قطع وابستگی به اجانب 
حرکت نمود خودکفائی و اتکاء به نیروی های متخصص و متعهد 
داخلی در ذوب آهن اصفهان بود که علیرغم تمامی مشکلات و 
تنگناهای موجود با خروج کارشناسان خارجی از این مجتمع 
بزرگ صنعتی، نقش خود را در این زمینه ایفا نمودند و در دوران 
دفاع مقدس نیز با بسیج تمام نیروها و امکانات فنی مهندسی 
علاوه بر حفظ تولید، در خدمت جنگ تحمیلی قرارگرفت و با 
تقدیم 287 شــهید گرانقدر ، این شرکت  به عنوان یک ایران 
کوچک، منشاء خدمات و برکاتی فراوان برای تمام صنایع کشور 
و همچنین دانشــگاهی بزرگ بــرای تربیت متخصصان و 
مهندسین در سراسر ایران مبدل گردید. اکنون با گذشت بیش 
ازنیم قرن تلاش و همت پولاد مردان این عرصه ، شاهد رشد و 
توسعه صنعت فولاد و به بارنشستن دستاوردهای این غول بزرگ 

فولادی در سرتاسر سرزمین پهناور اسلامی هستیم.
  نگاهی کوتاه به اهم دستاوردها و مسئولیت های اجتماعی 

مادر صنعت فولادکشور:
ذوب آهن در ادامه حیات خود منشاء خیر و برکت برای 
صنعت فولاد کشور بود بطوریکه تمامی معادن سنگ آهن و 
ذغالسنگ کشور بواسطه ذوب آهن و گاها با هزینه این شرکت 
توسعه یافتند و بسیاری از کارخانجات فولادسازی با همکاری 
یا مشارکت 100 درصدی آن ساخته شدند که از جمله آنها می 
توان به مشارکت در ساخت و راه اندازی فولاد مبارکه ، ساخت 
و راه اندازی فولاد خراسان، فولاد سبا ، فولاد قروه و ... اشاره نمود.

 در واقع ظرفیتی که با هزینه مستقیم ذوب آهن در فولاد 
کشــور ایجاد شــد بیش از 6 میلیون تن می باشد . از طرفی 
بزرگترین خدمت صنعت ذوب آهن به کشور،  کشف و استخراج 
ذغالسنگ و مواد آهن دار از معادن و ورود دانش فنی تولید فولاد 
به کشور بود بطوریکه ظرفیت 550 هزارتنی در سال 1351 به 
ظرفیت حدود 37 میلیون تن در سال 1399 رسیده که افزایشی 
67 برابری داشته و در مقایسه با رشد تولید فولاد دنیا در مدت 
زمان مشابه از حدود 600 میلیون تن به حدود 1/8 میلیارد تن 
شاهد عملکرد خیره کننده صنعت فولاد ایران هستیم. صنعتی 
که طلایه دار مقاومت فعال کشور در برابر تحریم های ظالمانه 

بین المللی شد و با افزایش صادرات غیر نفتی حجم زیادی از ارز 
مورد نیاز کشور را تأمین نمود.و این مهم بدون ایفای نقش ذوب 
آهن در تربیت نیروی انسانی و کارشناسان و مدیران صنعت 
فولاد و توســعه دانش فنی این صنعت و احداث و راه اندازی 

کارخانجات فولادی در سراسر کشور شدنی نبود.
علاوه بر خدمات شایانی که این شرکت  به صنعت معدن 
و فولاد و سایر صنایع ایران ارائه نموده است، از ابتدای فعالیت تا 
کنون حدود 76 میلیون تن فولاد تولید کرده و همواره بر اساس 
نیاز کشور، در توسعه محصولات پیشرو بوده و با تولید محصولات 
جدید راهگشای کشور در تنگناها به ویژه در شرایط تحریمی 
بوده اســت، شــاه بیت این غزل، تولید افتخار آمیز محصول 
استراتژیک ریل به دست پولادمردان ذوب آهن ایران می باشد 
که تا قبل از تولید توسط ذوب آهن ایران 100 درصد وارداتی 
بود و به گواه کارشناسان صنعت ریلی، به پاشنه آشیل توسعه راه 
آهن و مترو در کشور تبدیل شده بود. می توان گفت : بلوغ صنعتی 
کشور در ذوب آهن اصفهان و با تجارب مهندسین و متخصصین 
پایه گذاری گردید و چرخ های اقتصادی کشــور را به حرکت 
درآورد واین مجتمع عطیم صنعتی سرچشمه ی تولید و توسعه 
و رونق اجتماعی اقتصادی گردید . اشتغال زایی، تنوع محصولات 
و کیفیت و استاندارد محصولات، گنجینه نیروی متخصص و 
مجرب ، ارائه آموزشــی های تخصصی وانتقال دانش فنی به 
واحدهای دیگر کشور- نهادینه نمودن فرایند بومی سازی-- 
طراحی و تولید محصولات جدید) تولید ریل راه آهن ، مفتولهای 
صنعتی و تیرآهن ، ریخته گری بیم بلانک و.. ،رشد شبکه راه و 
ترابری و مشــارکت در توســعه بنادر، مشــارکت در تدوین 
استانداردهای ملی، ایجاد باشگاه فرهنگی ورزشی )کسب مقام 
قهرمانی در داخل و خارج از کشور (و توسعه ورزش همگانی، 
اجرای پروژه های زیست محیطی ،احداث و نگهداری بزرگترین 
جنگل مصنوعی دست کاشت کشور با وسعت 16 هزار و 500 
هکتار ، مشارکت در توسعه مراکز علمی ) دانشگاه صنایع و معادن 
و دانشگاه علمی و کاربردی و شهرک صنعتی (’  تولید محصولات 
جنبی شامل چدن جامد ، قطران ، و انواع مشتقات شیمیایی 
گازهای کک سازی بخشــی از دستاوردهای خظ اول جبهه 

صنعت می باشد.

روایتی از تولد فولاد) آهن ( در سرزمین کهن
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14 هفته نامه اقتصادی ایران
همزمان با شب شهادت حضرت فاطمه زهرا )س(، پیکرهای دو جوان 1۸ساله و 21ساله از شهدای تازه تفحص شده جنگ تحمیلی با حضور مدیران و کارکنان سازمان صنایع هوایی در شرکت پنها به خاک سپرده 
شدند.به گزارش سازمان صنایع هوایی، حجت الاسلام  والمسلمین ابوترابی فرد، امام جمعه موقت تهران پس از اقامه نماز بر این شهیدان، با تجلیل از مقام شهداء و افزایش اعتبار نظام به واسطه رشادت های آن 
دلیرمردان در دوران هشت سال دفاع مقدس در حفظ و صیانت از اعتبار و شرف نظام گفت: اقتدار ایران،  امنیت منطقه را به ارمغان می آورد و باید در این مسیر قدم های استوار و عالمانه برداشت، این شهدای 
عالیقدر دیروز با تقدیم جان خویش راه را برای امنیت ایران هموار کردند؛ امروز هم اندیشمندان، دانشمندان، دانش پژوهان،  آفریندگان علم و تبدیل کنندگان علم به فنآوری راه را برای افزایش اقتدار ایران، هموار 
می کنند. دیروز این شهدا جان خود را تقدیم کردند و امروز درجه داران،  افسران و فرماندهان از قدرت و امنیت به وجود آمده، پاسداری می کنند، این راه باید با اقتدار تداوم پیدا کند. ابوترابی فرد، صنعت هوایی و 
شرکت »پنها« را یکی از عوامل اقتدار ایران نام برد و گفت: نقش دانشمندان، مهندسان و نیروهای پرتوان فعال در این مجموعه در دفاع از ایران در دوران جنگ تحمیلی بسیار تعیین کننده بوده است.امام جمعه موقت 
تهران،قدرت را منحصر در قدرت نظامی ندانست و گفت: قدرت فقط درحوزه نظامی و دفاعی نیست بلکه در همه حوزه ها اعم از سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی و فنآوری است و باید مقتدر باشیم. شهدای تازه 

تفحص شده دفاع مقدس، مربوط به عملیات خیبر در جزیره مجنون و تک دشمن سال 6۷در منطقه زبیدات بودند که پیکرهای مطهرشان در شرکت پشتیبانی و نوسازی بالگردهای ایران آرام گرفت.

قدرتفقطمنحصربه
افزایشتواننظامی
نیست

در ادامه رایزنی ها با نمایندگان مردم؛

پیگیری بحث بودجه کتابخانه ها و تأمین منابع پایدار 
به جز  نیم درصد کتابخانه های عمومی

 بعضی از آدم ها ناشناس باقی می مانند؛ ولی اثرگذار. 
تا اینکه اتفاقی می  افتد و کم کم، مردم متوجه می شوند 
که با چه انسان بزرگی هم عصر بوده اند. در واقع به نوعی، 
ماجرای دنیا چنین اســت؛ وقتی که از آن می گریزی، 
دنبالت می دود و وقتی به سمت و سویش می دوی، از تو 
دور می شود؛ درست مثل سایه. حاج قاسم سلیمانی هیچ 
وقت دنبال دنیا و شهرت نبود؛ هم کارش اقتضا می کرد 
که گمنام بمانــد، هم روحیاتش. وگرنــه خیلی ها که 
یک دهم او هم اثرگذار نبوده اند، گوش فلک را کر کرده اند 

از کارهایی که کرده اند. 

اما این، معامله ای بود که با خدا کرده بود و خدا هم 
به خوبی او را شــهره عام و خاص کــرد. حالا درباره اش  
کتاب ها و مستندها و مصاحبه های زیادی تولید شده که 
هر کدام، به بخشــی از زندگی این بزرگمرد اختصاص 
یافته است؛ مردی که به قول خودش نامزد شهادت بود 
تا نامزد مقام های دنیوی دیگر. بد نیست چند تایی از این 
کتاب ها را هــم با هم مرور کنیــم. علیرضا مختارپور، 
دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشــور این 8اثر را 
معرفی کرده؛ روایت هایی از مردی که همه جا بود و نبود 

و همه، از او خاطره ای به یادگار دارند.

نگاهی به 8 اثری که درباره سردار سلیمانیمرد 
میدان به روایت کتاب ها

ما با تو سربلندیم
   نویسنده: بابک نیک طلب، حامد محقق              ناشر: به نشر)انتشارات آستان قدس رضوی(

این کتاب حاوی مجموعه اشعاری نوجوانانه در وصف شهید حاج قاسم سلیمانی است. »خبرهای سرخ« از منیره 
هاشمی، »در قصه ها« از مریم زارعی، »رسم خوبی« از مرضیه تاجری، »او همیشه هست« از حامد محقق، »مانند 

تو مرد می شوم من« از اسماعیل صوفی نژاد و... اشعار این مجموعه را شامل می شود.

 فصلنامه علمی- تخصصی مدیریت جهادی
   صاحب امتیاز: مرکز رشد      دانشگاه امام صادق)ع(

»فصلنامه علمی- تخصصی مدیریت جهادی« در شماره های 4 و5، در 160 صفحه و در قالب 24 یادداشت، گفتار 
و...، با محوریت پرونده ویژه »درآمدی بر مکتب حاج قاسم« منتشر شده است.

   عمو قاسم
   نویسنده: محمدعلی جابری                      ناشر: کتابک

این کتاب ویژه کودک و نوجوان در 48 صفحه، به روایت 20داستان از زندگی سردار حاج قاسم سلیمانی می پردازد 
تا راه و رسم سلیمانی شدن را به کودکان و نوجوانان بیاموزد.

 آیت حق؛ تحلیل تشییع تاریخی شهید سلیمانی
   کاری از جمعی از نویسندگان      ناشر: آفتاب توسعه

کتاب »آیت حق« در 74 صفحه به تحلیل و بررسی تشییع تاریخی سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی پرداخته است. 
این کتاب مجموعه گفتارهایی از محمدباقر خرمشاد، پرویز امامی، حجت الاسلام رضا غلامی، مجید امامی، فرزاد 
جهان بین، محمدمهدی اسماعیلی، محمدهادی همایون، عبدالحسین کلانتری و سیدسعید زاهد زاهدانی است.

   شاخص های مکتب شهید سلیمانی
   نویسنده: علی شیرازی                      ناشر: خط مقدم

کتاب »شاخص های مکتب شهید سلیمانی« به قلم حجت الاسلام علی شیرازی، نماینده ولی فقیه در نیروی قدس 
سپاه پاسداران نوشته شده و بر مبنای سخنان و خاطرات سردار سپهبد حاج قاسم سلیمانی، اثری جامع و مستند 

از خصوصیات مکتب و تفکرات این شهید ارائه می دهد.

 مالک زمان
   اثری از گروه فرهنگی شهید ابراهیم هادی                        ناشر: شهید ابراهیم هادی

کتاب مالک زمان بیش از 50 داســتان زیبا از زندگی و مجاهدت های ســردار رشید اسلام مالک اشتر و حاج قاسم 
سلیمانی را در خود جای داده و زندگی این دو بزرگوار را با هم مقایسه کرده است.

 من قاسم سلیمانی هستم
   نویسنده: محمد حسینخانی                             ناشر: انتشارات شهید حاج قاسم سلیمانی

کتاب »من قاسم سلیمانی هستم« ویژه کودکان و نوجوانان است و مراحل مختلف زندگی سپهبد شهید حاج قاسم 
سلیمانی از تولد تا شهادت را برای آینده  سازان این مرز و بوم روایت می کند.

آورتین
   نویسنده: بهزاد دانشگر        ناشر: ستارگان درخشان

نام این کتاب برگرفته از منطقه ای در حد فاصل استان کرمان و استان سیستان و بلوچستان است؛ روستایی دورافتاده 
که یادآور حماسه ایستادگی و مبارزه حاج قاسم در برابر اشرار است. این کتاب روایتگر بخش کمتر شنیده شده از 

جنگی به فرماندهی حاج قاسم سلیمانی است که حدود 2 تا3 سال طول کشیده است.

کتابخانه عمومی استاد آیتی بروجرد با حضور استاندار 
لرستان و جمعی از مسئولان استانی افتتاح شد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی 
لرستان، مراسم افتتاح کتابخانه عمومی درجه یک، استاد 
عبدالمحمد آیتی بروجرد با حضور ســید موسی خادمی، 
اســتاندار لرســتان؛ عباس گودرزی و فاطمه مقصودی، 
نمایندگان مردم بروجرد در مجلس شورای اسلامی؛ حجت 
الاسلام سید علی حسینی، امام جمعه شهرستان؛ محمود 
ثمینی، معاون سیاسی و اجتماعی استاندار؛ اسد عبدالهی، 
معاون اقتصادی اســتاندار؛  فرشته طهماسبی، مدیرکل 
کتابخانــه های عمومی؛ احمد حســین فتایی، مدیرکل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی؛ احمد گودرزیان، فرماندار بروجرد 
و داوود پهلوان، رئیس اداره کتابخانه های عمومی بروجرد 
برگزار شد.  در این مراسم استاندار لرستان ضمن تسلیت 
ایام فاطمیه بیان داشــت: افتتاح این کتابخانه یک رویداد 
بزرگ فرهنگی برای شــهری اســت که باید آن را دریای 
فرهنگ و ادب نامید. سید موسی خادمی اظهار داشت: سرانه 
مطالعه یکی از مهمترین شاخصه های توسعه است و وظیفه 
مدیران فرهنگی، تقویت زیرساخت های کتابخوانی و مطالعه 
در استان است که ساخت و بهره برداری از کتابخانه “استاد 
آیتی” با همین هدف صورت گرفته است. وی خاطرنشان 
کرد: روند ســاخت این مرکز فرهنگی از سال گذشته و با 
پیگیری های ادارات کل کتابخانه های عمومی، فرهنگ و 
ارشاد اسلامی استان و حمایت مسئولین استان و نمایندگان 
شهرستان در مجلس شورای اسلامی سرعت بهتری به خود 
گرفت، تا امروز شــاهد افتتاح آن باشــیم. رئیس انجمن 
کتابخانه های عمومی لرســتان تصریح کــرد: امیدواریم 
کتابخانه استاد آیتی زمینه ای باشد برای پرورش و رشد علما، 
دانشمندان و اندیشمندان جامعه از دل جوانان شهرستان 

بروجرد، زیرا این شهر از دیرباز مهد بزرگان عرصه فرهنگ و 
ادب بوده است.

 مدیرکل کتابخانه های عمومی لرســتان نیز در این 
مراسم ضمن خیرمقدم به حاضران، اظهار داشت: بروجرد 
شهر فرزانگان بوده و توسعه مراکز فرهنگی از خواسته های 
اصلی مردم فرهنگ دوست این شهرستان است؛ از این رو 
با پیگیری های صورت گرفته کتابخانه عبدالمحمد آیتی در 
سه طبقه با ظرفیت 200 نفر و با اعتبار چهار میلیارد تومان 

افتتاح و بهره برداری شده است.
فرشته طهماســبی افزود: برای تجهیز این کتابخانه 
درجه یک،  یک میلیارد تومان هزینه شده و در حال حاضر 
بزرگترین کتابخانه عمومی لرستان می باشد. وی همچنین 
گفــت: با توجه به جمعیت و تعداد کتابخانه های عمومی 
استان، انتظار داریم با مساعدت مسئولین پروژه های متعدد 
ساخت کتابخانه در شهرستان های مختلف لرستان نیز در 
آینده نزدیک به اتمام رسیده و پذیرای علاقمندان به کتاب 

و کتابخوانی باشند. 
امام جمعه بروجرد نیز با اشاره به ایام فاطمیه و سالروز 
شهادت حضرت فاطمه زهرا )س( گفت: پیامبر اکرم)ص( 
در مقابل حضرت زهرا)س( از جای خود بلند می شد و او را 
در جای خود می نشاند، ایشان فراتر از وظیفه پدر با حضرت 

فاطمه )س( برخورد می کرد و این رابطه الهی بود.
حجت الاسلام سید علی حسینی با اشاره به اینکه کتاب 
مهمترین داشته فرهنگی یک ملت است، گفت: فقر فرهنگی، 
فقر دینی و فقر مالی را به دنبال خواهد داشت و تقویت داشته 
ها و ظرفیت های فرهنگی یک وظیفه ی بزرگ ملی است.  
وی افــزود: لازمه بصیرت و پویایی، آگاهی اســت و کتاب 
بهترین ابزار برای دستیابی به آگاهی و تقویت فرهنگ است. 
این کتابخانه یک ظرفیت بسیار مهم برای شهرستان است 
که جوانان و نوجوانان نباید از آن غفلت کنند. در ادامه نماینده 
مردم بروجرد در مجلس شورای اسلامی گفت: بروجرد شهر 
مفاخر و شهیدان است و به تعبیر مقام معظم رهبری شهر 
استعداد های درخشان است که باید به یک قطب فرهنگی 
در کشور تبدیل شود. عباس گودرزی با بیان اینکه نمایندگان 
دنبال کننده مطالبات مردم و پشتیبان مسئولان هستند، 
اظهار داشت: در حوزه فرهنگ و هنر کارهای خوبی انجام 
شده که افتتاح کتابخانه استاد آیتی و در آینده نزدیک افتتاح  
کتابخانه شــهید باهنر از این قبیل کار ها اســت.  فاطمه 
مقصودی دیگر نماینده مردم بروجرد در مجلس شورای 
اســلامی گفت: مطالعه راه ورود به دنیای تفکر و خلاقیت 
 اســت و ذهن را به تفکر وا می دارد، مطالعه زبان و گوش را 
فعال می کند.  مقصودی بیان کرد: کتاب گنج حکیم است 
و انســان خردمند با مطالعه عقل خــود را پخته می کند. 
هرچقدر در راه افزایش سرانه مطالعه قدم برداریم یک سرمایه 
گذاری بزرگ انجام داده ایــم. وی اضافه کرد: در گام دوم 
انقلاب، رونق مراکز فرهنگی باید مد نظر باشد. شهرستان 
بروجرد دارای جاذبه های فرهنگی زیاد بوده که برای معرفی 
آنان باید اهتمام بیشــتری داشت. این نماینده مجلس در 
پایان خدمات فرهنگی کتابخانه های عمومی اســتان را 

ارزشمند و قابل تقدیر دانست.

با حضور استاندار لرستان؛

کتابخانه عمومی استاد آیتی بروجرد افتتاح شد

روح ا... منوچهــری در دیدارهایــی 
جداگانه با نمایندگان عضو کمیســیون 
تلفیــق بودجه مجلس از اســتان فارس، 
مطالبات نهاد کتابخانــه های عمومی و 
وضعیت معیشــتی کتابداران را پیگیری 

کرد.
به گزارش روابــط عمومی اداره کل 
کتابخانه های عمومی اســتان فارس، در 
ادامه دیدارهــای مدیرکل کتابخانه های 
عمومی فارس با نمایندگان مردم در استان، 
روح ا... منوچهری بــا حضور در مجلس 
شــورای اســلامی با چهار نماینده مردم 
استان فارس که از اعضای کمیسیون تلفیق 
بودجه مجلس هســتند، به رایزنی درباره 
مسائل و مشــکلات بودجه و قانون نهاد 
کتابخانه هــای عمومــی پرداخت. این 
جلسات با جلال رشیدی کوچی، نماینده 
مردم مرودشت، ارســنجان و پاسارگاد و 
عضو کمیســیون تلفیق بودجه مجلس؛  

رحیــم زارع، نماینده مردم آباده، بوانات و 
خرم بید و ســخنگو و عضو هیات رئیسه 
کمیسیون تلفیق بودجه مجلس؛ ابراهیم 
عزیری، نماینده مردم شهرســتان های 
شــیراز و زرقان و  نواب دوم کمیســیون 
تلفیق بودجه مجلــس  و مجید انصاری، 
نماینده مردم ممسنی و رستم، دیگر عضو 
کمیســیون تلفیق بودجــه مجلس و با 
همراهی هوتــن والی نژاد، معاون اداری و 
مالی و امیرحسین آزادی وفا مدیرکل امور 
مجلس و استان های نهاد کتابخانه های 
 عمومی کشــور برگزار شد. این در حالی 
است که در پی رایزنی های غیرحضوری 
مدیرکل کتابخانه های فــارس با فرهاد 
طهماســبی، نماینده شهرستان های نی 
ریز، اســتهبان و بختگان و یکی دیگر از 
اعضای کمیسیون تلفیق بودجه مجلس، 
علیرضا مختارپور، دبیرکل نهاد کتابخانه 
های عمومی کشــور نیز بــا این نماینده 

مجلس در خصوص ارائه پیشــنهاد و رفع 
مشکلات بودجه ای نهاد دیدار و گفت و گو 

کرد. 
گفتنی است در این دیدارها مسائل و 
مواردی همچون ارائه طرح اصلاحی قانون 
نهاد کتابخانه های عمومی کشور، پیگیری 
بحث بودجــه کتابخانه ها و تأمین منابع 

پایــدار به جز نیم درصــد کتابخانه های 
عمومی، اعتبارات عمرانی، ساخت کتابخانه 
ها و وضعیت معیشتی کتابداران مطرح شد 
و نمایندگان فارس در خصوص حمایت از 
این مجموعه فرهنگی و تلاش برای رفع 
مشکلات کتابخانه های عمومی  قول های 

مساعد دادند.

معاون توســعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور گفت: امروز همه دستگاه های 
اجرایی متولی حوزه های فرهنگی، اجتماعی، رسانه ای و 
هنری کشــور لازم است از همه ظرفیت های مردمی در 
مســیر ترویج ارزش های والای عفاف و حجاب گام های 
موثری بردارنــد. به گزارش پایگاه اطلاع رســانی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور، نشست تخصصی بین المللی 
»یایلیق« که به بررسی جایگاه عفاف و حجاب در  شعر و 
ادبیات ایران، قفقاز و آناطولی اختصاص داشت، شنبه 27 
دی ماه سال جاری با حضور نورســته ابراهیم آوا رییس 
شــورای زنان حزب اســلامی آذربایجان، زهرا جانکان 
کارشناس ارشد گویش ها و ادبیات ترکی معاصر، مهدی 
میرزا رسول زاده دبیر محفل ادبی شمس عطار اردبیلی، 
گولاره مونس عضو اتحادیه کانون نویسندگان جمهوری 
آذربایجان و میهن کریمی شاعر و مترجم زبان و ادبیات 
ترکی آذربایجانی به میزبانی اردبیل و به صورت مجازی 

برگزار شــد که حاضران طی سخنانی به بررسی جایگاه 
عفاف و حجاب در  شــعر و ادبیات ایران، قفقاز و آناطولی 
پرداختند. همچنین در این نشست مجازی آیت الله سید 
حســن عاملی، نماینده ولی فقیه در اســتان اردبیل و 
همچنین مهدی رمضانی، معاون توســعه کتابخانه ها و 
ترویج کتابخوانی نهادکتابخانه های عمومی کشور نیز به 
عنوان مهمان ویژه حضور داشتند و به سخنرانی پرداختند.

همنشینی زیبای شعر و مقوله عفاف و حجاب
مهدی رمضانی در ابتدای این نشست مجازی ضمن 
تسلیت فرا رسیدن سالروز شهادت حضرت فاطمه زهرا 
ســلام الله علیها و ایام فاطمیه)س( طی سخنانی گفت: 
امروز نشست تخصصی »جایگاه عفاف و حجاب در شعر 
و ادبیات ایران، قفقاز و آناطولی« را برگزار می کنیم، ابداعی 
که اداره کل کتابخانه های عمومی استان اردبیل، به خرج 
داده تا دو شــاخص مهم و اثرگذار را توامان تبیین کند: 
شعر، که سخن دل های بیدار هنرمندان است و موضوع 
حائز اهمیت عفاف و حجاب که شعار و شعور زن مسلمان 
اســت. وی با اشاره به جایگاه ویژه شعرا در جامعه گفت: 
شاعران متعهدی که زبان گویای اخلاق و معنا بوده اند، 
همواره، از دریچه ذوق و بضاعت هنری شان به مضامین 
مهم اجتماعی، فرهنگی و سیاســی نگریسته اند و فرم و 
قالــب را برای بیان صمیمانه اصول و ارزش ها به خدمت 
گرفته اند. شــعر، زبان اندیشه و وجه غالب فرهنگ نزد 
ایرانیان است. مردمِ فرهنگ دوستِ ایران با شعر زندگی 
کرده اند. شاعران ایران زمین نیز منادیان اخلاق، پاکی و 

معنا بوده اند و مضامین بسیار در این باره پرورده اند.

معاون توســعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی نهاد 
افزود: شاعران آگاه ایرانی، در سایه نگاه دینی و مهرآمیزشان 
به زن، از شــعر به عنوان دستمایه ای برای ترویج عفاف و 
حجاب سود جسته اند. نگاه شاعرانی چون حافظ، سعدی، 
نظامی و شــهریار بــه موضوع پوشــش و حجاب برای 
پژوهشگران و شعرخوانان آشناست. استاد محمد حسین 
شــهریار در بیتی گفته است: »دارد متاع عفت از چار سو 

خریدار/ بازار خود فروشی این چار سو ندارد«. 
  توجه به اهمیت ابلاغ مفاهیم اجتماعی

 با زبان شعر
رمضانی با اشــاره به جایگاه و اهمیت ویژه شعر در 
برنامه هــای کتابخانه های عمومی گفــت: امروزه نهاد 
کتابخانه های عمومی کشــور، ضمن خدمت رســانیِ 
کتابخانــه ای به مخاطبان و اعضا از طریق 3 هزار و 511 
کتابخانه عمومی، می کوشــد بــا بهره مندی از توانایی 
شاعران و تأسیس محافل ادبی، کتابخانه های عمومی را 
به پایگاه فرهنگی و اجتماعی بدَل کند و از زبان دل نشین 
و آشنای شعر برای ترویج مفاهیم ایمانی و ارزشی بهره 
بگیرد. در این مســیر، توجه به فرهنگ عفاف و حجاب، 
همان طور که در شــمار مســائل الهی و دغدغه  مردم و 
مســئولان دلسوز است، برای نهاد کتابخانه ها نیز واجد 
ارزش های والای الهی است. وی در ادامه موضوع عفاف 
و حجــاب را از جمله مســائل مهــم در فرهنگ اصیل 
اسلامی- ایرانی دانست و گفت: عفاف و حجاب، مفهومی 
چندوجهــی و دارای ابعاد فرهنگی، اخلاقی، اعتقادی و 
اجتماعی است.                                                                          ادامه دارد

مهدی رمضانی در وبینار »یایلیق« مطرح کرد؛
لزوم هم افزایی دستگاه های فرهنگی و ظرفیت های مردمی برای تقویت مقوله عفاف و حجابکه مورد نیاز جامعه است
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خبر
 بهره برداری از 2۷ طرح در قشم 

از طریق ویدئو کنفرانس
با دستور رئیس جمهور از طریق ویدئو کنفرانس27 طرح 
در قشم با اشتغال زایی برای بیش از 2هزار نفر به بهره برداری 

رسید.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی ریاست جمهوری؛ 
رئیس جمهور در مراسم بهره برداری از این طرح هاگفت: در 
اجرای این طرح ها مشارکت 98 درصدی بخش خصوصی و دو 
درصدی منطقه آزاد قشم، بسیار مهم است.دکتر حسن روحانی 
افزود: اساس اقتصاد کشور فعال شدن بخش خصوصی است و 
دولت باید تسهیل و حمایت کننده باشد.باید بتوانیم در سرمایه 
گذاری ها شرایط فعالیت بیشتر بخش خصوصی را فراهم کنیم.

اینکه در ســایه این بهره برداری ها بیش از دو هزار و 200 نفر 
مشغول بکار می شوند بسیار خوشحال کننده است.حمید رضا 
مومنی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم هم در این ارتباط 
ویدئو کنفرانســی بــا رئیس جمهور گفت: ایــن طرح ها در 
حوزه های انرژی، شیلاتی، عمرانی، نفت و گردشگری است.

بــرای اجرای این طرح ها 240 میلیون دلار و 17 هزار و 430 
میلیارد ریال با مشارکت بخش خصوصی هزینه شده است.با 
بهره برداری از این طرح ها زمینه اشــتغال دو هزار و 238 نفر 

فراهم شد.
پالایشگاه نفت خام سنگین برای تولید انواع قیر و نفت 
سبک، با سرمایه گذاری 164 میلیون دلار، و گنجایش ذخیره 
سازی روزانه 35 هزار بشکه از مهمترین این طرح ها است.دو 
درصد سرمایه گذاری ارزی سهم سازمان مناطق آزاد و بقیه 
سهم بخش خصوصی اســت و در بخش ریالی نیز سهم این 
سازمان 9 درصد و بقیه سهم بخش خصوصی است.در زمینه 
پرورش آبزیان و فرآوری محصولات شیلاتی نیز امروز هشت 
طرح به بهره برداری رسید.با بهره برداری از این طرح ها بیش 
از 12 هزار تن میگو و ماهی به تولیدات کشور افزوده می شود.

سه طرح در بخش های خدماتی، بهداشتی و غذایی هم به بهره 
برداری رســید.این طرح ها شــامل ســردخانه با ظرفیت 
ذخیره سازی21 هزار تنُ محصول، کارخانه فراوری تولید ماهی 
خشــک و خوراک آبزیان با ظرفیت سالانه هزار و 500 تنُ و 
کارخانه تولید ماســک اســت.بهره برداری از مرکز آموزش 
دریانوردی، باغ گردشگری صفا آباد با ظرفیت 54 تخت، برج 
مسکونی ماتیا، مجتمع تاپ آیلند، 40 واحد ویلایی و ساخت 
سایت 23 هکتاری مسکونی از دیگر طرح هایی است که امروز 
با حضور ویدئو کنفرانسی رئیس جمهور به بهره برداری رسید.

معرفی طرح های شهرداری ها به بانک 
مرکزی برای انتشار اوراق مشارکت

مســعود نصرتی معاون توســعه منابع و پشتیبانی 
ســازمان شــهرداری ها و دهیاری های کشور از معرفی 
طرح های حمل ونقل شهری شهرداری ها شامل توسعه 
ناوگان اتوبوســرانی و قطار شــهری برای انتشار اوراق 
مشارکت سال 1399 به بانک مرکزی خبر داد. سازمان 
شهرداری ها و دهیاری های کشــور، به استناد بند »د« 
تبصره )5( قانون بودجه ســال 1399 کل کشور ردیفی 
برای کمک به شهرداری ها از طریق انتشار و فروش اوراق 
مشــارکت پیش بینی  شده است که در این رابطه، پس از 
دریافت درخواست شهرداری ها و بررسی تخصصی و فنی 
طرح توجیهــی پروژه ها در ســازمان شــهرداری ها و 
دهیاری های کشــور، صورت مبلغ اوراق مشــارکت هر 
شهرداری تعیین و معرفی آنها توسط وزیر کشور به بانک 
مرکزی صورت می گیرد. در این راســتا در روزهای اخیر 
تعدادی از شــهرداری ها برای استفاده از اعتبارات اوراق 
مشارکت سال 1399 با امضای وزیر کشور به بانک مرکزی 
معرفی شده اند که شهرداری های معرفی شده برای طرح 
توســعه ناوگان اتوبوسرانی درون شــهری عبارتند از: 
شهرداری تبریز به میزان یک هزارمیلیاردریال، شهرداری 
زاهدان به میزان 900میلیاردریال، شهرداری ارومیه به 
میزان 600میلیاردریال، شهرداری شاهین شهر به میزان 
500 میلیاردریال.همچنین به منظور توسعه حمل و نقل 
ریلی درون شهری و قطار شهری، شهرداری قم به میزان 
3هزارمیلیاردریــال، شــهرداری اصفهــان بــه میزان 
4هزارمیلیاردریال و شــهرداری اسلامشــهر به میزان 
یک هزارمیلیاردریال به بانک مرکزی معرفی شــدند. با 
معرفی این شهرداری ها، جمع اوراق مشارکت تاییدشده 
از سوی وزارت کشور به مبلغ 58هزار و200 میلیاردریال 
رسیده که معادل 73 درصد کل مبلغ پیش بینی شده در 
قانون است. در روزهای آتی نیز سایر شهرداری ها به بانک 
مرکزی و ســازمان برنامه و بودجه تا سقف مبلغ بند )د( 
تبصره )ه( قانون بودجه ســال 1391 کشور برای ادامه 

فرآیند انتشار اوراق مشارکت، معرفی خواهند شد.

دکتر حســین رجایی، نمایندة مردم 
شهرستان لنجان در مجلس شورای اسلامی، 
با حضور در مجتمع فولاد سبا، ضمن بازدید از 
خطوط تولید این ناحیه، با مصطفی عطائی پور 
مدیر این مجتمع، در بارة مسائل موجود در 
حوزة تولید، مــواد اولیة موردنیاز و تعاملات 
هرچه بیشــتر منطقه و صنعت گفت وگو و 
تبادل نظر کردند. به گزارش خبرنگار فولاد، 
حســین رجایی در این دیــدار گفت: امروز 
توفیقی به دســت آمد تا از نزدیک شــاهد 
تلاش های کارکنان فولاد باشیم؛ آن هم در 
شرایطی که تحریم ها و محدودیت ها، بیش از 
هــر زمان دیگر، صنایع کشــور به خصوص 
صنعت فولاد را تحت فشار قرار داده، اما تمامی 
خطوط تولید این شرکت به خوبی در حال کار 
اســت. وی با بیان اینکه ما باید تولید فولاد 
مبارکه را با در نظر گرفتن شرایط و اقتضائات 
موجود بسنجیم افزود: سرپا ماندن و حفظ 
تولید بدون هیچ مشــکلی در این شــرایط 
اقتصادی، ضمن اینکه لطف خداوند متعال 
اســت، مرهون تلاش مدیــران و کارکنان 
مجموعة فولاد مبارکه نیز هست. رجایی گروه 
فولاد مبارکه را مجموعه ای فعال، پیشــرو و 

تأثیرگذار در صنعت کشــور دانست و اظهار 
امیدواری کرد آثار و برکات این گروه همچنان 
منطقه، اســتان و کل کشــور را دربرگیرد. 
نمایندة مردم لنجان به هدف حضور خود در 
مجتمع فولاد سبا اشاره کرد و گفت: قصد ما 
این اســت که بگوییم در کنار شما هستیم و 
روی کمک ما حســاب کنید. ما آماده ایم در 
تمامی زمینه های نوسازی، توسعه، زیرساخت 
و تأمین نیروی انسانی به گروه فولاد مبارکه 
کمــک کنیم. وی در ادامه به پروژة نورد گرم 
شمارة 2 شــرکت فولاد مبارکه اشاره کرد و 

گفت: همة مجموعه های استان باید تلاش 
کنند تا این پروژه با رعایت تمام پروتکل های 
زیســت محیطی به بهره برداری برســد تا 
ان شاءالله برگ زرین دیگری به افتخارات این 
مجموعه اضافه شود. رجایی در ادامه با اشاره 
به وجود کارخانه ذوب آهن و مجتمع فولاد سبا 
در منطقة لنجان اشاره و خاطرنشان کرد: در 
تمامی بخش های شهرستان لنجان تعلق و 
تعهد به فولاد به چشــم می خورد و فولاد و 
شهرستان هویت مشترکی پیدا کرده اند؛ از این 
رو باید این تعاملات به شکل فزاینده ای ادامه 

داشته باشد تا منافع طرفین در همة حوزه ها 
تأمین کردد. نمایندگان مجلس شــورای 
اسلامی باید با تصویب قوانین کارآمد، وضعیت 
تأمین مواد اولیة موردنیاز فولادسازان و قوانین 
بازدارندة خام فروشی را ساماندهی کنند در این 
بازدید، مدیر مجتمع فولاد ســبا نیز ضمن 
قدردانی از حضور نمایندة مردم لنجان در این 
مجتمع، بــا ارائة گزارشــی از روند تولید و 
دستاوردهای حوزة بومی سازی در این بخش 
گفت: اگر فعالیت های بومی سازی در فولاد 
مبارکه انجام نمی شــد، قطعا بــا توجه به 
تحریم های ظالمانه، تاکنون خطوط تولید با 
مشــکل مواجه شده بود، اما خوشبختانه در 
حال حاضر حدود 95 درصد قطعات مکانیکی 
این خط تولید ساخت داخل است. مصطفی 
عطایی پور در ادامه با اشاره به مشکلات تأمین 
مواد اولیة فولادسازان در کشور گفت: یکی از 
مشکلات مهم تأمین مواد اولیه خام فروشی 
است که توازن زنجیرة فولاد کشور را برهم زده 
اســت؛ ازاین رو شایسته اســت نمایندگان 
محترم در مجلس شورای اسلامی با تصویب 
قوانیــن کارآمد وضعیــت را در این حوزه ها 

ساماندهی کنند.

تداوم تولید در گروه فولاد مبارکه در شرایط اقتصادی 
موجود بسیار حائز اهمیت است

www.etebar.net

داریوش اسماعیلی، معاون وزیر صمت در یک برنامه تلویزیونی به دفاع از کلیات طرح جدید دولت برای بازار فولاد پرداخت. معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت 
صنعت، معدن و تجارت، مبنای قیمت گذاری فولاد را قیمت کدال شرکت های بورسی اعلام و تا کید کرد که هدف، ایجاد قیمت پایه منصفانه و جدا از موضوعات صادرات 
است تا  موجب رقابت شود و فولاد با قیمت مناسب به دست مردم برسد. به گزارش »ایسنا« این مقام صنعتی ضمن تا کید براینکه هدف ما قیمت پایه منصفانه و جدا 
شــدن موضوع صادرات اســت تا  موجب رقابت شده و فولاد با قیمت مناسب به دست مردم برسد؛ تصریح کرد: بحث ما در رابطه با قیمت پایه است؛ هیچ کس در 
وزارت صمت متقاضی سقف قیمت در بورس کالا نبوده و نمی خواهد تعیین کننده قیمت برای عرضه در بورس باشد. اسماعیلی با بیان اینکه قیمت پایه میلگرد با مصوبه 
ستاد اقتصادی دولت 13 هزار تومان تعیین شده و نقش بورس کالا در گران تر شدن قیمت آن موثر بوده است، اظهار کرد: باید مشخص شود که شمش، میلگرد و ورق 
را با چه قیمتی می خواهیم به دست مردم برسانیم؟ در کشور 10 میلیون تن فولاد صادر می کنیم اما می خواهیم میلگرد را با 1۵ هزار تومان در داخل عرضه کنیم. در نتیجه 

باید به دنبال ساز وکارها باشیم، قیمت پایه منصفانه لحاظ شود و در قالب یک رقابت عادلانه کالا با قیمت منصفانه به دست مردم برسد.

دفاعوزارتصمت
ازطرحساماندهی

بازارفولاد

نمایندۀ شهرستان لنجان در مجلس شورای اسلامی:

معاون وزیر نیرو اظهار داشت: رمزارزها به لحاظ ارزآوری برای کشور مثمرثمر هستند اما به شرطی که قیمت واقعی برق را بپردازند، نباید انرژی را با نرخ 
سوبسیدی مصرف کنند. محمد ساتکین درباره امکان الزام ماینرها به استفاده از برق تجدیدپذیرها به جای نیروگاه های با سوخت فسیلی اظهار داشت: طبق قانون 
موجود هرکس انرژی تجدیدپذیر تولید کند، می تواند برق تولیدی خود را به ماینرها بفروشد، یعنی تولیدکننده برق از تجدیدپذیرها هر میزان که تولید داشته 
باشد به شبکه تحویل می دهد و معادل آنچه به شبکه تحویل داده، ماین می کند و پولی هم پرداخت نمی کند. وی درباره ممنوعیت استفاده ماینرها از برق تولید 
شده با سوخت فسیلی گفت: نمی توانیم ممنوعیت و اجبار اعمال کنیم، زیرا سرمایه گذار هرگز دستوری عمل نمی کند باید سیاست ها تشویقی باشد، زیرا در غیر 
این صورت ماینرها کلاً از کشور خارج می شوند و با توجه به ارزآوری که دارند، نباید این شرایط را ایجاد کنیم. معاون وزیر نیرو در امور انرژی های تجدیدپذیر تصریح 

کرد: رمزارزها به لحاظ ارزآوری برای کشور مثمرثمر هستند اما به شرطی که قیمت واقعی برق را بپردازند، نباید انرژی را با نرخ سوبسیدی مصرف کنند./ایلنا

شرایطاستفادهماینرهاازبرقتجدیدپذیر

رئیس و اعضای شورای سیاست گذاری هفتة روابط 
عمومی، در جریان دیدار با حمیدرضا عظیمیان مدیرعامل 
و ایرج ترابی مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه، از اقدامات 
فولاد مبارکه در حوزة مسئولیت های اجتماعی و همچنین 
از فعالیت های روابط عمومی این شــرکت در جهت ایجاد 

سامانة ارزیابی رسانه ها و توسعة ارتباطات تجلیل کردند.
به گزارش دبیرخانة کنفرانس روابط عمومی، در این 
مراســم غلامرضــا کاظمــی دینــان، رئیس شــورای 
سیاست گذاری هفتة روابط عمومی با بیان اینکه در شرایط 
تحریم و مشکلات اقتصادی کار کردن بسیار سخت است، 
دستاوردهای فولاد مبارکة اصفهان را ارزشمند دانست و 
گفت: مشخص است مدیرعامل و مدیر روابط عمومی این 
شرکت در حوزة اطلاع رسانی نیز عملکرد موفقیت آمیزی 
داشته اند. روابط عمومی مانند یک پل ارتباطی عمل می کند 
و فولاد مبارکه این مهم را به بهترین شکل ممکن انجام داده 

است.
وی در همین خصوص افزود: مدیران سازمان ها باید به 
موضوع ارتباطات توجه ویژه ای داشته باشند، در غیر این 
صورت، توانمندترین اشــخاص نیز نمی توانند موفقیتی 

کسب کنند.
کاظمــی دینــان با تأکید بــر اینکــه پرداختن به 
مســئولیت های اجتماعی در شــرایط بحرانــی اقدامی 
تحسین برانگیز است، به مساعدت های شرکت فولاد مبارکه 

به بیمارستان ها و بیماران نیازمند در ایام کرونا اشاره کرد.
امیرعباس تقی پور، عضو شورای سیاست گذاری هفتة 
روابط عمومی نیز با اشــاره به ایجاد سامانة ارزیابی رسانه 
توسط روابط عمومی فولاد مبارکه و لزوم پرداختن به حوزة 
معادن و فولاد گفت: باید کار رسانه ای منسجم و گسترده ای 
در بخش صنایع معدنی و فولادی انجام بگیرد تا به شناخت 
بیشتر مردم از این حوزه منجر شود و این مهم با ایجاد سامانة 

ارزیابی رسانه محقق خواهد شد.
بهروز راعی، دیگر عضو شورای سیاست گذاری هفتة 
روابط عمومی ایران نیز در این دیدار بر اهمیت ارتباطات در 
صنعت به عنوان ضرورتی انکارناپذیر تأکید و از اقدامات و 

فعالیت های ارزش آفرین شرکت فولاد مبارکه تقدیر کرد.
در ادامة این نشســت، مدیرعامــل فولاد مبارکه، در 
ســخنانی به اهمیت ارتباطات در جامعــه، به ویژه برای 
بنگاه های اقتصادی اشاره کرد و گفت: ارتباطات و تعامل با 
شرکای اجتماعی پایة اساسی هر صنعت و بنگاه اقتصادی 

است که به شکوفایی می اندیشد.
مهندس حمیدرضا عظیمیان با اشاره به اهمیت جایگاه 
رسانه ها در عصر حاضر تصریح کرد: بسیاری از بنگاه های 
اقتصادی همانند فولاد مبارکه از ظرفیت های اقتصادی و 

توان تخصصی خوبی برخوردارند، اما این به تنهایی کافی 
نیســت. بدون شک چنانچه این دو بخش در کنار هم قرار 
گیرند و مکمل هم باشند، می توانند نتایج ارزشمندتری برای 

اقتصاد کشور به ارمغان آورند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به رویکرد 
فولاد مبارکه در حوزة مسئولیت های اجتماعی، تصریح کرد: 
در آموزه های دین مبین اسلام بر توجه به جامعه تأکید شده 
اســت. فولاد مبارکه نیز طی حدود ســه دهــه از عمر پر 
خیروبرکت خودآموخته اســت که این وظیفة خطیر را 
به عنوان خدمتی بی منت به بهترین شکل ممکن انجام دهد. 
فولاد مبارکه جایگاه فعلی خود را مرهون رشــادت های 
رزمندگانی می داند که طی هشت سال دفاع مقدس عاشقانه 

از کشور دفاع کردند.
 عظیمیان از اختصــاص 110 میلیارد تومان بودجة 
فولاد مبارکه برای مســاعدت به بیمارستان های دولتی و 
خصوصی و خیریه های درمانــی جهت خرید تجهیزات 
پزشــکی و درمانی این مراکز اشاره کرد و گفت: در همین 
راســتا، فولاد مبارکه تأمین رایگان اکســیژن موردنیاز 
بیمارســتان ها و مراکز درمانی اســتان اصفهان و برخی 
استان های کشور را بر عهده گرفت تا هم وطنان با مشکلات 
کمتری مواجه باشــند و هم اکنون روزانه بیش از 70 تن 

اکسیژن به این امر اختصاص می دهد.
مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه به موضوع آموزش 
آنلاین مدارس اشاره کرد و با توجه به اهمیت تأمین تبلت 
برای عزیزان ساکن مناطق کم برخوردار گفت: تاکنون بیش 
از 1600 دستگاه تبلت به دانش آموزان بی بضاعت تحویل 
شده است. وی با اشاره به اهمیت توسعة پایدار اظهار داشت: 
فولاد مبارکه همواره تلاش کرده است در منحنی رشد تولید 
و توسعة منطقه پیرامون، توازن برقرار کند و با ارائة خدمات 
و همکاری و هماهنگی با سایر دستگاه های اداری، اجرایی 
و خدماتی، برند فولاد مبارکه را در جایگاه ویژه ای نگه دارد.

مهندس عظیمیان در ادامه یکی دیگر از اهداف کلان 
شرکت فولاد مبارکه را بهبود مستمر وضعیت زیست محیطی 
شرکت، هم زمان با توسعة کمی ظرفیت ها و افزایش تنوع و 
کیفیت محصولات دانست و گفت: فراهم سازی زمینه برای 
پایش آنلاین سازمان محیط زیست و اقدامات متعدد دیگر 
در راستای حفاظت از محیط زیست، از فعالیت های محوری 

شرکت در این زمینه است.
وی به موضوع مدیریت منابع آب و بهبود فرایند منابع 
انرژی در شرکت اشاره کرد و گفت: متأسفانه در خصوص 
میزان مصرف آب ذهنیت های اشــتباهی وجود دارد. کل 
مصرف آب در کشور نزدیک به 96٫37 میلیارد مترمکعب 
در سال اســت و در این میان، بخش کشاورزی با 88/83 

درصد ســهم در رتبة اول، مصرف شرب عمومی با 8/33 
درصد دوم و در نهایت صنعت با 2/74 درصد در جایگاه سوم 
قرار دارد. به خاطر داشــته باشــیم فولاد مبارکه به عنوان 
تولیدکنندة حــدود نیمی از فولاد کشــور و بزرگ ترین 
تولیدکننــدة فولاد خاورمیانه و شــمال آفریقا، از ابتدای 
تأسیس، علی رغم رشد تولید همواره کاهش مصرف آب را 
در دستور کار خود قرار داده است. ازاین رو روند افزایش تولید 
محصولات همواره با اقدامات و برنامه های لازم برای کاهش 
مصرف آب همراه بوده اســت. این شرکت برای تولید 2٫4 
میلیون تن فولاد مجوز برداشت 40 میلیون مترمکعب آب 
از زاینده رود را داشته، اما خوشبختانه نه تنها هیچ گاه این 
میزان آب را برداشت نکرده، بلکه با افزایش حدود سه برابری 
تولید، در حال حاضر با انجام پروژه های متعدد و جمع آوری، 
تصفیه و بازچرخانی پساب شهرهای هم جوار در خطوط 
تولید، مصرف آب را با کاهــش 61 درصدی به حدود 24 
میلیون مترمکعب در سال کاهش داده است. عظیمیان در 
ادامه با اشاره به ایجاد چهارمین هلدینگ اقتصادی با موضوع 
تأمین مالی و بازار سرمایه گفت: هم اکنون بالغ بر 50 هزار 
میلیارد تومان پروژه در این شرکت تعریف شده که در اقصی 
نقاط میهن در حال اجراست. این گستردگی را می توان نماد 
و نمونة بارز عدالت خواند که موجب اشتغال زایی در سراسر 
کشــور می گردد. وی در بخش دیگری از ســخنان خود 
خواســتار توجه رسانه ها و نخبگان کشور به ظرفیت های 
ایجادشــده و حفاظت و حراست از سرمایه های ملی شد و 
گفت: فولاد مبارکه برای بقا و حضور در بازارهای جهانی نیاز 
به توسعه و تحول دارد و راه اندازی طرح نورد گرم شمارة 2 
این شرکت که سال ها پیش به تصویب دولت رسیده است، 
می تواند محرک بسیار قدرتمندی برای توسعه و آبادانی و 
شکوفایی کشور باشد، چراکه در نورد گرم شمارة 2، محصول 
نهایی باکیفیت تولید می شود. وی اظهار امیدواری کرد با 
اجرای نورد گرم شمارة 2 فولاد مبارکه که این شرکت را به 
ســرحد سوددهی می رســاند، بتوانیم سرمنشأ خدمات 
 مانــدگار و تحرکات اساســی در اقتصــاد و مقوله های

 اجتماعی باشیم.

قدردانی شورای سیاست گذاری هفتۀ روابط عمومی از 
مدیرعامل و مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه

گفتگو-1
فولاد مبارکه از هرگونه تحقیق و 

تفحص استقبال می کند

در آســتانة 23 دی ماه، ســالروز افتتاح شرکت فولاد 
مبارکه،  نشســت خبری مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه با 
حضــور بیش از پنجاه نفر از اصحاب رســانه برگزار شــد. 
حمیدرضا عظیمیان، مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه، در این 
نشست که با حضور معاونان و مدیران این شرکت برگزار شد، 

به سؤالات خبرنگاران رسانه های مختلف پاسخ داد.
 تأمین گاز فولاد مبارکه به نصف

 رسیده است
حمیدرضا عظیمیان در مورد کاهش تأمین گاز موردنیاز 
در این شــرکت گفت: مصرف گاز فولاد مبارکه در شرایط 
عادی روزانه 10 میلیون مترمکعب اســت، ولی در شرایط 
فعلی، به علت سرما، نصف این میزان توسط شرکت گاز تأمین 
می شود و این باعث کاهش تولید در فولاد مبارکه شده است. 
عظیمیــان علت این کاهش تولید را عدم امکان جایگزینی 
ســوخت های دیگر به جای گاز طبیعی در واحدهایی مانند 
واحد احیا مستقیم برشمرد و گفت: در این زمینه با مقام های 
اســتانی و کشــوری مذاکراتی صورت گرفته تا از کاهش 
چشمگیر تولید به دلیل کاهش گاز موردنیاز در فولاد مبارکه 
جلوگیری شود.  امسال قصد داریم به رکورد 7.2 میلیون تن 
تولید در خود شرکت فولاد مبارکه به عنوان شرکت مادر در 
گــروه فولاد مبارکه دســت پیدا کنیم و اگــر محدودیت 
گازرسانی موجود به درازا بینجامد، دست یابی به این هدف 

دور از دست خواهد بود.
 در تعیین قیمت ورق صددرصد تابع تصمیمات 

دولت هستیم
وی در مورد قیمت ورق گفت: ما در تعیین قیمت ورق 
صددرصد تابع تصمیمات دولت هستیم و شرکت فولاد مبارکه 
در این حوزه منافع خاصی ندارد. تا مردادماه که ستاد تنظیم 
بازار اجــازة فروش محصولاتمان را در بورس و همچنین در 
قالب سیستم مچینگ داد، ما طبق این روش پیش می رفتیم 
و زمانی که نحوة فروش جدید اعلام شد، وزارت صمت تصمیم 
گرفت همة محصولات ما در بورس عرضه شود. حتی تختال 
بــرای اولین بار در بــورس به فروش رســید. فولاد مبارکه 
همچنان تابع این تصمیمات است و دستورالعمل های جدید 
را دقیقا اجرا کرده و در این خصوص تخلفی نکرده است، در 
چند هفتة اخیر، مجلس هم با هدف آرامش بازار فولاد طرحی 
آماده کرده، ولی ما معتقدیم اگر هر بخش به مسئولین اصلی 
آن سپرده شود، خودشان بهتر می توانند بازار را کنترل کنند.
از حق پرسش و پاسخ  و ظرفیت های قانونی مجلس 

استقبال می کنیم
مدیرعامل فولاد مبارکه در پاسخ به سؤالات مطرح شده 
توســط یکی از نمایندگان مجلس در ماه های اخیر گفت: 
آقای موسوی لارگانی مثل همة نمایندگان مجلس حق 
پرســش و تحقیق راجع  به تمام مســائل کشور را دارند و 
می توانند از ظرفیت قانونی شــان استفاده کنند. ما به این 
سؤال ها پاسخ داده ایم. ایشان درخواست تحقیق و تفحص 
دادند که البته حق قانونی ایشان است. ما هم اعلام کردیم 
اگر مجلس بخواهد تحقیق و تفحص کند، ما از آن استقبال 
می کنیم. ما آمادگی کامل داریم که با هزینة مجلس، یک 
بار دیگر از فولاد مبارکه حسابرســی  شــود و اگر احتمالا 
اشکالاتی در آن وجود داشته باشد، برای بهتر شدن کار به 
ما گفته شــود. وی در ادامه افزود: این موارد در واقع ایراد و 
اشکال است، نه تخلف مجرمانه. ما چند ماه پیش از این هم 
در اطلاعیــه ای اعلام کردیم هرکــس از هرگونه تخلف 
مجرمانه ای در هر سطحی از فولاد مبارکه مطلع است در 
اســرع وقت آن ها را در اختیار نهادهای نظارتی قرار دهد. 
هیچ کس هم در قانون اســتثنا نیست. اگر کسی چنین 
تخلفی مشــاهده کرد، باید اعلام کند و ما هم پاســخگو 

خواهیم بود.
انعکاس خارجی تحقیق و تفحص برای فولاد مبارکه 

مشکل ایجاد می کند
عظیمیان خاطرنشان کرد: چیزی که تا الآن ما دیده ایم 
و منتشر شده تخلفی نبوده که نیاز به دخالت دستگاه های 
امنیتی و قضایی و قانونی باشد. درواقع مواردی بوده که به 
نظر دوستان تخلف رسیده است. البته انعکاس خارجی این 
موارد برای فولاد مبارکه مشکلاتی ایجاد می کند، ولی باید 
این موضوع را از دوســتانی که این موارد را مطرح کرده اند 
پرسید. به عنوان مثال، وقتی فولاد خوزستان در یک اقدام 
اشتباه یکی از خریدهای الکترودشان را شفاف سازی کردند، 
بــه فاصلة دو هفتــه مایک پومپئو وزیــر خارجه آمریکا 
تحریم های جدیدی را برای فروشندگان، تأمین کنندگان 
مالی، حمل ونقــل، بندرها، باربری و... ایجــاد کرد. ما به 
همکارانمان گفتیم شما به جای شفافیت، ناخواسته به همه 
لطمه زدیــد. باید در نظر گرفت که مــواردی که مطرح 

می شود توسط دشمنان رصد می شود.
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و ماهنامه ای برای هر شهروند

منتشــر شد
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بررسی تحریم ها و برجام در گفتگو دکتر علی لاریجانی؛
تدریجی عمل کردن نفعی ندارد؛ تحریم ها باید یکجا 

برداشته شود

 واقعاً هم خلاف تعهدشان بود و باید عکسش عمل می کردند. حالا این ها 
می گویند شــرایط  ما عوض شده، ولی اوّلین مسئله این است که اگر شرایط 
عوض شده، خب تحریم ها را بردارید و همان کارهای خلافی که علیه ایران 

کردید را برگردانید تا مطابق نظرتان ایران هم به تعهداتش عمل کند.
به نظر من اگر تحریم ها را برندارند، نمی توانند به برجام برگردند؛ چون 
این ها خودشــان گفتند و در متن برجام هم هست که می گویند ما متعهد 
می شویم تحریم ها را برداریم. اروپایی ها هم که الآن جزء برجام هستند، به خاطر 
این است که مخالف رفتار آمریکا هستند. اینکه در عمل کاری نکردند بحث 
دیگری اســت، ولی در ظاهر می گویند ما مخالف تحریم هاییم. تحریم های 
آمریکا صددرصد خلاف تعهدشان است و نمی توانند برگردند. این حرف که 
بگویند ما برمی گردیم، بعد مذاکره می کنیم اصلاً مقبول نیست. برگشت آن ها 
منوط به این است که به تعهداتشان عمل کنند، کمااینکه ما به تعهداتمان 

عمل کردیم. 
  بنابراین اینکه بیایند از مسائل موشکی و حضور منطقه ای جمهوری 
اسلامی حرف بزنند و بخواهند که این را پیش شرطی قرار بدهند و به برجام 
متصلش کنند وجهی ندارد.   نه، وجهی ندارد و ما باید در صحنه ی سیاست 
خیلی به این حساس باشیم. مسئله ی سیاست یک وجهش قدرت است. ممکن 
است شما در دیپلماسی یک گفت وگویی داشته باشید، ولی اگر آن لبه ی دیگر 
قدرت را نداشته باشید، دیپلماسی تان درست پیش نمی رود. هدف آن ها این 
است که وجوه قدرت شما را بگیرند تا در دیپلماسی نتوانی کار را پیش ببری. 
همان طور که عرض کردم، باطن مسئله ی هسته ای یک وجهش قدرت است 
که می خواهند آن را قیچی کنند. ما باید به این توجه داشته باشیم؛ یعنی اگر 
می خواهیم در هسته ای کارمان جلو برود باید آن رویه ی قدرتمان را داشته 

باشیم. این به نفع امنیت ملی کشور هم هست.
برای اینکه خیلی مطلب روشن تر بشود رفتار آژانس را ببینید، به محض 
اینکه توافق سیاسی با قدرت ها می شود، آژانس آرام می شود و به محض اینکه 
توافق سیاسی نمی شود، دوباره خروش می کند. پس وجه اصلی این مسئله 
حقوقی نیست و سیاسی است. در وجه سیاسی حتماً ابزار قدرت مهم است. 
اینکه روی موشکی حرف می زنند، اولاً زیاده خواهی است و اصلاً ربطی به آن ها 
ندارد. ثانیاً ما باید در گفت وگوی دیپلماتیک به طور عام حتماً هشیار باشیم. 
همیشه ایران عَلمدار گفت وگو بوده ولی بحث این است که نباید ابزار قدرت را 
از بین برد و نباید حرکت تولید دانش کُند شود. به نظر من این نکته ی خیلی 
مهمی است و در توافق هسته ای هم تحقیق و توسعه نباید محدود می شد و 
نشد. تمام توافق این بود که شرایط اقتصادی کشور را تغییر بدهد. اگر آن ها 

ابزارهای قدرت را از ما بگیرند، چه خاصیتی دارد که ما توافقی داشته باشیم.

گفتگو-2

قائم مقام مدیرعامل گروه خودرو سازی سایپا 
در امــور فــروش و خدمات پس از فــروش گفت : 
نخستین سری از دعوت نامه های خودرو شاهین ، با 
قیمت 267 میلیون تومان و ضوابط ابلاغی شورای 

رقابت صادر شد.
مجید باقری گفت: همانطور که پیشتر نیز وعده 
داده بودیم ، دعوت نامه های خودرو شاهین را در موعد 
مقرر صادر کردیم و تعدادی از خریداران این محصول 
تکمیــل وجه کرده اند و در آینده ای نزدیک خودرو 
خود را به ترتیب اولویت تکمیل وجه ، تحویل خواهند 
گرفت . وی با تأکید بر این که در حال حاضر مرجع 
قیمت گذاری خودرو در کشور ، شورای رقابت است ، 
ادامه داد: صدور این دعوتنامه ها بر اساس قیمت اعلام 
شده و مورد تأیید شورای محترم رقابت صورت گرفته 
و گروه خودروسازی سایپا به مفاد این ضوابط عمل 

کرده است .
باقری با اشاره به پرداخت مبلغی به عنوان علی 
الحساب از سوی خریداران در تمام پیش فروش ها ، 
افزود: گروه خودروسازی ســایپا از ابتدای ثبت نام 
خودرو شــاهین نیز در بخش نامه رسمی فروش به 
دلیل عدم تعیین قیمت نهایی از سوی مراجع ذی 
ربط ، مبلغی را به عنوان علی الحساب اعلام کرده که 
لزوماً این مبلغ 50 درصد قیمت نهایی خودرو نبوده و 
همانطور که بارها اعلام شده ، گروه سایپا تعیین کننده 
قیمت هیچ یک از محصولات خود نیست . قائم مقام 
مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا در امور فروش و 
خدمات پس از فروش تصریح کرد: خودرو شاهین به 
عنوان با کیفیت ترین و پیشرفته ترین خودرو تولید 
داخل آغاز گر فصل نوینی از کیفیت و ایمنی در صنعت 
خودرو ایران و گروه سایپا محسوب می شود . به گفته 
باقری تولید و عرضه خودرو شاهین در دوران تحریم 
های ظالمانه بین المللی و شیوع بیماری کرونا، بیانگر 
عزم جدی گروه خودروسازی سایپا به نقش آفرینی 
گسترده در حرکت صنعت و اقتصاد کشور در مسیر 
پیشرفت و توسعه است. وی در خصوص ارائه خدمات 

پس از فروش به خودرو شــاهین نیز گفت :  شبکه 
خدمات پس از فروش گروه سایپا ، با دریافت آموزش 
ها و امکانات لازم و نوین ، تمهیدات ویژه ای را اتخاذ 
کرده و آماده خدمت رســانی به همه مشــتریان و 
خریداران شاهین است. قائم مقام مدیرعامل گروه 
سایپا در امور فروش و خدمات پس از فروش همچنین 
به برخورد داری خودرو شاهین از استانداردهای روز 
ایمنی و کیفی اروپا اشاره کرد و افزود: گروه سایپا علاوه 
بــر تأمین نیاز داخلی ، برنامه صادرات این خودرو به 
بازارهای منطقه ای را در دستور کار قرار داده تا از این 
طریق ضمن رقابت با برندهای دیگر، زمینه ارز آوری 
و معرفی مصول ایرانی را در بازارهای خارجی فراهم 

کند.
سدان جدید سایپا چگونه عادت های 

صنعت خودرو کشور را تغییر داد؟
خودروسازی در جهان با تولید انبوه فورد مدل 
T از ساخت اتاق های اختصاصی در تعداد محدود با 
اشکال مختلف فاصله گرفت و خودروسازی صنعتی 

آغاز شد .
فولکس واگن خودرو مردمی با قیمت اقتصادی 
را با مدل بیتل معرفی کرد و آمریکایی ها با خودروها 
ی عضلانی سبکی جدید از خودروهای قدرتمند را به 
جهان معرفی کردند . تاریخ صنعت خودرو مملو از آغاز 
گران تحول است و صنعت خودرو ایران نیز در مقیاس 
خود تحول گران متعددی را دیده اســت . اولین ها 
همیشــه تحول آفرین نبوده اند اما سایپا که تا سال 
گذشته نامش با پراید ، انتقادها به ایمنی این خودرو  
و ... گره خورده بود با تصمیمی تاریخ ســاز ، ضمن 
خداحافظی با این خودرو سبد جدیدی از محصولات 
را جایگزین ظرفیت تولید پراید کرد که هر کدام به 
نوعی تحولی بزرگ در تاریخ 53 ساله این شرکت به 
حساب می آیند اما در صدر تحول آفرینان سایپای 
جدید و صنعت خودرو ایران شاهین قرار دارد. فرمول 
ورود یک خودرو جدید به چرخه صنعت کشــور و 
برندهای بومی عمدتاً شامل یک کابین بزرگ و موتور 

معمولی در کنار امکانات پایه می شــد که همیشه 
مشتریانش را داشت و ارتقاء خودروها به معنای بین 
المللی رخ نمی داد . ایمنی خودروها همواره پاسخی 
مبهم و بدون ســند داشت و ایمنی آن ها هیچ گاه با 
سند یا مدرکی مشخص نمی شد . استاندارد ها بی 
 هــدف دنبــال مــی شــدند و صرفــاً خودرویی
 می ساختیم که مردم آن را در ظاهر می شناختند و 
هیچ چیز از آنچه در پس پروژه طراحی آن گذشــته 

نمی دانستند .
 با روی کارآمدن سید جواد سلیمانی ، مدیر عامل 
کنونی سایپا ، این مقام ارشد که دربین کارشناسان 
به عنوان فردی آشنا به خودرو و مسائل فنی شناخته 
می شــود در قدم اول شجاعانه ترین تصمیم از سال 
1372 تا کنون را گرفت و پراید را از خط تولید خارج 
کرد اما این تصمیم بدون پشتوانه و احساسی نبود چرا 
که ظرفیت اسمی تولید پراید به سرعت به محصولاتی 
نظیر تیبا ، ساینا و کوییک اختصاص پیدا کرد و ایجاد 
تنوع گسترده روی تیپ و مدل های این خودروها با 
امکانات و ظواهر جدید در دستور کار این شرکت قرار 
گرفت. سایپا تا پیش از سال 1396 برنامه فیس لیفت 
هر 4 سال یکبار هر محصول و معرفی محصولی جدید 
را پیش می برد اما در شرایطی که تحریم ها که تحریم 
ها در اوج قرار داشــت و صنعت خودرو با مشکلات 
متعدد اقتصادی دســت و پنجه نرم می کرد ، سایپا 
حتی این قاعده را هم شکست و مدت زمان معرفی 
محصولات جدید این شــرکت از 4 سال به چند ماه 
کاهش پیدا کرد تا سایپایی جدید با تفکر و محصولاتی 
جدید متولد شود که سعی در جبران نیم قرن گذشته 
را دارد. راه جدید ، همراه جدید می خواهد و سایپا با 
انتخاب مگا پلتفرم  SP  100 که امکان طراحی همه 
کلاس های خودرویــی روی آن وجود دارد ، همراه 
تمام عیاری را برگزید که نخستین محصولش شاهین 
نام گرفت .سدان کلاس C سایپا ، نخستین سدان 
اختصاصی سایپا با طول بیش از 4/2 متر است که به 
جرگه  خودروهای خانوادگی قدم گذاشته و هدفش 
تحول آفرینی اســت. شاهین یک سدان معمولی با 
قوای محرکه معمولی و امکانات پایه نیست که تنها 
بازیگری ساده در بازار باشد بلکه یک تفکر است که 
قرار است پایه گذار رویداد های جدید در آینده صنعت 
خودرو کشور باشد. در قدم نخست شاهین محصول 
نخستین مگاپلتفرم صنعت خودرو ایران است که 
نشان از برنامه بلند مدت برای تنوعی گسترده از سبد 
محصولات می دهد و به نوعی نقشه راه یک دهه که 
با شاهین آغاز شده از پیش نوشته شده در حالی که 
چنین آینده نگری پیشتر در صنعت خودرو دیده نمی 

شد . در قدم بعد سایپا برای طراحی شاهین به سراغ 
طراحــان مطرح ایرانی رفته که بدون نیاز به حضور 
شــرکت های خارجی یا با طرح های عجیب خلق 
الساعه،  در اکثر نظر سنجی ها  محبوب مردم است و 
کمتر پیش می آید که کسی بگوید شاهین به فلان 
خودرو از یک برند ، خارجی شــباهت دارد. الگوی 
ظاهری آن از شاهین ایرانی بر گرفته شده و هویتی 
دارد که قرار است بیانگر برند سایپا باشد . برای تولید 
یک خودرو در ایران نیاز به اســتانداردهای ایمنی 
مشخصی که توسط مؤسسه استاندارد کشور اعلام 
شــده وجود دارد اما سایپا به این محدودیت بسنده 
نکرده و شــاهین را همگام با استانداردهای ایمنی  
ECE کــه مبنای ورود یک خودرو به اروپا اســت 
طراحی کرده و برای اثبات این موضوع ، ویدیوهای 
تست ایمنی این خودرو به صورت عمومی به نمایش 
در آمده است در حالی که پیشتر هیچ سندی از تست 
هــای ایمنی هیچ یک از خودروهــای ایرانی وجود 
نداشــت و سایپا با شــاهین برای نخستین بار این 
شجاعت را نشان داد. ایمنی در شاهین آنقدر مهم بوده 
که سایپا در طراحی بدنه این خودرو ایمنی عابرین 
پیاده را با طراحی ویژه متریال بخش دماغه خودرو 
 ECE مد نظر قرارداده که آیتم مهمی در تست های

اروپا است . 
شاهین در گام بعد از ایمنی ، کیفیت را پیش از 
تولید انبوه در اولویت قرار داده است . خودروسازان تا 
پیش از این پس از آغاز تولید یک محصول ، ســری 
نخست را با کیفیت بالا آمده خروج از خط می کردند 
و نمونه های اولیه برای بررسی های کیفی و استاندارد 
مورد کارشناســی قرار می گرفت اما سایپا در مسیر 
تحول آفرینی با شــاهین ، مراحل کیفی سازی این 
محصول را حتی پیش از فاز تولید آزمایشی آغاز کرد 
تا از تولید یک محصول با کیفیت و متفاوت از آنچه تا 
کنون تولید می کرده را به بازار عرضه کند و تاریخ سایپا 
را از نو بنویسند. داستان کیفیت و ایمنی ، سوژه جالبی 
برای صنعتی است که همواره از این دو ناحیه مورد 
انتقاد بوده و سایپا که با پراید پیش از هر خودروسازی 
در میانه این مطالبه عمومی قرار داشته ، با شاهین تمام 
معادلات خودروسازی را از نو می نویسد تا نشان دهد 
که خواست مردم ، امنیت سر نشینان و حق ایرانیان 
برای انتخاب یک خودرو خوب را می شناسد و به آن 

احترام می گذارد.
  همکاری بانک صادرات ایران
 در تولید خودرو برقی سایپا

مدیرعامل بانک صادرات ایران گفت: حمایت از 
صنعت خودرو عزت ملی، استقلال و خودباوری را به 

دنبال دارد و بانک صــادرات ایران برای ایفای نقش 
حمایتی خود از این صنعت آماده اســت. حجت اله 
صیدی در جریان بازدید از مرکز تحقیقات و نوآوری و 
همچنین خطوط تولیــد محصولات جدید خودرو 
سازی ســایپا، که با حضور مدیران ارشد بانک و نیز 
ن  ا یــر مد و  مــل  عا یر  مد
بخش های مختلف ســایپا انجام شد ، اظهار داشت : 
هزینه های تولید محصولات جدید سایپا توسط بانک 
صادرات ایران تأمین مالی خواهد شد و برای رسیدن 
به اهداف بلند این شرکت در کنار آن خواهیم بود. وی 
ادامه داد: این بانک از طریق طرح طراوت در زنجیره 
تامین برای ارائه انواع خدمات بانکی با سایپا همکاری 
دارد و در همکاری های جدید سقف عملیات بانکی با 
ســایپا افزایش خواهد داشت.  وی گفت: محصولات 
جدید سایپا نیاز به سرمایه گذاری دارد و بانک صادرات 
ایران به طور ویژه و در چارچوب مقررات بانک مرکزی 
برای تامین مالی این محصولات برنامه ریزی خواهد 
کرد و به طور بلند مدت در کنار این خودرو ساز خواهد 
ایستاد. مدیرعامل بانک صادرات ایران با تاکید بر این 
که تامین مالی بانک صادرات ایران در همکاری با سایپا 
ســه جنبه دارد، افزود: روال همــکاری عادی بانک 
صادرات ایران از طریق اعطای خدمات متنوع بانکی 
از جمله طرح های طراوت تولید و طراوت توســعه، 
مرابحه، خرید دین، همیان ســپهر و ... ادامه خواهد 

یافت. 
وی اذعان داشت : پاشنه آشیل صنعت خودرو، 
پلتفرم جدید اســت و بانک صادرات ایران از تولید 
محصولات جدید نیز تا تحقق اهداف سال 1404 به 
طور کامل حمایت خواهد کرد. صیدی با  اشاره  به این  
که دو محصول جدید شاهین و آریا امیدواری زیادی 
برای جلب نظر مصرف کننده و مردم ایجاد کرده، اظهار 
امیدواری کرد : مصرف کننده ایرانی این دو خودرو را 
به محصولات کره ای ترجیح دهند.  وی همچنین برای 
سرمایه گذاری در تولید انبوه خودرو برقی در شرکت 
ســایپا اعلام آمادگی کرد.  مدیرعامل بانک صادرات 
ایران در این دیدار خواســتار ایجاد پلتفرم مشترک 
فناوری اطلاعات بانک صادرات ایران با ســایپا شد و 
گفت: با ایجاد این پلتفــرم، زنجیره تولید، ارائه انواع 
خدمــات پس از فروش و تحویــل خودرو به پلتفرم 
فناوری اطلاعات بانک متصل می شود و گردش مالی، 
بهتر مدیریت خواهد شــد.  در این دیدار سید جواد 
ســلیمانی، مدیرعامل ســایپا نیز با قدردانی ویژه از 
حمایت های بانک صادرات ایران و سابقه همکاری مؤثر 
این بانک در حمایت از صنعت خودرو اظهار داشت : 
همکاری های گذشته بانک صادرات ایران با سایپا جای 

قدردانی و تشکر دارد، به طوری که می توان گفت بانک 
در شرایط بحرانی به داد سایپا رسید و به ما کمک کرد.  
وی افزود: عملکرد مطلوب و رشد عالی بانک صادرات 
ایران در ســال های اخیر جای قدردانی دارد و مرتبا 
خبرهای خوب و خوشحال کننده ای از بانک صادرات 
ایران در بهبود صورت های مالی و حمایت از تولید و 
صنعت منتشر می شود. همکاری با این بانک برای ما 
افتخار بزرگی است و مایل هستیم همکاری بیشتری 
با بانک داشته باشیم.  مدیرعامل گروه خودروسازی 
سایپا با ارائه گزارشی از روند تولید محصولات جدید و 
تغییرات ایجاد شده در این شرکت، از ایده های ارائه 
شده توسط مدیرعامل بانک صادرات ایران استقبال 
کرد. ســلیمانی با بیان اینکه شرکت های خارجی 
همواره به دنبال این بوده اند که محصولات خود را در 
ایران به فروش برسانند، تاکیدکرد: شرایط استاندارد 
خودروهای تولید داخل با اســتاندارد های خارجی 
متفاوت است و برخی تبلیغات سوء و هدفمند صرفا 
برای تخریب صنعت خودرو انجام می شود. وی افزود: 
با برنامه ریزی های انجام شده تلاش شده تا کیفیت 
محصولات در سایپا افزایش قابل توجهی داشته باشد 
که در این جهت، سیستم کیفی دو خودرو شاهین و 
آریا تغییر کرده و  این خودروها با خودروهای کلاس 

متوسط جهان قابل رقابت شده اند.
 سلیمانی به مشارکت برای  تولید خودرو برقی 
در این شرکت با همکاری دانشگاه تهران و شرکت مپنا 
اشاره کرد و گفت: تولید این خودرو،  سرمایه گذاری 
سنگین و در عین حال منابع درآمدی بسیار به همراه 

خواهد داشت.  
وی از ایجاد بستر فناوری اطلاعات مشترک بین 
بانک صادرات ایران و سایپا نیز استقبال کرد و افزود: 
دنیای آینده دنیای سیســتم های اطلاعاتی است و 
تلاش می شود تا با استفاده از فناوری های اطلاعاتی در 
خودروهای جدید، از ظرفیت های نوین استفاده شود. 
در این مراسم امیر یوسفیان، نائب رئیس هیئت مدیره 
بانک صــادرات ایران نیــز با قدردانــی از طراحی 
خودروهای جدید در ســایپا، گفت: این محصولات 
نگرش های موجود را تغییر خواهد داد. سایپا به عنوان 
یکی از مشــتریان برتر بانک صادرات ایران همواره 
همکاری مناسبی با بانک داشته و با توجه به شرایط 
جدید، تکلیف و وظیفه بانک برای حمایت از صنعت 
خودرو، سنگین تر از گذشته است.  وی سقف و ظرفیت 
همکاری با سایپا را مورد توجه قرار داد و او عنوان کرد 
: برای همکاری بیشتر با این شرکت بر اساس مقررات 
 بانــک مرکــزی، مدل هــای جدیــدی را تعریف 

خواهیم کرد.

دعوت نامه های تسویه حساب خودرو شاهین صادر شد


